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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΒ'

∆ευτέρα 2 Νοεµβρίου 1998

Aθήνα, σήµερα στις 2 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.04' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΥ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
Συνέχιση της συζήτησης και ψηφοφορία επί της προτάσεως του
Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 141 του
Κανονισµού της Βουλής.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Γκεσούλης, πρώτος στον κατάλογο των
οµιλητών. Απουσιάζει.
Είχαµε πει και είχε τονίσει κατ' επανάληψη ο Πρόεδρος χθες ότι θα
αρχίσουµε τη συνεδρίαση ακριβώς στις 18.00'. 'Οφειλαν όλοι οι
κύριοι συνάδελφοι να είναι παρόντες και ιδίως οι πρώτοι
εγγεγραµµένοι στον κατάλογο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να πω ότι υπάρχει έξω
πάρα πολύ κίνηση παραδόξως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Υπάρχει µεγάλη
κίνηση. Είναι όµως γνωστή η κίνηση στην Αθήνα. Ο πολιτικός
πρέπει να προβλέπει και τα απρόβλεπτα, πολύ περισσότερο τα
γνωστά καλά ενδεχόµενα.
Εποµένως, διαγράφεται ο κ. Γκεσούλης.
Το λόγο έχει ο κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι -το
λέω κύριε Πρόεδρε, γιατί µόλις µπήκε στην Αίθουσα η κ.
Μπακογιάννη και εποµένως υπάρχει κυρία για να προσφωνηθεί
κατά τα λεγόµενα σας- παρακολουθώντας τη χθεσινή οµιλία του
Πρωθυπουργού, θα µπορούσε να βγάλει κανείς δύο πρώτα
συµπεράσµατα πριν µπει στην ουσία των λεγοµένων του.
Πρώτα-πρώτα είναι πρωτοφανές στα κοινοβουλευτικά µας χρονικά
το γεγονός ότι ένας Πρωθυπουργός θέτει το αναφαίρετο δικαίωµα
κάθε Πρωθυπουργού να κάνει έναν ανασχηµατισµό -και τι
ανασχηµατισµό, απλή ανακύκλωση µεταχειρισµένων Υπουργών-
υπό την κρίση της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας. Αποτελεί
πραγµατικά απόδειξη της αδυναµίας που τον διακατέχει. Γιατί
απ'όσο εγώ θυµάµαι, ουδέποτε ετέθη υπό την κρίση της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας και πολύ περισσότερο υπό την κρίση της
Βουλής ένας ανασχηµατισµός που δείχνει απλώς και µόνο αν έχει
τη δυνατότητα ένας Πρωθυπουργός να ελέγξει την ίδια του την
Κυβέρνηση.
Υπήρχε όµως και κάτι άλλο µεταξύ των πολλών που µε ξένισε

ιδιαιτέρως χθες. Εξακολουθεί ο κύριος Πρωθυπουργός, µη
θέλοντας ή µη µπορώντας να πάρει τα µηνύµατα των εκλογών, να
ζει µέσα σε µια παραληρηµατική -ας µου επιτραπεί η έκφραση-
φαντασίωση περί δήθεν ανίερων συµµαχιών που οδήγησαν στο
αποτέλεσµα των δηµοτικών και νοµαρχιακών εκλογών. ∆εν
µπόρεσε ή δεν µπορεί και δεν θέλει να δει το γεγονός ότι υπήρξε
απλώς και µόνο µια απερίφραστη καταδίκη της πολιτικής του από
τον Ελληνικό Λαό. 'Οτι η Αριστερά δεν θέλησε να συρθεί πίσω από
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. όπως συνέβαινε σε ορισµένες περιπτώσεις στο
παρελθόν. Και ότι, απλά και µόνο, δεδοµένης της συγκυρίας και
επειδή δόθηκε στον Ελληνικό Λαό η ευκαιρία, υπήρξε µια
συγκεκριµένη καταδίκη της πολιτικής της κυβέρνησης και για την
τοπική αυτοδιοίκηση και, εµµέσως, γενικότερη. Και ενώ βρήκε να
µιλήσει για δήθεν ανίερες συµµαχίες, δεν µας είπε τίποτε για µια
άλλη συµµαχία- εγώ δεν θα την χαρακτηρίσω ανίερη, θα την πω
απλώς και µόνο περίεργη συµµαχία- που οδήγησε στην
υποψηφιότητα της κ. ∆αµανάκη στην Αθήνα. Μια υποψηφιότητα
που οδήγησε την κ. ∆αµανάκη, ως άλλη Ιφιγένεια, να θυσιαστεί για
να ανοίξουν τα πανιά της "κεντροαριστεράς". Και η µεν κ. ∆αµανάκη
θυσιάστηκε. Τα πανιά όµως της "κεντροαριστεράς" δεν φούσκωσαν
και το σκάφος, γενικότερα, προσάραξε στην κυριολεξία στα αβαθή
της συνείδησης του αθηναϊκού λαού, όπως άλλωστε ήταν
αναµενόµενο να γίνει.
'Υστερα από αυτά, θα ήθελα να πω ότι ο κύριος Πρωθυπουργός,
όπως απέδειξε και χθες, ήταν και είναι διαπρύσιος κήρυκας µίας
κοινωνίας µειωµένων προσδοκιών, ενός προτύπου µετριοκρατίας.
Και βεβαίως, ο κύριος Πρωθυπουργός θέλει πάντοτε να οδηγεί τον
τόπο και το Κοινοβούλιο σε διληµµατικά αδιέξοδα. Υπάρχει περίπου
αυτή η µανιχαϊστική αντίληψη ότι αυτός είναι ένας µονόδροµος που
οφείλουµε να ακολουθήσουµε και δεν υπάρχει τίποτε άλλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε ότι παρά τις προσπάθειες να
ωραιοποιηθούν ορισµένα πράγµατα, αυτή η Κυβέρνηση έχει
οδηγήσει τον τόπο -εδώ θα επικεντρώσω το δικό µου ενδιαφέρον
και άλλοι συνάδελφοι θα αναφερθούν σε άλλα, ίσως περισσότερο
σηµαντικά- και την κρατική µηχανή σε µια πλήρη αποδιοργάνωση.
Ταυτόχρονα παρατηρούνται πρωτόγνωρα φαινόµενα διάβρωσης
και διαφθοράς. Επιπλέον, εκείνο που δεν µπορεί να µην το
επισηµάνει κανείς, είναι ότι βρισκόµαστε -είναι η πρώτη φορά που
συµβαίνει, τουλάχιστον απ' όσο εγώ θυµάµαι- σε µία κοινωνία, που
διακρίνεται πλέον για πλήρη έλλειψη εµπιστοσύνης του πολίτη
προς το κράτος. Και, βεβαίως, κατ' επέκταση σε µια κοινωνία, η
οποία οδηγείται µοιραία και καθηµερινά, ακόµη και σε φαινόµενα
αυτοδικίας. Τα ζούµε σήµερα. Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε θα ήταν
ενδιαφέρον να πληροφορηθεί ο κύριος Πρωθυπουργός τι γίνεται
στην Κορινθία.
Βεβαίως  αυτά  τα  φαινόµενα  µιας  κοινωνίας  που  διαλύεται,  µιας
κοινωνίας  που  δεν  έχει  εµπιστοσύνη  στο  κράτος,
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υποσκάπτουν τα ίδια τα θεµέλια των δηµοκρατικών θεσµών. ∆εν µε
ενδιαφέρει και δεν ενδιαφέρει κανέναν από εµάς η καθηµερινή
πραγµατικότητα, τα καθηµερινά γεγονότα που έρχονται και
παρέρχονται, αλλά αυτό που µένει σαν γεύση στον πολίτη. ∆ηλαδή
το γεγονός ότι οι θεσµοί δεν µπορούν να ανταποκριθούν στις
προσδοκίες του. Αυτό πλήττει τους δηµοκρατικούς θεσµούς.
∆εν κατάλαβε τίποτα ο κύριος Πρωθυπουργός, λέγοντάς µας χθες
ότι αυτή η Κυβέρνηση έχει επιτυχίες. Επιτρέψτε µου να πάρω
τέσσερα χαρακτηριστικά παραδείγµατα για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση,
για τη δικαιοσύνη, για τη δηµόσια τάξη και ένα τελευταίο, που
αφορά γενικότερα το θέµα των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης. Για
να δούµε τι συµβαίνει σ' αυτόν τον τόπο.
Πρώτον, όσον αφορά τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση: Για την κεντρική
διοίκηση θα θυµίσω ένα πράγµα στον Πρωθυπουργό και στην
Κυβέρνηση. Πριν από ένα χρόνο και παραπάνω, µιλήσατε για
µείωση των νοµικών προσώπων και των δηµοσίων υπηρεσιών
κατά δύο χιλιάδες. Είχαµε µια µείωση κατά δέκα νοµικά πρόσωπα
και δηµόσιες υπηρεσίες, αλλά µόνον τύποις. Γιατί στο µεταξύ µε
τους νόµους που ψηφίσατε δηµιουργήσατε και άλλα νοµικά
πρόσωπα, πολύ περισσότερα από εκείνα που καταργήσατε. Στην
πραγµατικότητα αυτό το σχέδιο απέτυχε παντελώς.
'Εχετε φέρει έναν υπαλληλικό κώδικα στη Βουλή, ο οποίος αποτελεί
απλή ανακύκλωση των υφισταµένων προβληµάτων, χωρίς να κάνει
καµία τοµή. Κάποιες µικροµεταβολές µόνο στο πειθαρχικό. Καµία
τοµή για την ιεραρχία, για τους γενικούς διευθυντές ή για οτιδήποτε
άλλο.
Μιλούσε χθες ο Πρωθυπουργός για αποκέντρωση και επαίρετο για
το γεγονός ότι η Κυβέρνησή του έχει κάνει αποκέντρωση. Βεβαίως
ο κ. Σηµίτης µονίµως µπερδεύει την αποκέντρωση µε την
αυτοδιοίκηση. Μιλούσε όµως γενικότερα για αποκέντρωση,
ξεχνώντας ότι αυτός και ο Υπουργός του επί των Εσωτερικών είναι
οι αρχιτέκτονες ενός περιφερειάρχη, ενός γενικού γραµµατέα
περιφέρειας, ο οποίος είναι µετακλητός υπάλληλος, κοµµατικό
φερέφωνο της Χαριλάου Τρικούπη.
Βεβαίως για την Τοπική Αυτοδιοίκηση την απάντηση την πήρε και
πρώτα για την πρωτοβάθµια αυτοδιοίκηση. Για τον αντιδηµοκρατικό
και ψευδεπίγραφο "Καποδίστρια" τονίζω, για να µην µένει καµµία
αµφιβολία στον κύριο Πρωθυπουργό, ότι θα καταργηθεί. Και θα
αντικατασταθεί από ένα νόµο για εκούσιες συνενώσεις µε τοπικά
δηµοψηφίσµατα, µε ουσιαστικά κίνητρα και όχι µε αυτά, τα οποία
εσείς προσπαθήσατε να καλλιεργήσετε.
Υπάρχει βέβαια και µια Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, που έκανε τα
πρώτα κρίσιµα βήµατά της χωρίς µέσα, χωρίς πόρους, για να
φτάσει εδώ που έφτασε.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Στο θέµα της δηµόσιας τάξης έχει κατά κόρον λεχθεί ότι αυτήν τη
στιγµή ουδέποτε η εγκληµατικότητα ήταν τόσο αυξηµένη στην
Ελλάδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
πρέπει να τηρούµε το χρόνο, ώστε να µιλήσουν όλοι οι συνάδελφοι.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ζητώ
ένα λεπτό επιπλέον.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ναι, αλλά το ένα
λεπτό στους εκατόν είκοσι Βουλευτές είναι εκατόν είκοσι λεπτά.
Είναι δύο ώρες. Κάποιοι θα χάσουν το δικαίωµά τους να µιλήσουν.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είναι έτσι. 'Ενα µόνο λεπτό
θέλω, κύριε Πρόεδρε. Χθες το δώσατε πλουσιοπάροχα.
Να πω, λοιπόν, ότι ο κ. Παπαθεµελής παρουσίασε σε κυριακάτικη
εφηµερίδα στοιχεία που δείχνουν την τραγική αύξηση της
εγκληµατικότητας, ποσοτική και ποιοτική. Από εκεί και πέρα, στα
θέµατα της δικαιοσύνης, παρά το γεγονός ότι συµφωνήσαµε µέσα
σ' αυτήν την Αίθουσα όλοι ότι πρέπει να υπάρξουν αξιοκρατικά
κριτήρια για τη δικαιοσύνη µέσα από το Σύνταγµα, µε την πρώτη
ευκαιρία, ιδίως στο Συµβούλιο Επικρατείας, αποδείξατε τι θα πει
κοµµατική επιλογή, κάνοντας τη µεγαλύτερη βουτιά που έγινε ποτέ
στα χρονικά της δικαιοσύνης...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Και στον 'Αρειο Πάγο το ίδιο
έγινε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και στον 'Αρειο Πάγο κύριε
Πρόεδρε, αλλά κυρίως στο Σ.τ.Ε.
...τη µεγαλύτερη βουτιά, κάνοντας καθαρώς κοµµατικές επιλογές.
Αυτή είναι αξιοκρατία και ο εκσυγχρονισµός στη δικαιοσύνη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ
τελειώνετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και τέλος, σε ό,τι αφορά την
τηλεόραση, η αναλογική τηλεόραση αυτήν τη στιγµή που µιλάµε ζει
και εξακολουθεί να ζει στο καθεστώς του χάους και της αναρχίας .
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Παυλόπουλε,
σας παρακαλώ µιλάτε σε βάρος των άλλων συναδέλφων και σε
βάρος της άσκησης των δικαιωµάτων τους. Είναι σαφές αυτό και το
γνωρίζετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η δε ψηφιακή τηλεόραση θα
ακολουθήσει αυτό το χάος. Αυτός είναι ο εκσυγχρονισµός τον οποίο
ευαγγελίζεται ο κύριος Πρωθυπουργός. Αυτή είναι η ουσία της
πολιτικής του. Αυτές είναι οι επιτυχίες για τις οποίες προσπάθησε
να µας αποδείξει ότι αξίζει να έχει την εµπιστοσύνη σας. Τη δική
µας δεν θα την έχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Παυλόπουλε,
σας παρακαλώ, φέρνετε σε δύσκολη θέση το Προεδρείο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, σκεφθείτε αν µπορείτε να του την παράσχετε.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, παρά τις διαµαρτυρίες σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι άδικες
διαµαρτυρίες. 'Εχουµε πάρει µια απόφαση την οποία πρέπει να
τηρήσουµε.
Κύριοι συνάδελφοι, και προς εξοικονόµηση χρόνου, αλλά και για
την εφαρµογή του Κανονισµού, θα πω κάτι που παρέλειψα
προηγουµένως να το πω και για τον κ. Παυλόπουλο και για τους
άλλους που µιλούν κάτω των δέκα λεπτών, ότι πρέπει να µιλούν
από της θέσεώς τους και όχι από του Βήµατος. Παρακαλώ να
τηρηθεί αυτό, για να κερδίσουµε και χρόνο.
Ο κ. Κεδίκογλου έχει το λόγο από τη θέση του.
(Ο κ. Κεδίκογλου ανέρχεται επί του Βήµατος)
Κύριε Κεδίκογλου, όταν το δικαίωµά µας είναι µέχρι δέκα λεπτά
µιλάµε από της θέσεώς µας. Εσείς έχετε και προφίλ.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, νοµίζω ότι υπερβάλλετε. Ο λαός του ΠΑΣΟΚ επέδειξε
ηχηρώς την απαρέσκειά του προς την ασκούµενη κυβερνητική
πολιτική, ένιωσε να εξαπατάται και αποδοκίµασε παραποιητικές
δηλώσεις του νοήµατος της ψήφου της πρώτης Κυριακής, γι' αυτό
τη δεύτερη ήταν περισσότερο, ίσως, βίαιος.
Το νόηµα της ψήφου για την Τοπική Αυτοδιοίκηση είναι πως δεν
υπήρξε ούτε αυτοδιοικητικός ούτε πολιτικός λόγος ούτε πολιτική
αυτοδιοίκησης και αυτοδιοικητικής λειτουργίας, πολύ δε
περισσότερο δεν υπήρξε εποπτεία και αρωγή προς την Τοπική
Αυτοδιοίκηση από την Κεντρική Κυβέρνηση.
Οι κύριοι υπεύθυνοι, Πρωθυπουργός και αρµόδιος Υφυπουργός,
αυτοεβραβεύθησαν ή επεβραβεύθησαν -δεν έχει καµιά αναφορά
στο πρόσωπο του Υφυπουργού τον οποίο εκτιµώ. Ο πρώτος µε τον
ανασχηµατισµό.
Το αποτέλεσµα των εκλογών οφείλουµε να οµολογήσουµε ότι
έδωσε µια δυναµική αύξουσας επιρροής της Νέας ∆ηµοκρατίας και
του ΚΚΕ στο εκλογικό Σώµα και παραχώρησε σηµαντικό ποσοστό
της διοίκησης της χώρας στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΚΚΕ. Τη
δυναµική αυτή αγνόησε η οµάδα του κ. Σηµίτη, όταν σχεδίαζε και
έλεγε "µε την απώλεια των νοµαρχιακών εκλογών δεν χάνεται η
Κυβέρνηση".
Το πρόβληµα του ΠΑΣΟΚ σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι και
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ιδιαίτερα του ΠΑΣΟΚ, είναι πώς η εκδηλωθείσα "απαρέσκεια" δεν
θα µεταβληθεί σε "απαξία". ∆ηλαδη, το "δεν µου αρέσετε όπως
είσθε", που εξέφρασε ο λαός, δεν θα γίνει "δεν αξίζετε, κύριοι".
Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης χθες κινήθηκε στη
γραµµή της αύξουσας δυναµικής και παρουσίασε καλή εικόνα, όχι
όµως και περιεχόµενο, συγκεκριµένο πολιτικό λόγο. 'Εδεσε ίσως ο
Αρχηγός σας, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
περισσότερο τους υφισταµένους οπαδούς του, δεν απέκτησε όµως
νέους. Ο λαός όµως -και τούτο είναι το θετικό για το ΠΑΣΟΚ- δεν
εξεδήλωσε την απαρέσκειά του προς τις αξίες που το ΠΑΣΟΚ
πρεσβεύει. Η προοδευτική παράταξη, µε άξονα το ΠΑΣΟΚ, είναι για
το λαό η λύση που θεωρεί σήµερα καλύτερη και θεωρεί µια κακή
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πολύ καλύτερη από οποιαδήποτε της Νέας
∆ηµοκρατίας και όλα αυτά, παρά τα λάθη του Πρωθυπουργού
παλαιότερα και πρόσφατα. 'Ηταν λάθος του Πρωθυπουργού και η
έκταση και το περιεχόµενο της δευτερολογίας του χθες. Με την
πρωτολογία δεν εξέπεµψε καµιά αισιοδοξία. Και ενώ ο
Πρωθυπουργός διαθέτει αρίστη πολιτική παιδεία, παρά το νεαρό
της ηλικίας του, µε την κατάθεση της ψήφου εµπιστοσύνης και τη
χθεσινή του εµφάνιση έδειξε να αναιρεί αυτό του το προσόν. 'Οταν
στόχος µας είναι Κυβέρνηση που προσεγγίζει τις αξίες του ΠΑΣΟΚ,
ως µέλη οφείλουµε να περιφρουρήσουµε το κόµµα µας,
διατηρώντας αυτό στην εξουσία και συνεπώς αυτονόητη είναι η
θετική ψήφος µας.
Η θετική ψήφος, όµως, δεν συνδέεται µε τα προβλήµατα ηγεσίας
του κινήµατος. Την Κυβέρνηση αποτελεί το υπουργικό συµβούλιο,
το οποίο οφείλει να λαµβάνει αποφάσεις κατά πλειοψηφία και η
ψήφος εµπιστοσύνης απευθύνεται προς αυτό. Η ηγεσία του
κόµµατος δεν είναι αντικείµενο της Βουλής. Στο Υπουργικό
Συµβούλιο υπάρχουν ικανά στελέχη να επιβάλουν ορθή
πλειοψηφούσα άποψη.
Οφείλω µια εξήγηση στο Σώµα, διότι ανήκω στην κατηγορία των
Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ οι οποίοι υπεστήριξαν και αγωνίστηκαν για
την ανάδειξη του σηµερινού Πρωθυπουργού. Μερικοί ίσως
ξενίζονται ή διερωτώνται και οφείλω εξήγηση. Είναι γνωστό ότι ο
πολιτικός µου λόγος είναι κριτικός. Χρόνια γνωρίζετε αυτό αγαπητοί
συνάδελφοι. ∆εν υπήρξα ποτέ οσφυοκάµπτης, πολύ δε
περισσότερο "γέσµαν" (yes man). Το ξέρετε πολύ καλά.
Πρώτα ας πούµε για το παρελθόν. Επι ΠΑΣΟΚ υπεγράφη η αρίστη
συµφωνία Πεπονή για την παροχή φυσικού αερίου, την οποία
κακώς συµβουλευόµενος ο κ. Μητσοτάκης τροποποίησε. 'Εγινε η
συµφωνία τροποποίησης Γέλτσιν-Μητσοτάκη κακή κατ' εµέ, αναίτια,
άσκοπη και επιζήµια. Αυτή την άσκοπη και επιζήµια συµφωνία ο κ.
Σηµίτης ως Υπουργός Βιοµηχανίας -έκανε έτι χειρότερη µε
διαπραγµατεύσεις, χωρίς ουσιαστικούς λόγους, έτσι ώστε ο
καθένας να οδηγείται σε διαφόρους συνειρµούς, απεδέχθη χωρίς να
έχει υποχρέωση στην αρχική συµφωνία Γέλτσιν-Μητσοτάκη και την
τροποποίησε επί το χειρότερον.
Ενώ τον Ιανουάριο του 1994 ορθώς εξεδήλωσε αµφιβολίες για τη
συµβατική ετοιµότητα των Ρώσων εντός της Βουλγαρικής πλευράς,
τον Απρίλιο του 1995 ελησµόνησε να την επαληθεύσει.'Εφερα το
θέµα στη Βουλή σχετικά µε το ζήτηµα της ρωσικής
ετοιµότητας.'Ηταν τότε ο κ. Πεπονής Υπουργός, είχε παραιτηθεί ο κ.
Σηµίτης. Ο κ. Πεπονής απευθύνθηκε δικαιολογηµένως στους
συµβούλους του Υπουργείου Βιοµηχανίας, οι οποίοι τον
παρεπλάνησαν και ο κ. Πεπονής εδήλωσε στη Βουλή ότι υπήρξε
ετοιµότητα. Οι σύµβουλοι του κ. Σηµίτη παρεπλάνησαν τον κ.
Πεπονή. Ο κ. Πεπονής σήµερα αναγνωρίζει την πλάνη και
αναλαµβάνει την πολιτική ευθύνη της δήλωσής του και φυσικά την
ειδική ευθύνη φέρουν ακέραια οι προκάτοχοί του.
Μετά την απάντηση αυτή, δεν είχα κανένα άλλο περιθώριο
αµφιβολίας γι' αυτόν. Συνέχισα να υποστηρίζω τον κ. Σηµίτη, τον
οποίο ουσιαστικά σήµερα δηλώνω ενώπιον της ιστορίας και της
Βουλής ότι έκαµε Πρωθυπουργό ο κ. Πεπονής.'Οχι µόνον δεν θα
είχε την ψήφο µου τότε, αλλά θα είχε σφοδρή πολεµική γι'αυτήν τη
σύµβαση ντροπής και που είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο των
τελευταίων εποχών.

Μετά το χαρακτηρισµό από την Υπουργό Ανάπτυξης ότι πρόκειται
περί "λεοντείου" συµβάσεως, έχω υποχρέωση να φέρω το θέµα
στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, ώστε να ευρεθεί ο
υπεύθυνος διότι προκύπτει ανάγλυφο το ερώτηµα: Ποιός έχει την
ευθύνη;
Τέλος, δύο χρόνια πληµµελούς έως και αρνητικής κυβερνητικής
πορείας, χωρίς κοινωνική ευαισθησία, χωρίς βελτίωση του
ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών, µε πλήθος αρνητικών
πρωθυπουργικών αποφάσεων, είναι υπεραρκετά να
δηµιουργήσουν απαρέσκεια στο λαό και ένα µέλος του κόµµατος,
πολύ δε περισσότερο όταν είναι µέλος του Κοινοβουλίου, να
αλλάξει άποψη για το πρόσωπο του Προέδρου, πολύ περισσότερο
όταν είναι κανείς Βουλευτής επί σειρά ετών.
Είµαστε η µόνη χώρα όπου η αύξηση του Α.Ε.Π. που
διατυµπανίζουµε και η αύξηση της παραγωγής συµβαδίζουν µε την
αύξηση της ανεργίας. Αυτό σηµαίνει οι πλούσιοι πλουσιότεροι και οι
φτωχοί φτωχότεροι, κύριε Τσοβόλα, που µε κοιτάζετε.
∆εν χρειάζεται να επαναλάβουµε το φιάσκο της υποτίµησης που
ανατιµήθηκε ούτε την εικόνα του Πρωθυπουργού αναµένοντας τι θα
πει ο υπάλληλος των Βρυξελλών για να πληροφορήσει το λαό περί
της αξίας του εθνικού µας νοµίσµατος. ∆εν θα προχωρήσω σε
πολλά τέτοια.
Ενώ είµαστε χώρα παραγωγής νικελίου σε µια εποχή που η τιµή
του διολισθαίνει, συµφωνήσαµε, µε την ψήφο µας, το EURO να µην
κατασκευάζεται από νικέλιο, να µην είναι νικελιούχο. Οι
εκπρόσωποι του Πρωθυπουργού στην Τράπεζα της Ελλάδος
προχώρησαν σε συµφωνίες, παρά τη γνώµη του Υπουργείου
Βιοµηχανίας, χωρίς καν να το ενηµερώσουν.
Τέλος, δεν χρειάζεται να πούµε ότι είµαστε χώρα ξέφραγο αµπέλι.
Ο καθένας µπαίνει όποτε θέλει, όπως θέλει και όπου θέλει και είναι
περίεργο γιατί αυτήν τη διαχείριση σήµερα την έχουν οι
γερµανοτραφείς, όταν στη Γερµανία όχι άνθρωποι µε Καλάσνικωφ,
αλλά ούτε κουνούπι δεν κινείται χωρίς πιστοποιητικά. Η περιφέρειά
µου αντιµετωπίζει ιδιαίτερο πρόβληµα ασφαλείας σήµερα.
Σύµφωνα µε το καταστατικό του ΠΑ.ΣΟ.Κ. -για να πούµε και µερικά
άλλα- που όλοι οφείλουµε να τηρούµε όταν ανήκουµε σε κόµµατα-
που θέλουµε να τα λέµε δηµοκρατικά- οι Βουλευτές, άρθρο 59 στο
Εθνικό Κοινοβούλιο και στο Ευρωκοινοβούλιο που είναι µέλη του
κινήµατος αποτελούν την αντίστοιχη κοινοβουλευτική οµάδα. Η
σύνθεση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. καθορίζεται
καταστατικώς και δεν είναι αντικείµενο κανενός κεφιού, καµιάς
γνώµης, κανενός Πρωθυπουργού. Αυτές είναι κάποιες παράγραφοι
του Κανονισµού της Βουλής της εποχής που δεν υπήρχαν κόµµατα
µε καταστατικά. Ο Πρόεδρος του ΠΑ.ΣΟ.Κ., σύµφωνα µε το
καταστατικό, δεν έχει καµία πειθαρχική εξουσία. Με την κραυγαλέα
παραβίαση του καταστατικού αυτοαναιρείται ως primus στο Κίνηµα.
Σ'αυτό έδωσε και η περιφέρειά µου απάντηση προσφάτως.
Τέλος, αγαπητέ, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να καταλάβουµε πως αν
δεν µεταβληθεί η κυβερνητική πορεία, αν δεν µεταβληθούν αυτές οι
αποφάσεις, αν δεν πάψει το TAXIS να είναι γεφύρι της 'Αρτας -δεν
αναφέροµαι στον παρόντα Υφυπουργό που κάνει τιτάνιες
προσπάθειες- δεν θα πάµε µπροστά.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Ο Πρωθυπουργός πρέπει να δει πόσες εισαγωγές έχουµε. Αν είναι
λ.χ. ένα δισεκατοµµύριο (1.000.000.000), πόσο πρέπει να έχουµε
Φ.Π.Α. εισαγωγή; Εκατόν πενήντα εκατοµµύρια (150.000.000).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Υπερβήκατε το
χρόνο, κύριε Κεδίκογλου και δεν µπορώ να σας επιτρέψω να
συνεχίσετε άλλο.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Τι έχουµε; Τα µισά. Τότε πρέπει να πει,
κύριοι, εδώ υπάρχει φοροδιαφυγή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Κεδίκογλου,
διευκολύνετε παρακαλώ και τους άλλους συναδέλφους.
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ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Υπεραµύνθηκε και χάρηκε ο κύριος
Πρωθυπουργός γιατί µπήκαν φορολογίες σε κάποιες περιουσίες
που αποδίδουν µερικά δισεκατοµµύρια και χάνει η Κυβέρνηση
περισσότερο από ένα τρισεκατοµµύριο (1.000.000.000.000) από τη
φοροδιαφυγή του Φ.Π.Α. µόνο των εισαγωγών.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Κεδίκογλου, τελειώστε, γιατί αδικείτε άλλους συναδέλφους. Είναι
σαφές αυτό και αυτούς υπερασπίζοµαι.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κατά τον ακολουθούµενο τρόπο και
δρόµο κύριε Πρόεδρε, "δεν υπάρχει πλοίο, δεν υπάρχει οδός"
χρειάζεται αλλαγή πλεύσης και πορείας. Βεβαίως είναι και τα
ζητήµατα ηγεσίας και ζητήµατα γενικότερης πορείας, που εµείς, του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., θα συζητήσουµε σε άλλους χώρους.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα να µπει στο φάκελο το κείµενο
αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ευχαρίστως.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεδίκογλου καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν κείµενο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τι θέλετε, κύριε
Σιούφα;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Από αυτό διαπιστώνετε ότι ήταν λάθος ο
περιορισµός του χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Σιούφα, το
αποφασίσαµε από κοινού και οµοφώνως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Το Προεδρείο µε την πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι! Οµοφώνως,
διότι διαφωνήσατε εσείς, αλλά είναι µια απόφαση και είναι υπέρ
όλων των συναδέλφων.
Με ένα δύο λεπτά που παίρνει ο καθένας, στους εκατόν είκοσι είναι
διακόσια λεπτά. Τα διακόσια λεπτά σηµαίνουν ότι είκοσι, είκοσι
πέντε συνάδελφοι στερούνται του δικαιώµατος του λόγου γιατί ο
χρόνος είναι περιορισµένος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Αν µας ενδιαφέρει ο τύπος να µείνουµε
στον τύπο και όχι στην ουσία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχουµε εµείς µόνο το
αλάθητο, το σοφό και δεν έχουν οι άλλοι συνάδελφοι που θα
ακολουθήσουν να πουν και εκείνοι κάτι; Γιατί να τους στερήσουµε
αυτό το δικαίωµα;
Ο κ. Καρακώστας έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, η απόφαση του κυρίου Πρωθυπουργού να ζητήσει
από τη Βουλή ψήφο εµπιστοσύνης, είναι πολιτική πράξη καθαρά
κοινοβουλευτική και απόλυτα δηµοκρατική. Γιατί σας πείραξε
µερικούς, που ο κύριος Πρωθυπουργός ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης
της Βουλής; Τι το δηµοκρατικότερο υπάρχει σε µια κοινοβουλευτική
δηµοκρατία;
Με την πρωτοβουλία του αυτή ο κύριος Πρωθυπουργός, όπως
άλλωστε έχει το δικαίωµα από το Σύνταγµα, ζητάει ύστερα από δύο
χρόνια διακυβέρνησης της χώρας την επιβεβαίωση της πολιτικής
που ακολουθεί, προκειµένου µε τη νωπή έγκριση της Βουλής στην
οποία εκπροσωπείται ο ελληνικός λαός, να συνεχίσει αταλάντευτα
την άσκηση της χαραχθείσας κυβερνητικής πολιτικής στα δύο
προσεχή χρόνια που είναι κρίσιµα, όπως γνωρίζετε όλοι σας, για τα
εθνικά µας συµφέροντα.
Χθες από το Βήµα τούτο, λέχθηκε ότι ο Πρωθυπουργός πήρε αυτήν
την απόφαση για να αντιµετωπίσει τα εσωκοµµατικά του
προβλήµατα. 'Εχετε λάθος εκτίµηση, κύριοι συνάδελφοι. Ο
Πρωθυπουργός πολύ καλά γνώριζε ότι κανένας συνάδελφος του
ΠΑΣΟΚ ποτέ δεν θα καταψήφιζε την Κυβέρνησή του σε µια τέτοια
κορυφαία ψηφοφορία. Απευθύνθηκε κύρια στην Αντιπολίτευση για

να την θέσει προ των ιστορικών της ευθυνών απέναντι στα κρίσιµα
ζητήµατα που αντιµετωπίζει η χώρα στην προσεχή διετία, ώστε και
ο λαός να κρίνει τους αντιπροσώπους του αλλά και τα κόµµατα και
τους Βουλευτές.
Ποια θέση παίρνουν οι Βουλευτές απέναντι στο πελώριο θέµα της
ένταξής µας στην ΟΝΕ; Φαίνεται πως δεν παρακολουθήσατε τι
συνέβη στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ. Ο κ. Σηµίτης
ευθύς αµέσως µετά τις εκλογές συγκάλεσε την Κοινοβουλευτική
Οµάδα. Εκεί συζητήσαµε, ανταλλάξαµε απόψεις και τον
εξουσιοδοτήσαµε εν λευκώ. Και µην µου πει κανείς ότι δεν είπαµε
στον Πρωθυπουργό να αποφασίσει µόνος του και προσωπικά τι θα
κάνει.
Ο κύριος Πρωθυπουργός πήρε δύο σηµαντικές αποφάσεις. 'Εκανε
τον ανασχηµατισµό και ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης. Επί του
προκειµένου έχω την άποψη ότι λειτούργησε ως υπεύθυνος
πολιτικός ηγέτης αυτής της χώρας και προτού να αποφασίσει,
συµβουλεύθηκε -ποιον άλλον;- την κοινοβουλευτική οµάδα. Τι είναι
η κοινοβουλευτική οµάδα; Είναι η ζωντανή έκφραση του ελληνικού
λαού που έχει την πλειοψηφία αυτήν τη στιγµή η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ.
Εσείς λοιπόν της Αντιπολίτευσης -γίνεται αυτό για πρώτη φορά, δεν
πήγε ο κύριος Πρωθυπουργός στο κόµµα πήγε στην
Κοινοβουλευτική Οµάδα και πήρε τη γνώµη της για να αποφασίσει
πολιτικά- που πιστεύετε στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση αντί να
αδράξετε αυτήν την ευκαιρία -και γιατί να µην δώσετε ψήφο
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση που τη ζητάει- υποκύψατε στα
µικροκοµµατικά σας πλέγµατα και συµπλέγµατα για να κάνετε
αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση.
Εµείς, λοιπόν, στο ΠΑΣΟΚ το πήραµε το µήνυµα των εκλογών και
αξιοποιήσαµε αυτό το µήνυµα πολιτικά. Εσείς όµως καθίσατε πάνω
στις δάφνες της νίκης που τάχα δρέψατε στις δηµοτικές και
νοµαρχιακές εκλογές και πιπιλίζετε την καραµέλα της ήττας της
Κυβέρνησης και του ΠΑΣΟΚ. ∆εν καταλαβαίνω πώς κάνετε τους
υπολογισµούς σας. Σας βεβαιώνω ότι το ΠΑΣΟΚ δεν ηττήθηκε στις
εκλογές. Μολονότι τα κόµµατα της αριστερής Αντιπολίτευσης
έκαναν µέτωπο µε τη Νέα ∆ηµοκρατία ενάντια στο ΠΑΣΟΚ, το
αποτέλεσµα και πάλι ήταν ισόπαλο. Πέραν όµως των ποσοστών
χάσατε, κύριοι της αριστερής Αντιπολίτευσης, ιδεολογικά ως
κόµµατα...
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Το ΠΑΣΟΚ δεν έκανε µε τη Νέα
∆ηµοκρατία;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: ∆εν σας ακούω και δεν µε ενδιαφέρει.
Τώρα µιλάω εγώ και θα σας ακούσω όταν µιλήσετε.
... γιατί στη δεύτερη Κυριακή ψηφίστηκαν συντηρητικοί δήµαρχοι και
νοµάρχες. Μα, είσθε αριστερά κόµµατα αλήθεια; 'Ενα αριστερό
κόµµα έχει ιδεολογία και ποτέ δεν λέει άµεσα ή έµµεσα, ψηφίστε
κατά συνείδηση, ψηφίστε λευκό, ψηφίστε αποχή, ψηφίστε άκυρο.
Είναι πολιτική αυτή αριστερού κόµµατος; ∆εν έχετε πολιτικές
αριστερές θέσεις για να τις υποστηρίξετε και λέτε αυτά τα πράγµατα;
Χρησιµοποιείτε το σύνθηµα "τι ΠΑΣΟΚ, τι Νέα ∆ηµοκρατία".
'Ερχεσθε στο παλιό σύνθηµα του ΚΚΕ που έλεγε "τι Παπάγος, τι
Πλαστήρας", αλλά αυτό κύριοι συνάδελφοι της αριστερής πτέρυγας,
αποδείχθηκε ότι ήταν ιστορικό σας λάθος!
Ο κ. Καραµανλής ως εκφραστής της συντήρησης έχει κάθε λόγο να
λέει ότι δεν υπάρχουν διαχωριστικές γραµµές, γιατί από τη µια θέλει
να εισπράττει ψήφους από την Αριστερά, από την άλλη είναι
οπαδός του τέλους των ιδεολογιών, αυτός όµως ο ίδιος έχει
ιδεολογία και η παράταξή του γιατί πιστεύει στην οικονοµία της
αγοράς και στο νεοφιλελευθερισµό.
Κύριοι συνάδελφοι, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
προσπάθησε µε τη χθεσινή του οµιλία να χτίσει µε παλιά τούβλα
καινούριο οικοδόµηµα. Επικαλέστηκε το καινούριο αλλά µέσα στους
κόλπους του έχει το παλιό, το συντηρητικό. Μίλησε για κατάργηση
διαχωριστικών γραµµών και ιδεολογιών για να περάσει τη δική του
ιδεολογία της ισοπέδωσης και της απολιτικοποίησης των µαζών.
Απ'αυτές τις εκλογές η Αριστερά θα πρέπει να βγάλει διδάγµατα και
να  οριοθετήσει  τι  είναι;  Είναι  πραγµατική  Αριστερά  που
καλείται  να  επαναδιατυπώσει  την  ιδεολογία  της  µέσα  σε  αυτήν
τη  σηµερινή  πραγµατικότητα  ή  είναι  ψευτοαριστερά  που  παίζει
το  παιχνίδι  της  συντήρησης,  της  οποίας
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γίνεται ενίοτε το δεκανίκι για να την επαναφέρει στην εξουσία, όπως
έγινε το 1989 µε την ανιστόριτη εκείνη συνεργασία;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν θα είναι µισό,
αλλά ολοκληρώστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Αφήστε µε να τελειώσω.
Απέναντι στο µέτωπο, κύριοι συνάδελφοι, που σχηµάτισαν ενάντια
στο ΠΑΣΟΚ, όλες οι δυνάµεις της Αντιπολίτευσης, θα πρέπει εµείς
να αντιτάξουµε την Κοινοβουλευτική Οµάδα η οποία θα πρέπει να
είναι αρραγής, σύσσωµη και ενωµένη, για να δώσει στην
ψηφοφορία της Τρίτης µία ηχηρή απάντηση προκειµένου η
Κυβέρνηση να προχωρήσει στην υλοποίηση του εθνικού της έργου
και επιτέλους να σταµατήσουν οι στείρες αντιπολιτευτικές κραυγές,
που βλάπτουν θανάσιµα τα συµφέροντα αυτού του τόπου.
Και κάτι άλλο, κύριοι συνάδελφοι. Ο υπεύθυνος πολιτικός λόγος του
Βουλευτή διατυπώνεται εδώ στη Βουλή και όχι έξω στα ραδιόφωνα
και στις τηλεοράσεις, όπως γίνεται συνήθως. Επιτέλους αυτό
πρέπει να το καταλάβουµε. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Βασιλικότερος του Βασιλέως, κύριε
συνάδελφε.
Το κλίµα που επεκράτησε στη χθεσινή συζήτηση µεταξύ των
πολιτικών Αρχηγών πιστοποίησε µε τον πιο εύγλωττο τρόπο την
πολιτική αδυναµία του Πρωθυπουργού.
Ο κ. Σηµίτης δεν µπόρεσε να εµπνεύσει ούτε τους Βουλευτές του
κόµµατός του. Αν στόχος του ήταν να σας συσπειρώσει, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, τα κατάφερε. Σας συσπείρωσε
στην παγωµάρα µε την οποία τον υποδεχθήκατε, διότι ο παγερός
τρόπος µε τον οποίο τον υποδεχθήκατε χθες στη Βουλή,
επιβεβαιώνει ότι δεν πρόκειται για ψήφο εµπιστοσύνης, αλλά
πρόκειται για µια ψήφο ανοχής που θα του δώσετε.
Για µια ακόµη φορά ο Πρωθυπουργός επιχείρησε να κρυφτεί πίσω
από τον εθνικό στόχο της συµµετοχής της Ελλάδας στην
Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, το στόχο της αντικατάστασης
της δραχµής µε το EURO. Για µια ακόµη φορά προσπάθησε να
οικειοποιηθεί αυτόν τον εθνικό στόχο αφ'ενός και αφ'ετέρου να
επιχειρηµατολογήσει ότι περίπου όλα τα προβλήµατα των Ελλήνων
πολιτών θα λυθούν ως διά µαγείας από τη στιγµή που η Ελλάδα θα
συµµετάσχει στην ΟΝΕ.
∆εν µπόρεσα να διακρίνω στην οµιλία του Πρωθυπουργού χθες
ούτε ίχνος αυτοκριτικής στην µιάµιση περίπου ώρα κατά την οποία
µας απασχόλησε.
∆εν άκουσα ούτε µια δικαιολογία ούτε µια συγγνώµη για το µεγάλο
κόστος που υφίσταται η Ελλάδα από την αποτυχία της Κυβέρνησής
του να εξασφαλίσει έγκαιρα την ένταξη στην ΟΝΕ, τον περασµένο
Μάιο.
∆εν άκουσα µια λέξη για τις παλινωδίες µε την υποτίµηση της
δραχµής και την αβεβαιότητα που προκαλούν η υποτίµηση και η
ανατίµηση.
∆εν άκουσα µια λέξη για τα υψηλά επιτόκια που επιβραδύνουν την
οικονοµική ανάπτυξη, που καταδικάζουν τους ανέργους, που
µεταφέρουν εισόδηµα από τους φτωχούς, τους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους στους πλούσιους που διακρατούν κατά κύριο λόγο
τα κρατικά οµόλογα.
∆εν άκουσα µια λέξη για το ότι ο πληθωρισµός εξακολουθεί να είναι
υψηλότερος από τις αυξήσεις των µισθών και των συντάξεων.
∆εν άκουσα µια λέξη για το ότι οι φορολογικές αυξήσεις, φανερές
και κρυφές, εξακολουθούν να επιβαρύνουν κυρίως τους µισθωτούς
και τους συνταξιούχους.
∆εν άκουσα µια λέξη για τα αντικειµενικά κριτήρια που πιστοποιούν
τη διάλυση του Υπουργείου Οικονοµικών. Ούτε µια δικαιολογία για
το φιάσκο της Ολυµπιακής και της Ιονικής Τράπεζας. Ούτε µια
κουβέντα για τη διάλυση της Αστυνοµίας, της παιδείας και του

συστήµατος υγείας, για το σπάταλο και διεφθαρµένο τριτοκοσµικό
κράτος που έχουµε, το οποίο δηµιουργήθηκε τα χρόνια που ο κ.
Σηµίτης ήταν σηµαίνων Υπουργός και αργότερα Πρωθυπουργός.
Θα λύσει όλα αυτά τα προβλήµατα η ΟΝΕ; ∆ικαιολογείται να
αδιαφορούµε για τα πάντα και να κρυβόµαστε πίσω από τις
αναµφισβήτητα θετικές επιπτώσεις της;
Κυρίες και κύριοι συναδελφοι, είµαι από εκείνους που για πολλά
χρόνια υποστηρίζουν την αναγκαιότητα της ένταξής µας στην ΟΝΕ,
σε εποχές µάλιστα που όχι µόνο το ΠΑΣΟΚ, αλλά και ο κ. Σηµίτης
και οι στενοί του συνεργάτες δεν είχαν αντιληφθεί τη σηµασία αυτής
της ευκαιρίας για τη χώρα µας.
'Ηδη από το 1991, µιλώντας µάλιστα σε εκδήλωση που είχε
διοργανώσει ο όµιλος του κ. Σηµίτη εκείνης της εποχής, για να
δείξω τη σηµασία της ΟΝΕ για τους 'Ελληνες πολίτες, είχα
χρησιµοποιήσει το µύθο του Οδυσσέα µε τις Σειρήνες.
Είχα υποστηρίξει ότι όπως ο Οδυσσέας απέφυγε το θάνατο µε το
να δεθεί στο κατάρτι του πλοίου του καθώς περνούσε από το στενό
των Σειρήνων, ώστε να µην υποκύψει στον πειρασµό τους, έτσι και
η Ελλάδα µε το να προσδεθεί στο κατάρτι της ΟΝΕ θα αποφύγει
τον πληθωρισµό και τα υψηλά επιτόκια και τα ελλείµµατα που
οφείλονται στο γεγονός ότι οι κυβερνήσεις, κυρίως του ΠΑΣΟΚ τα
τελευταία δεκαοκτώ χρόνια, δεν µπόρεσαν µε άλλο τρόπο να
αποφύγουν τις σειρήνες του λαϊκισµού.
Αυτήν την πολιτική ο κ. Σηµίτης προσπάθησε χθες να την
οικειοποιηθεί, αγνοώντας ότι τη συνθήκη για την Ευρωπαϊκή
'Ενωση τη διαπραγµατεύθηκε και την υπέγραψε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, του κ. Μητσοτάκη, το 1991, η Κυβέρνηση που
ξεκίνησε µε µεγάλες δυσκολίες και µε πολιτικό κόστος την πολιτική
της σύγκλισης και της εξυγίανσης της οικονοµίας µας ήδη από το
1990. Χθες ο κύριος Πρωθυπουργός µας παρουσίασε εδώ µια
πολιτική που ξεκινούσε δήθεν το 1993, από τότε δηλαδή που
ανέλαβε ξανά ο Ανδρέας Παπανδρέου.
Ωστόσο ο τρόπος µε τον οποίο επιχειρεί τη σύγκλιση η Κυβέρνηση
Σηµίτη, δεν θυµίζει τον Οδυσσέα. Θυµίζει τον Προκρούστη, ένα
άλλο µυθικό πρόσωπο, το οποίο όµως δεν ήταν ήρωας, ήταν ένας
κακοποιός, ο οποίος είχε ένα κρεβάτι και όποιος περίσσευε απ'αυτό
το κρεβάτι του έκοβε τα πόδια ή αν δεν χώραγε, τον τράβαγε για να
φθάσει στις άκρες του κρεβατιού. ∆ιότι όπως ο Προκρούστης
βασάνιζε τα θύµατά του προσαρµόζοντας τα µέλη τους στις
διαστάσεις του κρεβατιού, έτσι και η Κυβέρνηση Σηµίτη το µόνο που
κάνει ως πολιτική για τη σύγκλιση, είναι να προσαρµόζει τα στοιχεία
του προϋπολογισµού και του πληθωρισµού στα µεγέθη του
προγράµµατος της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, ανεξάρτητα από το αν η
πραγµατικότητα είναι διαφορετική.
Η προκρούστεια αυτή τακτική πιθανόν να δικαιωθεί βραχυχρόνια,
αν τελικά οι υπόλοιποι Ευρωπαίοι κάνουν τα στραβά µάτια και
συναινέσουν στην εισδοχή της Ελλάδος.
Αλλά µην κοροϊδευόµαστε, δεν πρέπει να µας διαφεύγει ότι
υπάρχουν δύο µεγάλες αποτυχίες της Κυβέρνησης:
Πρώτα το γεγονός ότι το κόστος που θα πληρώσουµε θα είναι πολύ
µεγάλο για την ένταξή µας, θα είναι δυσανάλογα µεγάλο, διότι για
να εξασφαλίσουµε τη συναίνεση των υπολοίπων εταίρων µας, για
να εξασφαλίσουµε τα στραβά µάτια, θα πιεστούµε να κάνουµε
παραχωρήσεις σε άλλα θέµατα και εθνικού χαρακτήρα και
οικονοµικού -όπως είναι οι διαπραγµατεύσεις για το πακέτο Σαντέρ-
και θεσµικού, όπως είναι τα µεγάλα θεσµικά θέµατα που
διαπραγµατεύονται σήµερα οι κοινοτικοί µας εταίροι. Και βέβαια και
το κόστος που θα πληρώσουµε µετά την ένταξή µας πάλι θα είναι
δυσανάλογα µεγάλο, διότι µία ανέτοιµη οικονοµία θα υποστεί
σηµαντικές διαταραχές στο νέο ανταγωνιστικό περιβάλλον. Ωστόσο,
έστω και µε αυτές τις αδυναµίες η Ελλάδα θα πρέπει να µπει στην
ΟΝΕ, γιατί αυτό είναι προς όφελος των Ελλήνων πολιτών.
Κατηγόρησε  τη  Νέα  ∆ηµοκρατία  χθες  ο  κύριος  Πρωθυπουργός
ότι  όλα  θέλει  να  τα  παραδώσει  στην  αγορά.  Λάθος  κάνει!  Ας
διαβάσει  το  πρόγραµµά  µας  για  τη  µείωση  της  σπατάλης  στο
δηµόσιο,  για  τις  αποκρατικοποιήσεις,  για  τη  µείωση  της
φορολογικής  επιβάρυνσης,  ένα  πρόγραµµα  για  καλύτερο
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κράτος µε λιγότερους φόρους, για πραγµατική σύγκλιση, ένα
πρόγραµµα για τον επόµενο αιώνα.
Επειδή δεν έχω χρόνο, καταθέτω στα Πρακτικά το πρόγραµµά µας
για την αντιµετώπιση του προβλήµατος των ∆ΕΚΟ και για τον
προϋπολογισµό και τη φορολογία.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλογοσκούφης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Η Νέα ∆ηµοκρατία ούτε έχει ούτε είχε µονοµανίες. Ξέρουµε και
ξέραµε πού φθάνουν τα όρια του κράτους και πού φθάνουν τα όρια
της αγοράς. Εσείς είσθε που νοµίζατε ότι όλα µπορεί να τα κάνει το
κράτος, εσείς είσθε που σήµερα νοµίζετε ότι όλα µπορεί να τα κάνει
η ΟΝΕ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη δική µας εµπιστοσύνη δεν την έχει
η Κυβέρνηση. 'Οπως απέδειξαν οι πρόσφατες εκλογές δεν έχει ούτε
την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού. Την ανοχή των Βουλευτών
της Πλειοψηφίας µπορεί να την εξασφαλίσει. Αυτό ίσως αρκέσει για
να αµβλύνει για κάποιο διάστηµα το εσωκοµµατικό του πρόβληµα,
δεν αρκεί όµως για να λύσει το πολιτικό πρόβληµα της χώρας.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κωστόπουλος
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριοι συνάδελφοι, όσοι µας ακούν για τρεις ηµέρες θα
αναρωτιούνται τι γίνεται εδώ µέσα στη Βουλή. ∆εν είχαµε άλλη
δουλειά να κάνουµε;
Θα αναρωτιέται ο άνεργος, αυτό είναι το µήνυµα που έστειλα εγώ
στις δηµοτικές εκλογές, να ακούω τον Πρωθυπουργό να λέει
ανοιχτά ανακρίβειες, ότι συγκρατήσαµε την ανεργία και αυξήσαµε το
επίδοµα; Θα αναρωτιέται ο οσιοµάρτυρας συνταξιούχος του ΟΓΑ, ο
ξωµάχος του Θεσσαλικού κάµπου, αυτός που πότιζε τα χωράφια µε
ιδρώτα και αίµα, αυτό το µήνυµα έστειλα εγώ, να µου λέει ο
Πρωθυπουργός ότι θα προχωρήσουµε αταλάντευτα µάλιστα προς
την ΟΝΕ και ώσπου να φθάσουµε θα έχω πεθάνει από την πείνα;
Θα αναρωτιέται ο συνταξιούχος του ΙΚΑ, ο µισθωτός, ο κάθε απλός
εργαζόµενος, αυτό το µήνυµα έστειλα εγώ, να µου λέει ο
Πρωθυπουργός ότι τάχα βελτιώθηκε το εισόδηµά µου;
Ούτε µηνύµατα λογαριάζουν αυτοί που έβαλαν σκοπό της ζωής
τους να µας εξευρωπαϊσουν, να µας εκγερµανίσουν δηλαδή, ούτε
τίποτα. Αυτό που φοβούνται είναι οι ενωµένοι, συντονισµένοι,
συνεχείς αγώνες. Αυτό που φοβούνται είναι µήπως αριστεροί, δεξιοί
και κεντρώοι εργαζόµενοι πουν κάποια στιγµή, αφήστε τα
παραµύθια, σας µάθαµε και τραβήξουν το δικό τους δρόµο. Και κάτι
τέτοιο διαφαίνεται.
Η πονηριά της κίνησης για ψήφο εµπιστοσύνης είναι ολοκάθαρη.
Θα µε ψηφίσετε, λέει σε εκείνους µέσα στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. που
δυσφορούν για διάφορους λόγους, θέλετε δεν θέλετε και θα
υποστείτε και εσείς µαζί µου την κατακραυγή του λαού που
αγκοµαχά από τους µονόδροµους της ΟΝΕ, του EURO και τα
υπόλοιπα. Αυτή είναι η βαθύτερη σηµασία της µικροκίνησης του κ.
Σηµίτη.
Με την ευκαιρία αυτής της συζήτησης να πούµε λίγα λόγια για
ορισµένα από τα κρίσιµα προβλήµατα που απασχολούν το λαό
µας, για αυτά δηλαδή που κρίνουν τον καθένα τι είναι και τι Θεό
πιστεύει, για αυτά που το θέλουν δεν το θέλουν ορισµένοι
βρίσκονται µέσα στην κάλπη των πρόσφατων δηµοτικών εκλογών.
Η καταγραµµένη ανεργία ξεπέρασε το 10%. Στην πραγµατικότητα
είναι πάνω από το ποσοστό αυτό αρκετές µονάδες.
Λέγονται διάφορα παραµύθια, που τα ακούσαµε κι εδώ χθες ότι το
πρόβληµα θα αντιµετωπιστεί. Πώς; Επενδύσεις δεν γίνονται,
επιχειρήσεις κλείνουν, άλλες γιατί τις τρώει η "µαρµάγκα" του
ελεύθερου, δήθεν, ανταγωνισµού, άλλες γιατί κλείνουν µε δόλο ή
γιατί θέλουν τα κεφάλαιά τους για το τζόγο και άλλες, κυρίως µικρές,
γιατί είναι εντελώς απροστάτευτες από τα µεγάλα σκυλόψαρα. Ο
χρόνος εργασίας αντί να µειωθεί, πράγµα που θα έδινε µία ανάσα,

όχι µόνο δεν µειώνεται, αλλά αντίθετα αυξάνεται µε πρόσφατη
νοµοθετική ρύθµιση.
Εδώ µέσα, κύριε Πρόεδρε, σ' αυτήν την Αίθουσα -και ας µην το
ξεχνά κανένας εργάτης αυτό- ψηφίστηκε η κατάργηση του
νοµοθετηµένου οκτάωρου και µάλιστα δύο φορές, µία από την
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και µία από την Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., ώστε να συµπληρώνει ο ένας τον άλλον. Εδώ µέσα
διαπράχθηκε ένα από τα µεγαλύτερα εγκλήµατα της σύγχρονης
Ελλάδας. Και µόνο γι' αυτό, το τεράστιας σηµασίας ζήτηµα, θα
έπρεπε όχι µόνο να πέσει αυτή και οποιαδήποτε άλλη Κυβέρνηση,
αλλά να έρθουν τα πάνω κάτω.
Κι όµως, ακόµα και κάποιοι συνδικαλιστές περί άλλων ετύρβαζαν.
Και όχι µόνο αυτό, αλλά βρήκαν την ευκαιρία να ζητήσουν ακόµα
και βελτίωση του ταµείου των εργατοπατέρων του Μεταξά, αντί για
κατάργησή του. Σαν να θύµιζε κάτι αργύρια αυτή η ιστορία.
Ο ίδιος ο κύριος Πρωθυπουργός έχει πει ότι κεκτηµένα δεν
υπάρχουν, δηλαδή για τους εργαζόµενους δεν υπάρχουν
κεκτηµένα, γιατί οι εκµεταλλευτές, οι αετονύχηδες, οι αεριτζήδες, οι
λογής-λογής σύµβουλοι που πουλάνε αέρα κοπανιστό και
αµείβονται µε εκατοµµύρια το µήνα, τα διατηρούν και τα διευρύνουν
µε την πολιτική της Κυβέρνησης.
Ο βαλτός κ. Σπράος και η παρέα του, έστρωσαν το έδαφος µε τις
διάφορες µελέτες τους, µε τις άθλιες εκθέσεις και τα µεγάλα ψέµατά
τους, για να αποδείξουν ότι τα κεκτηµένα είναι πολλά και πρέπει να
κοπούν. Τα ακόµα χειρότερα σχέδια για την κοινωνική ασφάλιση,
για την πρόνοια βρίσκονται στην απόψυξη. Τα µίνι και τα µάξι
νοµοσχέδια που έρχονται, θα βάλουν ακόµα βαθύτερα το χέρι στην
τσέπη των συνταξιούχων, των ασφαλισµένων. Θα πάρουν και τα
ψιλά, που αποµένουν και σε ό,τι αφορά το χρόνο συνταξιοδότησης
και σε ό,τι αφορά τα υπόλοιπα, που συνιστούν την
κοινωνικοασφαλιστική προνοιακή προστασία.
Αλλιώς µας απειλούν -και το είπαν πολλές φορές χθες- ότι δεν θα
µπούµε στην Ο.Ν.Ε. Μωρέ, τι µας λέτε; Να µιλήσουµε γενικότερα
για το εισόδηµα των εργαζοµένων, που συρρικνώνεται κάθε µέρα
περισσότερο στο όνοµα της Ο.Ν.Ε., να µιλήσουµε για τους εκατόν
πενήντα χιλιάδες νέους πτυχιούχους ανώτατων ιδρυµάτων, που
ζουν µε το χαρτζιλίκι του γονιού και του παππού στο όνοµα των
δεικτών; Να µιλήσουµε για τις εργαζόµενες γυναίκες και τη διαβόητη
ισότητα, όπως την περιγράφει η Λευκή Βίβλος, δηλαδή η γυναίκα
στο σπίτι και πολύ της πάει;
Να µιλήσουµε για την κωµωδία του ΕΚΑΣ, που επικαλέσθηκε και
εδώ ο κ. Σηµίτης χθες σαν κατόρθωµα της Κυβέρνησης, ενώ είναι
µία εξαπάτηση; Να µιλήσουµε για την πολιτική, ιδεολογική
απάνθρωπη λεηλασία των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης από
εκείνους που το "έπαιξαν" και ακόµη το "παίζουν" οπαδοί του
Βελουχιώτη, που το "έπαιξαν" και το "παίζουν" µαρξιστές, γιατί όχι
και λενινιστές, για να κρύψουν τις αθλιότητές τους, για να κρύψουν
τις µεγάλες πολιτικές τους προδοσίες και να κοροϊδεύουν τον
κόσµο;
Κύριοι Βουλευτές, το ερώτηµα που τίθεται δεν είναι τι θα συµβεί αν
δεν δοθεί ψήφος εµπιστοσύνης στον κ. Σηµίτη. Ο κύριος
Πρωθυπουργός το είπε καθαρά ή θα µε ψηφίσετε και θα συνεχίσω
την πολιτική του νεοφιλελευθερισµού ή όχι και θα σας πάρω µαζί
µου. Το είπε καθαρά, στυγνά, βάναυσα.
Το πραγµατικό ερώτηµα σε ό,τι αφορά εµάς, είναι άλλο. Τι θα γίνει
µε τα προβλήµατα του λαού και του τόπου; Πάνω σ' αυτό
συγκεντρώνουµε όλη την προσοχή και την προσπάθειά µας. Στις
µικροπολιτικές αναµετρήσεις χωράνε οι συζητήσεις για το διευθυντή
της ορχήστρας, κάτι που θα µπορούσε να γίνει και σε άλλους
χώρους και όχι εδώ µέσα, για να µας ταλαιπωρούν. Στις µεγάλες
πολιτικές αναµετρήσεις, η συζήτηση διεξάγεται γύρω από το "χαβά".
Αυτός πρέπει να αλλάξει. Αυτό προσπαθούµε να κάνουµε εµείς µε
λόγια και έργα.
Τέλος,  κύριε  Πρόεδρε,  θα  ήθελα  να  πω  ότι  θα  καταψηφίσουµε
την  Κυβέρνηση.  Εξάλλου  καταψηφίζουµε  καθηµερινά  την
αντιλαϊκή,  θατσερική  πολιτική  της.  Η  αντιπαράθεσή  µας  είναι
πολιτική,  ιδεολογική.  Αν  έτσι  το  βλέπουν  και  άλλοι,  ας
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πράξουν το ίδιο. Αλλιώς ας βολευτούν στο τέλµα, αλλιώς ας
καταπιούν τους ωµούς και ολοφάνερους εκβιασµούς.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Παρασκευόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέπετε να πω κάτι;
Από χθες το βράδυ δεν έχει παρουσιαστεί κανένας Υπουργός να
µιλήσει. 'Εχουν εγκαταλείψει τον Πρωθυπουργό οι Υπουργοί του;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε. Εδώ είναι η Κυβέρνηση, έχει υπόψη της και έχει γνώση
του τι θα κάνει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Εδώ είµαστε κι εµείς για να παρατηρούµε
και να κρίνουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆ιευκολύνει τους
συναδέλφους η Κυβέρνηση, για να µιλήσουν. Το αντιλαµβάνεσθε.
Ορίστε, κύριε Παρασκευόπουλε.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εάν κάποιος δεν ζούσε στη χώρα µας και δεν γνώριζε
τίποτε γι' αυτή, ακούγοντας χθες τις οµιλίες των Αρχηγών των
κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, θα σχηµάτιζε την εντύπωση ότι η
συζήτηση αφορούσε µία άλλη χώρα, µία χώρα που κυρίως
αποτελείται από εξαθλιωµένους, µία χώρα που αποτελείται από
ρακένδυτους και πάντως µία χώρα που δεν θα αναγνώριζε στο
πρόσωπό της την Ελλάδα, αλλά θα αναζητούσε µία χώρα που
βρίσκεται ανάµεσα στη γειτονική Αλβανία και στο µακρινό
Αφγανιστάν.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Εσείς στα παιδιά στα φανάρια δίνετε
δραχµές;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Η υπερβολή και το
αντιπολιτευτικό µένος δεν προκαλεί µόνο εµάς τους Βουλευτές του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., του κυβερνητικού κόµµατος, αλλά πρωτίστως θα
υποστήριζα ότι προκαλεί τη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού. Και
βεβαίως, ο ελληνικός λαός µας παρακολουθεί και είναι σίγουρο ότι
θα µας κρίνει αντικειµενικά όλους.
Προσπαθώ να ερµηνεύσω το όψιµο ενδιαφέρον και τη συµπάθεια
προς τους Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ., οι οποίοι περίπου σύρονται σε
εκβιαστικά διλήµµατα από έναν αντιδηµοκράτη Πρωθυπουργό. Οι
κρυφές επιθυµίες ορισµένων δεν κρύβονται. Και φυσικά θα
εξυπηρετούνταν καλύτερα τα πολιτικά τους σχέδια και οι επιδιώξεις
τους, εάν υπήρχε ένα θολό πολιτικό τοπίο µε µία περιρρέουσα
ατµόσφαιρα ότι δήθεν η Κυβέρνηση δεν έχει τη δεδηλωµένη και δεν
έχει και την ουσιαστική υποστήριξη της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Θα ήταν πιο φρόνιµο την ευαισθησία τους, ορισµένοι προς εµάς
τους αναξιοπαθούντες Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ., να την κρατήσουν,
να την εκδηλώσουν και να τη διοχετεύσουν στους εσωτερικούς
δικούς τους κοινοβουλευτικούς χώρους, που όντως παρουσιάζουν
έλλειµµα εσωτερικής δηµοκρατίας. ∆εν είναι λίγες οι φορές -είναι
πολύ συγκεκριµένες, τις έχουµε ζήσει εδώ- όπου ορισµένοι
επικαλέσθηκαν το συµφέρον του κόµµατος, για να προχωρήσουν δι'
ασήµαντον αφορµή σε πειθαρχικές, αυταρχικές πράξεις διαγραφής
κορυφαίων κοινοβουλευτικών στελεχών. Αυτό για να µην το
ξεχνάµε.
Γνωρίζετε ότι δεν είµαι απ' αυτούς που φοράω παρωπίδες και πολύ
περισσότερο δεν ωραιοποιώ τα πράγµατα. ∆έχοµαι την άλλη
άποψη και υποστηρίζω -και όχι µόνο σήµερα- ότι η Κυβέρνηση και
κάθε κυβέρνηση οφείλει να παίρνει τα µηνύµατα και να αξιοποιεί
δηµιουργικά και σκέψεις και προτάσεις από την Αντιπολίτευση.
∆εν υποστηρίζω ότι όλα είναι ρόδινα και καλώς καµωµένα.
Υποστηρίζω ότι υπάρχει πεδίο καλοπροαίρετης κριτικής από την
Αντιπολίτευση για παραλείψεις και λάθη της Κυβέρνησης. 'Οµως, ο
µηδενισµός και η ισοπέδωση δεν βοηθάει κανέναν. Και δεν αδικεί
µόνο το έργο της Κυβέρνησης, αλλά κυρίως αδικεί την πρόοδο της
χώρας µας, την πρόοδο που έχει κάνει ο ελληνικός λαός.
Ουδέποτε η χώρα µας είχε τέτοιο διεθνές κύρος. Ουδέποτε η εικόνα
της ήταν τόσο σοβαρή και αξιόπιστη στο εσωτερικό. Και όλα αυτά

µε µία αδύναµη Κυβέρνηση, µε έναν Πρωθυπουργό ανεπαρκή, µε
έναν Πρωθυπουργό κατώτερο των περιστάσεων, όπως
υποστήριξαν χθες εδώ κορυφαίοι πολιτικοί ηγέτες.
'Οχι, συνάδελφοι. Αν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς και
αντικειµενικοί, δεν είναι η Κυβέρνηση αδύναµη. ∆εν είναι ο
Πρωθυπουργός κατώτερος των περιστάσεων, αλλά είναι
πανίσχυρα τα προβλήµατα, είναι πρωτόγνωρα τα προβλήµατα που
καλούµαστε όλοι -το τονίζω- να αντιµετωπίσουµε.
Πριν δέκα χρόνια, ποιος θα µπορούσε να φαντασθεί ότι θα
βρισκόµασταν αντιµέτωποι µε τη δίνη της παγκοσµιοποίησης; Ποιος
θα µπορούσε να φαντασθεί και να σκιαγραφήσει τη δίνη των
χρηµατιστηριακών κρίσεων; Ποιος θα µπορούσε να φαντασθεί πριν
δέκα χρόνια ότι θα αντιµετωπίζαµε µία κατακλυσµιαία παρουσία
ενός εκατοµµυρίου ξένων οικονοµικών προσφύγων; Και δεν το λέω
καθόλου µε ρατσιστική διάθεση, το αντίθετο.
Ποιος θα µπορούσε να φαντασθεί πριν δέκα χρόνια ότι σήµερα θα
καλούµασταν να αναµετρηθούµε µε µια εγκληµατικότητα που δεν
έχει προηγούµενο σε µέγεθος και σε µορφές έκφρασης. Είναι
προβλήµατα που τα δηµιουργεί η Κυβέρνηση ή η εποχή µας;
Βεβαίως η κάθε κυβέρνηση έχει ευθύνη να τα ελέγξει, να τα
περιορίσει.
Ποιος θα µπορούσε να φανταθεί πριν δέκα χρόνια ότι θα έχουµε
αυτήν τη λαίλαπα της περιθωριοποίησης ζωντανών, δηµιουργικών
οµάδων της ελληνικής κοινωνίας;
'Εγιναν πολλά και γίνονται πολλά. Υποστηρίζω όµως ότι δεν
αρκούν. Τα προβλήµατα έρχονται σαν χιονοστιβάδα. Ξεφυτρώνουν
καινούρια προβλήµατα σαν την λερναία ύδρα. Η Ελλάδα όµως
παραµένει όρθια, προχωράει µε σχέδιο, µε όραµα. Είµαστε ένα
βήµα πριν την ισότιµη συµµετοχή µας στο µεγάλο πολιτειακό θεσµό
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Είναι µια εξέλιξη που δεν λύνει τα
προβλήµατα, αλλά που αφήνει ανοιχτή την ελπίδα στις νέες γενιές,
που επιτρέπει στους νέους ανθρώπους να οραµατίζονται µια
Ελλάδα µε αξιοπρέπεια, µε ταυτότητα, µια Ελλάδα µε συµµετοχή
και παρουσία σε µια Ευρώπη που αισιοδοξούµε και
οραµατιζόµαστε ότι αύριο θα είναι η Ευρώπη του πολιτισµού, η
Ευρώπη των δυνάµεων της εργασίας.
Μας ψέγετε, γιατί εµµένουµε στην ονοµαστική σύγκλιση. Εννοείτε
τους οικονοµικούς δείκτες, τον πληθωρισµό, το δηµόσιο χρέος, το
έλλειµµα, τους ρυθµούς ανάπτυξης και παρά τις όποιες αντιρρήσεις
σας, κατά κοινή οµολογία, τα στοιχεία αυτά είναι θετικά. Φαίνεται ότι
κάποιοι ενοχλούνται από αυτήν την καλή πορεία των δεικτών της
οικονοµίας.
Αναρωτιόµαστε, τι θα γινόταν αν αυτοί οι δείκτες δεν πήγαιναν
καλά. Κυρίως µόνο στους δείκτες θα αναφερόσασταν.
Υπάρχει το πρόβληµα της πραγµατικής σύγκλισης. Γίνονται πολλά,
χρειάζονται περισσότερα.
Και επειδή µιλήσατε για το ξεπέρασµα των διαχωριστικών γραµµών
-και έχει σηµασία µε τις πραγµατικές διαχωριστικές γραµµές που
ορθώνονται σήµερα- θέλω να ανοίξω µία παρένθεση. Επικαλείσθε
ότι συµβάλατε στην υπέρβαση των διαχωριστικών γραµµών ως
άλλοθι για να αποκρύψετε και να παραπλανήσετε για τις υπόγειες
διαδροµές που ακολουθήσατε την περίοδο των δηµοτικών εκλογών.
Αν το αποτέλεσµα των δηµοτικών εκλογών ερµηνεύεται ως
αποδοκιµασία εκ των υστέρων προς την κυβερνητική πολιτική,
αλήθεια τι επιβραβεύεται; Αλήθεια πως επιχειρείτε να ερµηνεύσετε
θετικά το εκλογικό αποτέλεσµα, όταν υπάρχει σύµπτωση δυνάµεων
φιλο-Mάαστριχτ και αντι-Μάαστριχτ, δυνάµεων των άκρατων
ιδιωτικοποιήσεων και δυνάµεων του κρατισµού; Βγαίνει από εδώ
θετικό συµπέρασµα, βγαίνει θετικό µήνυµα;
Τελειώνω, κάνοντας δυο- τρεις προτάσεις που αφορούν την
Κυβέρνηση. Υπάρχει πρόβληµα µε την κοινωνική πολιτική.
Χρειάζεται να διευρυνθεί και να εµβαθύνει, να δούµε τα στρώµατα
αυτά  που  περιθωριοποιούνται,  να  δούµε  ένα  δίκτυο  κοινωνικής
προστασίας,  να  δούµε  επιπλέον  επιµερισµό  των  οικονοµικών
βαρών,  να  δούµε  έναν  πόρο  κοινωνικής  αλληλεγγύης,  να
δούµε  τον  θεσµό  της  κοινωνικής  εργασίας,  να
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δούµε το τριανταπεντάωρο όχι σαν ένα συνδικαλιστικό αίτηµα, αλλά
να δούµε τη θεσµοθέτησή του...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: ...ως ένα µέτρο που θα
µας εντάσσει σε ένα άλλο πολιτισµό εργασίας. Το τριανταπεντάωρο
θα πρέπει να είναι θεσµός, µε το που θα βάζουµε το πόδι µας στην
ΟΝΕ. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν την συνεδρίασή µας πενήντα τρείς
µαθητές και τρείς συνοδοί-καθηγητές από το 32ο Λύκειο Αθηνών,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" .
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο και τους περιβάλλουµε µε
την εµπιστοσύνη µας.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Η κυρία Μπακογιάννη έχει το λόγο.
Σας υπενθυµίζω, κυρία Μπακογιάννη, τον Κανονισµό ότι για οµιλία
κάτω των δέκα λεπτών, µιλάτε από τη θέση σας. Πρέπει να σας πω
ότι πολλές φορές είναι καλύτερο το προφίλ στην τηλεόραση από το
αν φας.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Μου αρέσει να βλέπω τους
συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κυρία
Μπακογιάννη, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
χθεσινή εικόνα του κυρίου Σηµίτη έπεισε δυστυχώς το σύνολο των
Βουλευτών ότι σε µια από τις δυσκολότερες στιγµές για την Ελλάδα,
το τιµόνι της Κυβέρνησης κρατάει ένας άνθρωπος που βρίσκεται σε
πλήρη αδυναµία να κυβερνήσει.
Ειλικρινά σας λέω ότι η εικόνα αυτή δεν χαροποίησε κανέναν,
όπως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µε χαροποιεί καθόλου η
σηµερινή εικόνα µιας κυβέρνησης που ζητά την εµπιστοσύνη της
Βουλής. Και είµαι πραγµατικά πλέρια θαυµασµού για το νέο
εκσυγχρονιστικό κοινοβουλευτικό ήθος.
Ζητά ψήφο εµπιστοσύνης και ουσιαστικά στα έδρανα υπάρχει ένας
Υπουργός, τον οποίο τιµώ και τρείς -γίνανε τώρα τέσσερις-
Υφυπουργοί τους οποίους επίσης τιµώ. Αναρωτιέµαι όµως, ο
κύριος Πρωθυπουργός και οι υπόλοιποι Υπουργοί πού βρίσκονται
σήµερα το βράδυ;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού): Στα γραφεία
τους και εργάζονται για τον τόπο. Λύνουν τα προβλήµατα του
τόπου.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, όταν ζητάς ψήφο
εµπιστοσύνης από τη Βουλή των Ελλήνων κάνεις και τον κόπο να
παρίστασαι εδώ για να ακούσεις τουλάχιστον τους δικούς σου
Βουλευτές, όταν έχουν παράπονα. Φαντάζοµαι βέβαια ότι από την
Αντιπολίτευση είναι γνωστό ότι δεν περιµένεις ψήφο.
'Εχει αναγάγει η Κυβέρνηση την πορεία προς την Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση σε πολιτικό άλλοθι. Ζητάει ψήφο
εµπιστοσύνης. Αν όµως απέναντί της δεν είσαστε εσείς, κύριε
συνάδελφε του ΠΑ.ΣΟ.Κ., αλλά ο ελληνικός λαός, γιατί να ψηφίσει
τον κ. Σηµίτη; Να τον ψηφίσει και να ψηφίσει αυτήν την Κυβέρνηση,
όταν πολλά σχολεία, είναι χωρίς βιβλία, όταν οι καθηγητές δεν είναι
στη θέση τους, όταν την ίδια ώρα χάνονται σαράντα ένα
δισεκατοµµύρια (41.000.000.000) δραχµές από κοινοτικούς πόρους
που δικαιούται η παιδεία µας; Μήπως αυτή η επίδειξη ανικανότητας
εξυπηρετεί τους στόχους της ΟΝΕ; Γιατί να ψηφίσει αυτήν την
Κυβέρνηση ο 'Ελληνας πολίτης όταν κάηκαν αδίκως ενάµισι
εκατοµµύρια στρέµµατα δασικής έκτασης και η Κυβέρνηση έκανε
διακοπές; Μήπως αυτή η θυσία εντάσσεται στα κριτήρια της ΟΝΕ;
Γιατί να ψηφίσει αυτήν την Κυβέρνηση, όταν ο πολίτης βλέπει την
περιουσία του και τη ζωή των παιδιών του να βρίσκονται στο έλεος

των εγκληµατιών και των εµπόρων ναρκωτικών, αφού κατόρθωσε
να διαλύσει µε τον κοµµατισµό και την αξιοκρατία την Αστυνοµία;
Θεωρείτε ότι ως ξέφραγο αµπέλι η Ελλάδα γίνεται πιο επιλέξιµη για
την ΟΝΕ; Γιατί να ψηφίσει ο 'Ελληνας µισθωτός και συνταξιούχος
όταν κάθε χρόνο τον υποχρεώνετε να πληρώνει επιπλέον φόρους
30%, την ώρα που οι υπηρεσίες που του προσφέρετε στις
συγκοινωνίες, στην περίθαλψη, στην πρόνοια, στην κοινωνική
ασφάλιση υποβαθµίζονται συνεχώς; Μήπως η αύξηση των βαρών
όταν δεν µειώνονται οι σπατάλες του κράτους µας φέρνουν πιο
κοντά στην ΟΝΕ; 'Εχω την αίσθηση ότι για τη σηµερινή Κυβέρνηση
η ένταξή µας στη ζώνη του EURO απλώς σηµαίνει ένα ραντεβού
στα τυφλά µε την οικονοµετρία, το οποίο για να το πετύχετε
ανέχεσθε τη διάλυση του ιστού κοινωνικής συνοχής, ανέχεσθε την
καταρράκωση της ποιότητας ζωής των Ελλήνων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλά θα µπορούσε να
καταµαρτυρήσει κανείς στον πολιτικό λόγο που ακούγεται συχνά
πυκνά στη Βουλή. Πιστεύω ότι µέσα σας όλοι γνωρίζετε ότι αντίθετα
µε αυτά τα οποία ισχυρίστηκε χθες ο Πρωθυπουργός, η Νέα
∆ηµοκρατία, αντιλαµβανόµενη τη σοβαρότητα της κατάστασης, δεν
επέτρεψε στον εαυτό της να ολισθήσει ούτε σε δηµαγωγία ούτε σε
λαϊκισµό. Αντίθετα οι προτάσεις που κάνουµε επιχειρούν να
σπρώξουν την Κυβέρνηση προς την αποτελεσµατική εφαρµογή
µιας ορθής πολιτικής. Και µπορώ να σας δώσω εδώ ένα µακρύ
κατάλογο παραδειγµάτων από χαµένες ευκαιρίες. Πολλές φορές
σας έχουµε επισηµάνει, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, ότι
ακολουθείτε µια θολή, άτολµη και ελλιπή αναπτυξιακή πολιτική, οι
συνέπειες της οποίας είναι άµεσες και µετρούνται σε απώλειες
χιλιάδων θέσεων εργασίας. 'Ηδη η ανεργία βρίσκεται µε τα στοιχεία
του ΟΑΕ∆ στο 10,7 µε τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης στο 14
και πάντως δεν φαντάζοµαι να υπάρχει κανείς εδώ µέσα ο οποίος
να αµφιβάλλει ότι η ανεργία στους νέους είναι της τάξεως του 25%.
Και δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι µια µονάδα αύξησης της ανεργίας
στη νεολαία σηµαίνει αυτόµατη αύξηση του δείκτη εγκληµατικότητας
και του δείκτη επιδείνωσης της ποιότητας ζωής.
Σας έχουµε πει ότι για να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας πρέπει
να σπάσετε την ακαµψία που επιδεικνύετε για την απελευθέρωση
των αγορών της ενέργειας, των τηλεπικοινωνιών, των µεταφορών,
του τραπεζικού συστήµατος. Να ακολουθήσετε µια τολµηρή
πολιτική αποκρατικοποιήσεως και ενίσχυσης του ανταγωνισµού
που θα φέρει νέες επενδύσεις και υγιείς θέσεις απασχόλησης.
Αντίθετα εσείς συντηρείτε τις περίφηµες µαύρες τρύπες. Βαρέθηκα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ακούω κάθε χρόνο πώς θα κλείσει
ο ΟΑΕ. Αυτός ο περίφηµος ΟΑΕ που κόστισε εξακόσια εξήντα
δισεκατοµµύρια (660.000.000.000) δραχµές στον 'Ελληνα πολίτη.
Σας είχαµε τονίσει ότι θα καθυστερήσουν τα έργα ανάπτυξης του
δικτύου φυσικού αερίου µε συνέπεια να χάνονται πολύτιµες θέσεις
εργασίας, αν δεν δίνατε το 50% στον ιδιωτικό τοµέα. ∆ικαιωθήκαµε.
Επιλέξατε τον κρατικό έλεγχο και σήµερα ούτε καν έχετε επιλέξει
τους αναδόχους των έργων. Αντίθετα έχετε πετύχει, ως παγκόσµια
πρωτοτυπία, να είναι η Ελλάδα η µόνη χώρα στον κόσµο όπου το
φυσικό αέριο είναι η πιο ακριβή πηγή ενέργειας από το πετρέλαιο
και το ηλεκτρικό. Σας προειδοποιήσαµε ότι αν δεν δηµιουργηθούν
νέες θέσεις απασχόλησης µε την ανυπαρξία επενδυτικής πολιτικής
και πολιτικής ποιότητας στον τουρισµό και σας είπαµε σε όλους
τους τόνους ότι µε την επιλογή διάλυσης του ΕΟΤ, µε την
ανύπαρκτη πολιτική προβολής και διαφήµισης του τουριστικού
προϊόντος, µε την ανοχή στην παραοικονοµία στον κλάδο, χάνονται
µεγάλες ευκαιρίες.
∆εν µας ακούσατε. ∆εν µας ακούσατε για τη ναυτιλία και τα
ελληνικά πλοία αυτήν τη στιγµή έχουν ξένες σηµαίες. ∆εν µας
ακούσατε, όµως, κυρίως για τους µικροµεσαίους ∆εν µας ακούσατε
για τους εµπόρους. ∆εν µας ακούσατε για τα προγράµµατα των
µικροµεσαίων που τους εξαιρέσατε όλους και έχετε φθάσει φέτος να
έχετε εγκρίνει χίλιες πεντακόσιες αιτήσεις µικροµεσαίων και τελικά
να χρηµατοδοτηθούν µόνο πεντακόσιες τριάντα. ∆εν µας ακούσατε
για αυτούς που είναι ο µεγαλύτερος εργοδότης σήµερα στην
Ελλάδα και µη γελάτε, κύριε Πάχτα, διότι έτσι είναι, απλώς είναι
θλιβερό να το ακούει κανείς.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς στη Νέα ∆ηµοκρατία θεωρούµε
ότι πολύ µικρότερη σηµασία έχουν τα ονοµαστικά κριτήρια. Είναι
εξάλλου βέβαιο ότι µπορεί ίσως να επιτευχθούν µε πολλά λογιστικά
τρικ. Για εµάς σηµασία έχει η αυριανή ηµέρα, η οποία θα βρει την
Ελλάδα µε αδύνατη οικονοµία. Θα βρει τους 'Ελληνες πολίτες µε
έκρηξη ανεργίας, όταν αυτή η οικονοµική πολιτική, χωρίς
αποτελεσµατικότητα, που σήµερα ακολουθείτε συνεχισθεί.
Φοβούµαι ότι θα συνεχισθεί µε την ίδια αναποτελεσµατικότητα, αν
κατάλαβα καλά τον Πρωθυπουργό χθες.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός έστειλε ένα µήνυµα.
'Εστειλε ένα µήνυµα δυνατό στις δηµοτικές εκλογές. Φαίνεται, όµως,
ότι η Κυβέρνηση ούτε ήθελε ούτε µπορεί να το ακούσει. Η δική µας
η θέση είναι σαφής.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)
Εµείς πιστεύουµε ότι ο ελληνικός λαός δεν σας εµπιστεύτηκε στις
δηµοτικές εκλογές, δεν θα σας εµπιστευθεί και αύριο. 'Ισως για λίγο
ακόµη µερικοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ να κάνουν υποµονή, ο
'Ελληνας πολίτης όµως, δεν µπορεί πλέον. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να ακούµε όλοι τα
µηνύµατα απ' όπου και αν προέρχονται. Και τα µηνύµατα του
Προεδρείου.
Ορίστε, κύριε Κουβέλη, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή όλοι
βιώνουµε αναµφισβήτητα την ελληνική πραγµατικότητα, νοµίζω ότι
όλοι εδώ µέσα πρέπει να συµφωνούµε ότι ο κ. Σηµίτης δεν ζητάει
την ψήφο, παρά µόνο των δικών του Βουλευτών. Ζητάει δηλαδή
εµπιστοσύνη από τους δικούς του Βουλευτές, επικεφαλής των
οποίων βρίσκεται. 'Οπως επίσης, δεν διαφεύγει από κανέναν ότι οι
εύθραυστες εσωτερικές ισορροπίες του ΠΑΣΟΚ είναι εκείνες που
οδηγούν τον κ. Σηµίτη στην επιλογή να κινήσει τη διαδικασία της
ψήφου εµπιστοσύνης.
'Εχω, όµως, τη βεβαιότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτή η
διαδικασία, όταν αναζητά τέτοιους στόχους, ευτελίζεται και δεν
ανταποκρίνεται στη σπουδαιότητα, όπως τη θέλησε το Σύνταγµα,
αλλά και ο Κανονισµός της Βουλής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Πρωθυπουργός χθες
αναφέρθηκε επίµονα στον ενεργό πολίτη, τον πληροφορηµένο
πολίτη. Και εµείς του λέµε ότι ενεργός και πληροφορηµένος πολίτης
είναι σε κάθε περίπτωση εκείνος, ο οποίος βιώνει µια συγκεκριµένη
πραγµατικότητα. Και βιώνουν οι 'Ελληνες εργαζόµενοι µισθωτοί την
πραγµατικότητα των αυξηµένων φόρων σε ποσοστό 30%. Βιώνουν
τη σκληρή πραγµατικότητα απότοκοι της κυβερνητικής πολιτικής οι
αγρότες που βλέπουν να απουσιάζουν τα έργα υποδοµής που θα
µπορούσαν να ελαχιστοποιήσουν το κόστος των παραγοµένων
προϊόντων και βλέπουν το εισόδηµά τους κάθε µέρα και
περισσότερο να κατολισθαίνει.
Βεβαίως ο κύριος Πρωθυπουργός έχει δίκιο, όταν λέει ότι αυξήθηκε
η βιοµηχανική παραγωγή και προσθέτουµε εµείς και τα βιοµηχανικά
κέντρα, αλλά αποκρύπτει το γεγονός ότι την ώρα που αυξάνονται τα
κέρδη των βιοµηχάνων, την ίδια ώρα αυξάνονται ουσιαστικά οι
συντελεστές φορολόγησης των ανθρώπων της µισθωτής εργασίας.
Βιώνουν, κύριοι συνάδελφοι, οι 'Ελληνες µια συγκεκριµένη
πραγµατικότητα στο επίπεδο της ανεργίας. Είναι συγκλονιστικά τα
ποσοστά και σ' αυτά τα ποσοστά τραγικοί πρωταγωνιστές είναι οι
νέοι και οι νέες αυτού του τόπου. Είναι ακόµη οι µεγάλες στρατιές
των ανέργων επιστηµόνων, µε δεδοµένη την απουσία ενός
ολοκληρωµένου σχεδιασµού, που θα µπορούσε να απορροφήσει
και να αξιοποιήσει όλο αυτό το επιστηµονικό προσωπικό, το οποίο
παίρνει το πτυχίο του και ρίχνεται βορά στην αγορά της ανεργίας.
Βιώνουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι 'Ελληνες πολίτες την
ανυπαρξία κοινωνικών δαπανών.
Χθες ο κύριος Πρωθυπουργός είπε µια ανακρίβεια. Βεβαίως επί της
εποχής του κ. Μητσοτάκη µειώθησαν οι κοινωνικές δαπάνες, αλλά

απέκρυψε ο κ. Σηµίτης, προκύπτει από την έρευνα της EUROSTAT
για τους δεκαπέντε, όπως επιγράφεται, ότι είχαµε περαιτέρω
µείωση από το 1995, σε σύγκριση µε το 1990 µόνο στην Ελλάδα.
Εποµένως για ποιο κοινωνικό κράτος οµιλεί ο κύριος
Πρωθυπουργός όταν απουσιάζουν οι κοινωνικές δαπάνες και όταν
οι 'Ελληνες ζουν µια συγκεκριµένη πραγµατικότητα; 'Οταν
κινδυνεύουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εργασιακές σχέσεις
και αποσαθρώνεται το δίκτυο προστασίας της εργασίας, στο όνοµα
του εξαγγελλόµενου εκσυγχρονισµού;
Εκσυγχρονισµό ακούν οι 'Ελληνες πολίτες και δεν διαπιστώνουν
ούτε την ύπαρξη ενεργειών, εξορθολογισµού έστω. Και βεβαίως η
συµµετοχή της χώρας στην ΟΝΕ µπορεί να επιτευχθεί και θα
επιτευχθεί, µε τις λογιστικές παρεµβάσεις που είναι δυνατόν να
γίνουν και θα γίνουν. Αλλά το ερώτηµά µου είναι συγκεκριµένο. Και
µετά την ένταξή µας στην ΟΝΕ, την επόµενη ηµέρα από την ένταξη
της χώρας στην ΟΝΕ, τι θα γίνει, κύριοι συνάδελφοι; Με ποια
παραγωγική µηχανή, µε ποιους αναπτυξιακούς άξονες, µε ποια
οικονοµία, η οποία στερείται αναπτυξιακής λογικής, θα µπορέσουµε
την επόµενη ηµέρα από την ένταξη της χώρας στην ΟΝΕ, να
σταθούµε µέσα στο καινούριο οικονοµικό ολοκλήρωµα της
Ενωµένης Ευρώπης;
Αυτά είναι καταλυτικά ερωτήµατα και αφορούν όλες και όλους,
οπουδήποτε και αν ο καθένας επιλέγει πολιτικά να βρίσκεται.
Μίλησε ο κ. Σηµίτης για το αποτελεσµατικό κράτος και δικαιούµαι κι
εγώ µαζί µε σας να ρωτώ: Είναι αποτελεσµατικό το κράτος µε µια
∆ηµόσια ∆ιοίκηση που βεβαίως έχει νόµους, αλλά είναι στην
κυριολεξία αναποτελεσµατική έως αποσαθρωµένη, ανίκανη να
στηρίξει, να παρακολουθήσει προγραµµατισµούς και σχέδια σε
αυτήν τη δύσκολη, όσο και αναγκαία πορεία της χώρας προς την
Ευρώπη;
Ποιος δεν συνοµολογεί, κύριοι συνάδελφοι, την ύπαρξη µιας
διοίκησης αναποτελεσµατικής;
Κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκε και είναι σωστό, ανασφάλεια,
ανησυχία, έναρξη πράξεων αυτοδικίας από τους 'Ελληνες πολίτες,
από την ανυπαρξία αποτελεσµατικής Αστυνοµίας. Αυξάνονται οι
δείκτες της εγκληµατικότητας και η Κυβέρνηση για όλα αυτά "νίπτει
τας χείρας της". Καµία ευθύνη δεν έχει. Αλλάζει τον Υπουργό λέτε
και µε αυτόν τον τρόπο θα αντιµετωπίσει το πρόβληµα, λέτε και το
πρόβληµα ήταν µόνο πρόβληµα προσώπου και όχι ανυπαρξίας
µιας πολιτικής.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλουµε να σπείρουµε λογική καταστροφής,
αλλά σας ρωτώ: Είµαστε µία από τις πρώτες χώρες ή δεν είµαστε,
µέσα στην Ευρώπη -έτσι λέγει ο ΟΟΣΑ- µε πρωτιά στο ξέπλυµα του
βρώµικου χρήµατος; Αυτό είναι το αποτελεσµατικό κράτος; Αυτό
είναι το αποτελεσµατικό κράτος που δεν µπορεί να προστατεύσει το
περιβάλλον, που είναι ανίκανο να γλιτώσει από τη φωτιά τα δάση;
Φοβάµαι ότι ο λόγος είναι έντονα υποκριτικός όταν αποσιωπά όλα
αυτά τα ζητήµατα, που αποτελούν καθηµερινό βίωµα του 'Ελληνα
πολίτη. 'Οσες προσπάθειες και αν κάνει ο κ. Σηµίτης δεν θα
µπορέσει να εξωραϊσει την τραγική πραγµατικότητα.
Το µόνο που θα µπορέσει αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, είναι
εσάς να πειθαναγκάσει, µε την έγερση διληµµάτων, για να σας
σύρει στη δική του αδιέξοδη πολιτική, µια πολιτική η οποία, δεχθείτε
πια, αν συνεχιστεί δεν θα βλάψει µόνον το κόµµα σας -αυτό είναι το
λιγότερο όταν βλάπτεται κάποιο κόµµα- βλάπτει τη χώρα,
υπονοµεύει την πορεία αυτής της χώρας, την αποτελεσµατική
πορεία που θα έπρεπε να έχουµε εξασφαλίσει προς την Ενωµένη
Ευρώπη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Πρωθυπουργός έδωσε τη
δυνατότητα στους 'Ελληνες Βουλευτές, αλλά και στον ελληνικό λαό,
να ασκήσουν συστηµατική κριτική και αντιπολίτευση, για όλα εκείνα
τα οποία πράττει και για όλα εκείνα τα οποία παραλείπει. Και
νοµίζω ότι κανένας δεν ασκεί αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση.
Τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τον Συνασπισµό εµείς ασκούµε
προγραµµατική αντιπολίτευση, όχι στείρα και το ξέρετε, κύριοι
συνάδελφοι.
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Και την ώρα που κρίνουµε αυστηρά τις δικές σας ενέργειες, τις
ενέργειες της Κυβέρνησης, την ίδια ώρα δεν αοριστολογούµε.
Καταθέτουµε τη δική µας πρόταση και τη δική µας αντιπρόταση σε
όλα εκείνα τα οποία αδιέξοδα χαράζει και προωθεί ο κ. Σηµίτης και
η Κυβέρνησή του.
Με τα δεδοµένα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι
καταψηφίζουµε µε απόλυτα ήσυχη την πολιτική µας συνείδηση την
Κυβέρνηση και η καταψήφιση αυτή βρίσκεται σε απόλυτη συνέπεια
και αντιστοιχία µε αυτό, επαναλαµβάνω, που κάθε µέρα βιώνει ο
ελληνικός λαός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αδαµόπουλος
έχει το λόγο.
Παρακαλώ, κύριε Αδαµόπουλε, από τη θέση σας.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, όλοι οι προηγούµενοι µίλησαν
από το Βήµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχετε δίκιο, αλλά
κάνουµε και εµείς εδώ στο Προεδρείο λάθη.
Πρέπει να πω ότι ζητούµε κατανόηση από όλους. Εφόσον
περιορίσαµε το χρόνο σε επτά λεπτά, προφανώς το κάναµε για να
εξοικονοµήσουµε χρόνο, προκειµένου να µιλήσουν περισσότεροι
συνάδελφοι. Είναι εκατόν είκοσι που περιµένουν να µιλήσουν. Σας
παρακαλώ θερµά. 'Αλλωστε ο Κανονισµός λέγει ότι µέχρι και δέκα
λεπτά µιλάει κανείς από τη θέση του. Και για τα δέκα λεπτά κακώς
ανεβαίνουµε στην 'Εδρα.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
αναγκάζοµαι να τροποποιήσω την οµιλία µου που είχα ετοιµάσει
ακούγοντας προηγουµένως τους εκλεκτούς συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας την κ. Μπακογιάννη, τον κ. Αλογοσκούφη και τον κ.
Παυλόπουλο, όταν αναφέρθηκαν στη χθεσινή συζήτηση εδώ στη
Βουλή, λέγοντας ότι η χθεσινή διαδικασία απέδειξε ότι ο
Πρωθυπουργός είναι κατώτερος των περιστάσεων, ότι είναι ένας
αδύναµος Πρωθυπουργός, ένας ισχνός Πρωθυπουργός µιας
αδύναµης Κυβέρνησης, κλπ. Πραγµατικά, όταν αυτό λέγεται ή ότι
υπήρχε παγωµάρα στην Αίθουσα ή ότι τόσες φορές χειροκροτήθηκε
ο Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας, νοµίζω ότι αδικούµε τον κύριο
Πρωθυπουργό που γνωρίζουµε ότι είναι ένα πρόσωπο που δεν
επιζητεί ούτε φωτοβολίδες, ούτε υπερβολές. Αντίθετα ήθελα να πω
ότι την απάντηση την έδωσε σήµερα το Χρηµατιστήριο µε το 6%,
αγαπητέ κύριε Παυλόπουλε, που σηµαίνει ότι οι δυνάµεις της
αγοράς, που εσείς εκθειάζετε σήµερα δίνουν την εµπιστοσύνη στον
Πρωθυπουργό γιατί ακριβώς αυτός µπορεί να οδηγήσει τη χώρα
στην ΟΝΕ.
Το άλλο που ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι ο κύριος
Πρωθυπουργός χθες αναφέρθηκε σε δύο θέµατα. Το ένα ήταν
πιστεύω η αιτιολόγηση της όλης διαδικασίας. Θεωρώ έξυπνη την
κίνηση του κυρίου Πρωθυπουργού, που πράγµατι έβαλε προ των
ευθυνών τη Νέα ∆ηµοκρατία, που όµως θεωρώ ότι είναι και
υπερβολή τουλάχιστον η επίκληση της δεδηλωµένης του εκατόν
πενήντα ένα (151), διότι νοµίζω -και εδώ πρέπει να µιλάµε καθαρά
µε τη γλώσσα της αλήθειας- ότι αυτή η επίκληση αφορά -
τουλάχιστον αυτό το µήνυµα εγώ πήρα- του Βουλευτές του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. Και είναι αδιανόητο για οποιονδήποτε Βουλευτή του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. ή Βουλευτή οποιουδήποτε κόµµατος όταν το κόµµα του
είναι στην κυβέρνηση, να µην έχει τη στήριξή του. Είναι αυτονόητο
ότι η ψήφος εµπιστοσύνης θα πρέπει να υπάρξει στο κόµµα που
τον ανέδειξε, στο κόµµα µε το οποίο εξελέγη.
Το άλλο θέµα που έθιξε ο κύριος Πρωθυπουργός -και νοµίζω ότι
έχει γίνει και βίωµα του ελληνικού λαού- είναι ότι η διέξοδος της
χώρας περνάει µέσα από την ΟΝΕ, ότι ο δρόµος αυτός είναι
µονόδροµος. Σ'αυτό πιστεύω ότι υπάρχει πλήρης συµφωνία.
Υπάρχουν όµως και κάποιες άλλες τοποθετήσεις όσον αφορά του τι
γίνεται µ'αυτήν την πολιτική που κάνουµε σήµερα, µήπως
χρειάζεται µια επαναθεώρηση όταν τα κέρδη των τραπεζών ήταν τα
µεγαλύτερα της τελευταίας εικοσαετίας, όταν τα κέρδη κάποιων
µονοπωλίων κάθε µέρα αυξάνονται. Και εν πάση περιπτώσει, τι θα
γίνει µε την κοινωνική συνοχή, που επίσης ο κύριος Πρωθυπουργός
έχει πει στο παρελθόν ότι σίγουρα είναι απαραίτητη για την

ανάπτυξη. 'Αρα, λοιπόν, θα πρέπει να δούµε µήπως µπορεί να
υπάρξει µια πολιτική τέτοια, έτσι ώστε στα πλατιά κοινωνικά
στρώµατα να δοθεί µια δυνατότητα ανακούφισης διότι πράγµατι
αδικούµε την ΟΝΕ όταν όλα τα φορτώνουµε στην ΟΝΕ.
Το κράτος που έχουµε διαµορφώσει στην Ελλάδα και ευθύνονται
όλες οι παρατάξεις, είναι θέµα πια συνείδησης, είναι θέµα
νοοτροπίας, είναι θέµα πώς κτίσαµε ένα παράλυτο κράτος. Και όταν
προσπαθείς µετά από εκατό χρόνια να αλλάξεις τη δοµή και τη
νοοτροπία του κράτους, σίγουρα βρίσκεις αντιδράσεις, σίγουρα
πρέπει να υπάρχουν ρήξεις.
Και το λέω αυτό, γιατί πολλοί µίλησαν για το µήνυµα των εκλογών.
Πράγµατι, υπήρξε ένα µήνυµα των εκλογών. 'Οµως, µην ξεχνάµε
ότι είχαµε ένα νέο θεσµό το σχέδιο "Καποδίστρια", όπου εκεί τι
έµπλεξαν; Τοπικιστικά συµφέροντα. Συµφέροντα χωριών.
Συµφέροντα προσώπων. Αντιδηµαρχίες. Συναλλαγές. Αυτό είχε
σαν αποτέλεσµα να µην είναι γνήσια τα πολιτικά χαρακτηριστικά και
τα συµπεράσµατα.
Ακόµη, όταν γίνονται µαζί δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές,
παρατηρείται το φαινόµενο οι ίδιοι οι ψηφοφόροι για τη νοµαρχία να
ψηφίζουν, αν θέλετε, άνθρωπο της προτίµησής τους και για τη
δηµαρχία να ψηφίζουν κάποιον άλλον, παρ' ότι τα άτοµα αυτά
ανήκουν στην ίδια πολιτική παράταξη
'Αρα, δεν µπορούµε να µιλάµε για ένα σαφές µήνυµα. Μήνυµα
υπήρξε προς την Κυβέρνηση: Να βελτιώσει την πολιτική της σε
κάποιους τοµείς και να χαράξει µια άλλη πολιτική, µια άλλη
στρατηγική µε την Αριστερά. Μια πολιτική, είτε σε επίπεδο
προγραµµατικό είτε σε επίπεδο συνδικαλιστικό είτε ακόµη σε
επίπεδο πολιτικό. Είναι µια πολιτική απαραίτητη. Εµείς ζητούµε από
την Αριστερά κάθε φορά να έρχεται να µας στηρίζει, όταν εµείς
κάνουµε εκλογές. ∆εν µπορούµε να θυµόµαστε την Αριστερά τότε
που κάνουµε εκλογές.
∆εν θεωρώ, όµως, κύριοι συνάδελφοι, ότι η φθορά µας ξεκινάει από
την ΟΝΕ.
Υπάρχουν πολλά θέµατα της καθηµερινότητας, τα οποία έχει
ανάγκη ο 'Ελληνας πολίτης και για τα οποία πρέπει να
απαντήσουµε. Και θα ήθελα να τα αναφέρω περιληπτικά.
Πότε θα ολοκληρωθεί το Μητρώο Αγροτών;
Θα λειτουργήσει ο νόµος για τους νέους αγρότες;
Τι θα γίνει µε τις συνεχείς αυξήσεις των εφοδίων, των λιπασµάτων
και των φυτοφαρµάκων;
Tι θα γίνει µε την προστασία των αγροτικών προϊόντων, που
παθαίνουν ζηµιές από θεοµηνίες;
Θα τροποποιηθεί ο κανονισµός του ΕΛΓΑ, που έχουµε υποσχεθεί;
Τι θα γίνει µε τη χρήση γης, αγροτεµάχια, χορτολίβαδα, κλπ.; Πότε
θα αποδοθούν στους αγρότες και τους κτηνοτρόφους;
Τι θα γίνει µε τη διάθεση των αγροτικών προϊόντων, όταν η αγορά
δεν τους δίνει την τιµή του κόστους παραγωγής;
Πότε θα γίνει η αναδιάρθρωση των καλλιεργειών µε νέα κατεύθυνση
από το κράτος;
Τι θα γίνει µε την κατοχύρωση του αγροτικού επαγγέλµατος;
Ποια όπλα θα δώσει η Κυβέρνηση στον 'Ελληνα αγρότη και
κτηνοτρόφο, για να συναγωνισθεί τον Ευρωπαίο;
Θα αξιοποιηθεί η έκθεση της κοινοβουλευτικής επιτροπής της
Βουλής από όλα τα κόµµατα γύρω από το αγροτικό ζήτηµα;
Τι θα γίνει µε τους οργανισµούς του Υπουργείου Γεωργίας και πότε
οι γεωπόνοι θα είναι σύµβουλοι των γεωργών και όχι γραφιάδες
στις επιδοτήσεις;
Τι θα γίνει µε τα θέµατα της κοινωνίας που πράγµατι υπάρχουν;
Του κυκλοφοριακού χάους στην Αθήνα. Πότε θα σταµατήσει αυτό;
Ξέρω ότι αλλού, για να έρθουν τα ιδιωτικής χρήσης αυτοκίνητα στο
κέντρο, πρέπει να µεταφέρουν τρία άτοµα οπωσδήποτε.
Τι θα γίνει µε τα τροχαία ατυχήµατα; Ερωτώ και πάλι: Θα
αξιοποιηθεί η έκθεση της κοινοβουλευτικής επιτροπής;
Γιατί, κάθε µέρα που περνάει, ο Ο.Σ.Ε. εγκαταλείπεται και µε τις
αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου και το επιβατικό του κοινό,
αλλά και τα εµπορεύµατα πηγαίνουν στους ιδιώτες;
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Τι θα γίνει µε τα προβλήµατα που υπάρχουν στους αιγιαλούς και
στις παραλίες και απασχολούν τόσο κόσµο;
Τι θα γίνει µε τα αυθαίρετα τα παλιάς και νέας γενιάς;
Τι θα γίνει µε τα πρόστιµα τα αιώνια, τα οποία καθιέρωσε η Νέα
∆ηµοκρατία, αλλά η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν έχει δώσει λύση;
Τι θα γίνει µε το κεφάλαιο, χωροταξία; ∆εν είναι δυνατό σε ένα µικρό
χωριό ή σε µια µικρή πόλη να µην µπορεί να προωθηθεί σχέδιο
πόλης και να χρειάζονται διαδικασίες πέντε, δέκα και είκοσι ετών και
από την άλλη µεριά να ζητούµε από τους αγρότες να µείνουν στα
χωριά.
Και βέβαια υπάρχει ο µεγάλος ασθενής, η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, που
πιστεύω ότι, µε τη νέα δοµή του κράτους και µε την αποκέντρωση,
πρέπει ο Πρωθυπουργός να επιβλέψει, ώστε να µεταβιβασθούν
όλες οι αρµοδιότητες στην περιφέρεια. Γιατί υπάρχουν
αρµοδιότητες και Υπουργεία, που δεν έχουν καµιά δουλειά προς
την κατεύθυνση αυτή.
Και πέρα από το σχέδιο "Καποδίστριας Ι", πρέπει να έρθει το
σχέδιο "Καποδίστριας 2", όπως έχει υποσχεθεί ο κύριος Υπουργός
Εσωτερικών, καθώς επίσης και κάποιες διορθωτικές µεταβολές
γύρω από τη χωροταξία.
Πολλά θα ήθελα να πω για τα καθηµερινά προβλήµατα. Αυτό,
όµως, που έχω να πω τελειώνοντας, κύριε Πρωθυπουργέ, είναι ότι
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. θα πρέπει να συναντήσει το άλλο µισό ΠΑ.ΣΟ.Κ. Ο
ανασχηµατισµός έδειξε τους δρόµους παράλληλους. Στο χέρι µας,
όµως, είναι αυτοί οι δρόµοι να συναντηθούν. Και αφού συναντηθούν
πιστεύω ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι ο µόνος πολιτικός φορέας, που
µπορεί να δώσει λύση στα προβλήµατα της χώρας.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σάββας Τσιτουρίδης
έχει το λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη σύντοµη οµιλία µου
θα αναφερθώ σε έναν τοµέα µόνον της κυβερνητικής δράσης ή
αδράνειας στον οποίο ο ανασχηµατισµός κατέδειξε πως ό,τι
επισηµαίναµε ή ό,τι καταγγέλλαµε επί δύο χρόνια µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα επιβεβαιώθηκε, αφού ο κ. Σηµίτης φρόντισε να
αναδοµήσει το σύνολο της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Γεωργίας.
Εκτιµώ βεβαίως ότι µε πρόλαβε στο σύνολο περίπου των
παρατηρήσεων και καταγγελιών ο συνάδελφος από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ο
κ. Αδαµόπουλος, ο οποίος πολύ σωστά επεσήµανε το σύνολο των
αδυναµιών της κυβερνητικής πολιτικής στον ευαίσθητο αυτόν τοµέα.
'Οµως η εγκατάλειψη από την Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη της
ελληνικής γεωργίας, του αγροτικού χώρου, του φυσικού
περιβάλλοντος, των Ελλήνων αγροτών, δεν είναι δυνατόν να
αποσιωπηθεί σε µία τέτοια συζήτηση εξαιτίας της αναδόµησης
προσώπων.
Οι ευθύνες, κύριε Πρόεδρε, για ό,τι έγινε, ή δεν έγινε, στον
ευαίσθητο αυτό τοµέα βαρύνουν συλλογικώς την Κυβέρνηση και
προσωπικώς, βεβαίως, τον κ. Σηµίτη, ο οποίος επί δύο χρόνια
κάλυπτε και πρόσωπα και πολιτικές.
Μετά από όλα αυτά, λοιπόν, αναρωτιέται κανείς πώς θα δείξει
εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση όταν µάλιστα ο Πρωθυπουργός
χθες, στα εβδοµήντα λεπτά και πλέον που µίλησε, δεν είχε την
ευαισθησία ούτε µία στιγµή να κάνει έστω και σε ένα σηµείο
αυτοκριτική και ανεφέρθη µόνο σε δύο "επιτεύγµατα" της
Κυβέρνησής του στον τοµέα αυτό. Μας οµίλησε για τα επιτεύγµατα
του Ο.Γ.Α. καθώς και για το Νόµο περί Νέων Αγροτών.
Είπατε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι ο Ο.Γ.Α. έγινε ένας σύγχρονος
ασφαλιστικός οργανισµός. Το είπατε ίσως γιατί δεν γνωρίζετε ότι
όλοι οι 'Ελληνες, οι οποίοι έχουν πάρε-δώσε µε αυτόν τον
οργανισµό ταλαιπωρούνται επί έτη για να βρουν το δίκιο τους. Και
δεν γνωρίζετε ίσως, ή µάλλον το γνωρίζετε αλλά το αποσιωπήσατε,
ότι µε δική σας νοµοθετική πρωτοβουλία ένα κεκτηµένο των
Ελλήνων αγροτών που ήταν η δωρεάν ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη επί πολλές δεκαετίες, χάθηκε. Αυτό είναι επίτευγµα;
'Ενα δεύτερο επίτευγµά σας, όπως το αναφέρατε εδώ, ήταν ο νόµος

περί νέων αγροτών. Επί ενάµιση χρόνο όµως οφείλετε να ξέρετε -
και εµείς ως Βουλευτές περιφέρειας το γνωρίζουµε- ότι αν πάτε
στην οποιαδήποτε διεύθυνση γεωργίας, στον οποιονδήποτε νοµό
της χώρας θα δείτε ότι ο νόµος αυτός δεν υλοποιείται. Και εδώ
υπάρχουν σηµαντικές ευθύνες της Κυβέρνησής σας, κύριε Σηµίτη.
Στο ίδιο αυτό διάστηµα των δύο ετών το Υπουργείο Γεωργίας, η
Αγροτική Τράπεζα, οι εποπτευόµενοι οργανισµοί, στην κυριολεξία
διαλύθηκαν ή απαξιώθηκαν. Και οφείλετε να δώσετε µία απάντηση
στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Πριν από λίγους µήνες ψηφίσατε µε
την Πλειοψηφία -και κακώς ψηφίσατε- την κατάργηση οργανισµών,
όπως ο Οργανισµός Γάλακτος, ο Οργανισµός Βάµβακος, ο
Οργανισµός Ελαιολάδου. Αυτοί οι οργανισµοί εξακολουθούν να
λειτουργούν σήµερα. Τι θα γίνει µε τη τύχη τους και τι θα γίνει µε την
τύχη αυτών των ευαίσθητων προϊόντων;
'Ολα αυτά γίνονται σε µία εποχή κατά την οποίαν υπάρχουν
σηµαντικότατες εξελίξεις και µεταβολές, κύριε Πρόεδρε, στην
ευρωπαϊκή γεωργία, αλλά και στην παγκόσµια γεωργία.
Χαρακτηριστική περίπτωση, κύριε Πρωθυπουργέ, της
αναποτελεσµατικότητας της Κυβέρνησής σας στον τοµέα του
Υπουργείου Γεωργίας ήταν ο τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπίσατε
φέτος το καλοκαίρι το κρίσιµο θέµα των δασικών πυρκαγιών.
'Εχουµε ρεκόρ καµένων εκτάσεων. Ξεπεράσαµε φέτος το ενάµισι
εκατοµµύριο στρέµµατα και αυτό είναι ρεκόρ καταγεγραµµένων
πυρκαγιών. Και δεν είπατε, έστω και ένα λόγο, για το τι θα κάνετε
στον ευαίσθητο αυτό τοµέα. ∆εν λύνει το πρόβληµα η µεταφορά της
αρµοδιότητας, όπως έγινε στον ευαίσθητο αυτόν τοµέα, από τη µία
υπηρεσία στην άλλη. Γι' αυτό εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία, θα
επαναφέρουµε στη Βουλή την πρόταση, η οποία ήταν οµόφωνη απ'
όλα τα κόµµατα, περί της δηµιουργίας ενός ενιαίου φορέα
δασοπροστασίας, ο οποίος θα αναλάβει την προστασία του
φυσικού περιβάλλοντος στη χώρα µας.
Σε ό,τι αφορά τώρα τις γενικότερες παρατηρήσεις µας, επειδή και
χθες είπατε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει προτάσεις, εµείς θα
επανακαταθέσουµε, ενδεχοµένως και στη νέα πολιτική ηγεσία, το
πόρισµα το οποίο παρουσιάσαµε στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής, η οποία εκλήθη να αντιµετωπίσει τις αγροτικές
κινητοποιήσεις.
'Εχουµε µία ολοκληρωµένη πρόταση, η οποία έχει δύο στόχους. Ο
πρώτος στόχος είναι το πώς θα µπορέσουµε να συγκρατήσουµε
τον αγροτικό πληθυσµό στην ύπαιθρο και ο δεύτερος στόχος µας-
που είναι και µέσον για την επίτευξη του πρώτου στόχου- είναι να
πετύχουµε ένα καλύτερο εισόδηµα για τον 'Ελληνα αγρότη και τον
'Ελληνα κτηνοτρόφο, µε αύξηση της ανταγωνιστικότητας και µε
παρεµβάσεις, όπου χρειάζεται, ακόµη και στον ευαίσθητο τοµέα της
µείωσης του κόστους παραγωγής.
Το πρόγραµµά µας αυτό και οι αναλυτικές προτάσεις µας,
επαναλαµβάνω, βρίσκονται στη διάθεση και της Εθνικής
Aντιπροσωπείας και της Κυβέρνησης, αλλά βεβαίως και του
ελληνικού λαού.
Πρέπει να πούµε ότι η γεωργία δεν έχει άλλα περιθώρια, κύριοι
συνάδελφοι. ∆εν µπορούµε να δώσουµε άλλη πίστωση στην
Κυβέρνηση. Πέρασαν δύο πολύτιµα χρόνια. Υπάρχει έντονη
κοινωνική αναστάτωση και κάθε φορά που προκαλείται αυτή η
αναστάτωση -και θα ξαναπροκληθεί υποπτευόµαστε και εικάζουµε
σε λίγο καιρό- η Κυβέρνηση, ο κύριος Πρωθυπουργός,
χαµογελώντας πάλι µέσα από παραληρήµατα της µορφής "ανίερες
συµµαχίες" θα βγεί να υβρίσει τους αγρότες.
Αναφερθήκατε και χθες στις αγροτικές κινητοποιήσεις, κύριε
Πρωθυπουργέ και είπατε ότι έγιναν για να διαιωνιστεί το σπάταλο
κράτος. Το σπάταλο κράτος διαιωνίζεται όµως όταν χωρίς κριτήρια
χαρίζετε δισεκατοµµύρια σε συνεταιριστικές οργανώσεις και σε
ιδιώτες ψαράδες. Το σπάταλο κράτος διαιωνίζεται όταν χωρίς
κριτήρια, κύριε Πρωθυπουργέ, αφήνετε Υπουργούς, µέσα από
αδιαφανείς  διαδικασίες,  να  αγοράζουν  ας  πούµε  πυροσβεστικά
αεροσκάφη  ή  να  αναθέτουν  εκποµπές  τηλεοράσεως  για  να
παρουσιάσουν  τα  επιτεύγµατά  τους  στον  αγροτικό  τοµέα.  'Ετσι
διαιωνίζεται  το  σπάταλο  κράτος  και  όχι
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µε αγροτικές κινητοποιήσεις και όχι µε τις πολιτικές ερµηνείες τις
οποίες δίδετε.
'Οταν, κύριε Πρόεδρε, συµβαίνουν όλα αυτά είναι προφανές ότι
εµείς δεν µπορούµε ως Νέα ∆ηµοκρατία να δώσουµε ψήφο
εµπιστοσύνης στον κ. Σηµίτη. Το ίδιο προφανές είναι όµως ότι τον
κ. Σηµίτη δεν τον εµπιστεύεται πια και η πλειοψηφία του ελληνικού
λαού. Ο κ. Σηµίτης για λίγο ακόµη καιρό, όσο είναι Πρωθυπουργός,
µε την ανοχή και της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, θα
ταλανίσει και τον τόπο και τους 'Ελληνες. Είναι βέβαιο όµως ότι οι
προσεχείς εκλογές -οι οποίες για µας είναι καλοδεχούµενες, κύριε
Πρωθυπουργέ, όποτε και να γίνουν- θα σηµατοδοτήσουν ένα νέο
ξεκίνηµα που τόσο έχει ανάγκη ο τόπος, ένα νέο ξεκίνηµα µε
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Υπουργός Πολιτισµού
κ. Ευάγγελος Βενιζέλος έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση αυτή για την επιβεβαίωση της
εµπιστοσύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση είναι µια πολύ καλή
ευκαιρία για να επιστρέψουµε επιτέλους στο πεδίο της πολιτικής.
Και το λέω αυτό γιατί µε αφορµή ορισµένα φαινόµενα των
τελευταίων δηµοτικών και νοµαρχιακών εκλογών, αρκετοί στον
τόπο αυτό πίστεψαν ότι ανώτερο στάδιο της πολιτικής είναι πλέον,
στην αυγή του 21ου αιώνα, η κατάργηση της πολιτικής. 'Οτι
ανώτερο στάδιο της πολιτικής είναι η υποκατάστασή της από την
προσωπική εικόνα ή από τις καλές δηµόσιες σχέσεις.
Ο δε Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας κατά τη χθεσινή αγόρευσή του
επιχείρησε να θεµελιώσει τα πάντα στη βασική του θέση ότι
καταργήθηκαν οι διαχωριστικές γραµµές. Και πράγµατι τώρα πια η
πολιτική είναι µία πολιτική των αποχρώσεων. Υπάρχει σηµαντικός
αριθµός κυµαινόµενων ψηφοφόρων, ένα πολύ µεγάλο ποσοστό του
εκλογικού σώµατος δηλώνει την αυτοτοποθέτησή του στο µέσον
του πολιτικού φάσµατος. Αυτό, όµως, σε καµία περίπτωση δεν
σηµαίνει ότι καταργήθηκαν οι πολιτικές θέσεις. 'Η πολύ
περισσότερο αυτό δεν σηµαίνει, δεν µπορεί να σηµαίνει -γιατί κάτι
τέτοιο θα υποτιµούσε τη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού- ότι µπορεί
να στηθεί µία απλοϊκή επιχείρηση παραπλάνησης της κοινής
γνώµης όπως αυτή που επιχείρησε χθες ο κ. Καραµανλής και
επιχειρεί συστηµατικά η Νέα ∆ηµοκρατία.
Η Νέα ∆ηµοκρατία ερµηνεύει το αποτέλεσµα των δηµοτικών
εκλογών εκ των υστέρων -θα µιλήσουµε γι'αυτό- κατηγορεί την
Κυβέρνηση για ανικανότητα, καταγγέλλει την Κυβέρνηση και το
ΠΑΣΟΚ για πολιτική αδυναµία, αλλά δεν θέτει κανένα ζήτηµα
νοµιµοποίησης της Κυβέρνησης, δεν αµφισβητεί την εντολή που
έχει η Κυβέρνηση από τον ελληνικό λαό και φυσικά από τη Βουλή
να κυβερνήσει, να αντιµωπίσει τα προβλήµατα, να συγκρουστεί µε
αυτά, να αλλάξει καταστάσεις, να αλλάξει την εικόνα της χώρας, να
την οδηγήσει σε µία ισότιµη πορεία προς τη σύγκλιση των κρατών-
µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, προς την Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση, αλλά απλώς περιµένει στη γωνία,
εφαρµόζοντας το πιο παλαιοκοµµατικό και παλαιοσυνδικαλιστικό
µοντέλο συµπεριφοράς που είναι να περιµένεις να λύσει ο
αντίπαλός σου τα προβλήµατα και εσύ να εισπράξεις από την όποια
φθορά του.
Μα, αυτό είναι ένα µοντέλο πολιτικής συµπεριφοράς, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, που έχει κουράσει τον
ελληνικό λαό και εν πάση περιπτώσει δεν πείθει τον ελληνικό λαό.
Γιατί τώρα πια όλοι παροικούν την Ιερουσαλήµ, γνωρίζουν
πρόσωπα και πράγµατα, κανείς δεν είναι αθώος του αίµατος, όλοι
έχουν χειριστεί κρίσιµες καταστάσεις. Και γνωρίζει ο ελληνικός λαός
ότι παρ'ότι οι διαχωριστικές γραµµές έχουν γίνει πολύ χαλαρές,
παρ'ότι υπάρχει ένα ποσοστό που εύκολα αλλάζει εκλογική
προτίµηση, εν τούτοις εδώ µέσα, κόµµατα και πρόσωπα,
εκφράζουµε κάτι. Εκφράζουµε ιστορικά κάτι, εκφράζουµε κοινωνικά
κάτι, εκφράζουµε ιδεολογικά κάτι. Και αυτό το κάτι δεν είναι γενικό
και αόριστο, δεν είναι µία εντύπωση αφηρηµένη, είναι µία πολύ
συγκεκριµένη και βιωµένη εµπειρία για τον ελληνικό λαό, ο οποίος

την κρίσιµη στιγµή θα αντιµετωπίσει και πάλι, όχι κάποια εκβιαστικά
διλήµµατα, αλλά κάποια διλήµµατα πολιτικά, ιδεολογικά τα οποία
θα τον καλέσουν να αποφασίσει εάν υπάρχει άλλη λύση πέρα από
τη λύση που προτείνει το ΠΑΣΟΚ. Εάν υπάρχει άλλη οµάδα
στελεχών πέρα από την οµάδα στελεχών του ΠΑΣΟΚ. Θα κληθεί
δηλαδή ο ελληνικός λαός κάποια στιγµή να απαντήσει στο δίληµµα
ποιος άραγε θα µπορούσε να χειριστεί καλύτερα τις δύσκολες
καταστάσεις, τη δύσκολη και λεπτή ισορροπία που απαιτούν οι
περιστάσεις από το ΠΑΣΟΚ.
Γιατί τι κάνει το ΠΑΣΟΚ; Τι αγωνίζεται να κάνει το ΠΑΣΟΚ τα
τελευταία πέντε χρόνια; Αγωνίζεται να διασφαλίσει µία εξαιρετικά
λεπτή ισορροπία µέσα σε µία δεδοµένη διεθνή συγκυρία, µια λεπτή
ισορροπία ανάµεσα στον στόχο της οικονοµικής σταθεροποίησης,
της ισότιµης ένταξης στην ΟΝΕ, στο στόχο της διασφάλισης των
εγγυήσεων του κοινωνικού κράτους, της διασφάλισης και της
εµπέδωσης των µηχανισµών της κοινωνικής αλληλεγγύης. Μία
δύσκολη και λεπτή ισορροπία η οποία απαιτεί αποφάσεις, απαιτεί
χειρισµούς, απαιτεί συγκρούσεις και βεβαίως δεν συνοδεύεται
πάντοτε µόνο από επιτυχίες. Ο δρόµος αυτός δεν είναι ένας δρόµος
ρόδινος, δεν είναι η βασιλική οδός. Υπάρχουν και λάθη, υπάρχουν
και παλινδροµήσεις, υπάρχουν και άτυχες στιγµές.
Αλλά κάποια στιγµή πρέπει να µιλήσουµε µε ειλικρίνεια γενναιότητα
και καθαρότητα στον ελληνικό λαό και να του εξηγήσουµε ότι κατά
βάθος το δίληµµα που υπάρχει είναι αν θα υιοθετήσουµε µία νέα
αντίληψη για την πολιτική, αυτό που εγώ θα ονόµαζα "πολιτική των
νέων καταστάσεων", που συγκρούεται µε το παρελθόν, που θέλει
να οικοδοµήσει µία νέα εικόνα και µία νέα προοπτική για τη χώρα -
φυσικά αυτό δεν γίνεται εύκολα, απαιτεί µια µακροχρόνια και
δύσκολη και πολλές φορές αντιφατική προσπάθεια- ή εάν θα
µείνουµε εγκλωβισµένοι σε αυτό που εγώ θα ονόµαζα
"πολιτικαντισµό των εντυπώσεων και των φευγαλέων, των
αποσπασµατικών γεγονότων".
Είναι αλήθεια ότι στο επικοινωνιακό πεδίο δεν υπάρχει σύγκριση
ανάµεσα στην πολιτική των καταστάσεων και τον πολιτικαντισµό
των εντυπώσεων, των µεµονωµένων γεγονότων. 'Οταν έχεις ως
στόχο την ένταξη της χώρας µε ισότιµους όρους στην Οικονοµική
και Νοµισµατική 'Ενωση, αυτό δεν µπορείς να το µετατρέψεις σε
συγκεκριµένα χειροπιαστά καθηµερινά παραδείγµατα. 'Οταν έχεις
ως στόχο τον εκσυγχρονισµό για παράδειγµα του τραπεζικού
συστήµατος, αυτό δεν µπορείς να το προβάλλεις ως εικόνα στα
καθηµερινά δελτία ειδήσεων. 'Οταν όµως η αντίληψή σου δεν είναι
πολιτική, αλλά παλαιοπολιτική, τότε βεβαίως µπορείς να
προβάλλεις το µεµονωµένο επεισόδιο στην Ιονική ή σε
οποιαδήποτε τράπεζα, µπορείς να αντιτάξεις στην αγροτική
µεταρρύθµιση το οποιοδήποτε επεισόδιο µε κτηνοτρόφους που
µπροστά στο κτίριο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στις Βρυξέλλες
χύνουν τις καρδάρες µε το γάλα. Γιατί η πολιτική των καταστάσεων,
ζητά να επικοινωνήσει µε τη νοηµοσύνη του πολίτη, µε τα πολιτικά
του αντανακλαστικά, ενώ το άλλο είναι µία εντύπωση που
καταγράφεται σε κάποιες συνειδήσεις και έπειτα χάνεται. Παράγει
όµως ένα πολιτικό αποτέλεσµα και πραγµατικά υπάρχει η
πιθανότητα να κερδίσει κανείς τις καταστάσεις, να ανατρέψει τις
καταστάσεις και να χάσει τις εντυπώσεις. Και θύµα αυτού του
άδικου ισοζυγίου είναι πολλές φορές οι κυβερνήσεις. Αλλά οι
κυβερνήσεις εκείνες που δεν έχουν συνείδηση της εξέλιξης της
ιστορίας, που δεν έχουν συνείδηση της ιστορικής αλήθειας που λέει,
που διδάσκει, ότι όταν έχεις µία πολιτική µε αρχή, µέση και τέλος
είναι αδικαιολόγητη και ασυγχώρητη ηττοπάθεια. Είναι πολιτικό και
ιστορικό σφάλµα να δεχθείς να κριθείς όχι µε τα κριτήρια της
πολιτικής των καταστάσεων που απαιτούν µία ολοκληρωµένη
αντιµετώπιση των θεµάτων, αλλά µε τα κριτήρια της πολιτικάντικης
αντίληψης, των εντυπώσεων και των γεγονότων.
Πρέπει  να  σας  πω  εδώ  ότι  το  πιο  χαρακτηριστικό  παράδειγµα
από  την  άποψη  αυτή  είναι  η  στάση  της  Νέας  ∆ηµοκρατίας  για
την  ένταξη  στην  Οικονοµική  και  Νοµισµατική  'Ενωση.  Ειλικρινά,
κυρίες  και  κύριοι  συνάδελφοι,  δεν  έχω
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κατορθώσει -παρά το ενδιαφέρον µου- να αντιληφθώ από ποια
οπτική γωνία προσεγγίζει το ζήτηµα η Νέα ∆ηµοκρατία. Αν αυτά
που λέει για την Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση είναι µια
κριτική εξ Αριστερών ή µια κριτική εκ ∆εξιών. ∆εν αντιλαµβάνοµαι
εάν αυτό που ζητάει η Νέα ∆ηµοκρατία είναι µία περισσότερο
εντατική πολιτική ένταξης στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση
µε οικονοµική και κοινωνική σκληρότητα, µε επιπτώσεις στην
καθηµερινή ζωή του πολίτη και στο κοινωνικό κράτος ή αν αυτό που
ζητάει είναι µία πιο "αριστερή" προσέγγιση, δηλαδή µία χαλαρότερη
πολιτική, ενδεχοµένως µία πολιτική που θα οδηγούσε στην
εγκατάλειψη των στόχων, στην αποµάκρυνση από τους στόχους
αυτούς.
∆εν πρόκειται ποτέ να αποσαφηνίσει τη θέση της η Νέα
∆ηµοκρατία, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν είναι και θα είναι πάντοτε
αιχµάλωτη µιας γενετικής αντίφασης που έχει ανάµεσα στο
"σύγχρονο" νεοφιλελευθερισµό που επαγγέλλεται και τα στοιχεία
της λαϊκής ∆εξιάς που έχει µέσα της, που την ωθούν βεβαίως στα
γνωστά µοτίβα της δηµαγωγίας και του λαϊκισµού. Αλλά σε ένα
λαϊκισµό παρωχηµένο, παλαιολιθικό, κλασικού τύπου, που δεν
πείθει τις δηµιουργικές δυνάµεις της κοινωνίας, τις πιο αισιόδοξες,
εκείνες που µπορούν πράγµατι να οικοδοµήσουν την Ελλάδα του
21ου αιώνα.
'Εχουν σηµασία αυτά, κυρίες και κύριοι συναδελφοι, γιατί πολλά θα
µπορούσε να πει κανείς για την προοπτική ένταξης της χώρας στην
Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, αλλά ένα, το πιο αυτονόητο,
αποφεύγουµε να το οµολογήσουµε στην Αίθουσα αυτή. Θα
µπορούσαµε να επικαλεσθούµε πολλούς οικονοµικούς λόγους,
αλλά είναι περιττό να το κάνουµε, γιατί υπάρχει ευρύτατη
συναίνεση, τουλάχιστον ως προς την στοχοθεσία, αλλά
παραλείπουµε να τονίσουµε ότι το κριτήριό µας είναι πρωτίστως
πολιτικό. 'Οτι η ισότιµη συµµετοχή της Ελλάδας στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση είναι όρος εκ των ων ουκ άνευ για να
µπορούµε να αξιοποιήσουµε το forum της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης ως
forum πολιτικό.
Είναι αδιανόητο, είναι αντιφατικό, δεν είναι σοβαρό να θέλουµε να
χρησιµοποιούµε το forum της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για να
ασκήσουµε πιέσεις σχετικά µε την εξωτερική µας πολιτική, να
θέλουµε, για παράδειγµα, να παρεµποδίσουµε την απελευθέρωση
του χρηµατοδοτικού πρωτοκόλλου της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης προς
την Τουρκία ή να θέλουµε να επιταχύνουµε την ενταξιακή
προοπτική της Κύπρου και ταυτόχρονα να είµαστε παριές της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, να απουσιάζουµε από το σκληρό πυρήνα
των εξελίξεων.
Θα µπορούσαµε να παραιτηθούµε -ως χώρα εννοώ, όχι ως
Κυβέρνηση- από όλα τα άλλα επιχειρήµατα, εάν είχαµε αποκτήσει
πλήρη συνείδηση της ιστορικής σηµασίας των πολιτικών λόγων
που επιβάλλουν την πορεία αυτή.
Για να επανέλθω όµως στο πεδίο της συγκυρίας, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στο ζήτηµα των δηµοτικών και νοµαρχιακών εκλογών
έχουµε παρακολουθήσει όλοι µία εκπληκτική αντίφαση. Μέχρι την
παραµονή του πρώτου γύρου των εκλογών υπήρξε µία πλειοδοσία
δηλώσεων από όλα τα πολιτικά κόµµατα ως προς τον
αυτοδιοικητικό χαρακτήρα των εκλογών, ως προς την ιδιοµορφία
κάθε τοπικής κοινωνίας, ως προς την ικανότητά της να επιλέγει µε
τα δικά της συγκεκριµένα κριτήρια τα καταλληλότερα πρόσωπα για
τη θέση του δηµάρχου ή του νοµάρχη.
Το βράδυ της Κυριακής του πρώτου γύρου των εκλογών, ξαφνικά
λησµονήθηκαν όλες αυτές οι δηλώσεις, όλη αυτή η ειδυλλιακή
αντιµετώπιση των θεσµών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και αρχίσαµε
την εκλογοµετρική συζήτηση επί των αριθµών: Για το πώς ένα
αποτέλεσµα επιµερισµένο σε εκατοντάδες δήµους και δεκάδες
νοµαρχίες µπορεί τελικώς να αναχθεί σε ένα ενιαίο αποτέλεσµα, σε
επίπεδο επικρατείας που να αφορά κόµµατα.
Το δεχθήκαµε και αυτό, για τις ανάγκες µίας πολιτικής συζήτησης.
Και κυρίως το δεχθήκαµε γιατί όπως έδειξαν οι αριθµοί, µε
δεδοµένη τη φυσιολογική φθορά κάθε Κυβέρνησης στο µέσο της
θητείας της, τα αριθµητικά δεδοµένα δεν ήταν καθόλου δυσάρεστα
ή εν πάση περιπτώσει δεν ήταν επώδυνα ή καταλυτικά για την

Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Και το δεχθήκαµε παρ'ότι οι εκλογές έγιναν σε τοπικό επίπεδο, παρ'
ότι -το σπουδαιότερο- υποτίθεται ότι κρίθηκε τελικά µία κυβερνητική
πολιτική, η οποία όµως ούτε προβλήθηκε ούτε
συστηµατοποιήθηκε,ούτε έτυχε της ελάχιστης υπεράσπισης όλες
αυτές τις µέρες της προεκλογικής περιόδου για τις δηµοτικές και
νοµαρχιακές εκλογές.
Και φθάνουµε τώρα µετά την ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας να
ισχυριζόµαστε, να ισχυρίζονται οι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας ότι έχει ανατραπεί ο πολιτικός χάρτης της χώρας, ότι
έχουν αλλάξει τα δεδοµένα, ότι η Κυβέρνηση είναι µία Κυβέρνηση η
οποία δεν έχει την αποδοχή της κοινής γνώµης, του εκλογικού
σώµατος. Μα, ποιου εκλογικού Σώµατος, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Του εκλογικού Σώµατος που ήταν επιµερισµένο και
που τελικά επηρεάστηκε από ένα σωρό τοπικά δεδοµένα; Και καλά
έκανε, γιατί αυτό επιβάλλει ο σεβασµός στον ειδικό χαρακτήρα των
θεσµών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης;
Ποιο εκλογικό Σώµα; Το εκλογικό σώµα που κλήθηκε να
αξιολογήσει δηµάρχους και νοµάρχες και όχι το εκλογικό Σώµα, το
οποίο κλήθηκε να απαντήσει σε ζωτικά, υπαρξιακά ερωτήµατα για
το µέλλον του τόπου; Γιατί ποιος αµφιβάλλει για την απάντηση αν
το εκλογικό σώµα τεθεί και πάλι στο δίληµµα, ποιο πολιτικό κόµµα ή
για να το πω πιο απλά ποιο πρόσωπο τελικά στην πολιτική ζωή
µπορεί να επωµιστεί το βάρος της ευθύνης του πρωθυπουργικού
αξιώµατος; ποιos αµφιβάλλει για την απάντηση στο ερώτηµα εάν το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. µε τον Κώστα Σηµίτη ή η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον Κώστα
Καραµανλή µπορεί να χειριστεί τη συγκυρία, τις δύσκολες
καταστάσεις, τους στόχους που έχει θέσει και που αντιµετωπίζει η
χώρα στη συνείδηση του 'Ελληνα πολίτη. Αν µπει το ερώτηµα αυτό
ποιος πιστεύει ότι δεν θα ξαναγυρίσουν όλα εκείνα τα κριτήρια, οι
µνήµες, οι αξιολογήσεις, οι ιδεολογικές και πολιτικές, που τελικά
δίνουν στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. την πλειοψηφία; Γιατί το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει µία
συγκροτηµένη θέση, έχει µία άποψη, µία πολιτική µε αρχή, µέση και
τέλος. Τι προκύπτει λοιπόν από τη συζήτηση αυτή που έχει φθάσει
στο µέσο της; Τι προκύπτει από µία συζήτηση για τη γενική πολιτική
της χώρας; Υποτίθεται ότι εµφανιζόµαστε ενώπιον της Βουλής -
συµβολικά ενώπιον του ελληνικού λαού- και προβάλλουµε τις
πολιτικές µας, αναπτύσσουµε πολιτικές θέσεις, συγκροτηµένες και
συστηµατικές. Εγώ γνωρίζω ποιες είναι οι θέσεις της Κυβέρνησης.
Η Κυβέρνηση εφαρµόζει µε δυσκολίες, προβλήµατα, αντιξοότητες
τη γραµµή της. Τι αντιτάσσεται όµως στη θέση αυτή της
Κυβέρνησης;
Αντιλαµβάνοµαι τη θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος,
αντιλαµβάνοµαι µία αντι-Μάαστριχτ πολιτική, αντιλαµβάνοµαι µία
πολιτική που υποτιµά, που υποβαθµίζει την προοπτική συµµετοχής
της Χώρας στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση, που δεν λαµβάνει υπόψη
της όχι τις οικονοµικές και κοινωνικές, αλλά κυρίως τις πολιτικές
παραµέτρους αυτής της προσέγγισης.
Αλλά δεν µπορώ ν'αντιληφθώ µία κριτική, µία στάση, που όπως
είπα προηγουµένως παλινωδεί και άλλοτε κινείται εξ αριστερών
άλλοτε εκ δεξιών, ποτέ όµως δεν παίρνει µία σαφή και
συγκεκριµένη θέση, µία θέση που να έχει συνέπειες, µία θέση που
να συνεπάγεται την ανάληψη ευθύνης.
Η Κυβέρνηση γνωρίζει πολύ καλά ότι στόχος της συζήτησης δεν
είναι η τυπική επιβεβαίωση της Πλειοψηφίας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στη
Βουλή. Η Πλειοψηφία του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στη Βουλή είναι δεδοµένη.
Στόχος της συζήτησης είναι να επαναπολιτικοποιήσουµε τη
συζήτηση και να την στρέψουµε στο µέλλον, να δούµε δηλαδή εάν
υπάρχει µία πρόταση για το µέλλον. Και επειδή συµβαίνει να
χειρίζοµαι -κατά το λόγο της αρµόδιότητάς µου- και το ζήτηµα της
αναθεώρησης του Συντάγµατος και το ζήτηµα της οργάνωσης των
Ολυµπιακών Αγώνων του 2004 και της πολιτιστικής Ολυµπιάδας,
δηλαδή µεγάλους και µεγαλεπίβολους στόχους που συνδέονται µε
την Ελλάδα του 2004, την Ελλάδα του 21ου αιώνα, στόχους που
συνδέονται µε το αισιόδοξο και δηµιουργικό πρόσωπο της χώρας,
µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι αυτήν την Ελλάδα, την Ελλάδα που
έχει να πει πράγµατα, την Ελλάδα που δεν παραιτείται µέσα στην
ηττοπάθεια και τη µεµψιµοιρία, αυτήν την Ελλάδα µπορεί
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να την εκπροσωπήσει µόνο το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Και αυτό γιατί το ΠΑ.ΣΟ.Κ. πάντοτε, εκ γενετής, εκπροσωπούσε τις
πολιτικές και κοινωνικές δυνάµεις της προόδου, της ρήξης, τις
κοινωνικές και οικονοµικές δυνάµεις που ήθελαν να δείξουν τον
αυτοτελή τους ρόλο µέσα στην εξέλιξη της ιστορίας αυτού του
τόπου.
Αντίθετα -και αυτό βεβαίως δεν είναι προς ψόγον, διότι αυτή είναι η
ιστορική διαδροµή των παρατάξεων και των προσώπων- η Νέα
∆ηµοκρατία είναι ο φυσικός διάδοχος της συντηρητικής παράταξης.
Και το µόνο καταφύγιο της συντηρητικής παράταξης στην εποχή
µας, είναι η ακύρωση και η κατάργηση της πολιτικής. Μόνο
καταφύγιο της συντηρητικής παράταξης είναι να κρύβεται, όχι πίσω
από τα κοινωνικά συµφέροντα που εκπροσωπεί αλλά πίσω από
ένα λόγο ιδεολογικά και πολιτικά κενό.
Αυτό που τελικά καλείται να αξιολογήσει η Βουλή και ο ελληνικός
λαός κάθε µέρα και µετά από δύο χρόνια όταν θα φθάσουµε στις
εκλογές του 2000 είναι το αν θα διαλέξει ανάµεσα στην πολιτική
ουσία, στην πολιτική ευθύνη, στην ανάληψη κινδύνων από τη µία
µεριά και στον κενό πολιτικό λόγο από την άλλη µεριά. Είµαι
βέβαιος ότι η επιλογή του ελληνικού λαού τώρα, κάθε µέρα αλλά και
το 2000 θα γίνει µε κριτήριο ιστορικής ευθύνης και προοπτικής για
αυτόν τον τόπο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, περίµενα
έξω από τα διλήµµατα και από τη συνηθισµένη πρακτική, τον
πολιτικό λόγο. Περίµενα ο κύριος Πρωθυπουργός στην πράξη και
στην πολιτική να ευθυγραµµιστεί. Να έρθει τουλάχιστον εδώ µετά
από αυτό το ψευτοδίληµµα και να µας πει ποιες είναι οι πολιτικές
προτεραιότητες, ποιες είναι οι πραγµατικές προτάσεις, τι έχει
αισθανθεί και αν έχει πάρει κάποια µηνύµατα που έστειλε ο
ελληνικός λαός στην πρόσφατη εκλογική διαδικασία.
∆υστυχώς, είχαµε επανάληψη των ίδιων πραγµάτων και των ίδιων
στόχων που ο ελληνικός λαός έχει καταδικάσει. Ο ελληνικός λαός
έχει αναγκαστεί να ζει την κατηφόρα µίας Ελλάδας που δεν είναι πια
ισχυρή κύριε Πρωθυπουργέ. ∆εν µπορεί να υπάρχει ισχυρή Ελλάδα
µε πεινασµένους 'Ελληνες πολίτες και µε το 1/4 του ελληνικού
πληθυσµού κάτω απο το όριο της φτώχειας, όπως επιβεβαιώνουν
τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που λένε ότι δύο εκατοµµύρια
τετρακόσιες χιλιάδες 'Ελληνες είναι κάτω από το όριο της φτώχειας.
Να έχετε στόχους, κύριε Πρωθυπουργέ. Να πείτε ότι πρέπει να
πάµε µπροστά σαν χώρα γιατί το θέλουµε όλοι, γιατί το θέλει ο
'Ελληνας πολίτης. Να βρούµε όµως και τις διαδροµές µέσα από τις
οποίες θα βαδίσουµε. Να δούµε, ποιοι θα ξεκινήσουν και ποιοι θα
βρεθούν τελικά στο τέρµα αυτής της πορείας. Είστε µαζί µε όλους
τους 'Ελληνες. Κατανοείτε τον 'Ελληνα αγρότη, τον εργάτη, τον
συνταξιούχο, τον µισθωτό, το µικρό και µεσαίο επαγγελµατία
έµπορο και βιοτέχνη; Χθες δεν δείξατε κάτι τέτοιο. Ο ίδιος είπατε ότι
ο µοναδικός δείκτης που εκπλήσσει σαν θετική εξέλιξη είναι ο
δείκτης βιοµηχανικής παραγωγής που για πρώτη φορά είπατε και
είναι ψευδές ότι τα τελευταία είκοσι χρόνια ξεπέρασε το 5%.
Θα σας πω κάτι, κύριε Πρωθυπουργέ. Το 1988 ήταν πάλι 5%. Αφού
µε αυτές τις παλινωδίες που και εσείς ακολουθήσατε στην πορεία
των τελευταίων δέκα χρόνων τον εξαντλήσατε, λέτε τώρα ότι τον
ξαναφέρνετε στο 5%. ∆εν είναι όµως έτσι, γιατί στην
πραγµατικότητα δεν είναι αυτός ο δείκτης βιοµηχανικής παραγωγής.
Είναι πλασµατικός γιατί µεταφέρεται σε αυτόν και το µεταπραττικό
είδος που φέρνουν οι διάφοροι εισαγωγείς, δικοί σας συνεργάτες,
προµηθευτές του δηµόσιου τοµέα, όταν του κάνουν µοντάζ και το
πουλάνε σαν βιοµηχανικό προϊόν.
∆εν πρέπει όµως να σταθούµε σε αυτο. ∆εν µας ενδιαφέρει. Μας
ενδιαφέρει η πλειοψηφία του ελληνικού λαού, ο 'Ελληνας αγρότης.
'Εχετε την αίσθηση ότι ο 'Ελληνας αγρότης µπορεί και επιβιώνει.
Από τα στοιχεία όµως των τελευταίων εκλογών θα µπορούσατε να
δείτε την αποχή στις παραµεθόριες περιοχές και την εγκατάλειψη
της υπαίθρου. ∆εν µπορείτε να κατανοήσετε ότι µε αυτήν την

πολιτική ο 'Ελληνας αγρότης δεν µπορεί να ανασάνει.
Το µεγάλο κόστος παραγωγής, που είναι συνέπεια της αύξησης της
τιµής των λιπασµάτων, του πετρελαίου, του σπόρου που εισάγεται
από τρεις πολυεθνικές εταιρείες µονοπωλιακά και πολλές φορές
είναι υποβαθµισµένο, για να µπορέσει να υποβαθµίσει και την
παραγωγή σε τελευταία ανάλυση.
∆εν είναι αυτά που µπορούν να αντισταθµίσουν όποια επιδότηση
που εσείς επικαλείσθε από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Πρέπει να σας
πω ότι ο Ελληνας αγρότης στην ύπαιθρο πεινάει. Είναι
εξαθλιωµένος και εξαγριωµένος. Θα ξαναβγεί στους δρόµους και θα
χρειαστείτε πάλι τα ΜΑΤ, για να τους στείλετε στα σπίτια τους. Και
κωφεύετε. ∆εν καταλαβαίνετε πως αυτές οι ρήξεις θα είναι
εκρηκτικές και θα επιδεινωθούν στο µέλλον; Πώς µπορεί να ζήσει
ένας αγρότης στην ύπαιθρο, όταν δεν µπορεί να χτίσει ένα σπίτι,
γιατί ακόµα και αυτή η οικοδοµική άδεια στοιχίζει όσο και στην
Αθήνα.
Πράγµατι, χθες µιλήσατε για τους νέους αγρότες. Πριν µία
εβδοµάδα επικαλέστηκε ο Υπουργός Γεωργίας πως δεν µπορεί για
λόγους γραφειοκρατικούς ο νέος νόµος για τους αγρότες να
εφαρµοστεί. Αυτά είναι ψευτοδιλήµµατα.
'Εχουµε καταθέσει συγκεκριµένες προτάσεις πολλές φορές εδώ
µέσα, οι οποίες δίνουν ουσιαστική διέξοδο και λύση σε πολλά
προβλήµατα. ∆ίνουν προοπτική για τον 'Ελληνα αγρότη να µείνει
στην ύπαιθρο, για να µπορέσει να αµυνθεί της συρρίκνωσης που
έρχεται.
'Ενας άλλος τοµέας παραγωγής, µιας και µιλάτε για
αυτοτροφοδοτούµενη οικονοµία, είναι η µικρή και µεσαία
επιχείρηση. ∆εν ξέρετε ότι έχουν ήδη κλείσει τα τελευταία τέσσερα
χρόνια εκατόν είκοσι χιλιάδες επιχειρήσεις µε τα µέτρα που
παίρνετε, που αντί να αναβαθµίζουν, συρρικνώνουν κάθε µέρα την
παραγωγική βάση της χώρας; Με το συντελεστή της τάξης του 35%
και µε τα αντικειµενικά κριτήρια, που χτυπάνε κάθε µέρα το µικρό
και µεσαίο έµπορα, µε τις φορολογικές δεσµεύσεις που παίρνετε
κάθε µέρα εναντίον τους, αλλά και µε τη συρρίκνωση του
εισοδήµατος των πολλών Ελλήνων, όπως του εργάτη, του αγρότη,
του υπαλλήλου, του συνταξιούχου, δεν υπάρχει αγοραστική δύναµη
για να πάει κάποιος να αγοράσει. 'Ετσι συρρικνώνονται οι
µικροµεσαίες µεταποιητικές επιχειρήσεις, που κυρίως παράγουν
προϊόντα ευρείας λαϊκής κατανάλωσης.
'Ενας άλλος τοµέας είναι ο τουρισµός. 'Οµως αυτός δεν
αναπτύσσεται µε καζίνα. Γίνεται µε το πάντρεµα του βουνού και της
θάλασσας, που λέγαµε κάποτε όλοι µαζί. Με επενδύσεις στο βουνό
και στη θάλασσα, µε πρωτογενή τουρισµό και µε ξενοδοχειακές
µονάδες, που δεν υπάρχουν. Ξέρετε πολύ καλά ότι περνάνε οι
τουρίστες και δεν σταµατάνε στην Ελλάδα, αλλά πάνε στην Τουρκία
και έχετε ιδιαίτερη ευθύνη γι' αυτό. ∆εν µπορείτε να αποσιωπάτε την
αλήθεια.
Πρέπει να πιστέψετε στο νέο Βουλευτή, που ζει µε πάθος την
πολιτική, γιατί δεν τον συγκρατεί η ορµή. Πήρα να διαβάσω τα
προγράµµατά σας το 1993, για την αγροτική οικονοµία και πρέπει
να σας πω ότι δεν έχετε κάνει τίποτα, δεν έχετε υλοποιήσει τίποτα.
Πρέπει να ζητήσετε συγγνώµη από τον ελληνικό λαό, γιατί ενώ
πολιτευτήκατε µε ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα και εκλεγήκατε µ'
αυτό, δεν κάνετε τίποτα απ' αυτά που υποσχεθήκατε στον ελληνικό
λαό. Κάνετε τα αντίθετα. Συρρικνώσατε το εισόδηµα και
εξαθλιώσατε τους 'Ελληνες. Οδηγήσατε το 1/4 του ελληνικού
πληθυσµού κάτω από το όριο της φτώχειας.
Κύριε Πρωθυπουργέ, θα την πάρετε την πλειοψηφία από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα, αλλά όπως πάτε δεν πρόκειται να την
ξαναπάρετε από τον ελληνικό λαό, αν δεν αλλάξετε πολιτικές
πρακτικές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Καλαφάτης έχει το
λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµβρόντητος
παρακολούθησα χθες και παρακολουθώ και σήµερα το παρα-
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λήρηµα της Αντιπολίτευσης στο σύνολό της.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ας χρησιµοποιούµε
κάποιες ηπιότερες εκφράσεις.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Είναι εξοργιστικά κουραστικό να
είµαστε υποχρεωµένοι σ' αυτήν την Αίθουσα να παρακολουθούµε
τον εξοντωτικό ανταγωνισµό των κοµµατικών ηγεσιών της
Αντιπολίτευσης, για το ποια θα υπερκεράσει την άλλη στην
αντιπολιτευτική µήνι.
Σε αυτό το πρωτοφανές αντιπολιτευτικό σπριντ ουδείς ορρωδεί περί
ουδενός. Σε αυτήν την "ευγενή" άµιλλα έχουν επιστρατευθεί οι πιο
ακραίες µορφές δηµαγωγίας και πολιτικού αµοραλισµού. 'Ενα
σύνθηµα επικρατεί, "όλα στην πυρά" αρκεί να πέσει ο Σηµίτης.
Ο κ. Καραµανλής έναντι του κ. Σηµίτη λειτούργησε άλλη µία φορά
ως αστρολόγος απέναντι σε αστρονόµο, ως µέντιουµ απέναντι σε
επιστήµονα. Η έκδηλη προσπάθεια των άλλων κοµµάτων να
κατακεραυνώσουν την Κυβέρνηση είναι η περίτρανη απόδειξη της
πολιτικής τους υπαρξιακής αγωνίας, που φαίνεται πως επισκιάζει
κάθε άλλη πολιτική αρετή, που µπορεί να τα διακρίνει.
'Εχουν δε και µία απίθανη συµπεριφορά. Η Αντιπολίτευση
διαπιστώνει διάσταση λαϊκής βούλησης και Κυβέρνησης. Η
Αντιπολίτευση διατίνεται πως η Κυβέρνηση έχασε την έξοθεν καλή
µαρτυρία. Πανταχόθεν δε ακούγονται κραυγές αµφισβήτησης της
Κυβέρνησης.
Προ αυτών ο Πρωθυπουργός είπε απλά κάτι που θα έλεγε ο κάθε
έντιµος πολιτικός σε αντίστοιχη περίπτωση: Κύριοι, κυβερνώ δύο
χρόνια. 'Εχω πετύχει αυτά και αυτά. Μένουν άλλα δύο χρόνια. Σε
αυτά θα συνεχίσω το έργο που ξεκίνησα. 'Εχω µία νέα Κυβέρνηση,
επίσης. Επειδή όµως υπάρχουν αυτοί που αµφισβητούν αυτήν την
πολιτική, ζητώ την ψήφο εµπιστοσύνης της Βουλής.
Είναι µία ξεκάθαρη πολιτική πράξη. Τι θα έπρεπε, δηλαδή, να κάνει
ο Πρωθυπουργός; Να αφήσει να σύρεται από τα γεγονότα άθυρµα
ευφυολογηµάτων, φηµών και ενός αρρωστηµένου κλίµατος;
Θα περιγράψω µε απλά λόγια αυτά που εγώ βλέπω και θα πω τι
κατά τη γνώµη µου συµβαίνει.
Η Κυβέρνηση προχωρεί µε σωστά και µε λάθη. Κάνουµε λάθη,
γίνονται παραλείψεις και παλινδροµήσεις. 'Οµως, σαφώς η
Κυβέρνηση βρίσκεται στο σωστό δρόµο. Με ειλικρίνεια και
σεµνότητα παίρνει τα αναγκαία µέτρα, που θα οδηγήσουν τη χώρα
σε ένα καλύτερο αύριο. Τα µέτρα αυτά πολλές φορές είναι
δυσάρεστα. ∆ηµιουργούν ένα άσχηµο κλίµα στο λαό. Είναι γεγονός
πως η Κυβέρνηση υφίσταται µία φθορά, µία οριακή φθορά, τώρα
µάλιστα στην πιο δύσκολη καµπή της κυβερνητικής της θητείας.
Αυτό πραγµατικά πανικοβάλλει συλλήβδην την Αντιπολίτευση όλων
των ειδών και αποχρώσεων για τον εξής απλούστατο λόγο:
Γνωρίζουµε όλοι πως το σηµερινό οριακό πολιτικό κόστος αύριο θα
γίνει σηµαντικό πολιτικό κέρδος, όταν τα µέτρα θα αποδώσουν µε
ορατό από όλους τρόπο. Αν η Νέα ∆ηµοκρατία είχε επιχειρήσει να
επιτύχει παρόµοιους στόχους, θα είχε αφ'ενός διαλύσει την
κοινωνική συνοχή, αφ'ετέρου η ίδια θα είχε εξαφανιστεί και από τον
πολιτικό χάρτη της χώρας. Αυτό τροµάζει τον Πρόεδρό της και τον
οδηγεί πανικόβλητο στις αφινιασµένες αντιπολιτευτικές κενολογίες.
Ξέρουν πως, αν πετύχει ο Σηµίτης, αυτοί δεν έχουν πολιτικό
µέλλον. Αυτή είναι η απλή αλήθεια, που τη βλέπει και την κατανοεί ο
ελληνικός λαός.
Η Κυβέρνηση είναι σταθερή, είναι δυνατή, αποτελεσµατική,
σεβαστή από το σύνολο του λαού, ό,τι και αν ψηφίζει αυτός. Ξέρει ο
απλός πολίτης πως ο Σηµίτης δεν παίζει µαζί του. Αυτή είναι η
αστείρευτη δύναµη για τον ίδιο το λαό αλλά και για τον ίδιο το
Σηµίτη. Ξέρει ο κοσµάκης πως αποτυχία του Σηµίτη είναι αποτυχία
για όλους µας.
Ειπώθηκε πως ο λαός είναι ανήσυχος, γιατί ο Πρωθυπουργός είναι
αναξιόπιστος. Αλήθεια, ο λαός ανησυχεί και ανησυχεί για πολλά.
Ανησυχεί εξαιρετικά επίσης, γιατί βλέπει την κατάντια της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Σκέφτεται πως αν το ΠΑ.ΣΟ.Κ χάσει
τις εκλογές, σε τι κυβερνητικά χέρια θα πέσει. Εκεί όπου βασιλεύει η

ανευθυνότητα, ο λαϊκισµός και ο εκστρεµιστικός ισοπεδωτικός
λόγος. Αυτό πράγµατι τροµάζει το λαό. Και είναι αυτό που κρατά
σταθερά το ΠΑ.ΣΟ.Κ στην εξουσία.
Η αναµφισβήτητη εµπιστοσύνη του λαού στο ΠΑ.ΣΟ.Κ και στο
Σηµίτη δηµιουργεί το αντιπολιτευτικού µένος µε προσωπικές
επιθέσεις στον Πρωθυπουργό.
Οπωσδήποτε το πολιτικό σύστηµα περνάει κρίση. Αξίες
αποδυναµώνονται, η ηθική υποχωρεί, η διαφθορά απλώνει τα
πλοκάµια της σε όλες τις εκφάνσεις του κοινωνικού µας βίου. Αυτά
είναι φαινόµενα όµως όχι ενδηµικά αλλά της διεθνούς κοινωνίας. Τα
αίτια είναι πολλά, άλλα ευδιάκριτα, άλλα δυσδιάκριτα, άλλα
ακατανόητα.
Τα αποτελέσµατα αυτής της ολοκληρωτικής πολυσύνθετης κρίσης
τα ζούµε καθηµερινά. 'Ενα από αυτά είναι η περιθωριοποίηση των
πολιτών, η απάθειά τους απέναντι στο πολιτικό γίγνεσθαι. Η
Αντιπολίτευση προσπαθεί να επιρρίψει στην Κυβέρνηση τις ευθύνες
γι'αυτήν την κατάντια. Αυτή η στάση δεν είναι µόνο αφελής, γιατί
βλέπει επιδερµικά τα πράγµατα. ∆εν είναι µόνο επικίνδυνη, γιατί
κουκουλώνει τα πραγµατικά αίτια της κρίσης. Είναι ιδιαζόντως
υποκριτική και αυτός ο φαρισαϊσµός είναι που αναπαράγει και
ανατροφοδοτεί την αναξιοπιστία της πολιτικής.
Στο κάτω-κάτω η απέχθεια προς την πολιτική καταδεικνύει την
έκδηλη ανεπάρκεια και την παταγώδη αποτυχία των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης. Γιατί είναι γνωστό πως η άσκηση εξουσίας φθείρει,
αποκαθηλώνει, απωθεί. Είναι νοµοτέλεια, η Κυβέρνηση κάποιους
να απογοητεύσει. Αυτό δεν είναι παράδοξο. 'Εγκειται στην
ικανότητα της Αντιπολίτευσης αυτόν τον κόσµο να τον προσελκύσει.
Το ότι σηµαντικό ποσοστό των πολιτών παραµένει αδρανές
πολιτικά, αυτό είναι ένα αδιάψευστο γεγονός ότι τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης στα µάτια του λαού µας είναι οικτρά αποτυχηµένα
και ξεθωριασµένα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. 'Αννα Μπενάκη-
Ψαρούδα έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, όταν ανέβηκε στο
Βήµα ο κ. Βενιζέλος χάρηκα, γιατί περίµενα ότι θα ακούσουµε κάτι
για τον πολιτισµό, θα ακούσουµε να ζητεί ψήφο εµπιστοσύνης για
το έργο που έχει επιτελέσει το Υπουργείο Πολιτισµού και κάποια
εξήγηση τέλος πάντων για ορισµένα θεµελιώδη ερωτήµατα. Να
ακούσουµε, παραδείγµατος χάρη, τι έγινε µε την περίφηµη
Πολιτιστική Ολυµπιάδα και γιατί αυτή απέτυχε να γίνει ολυµπιακός
θεσµός; Τι έγινε παραδείγµατος χάρη και χάθηκε ο Κώδικας του
Αρχιµήδη, που το πανελλήνιο σηκώθηκε και θέλησε να το
αποκτήσει; Και ακόµη, ότι θα µαθαίναµε, εν πάση περιπτώσει, πότε
αυτό το Υπουργείο, το µόνιµα παραγκωνισµένο, θα έχει την
πρωτοπορία και το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης;
Αντ'αυτών βρεθήκαµε µπροστά σε ένα, πάλι θα έλεγα "πολιτιστικό",
γεγονός, σε ένα θέατρο παραλόγου, σε ένα έργο Ιονέσκο, όπου
λόγω αλληλογρονθοκοπουµένων επιχειρηµάτων και
παρατηρήσεων δεν κατορθώσαµε τελικά να καταλάβουµε, τι
προσάπτει στη Νέα ∆ηµοκρατία ο κ. Βενιζέλος και τι ισχυρίζεται για
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Αν παραδείγµατος χάρη, η Νέα ∆ηµοκρατία
χαρακτηρίζεται από τι; Από δηµαγωγία και λαϊκισµό, όπως είπε τη
µια φορά, ή από ηττοπάθεια και ύπουλη τακτική, όπως είπε την
άλλη;
Ακόµη περισσότερο θα ήθελα να ρωτήσω, κύριε Πρόεδρε, ποια
πλέον παλαιοκοµµατική µέθοδος υπάρχει ή υπήρξε ιστορικά στην
πολιτική ιστορία της Ελλάδος απ'αυτήν που παίζεται και εκτελείται
σήµερα σ'αυτήν την Αίθουσα; 'Εναν Πρωθυπουργό, δηλαδή, που
φέρνει εν αιθρία πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης, µόνο και µόνο
για να εξοµαλύνει τις εσωτερικές του ανωµαλίες, µόνο και µόνο για
να επιβάλει την παρουσία του και την ηγεσία του στο κόµµα του
χρησιµοποιώντας κατά τρόπο κοινοβουλευτικά απαράδεκτο τους
θεσµούς. Εκεί είναι ο παλαιοκοµµατισµός και όχι διότι η Νέα
∆ηµοκρατία, πολιτισµένα και σύγχρονα φερόµενη, δεν κατέφυγε σε
λαϊκισµούς και συνθηµατολογίες µετά το αποτέλεσµα των εκλογών.
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Αλλά, κύριε Πρόεδρε, έχω την εντύπωση ότι ο κύριος
Πρωθυπουργός θα πρέπει να έχει οικτρά µετανοιώσει για την ιδέα
που είχε, να θέσει θέµα ψήφου εµπιστοσύνης. Μπορεί να καταγάγει
βέβαια κάποια πύρρειο νίκη µε την ψήφο που θα επιτύχει από τους
Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ., αλλά στην πραγµατικότητα θα έχει χάσει
κάτι άλλο. Θα έχει χάσει τη δυνατότητα να επιβληθεί ουσιαστικά στο
κόµµα του και στον ελληνικό λαό, γιατί απ'αυτήν τη συζήτηση, η
οποία εξελίσσεται σε ένα Βατερλό για την κοινοβουλευτική
πλειοψηφία, βγάζει τα συµπεράσµατά του ο ελληνικός λαός και που
και πως θα κινηθούµε την ερχόµενη διετία.
Μου έκανε πραγµατικά µεγάλη εντύπωση, κύριοι συνάδελφοι, και
θα σας έκανε και σας -δεν αµφιβάλλω- ότι η προσπάθεια του
Πρωθυπουργού και στην πρωτολογία του και στη δευτερολογία του
εντοπίστηκε µόνο στο θέµα της ΟΝΕ. Ευνοϊκοί, µας είπε, είναι οι
δείκτες σύγκλισης αλλά και δύσκολος ο δρόµος, µια και η πορεία
αυτή επιβάλλει περιορισµούς στον κοινωνικό τοµέα. Γι'αυτό, είπε,
όλες οι κοινωνικές οµάδες οφείλουν να δείξουν αυτοσυγκράτηση και
κυρίως να σταµατήσουν τις συντεχνιακές αντιδράσεις που
δηµιουργούν προσκόµατα στην Κυβέρνηση. Ακούσατε, κύριοι
συνάδελφοι, ποιο παράδειγµα συντεχνιακής οργάνωσης, που
φέρνει προσκόµµατα στην Κυβέρνηση, έφερε ο κύριος
Πρωθυπουργός; Τους αναπληρωτές καθηγητές. Αυτούς τους
δεκαέξι χιλιάδες καθηγητές που έχουν δροµολογήσει τη ζωή τους
για χρόνια στην εκπαίδευση και τους πετάει αυτήν τη στιγµή όλους
η Κυβέρνηση στο δρόµο µε την περίφηµη εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση. Αυτούς έφερε για παράδειγµα συντεχνιακής
αντίδρασης!
Κύριοι συνάδελφοι, αυτή η τόσο αδέξια και συνάµα εξοργιστική
αναφορά προκαλεί µεγάλη θλίψη και αγανάκτηση, γιατί απεικονίζει
την παταγώδη αποτυχία της Κυβέρνησης στον κοινωνικό τοµέα.
Την αποτυχία ενός κόµµατος, που επαγγέλλεται ότι είναι
σοσιαλιστικό και στην πραγµατικότητα οδηγεί σε χρεοκοπία το
κοινωνικό κράτος.
Ιδού γιατί; 'Αραγε η ΟΝΕ δέσµευσε την Κυβέρνηση και δεν µπόρεσε
να εξασφαλίσει την ασφάλεια των πολιτών ώστε να είµαστε έρµαιοι
στον κάθε κακοποιό; Η ΟΝΕ, παραδείγµατος χάριν, επέβαλε στην
Κυβέρνηση να δηµιουργήσει το χάος που δηµιούργησε στην
παιδεία; Γιατί στην πραγµατικότητα, κύριοι συνάδελφοι, πρόκειται
περί χάους. Φυσικά οι κρατικές δαπάνες για την παιδεία είπαµε -και
φέρνω την παιδεία ως παράδειγµα χρεοκοπίας του κοινωνικού
κράτους- ότι είναι οι χαµηλότερες. Αλλά το πρόβληµά µας δεν ήταν
ότι δεν είχαµε χρήµατα στην παιδεία, αφού είχαµε πεντακόσια
ογδόντα δισεκατοµµύρια (580.000.000.000) δραχµές από το
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, που έπρεπε να απορροφηθούν µέχρι
τέλος του 1999. Και όταν στο τέλος του 1997 το Υπουργείο Παιδείας
ανακάλυψε ότι χάνονται τα χρήµατα, επενόησε τι; Την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση. Ποια µεταρρύθµιση, κύριοι συνάδελφοι;
Πρώτ'απ'όλα µια µεταρρύθµιση που πήγε να εφαρµοσθεί χωρίς
υποδοµή, χωρίς εποπτικά µέσα, χωρίς κτίρια, κυριολεκτικά στον
αέρα. Αλλά, κυρίως µια µεταρρύθµιση που οδηγεί µαθηµατικά τη
νεολαία µας στη χρεοκοπία. ∆ιότι, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
ξέρετε ότι επιβάλλεται ένα σύστηµα µε µια εκπαίδευση µαµούθ στο
λύκειο, η οποία οδηγεί τους πάντες στην ανώτατη εκπαίδευση και
συνεπώς µετά από λίγα χρόνια σε µια στρατιά ανέργων
πτυχιούχων, που θα κτυπούν την πόρτα µας περισσότερο από τους
σηµερινούς ανέργους.
Και ποιο είναι το άλλο αποτέλεσµα αυτής της συνταρακτικής
µεταρρύθµισης, που έχει πολύ βαθιά κοινωνική σηµασία; Είναι ότι
µε τη µεταρρύθµιση αυτή οδηγείται σε κυριολεκτικό µαρασµό η
τεχνική και επαγγελµατική εκπαίδευση, αυτή η εκπαίδευση που και
η Ευρωπαϊκή 'Ενωση λέει ότι αποτελεί τον κορµό της ανάπτυξης.
Τα νυχτερινά λύκεια, κύριοι συνάδελφοι, κλείνουν. ∆έστε τίτλους
εφηµερίδων: "Σβήνουν τα φώτα στα νυχτερινά λύκεια"! Αυτή λοιπόν
είναι η κοινωνική πολιτική του ΠΑΣΟΚ; Αυτό είναι το κοινωνικό του
πρόσωπο; Μια σοσιαλιστική κυβέρνηση πρόδωσε κυριολεκτικά το
σηµαντικότερο στοιχείο της πολιτικής της ταυτότητας, το κράτος
πρόνοιας!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία Μπενάκη, πρέπει
να κλείσετε, σας παρακαλώ.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Αυτή, λοιπόν, την Κυβέρνηση θα
ψηφίσετε, κύριοι συνάδελφοι; Αυτή που πρόδωσε το πρώτο
συστατικό της πολιτικής σας ιδεολογίας, που πρόδωσε τη
σοσιαλιστική σας ταυτότητα;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, τρία είναι τα κοµβικά σηµεία, κατά την εκτίµησή µου,
επί των οποίων επικεντρώθηκε η συνολική µέχρι τώρα συζήτηση
στη Βουλή.
Το πρώτο σηµείο είναι ο πραγµατοποιηθείς ανασχηµατισµός.
Το δεύτερο σηµείο είναι η ψήφος εµπιστοσύνης.
Και το τρίτο σηµείο είναι η συνολική κυβερνητική πολιτική.
Τα δύο πρώτα σηµεία, συναφή προς το Σύνταγµα και την
κοινοβουλευτική πρακτική, αποτελούν κορυφαίες επιλογές. Το
πρώτο του Πρωθυπουργού και το δεύτερο της Κυβέρνησης, για να
απευθυνθεί µε το πρώτο για διορθωτικές και συµπληρωµατικές
αρτιότητες στο κυβερνητικό σχήµα, απόλυτο συνταγµατικό δικαίωµα
του Πρωθυπουργού, και µε το δεύτερο, κορυφαία κοινοβουλευτική
πράξη επιδιώκει την ανανέωση και την επιβεβαίωση της
ετυµηγορίας της Βουλής για το σχήµα της Κυβέρνησης, για το
συνολικό έργο και την κυβερνητική πορεία της.
Το τρίτο κοµβικό σηµείο -για τα δυο προηγούµενα δεν θα πω
περισσότερα- είναι η κυβερνητική πολιτική. Εµείς δεχόµαστε µε
ταπεινοφροσύνη, που οφείλουµε στη δηµοκρατία, στην πατρίδα,
στο λαό µας, ότι στο σύνολο της σκληρής πορείας, που οι
συγκυρίες επιβάλλουν και τα σωρευτικά εµπόδια που
αντιµετωπίζουµε, κάναµε και λάθη. 'Εγιναν και παραλείψεις. Και το
είπε µε µια θαυµαστή ανωτερότητα ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης,
δεχόµενος ότι και προβλήµατα υπάρχουν και παραλείψεις έγιναν
και λάθη διαπράχθησαν. θα προσπαθήσουµε να τα θεραπεύσουµε,
είπε. 'Εχει ένα µεγαλείο αυτή η αυτοκριτική και µια κοινοβουλευτική
ευαισθησία, που προσδιορίζει την ποιότητα και τη λειτουργία του
κόµµατός µου. Το επίπεδο ευθύνης και ειλικρίνειας. Και τώρα ας
αξιολογήσουµε µε ηρεµία, µε κοινοβουλευτική ευθύνη, µε
ειλικρίνεια, µε τιµιότητα πολιτική, το κυβερνητικό έργο.
'Εχουµε την οικονοµική πολιτική -θα πάρω τα βασικά θέµατα- την
εξωτερική µας πολιτική, την πολιτική στα καθηµερινά προβλήµατα
του λαού µας, την κοινωνική πολιτική, το αίσθηµα ασφάλειας ή
ανησυχίας, το αµυντικό µας σύστηµα.
Στην οικονοµική πολιτική. Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση
προσπάθησε να συγκεράσει αντιτιθέµενους παράγοντες. Να
συνδυάσει και να εναρµονίσει πολιτικές που απαιτούσαν ειδικούς
χειρισµούς.
Τη σταθερότητα της οικονοµίας. Την ανάπτυξη της οικονοµίας και
την κοινωνική ευαισθησία του κράτους. Και είναι αντιτιθέµενοι οι
παράγοντες. Ο ένας λίγο ή πολύ περιορίζει, εµποδίζει, εξαρτά την
πορεία του από τη στασιµότητα, την αναστολή της πορείας του
άλλου. Και πέτυχε η Κυβέρνηση -οφείλουµε να το παραδεχθούµε-
και έχουµε χίλια δυο λογικά σηµεία κριτικής να κάνουµε. Η κριτική
όµως αυτή πρέπει να οδηγεί, να ευεργετεί τη διαλεκτική της
δηµοκρατίας και να ευνοεί τη σύνθεση, για να εξάγονται σωστά
συµπεράσµατα, µε τα οποία ο λαός θα µπορεί να ρίξει ένα πέπλο
διαφάνειας στη µοίρα του, στην πορεία του, στην ελπίδα του ακόµα.
Να δούµε µερικά πράγµατα. Πέτυχε τη σταθερότητα της οικονοµίας
η Κυβέρνηση; ∆εν υπάρχει καµία αµφιβολία, οι παράγοντες -για να
µην αναφέροµαι σε αριθµούς- που την προσδιορίζουν είναι γνωστοί
και η πορεία τους είναι γνωστή.
Να δούµε πού πήγαν τα ελλείµµατα. Από 13,5% το '93 σε 4,4 το
'97. Που πήγε ο πληθωρισµός. Από το 13,8% το 1993 κατέβηκε στο
4,7% τον Οκτώβριο και το Νοέµβριο ελπίζω να είναι χαµηλότερος,
κύριε Υπουργέ της Εθνικής Οικονοµίας.
Να δούµε αν υπάρχει ανάπτυξη. Είναι γνωστός ο συνδυα-
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σµός των ιδιωτικών και των δηµοσίων επενδύσεων. Ο ρυθµός
αύξησης είναι πρωτοφανής για την τελευταία δεκαπενταετία. Είναι
3,5% ο ρυθµός αύξησης της. Για να δούµε, το κοινωνικό κράτος.
Λειτούργησε µέσα σ' αυτούς τους χαλεπούς καιρούς που
προσδιορίζονται από τη συγκλιτική προσπάθεια και την οικονοµική
δυσπραγία,στην οποία βρέθηκε η πατρίδα; ∆εν θα αναφέρω
αριθµούς, είναι γνωστοί.
Το ΕΚΑΣ είναι ένα επίτευγµα της Κυβέρνησης Σηµίτη. Μπορεί να
κάνουµε λάθη, κύριε Πρωθυπουργέ,και κάνουµε λάθη, µπορεί να
σηµειώνουµε παραλείψεις, βγαίνουν αποφάσεις και δεν εκτελούνται
-πρέπει να είστε αυστηρός στους συνεργάτες σας, σας το είπα και
στην Κοινοβουλευτική Οµάδα, ό,τι αποφασίσετε, πρέπει να
υλοποιείται- αλλά από την άλλη µεριά η κριτική να έχει ένα µέτρο.
Το "µηδέν άγαν" είναι και στοιχείο της δηµοκρατίας, όχι µόνο της
φιλοσοφίας των αρχαίων Ελλήνων.
Το ΕΚΑΣ, αυξάνεται 50%, διευρύνθηκε η βάση του, και τη µείωση
της ηλικίας από 65 στο 60. Τα ορφανά, οι χήρες κλπ. Χίλια δύο
άλλα, το πετρέλαιο, για θέρµανση, η τιµαριθµοποίηση της
φορολογικής κλίµακας που στοίχισε -αν θυµάµαι καλά-ενενήντα
δισεκατοµµύρια. Από τα τριακόσια δώδεκα των πρόσθετων
φορολογιών για το 1998 τα διακόσια τόσα, πήγαν σε κοινωνικές
προσφορές. Τα φάρµακα, το πετρέλαιο, πενήντα µε πενήντα πέντε
δισεκατοµµύρια (50.000.000.000-55.000.000.000) για η κάθε
κατηγορία κ.λπ.
Η Κυβέρνησή µας κάνει ό,τι µπορεί, κύριοι συνάδελφοι, να
αρµονίσει το τρίπτυχο στο οποίο πιστεύουµε και το οποίο αποτελεί
πυρήνα του πολιτικού µας περιεχόµενου. Τη σταθερότητα και την
ανάπτυξη µαζί µε το στρατηγικό στοιχείο, της κοινωνικής πρόνοιας.
Πορεία και εξέλιξη που επηρεάζει τη µοίρα της πατρίδας µας. Το
κοινωνικό στοιχείο, η κοινωνική ευαισθησία, βασικό στοιχείο της
ευθύνης µας, της ιδεολογίας µας.
Θα τελειώσω, κύριοι συνάδελφοι, απευθυνόµενος στους
συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ∆εν µπορούµε να γίνουµε όλοι
Υπουργοί, ούτε χρειάζεται να γίνουµε. Μέγιστο καθήκον και ιερή
υποχρέωση έχουµε να είµαστε καλοί Βουλευτές. Γι'αυτό µας
επέλεξε ο λαός. Ο Πρωθυπουργός είναι ελεύθερος να κάνει όποιον
θέλει Υπουργό ή να καταργήσει κάποιον άλλον.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Το µεγαλύτερο τίµηµα για µας είναι ο καλός Βουλευτής. Με αυτή την
εντολή µας έστειλε ο ελληνικός λαός στο Κοινοβούλιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Σπυριούνη,
τελειώνετε, σας παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Μπενάκη, η οµιλία του Υπουργού Πολιτισµού, του κ.
Βενιζέλου, ήταν ένας ύµνος στη δηµοκρατία και στην πολιτική και
ήταν µία κραυγή στην ανάγκη. Το είπε χθες ο κύριος
Πρωθυπουργός και σας συγχαίρω, κύριε Πρωθυπουργέ. 'Ολοι µαζί
θα πάµε, για να βγάλουµε την πατρίδα από το αδιέξοδο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Σπυριούνη, πρέπει
να ολοκληρώσετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Οφείλετε, κύριοι, να βοηθήσετε, το "όλοι
µαζί" να γίνει πράξη, για να βγει η πατρίδα από αυτούς τους
χαλεπούς καιρούς. Σάλπισµα ενότητος. Η πατρίδα χρειάζεατι και
άλλη σελίδα.
Ψηφίζω µε όλη µου την καρδιά την Κυβέρνηση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Μιχαλολιάκος έχει
το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι πεπεισµένος
ότι όταν ο κ. Σηµίτης θα έχει απαλλαγεί των καθηκόντων του
Πρωθυπουργού µετά από τις προσεχείς βουλευτικές εκλογές και,
ενδεχοµένως, θα έχει αποχωρήσει και από τον πολιτικό βίο της
χώρας και θα έχει τη δυνατότητα σε κλίµα νηφαλιότητας και
ψυχραιµίας να κάνει την αυτοκριτική του και να αναδείξει τα αίτια
που έφταιξαν για τις ήττες του, προσωπικά είµαι πεπεισµένος ότι
ένα από αυτά θα είναι η κίνηση που έκανε να ζητήσει ψήφο

εµπιστοσύνης από τη Βουλή των Ελλήνων, µετά από την τραγωδία
που είχε το κόµµα του και ο ίδιος στις δηµοτικές εκλογές.
Θέλω να πω µε άλλα λόγια, κύριε Πρόεδρε, ότι στη µεγάλη πολιτική
αναµέτρηση του θεσµού της αυτοδιοίκησης, ο ίδιος ο κύριος
Πρωθυπουργός, ως µη όφειλε, κάλεσε το λαό, µε περίσσια
αλαζονείας, να συµµετάσχει σε αυτή υπό µορφή δηµοψηφίσµατος
έγκρισης της κυβερνητικής πολιτικής. Το έκανε από µόνος του, ο
ίδιος, δεν πιέστηκε από κανέναν, ούτε από κόµµατα, ούτε από τον
ίδιο το θεσµό της αυτοδιοίκησης.
Τα αποτελέσµατα είναι γνωστά. Οι προσωπικές επιλογές του κ.
Σηµίτη καταψηφίστηκαν από τον ελληνικό λαό και όπου ο ίδιος
προσωπικά είχε ανάµειξη -και αναφέροµαι στους τρεις µεγάλους
δήµους της χώρας, που παραδοσιακά εκπέµπουν και ισχυρό
πολιτικό µήνυµα- η ήττα ήταν πολύ βαρύτερη. Και θα άξιζε τον
κόπο να αναφερθούµε σε αυτήν την Αίθουσα και στη µεγάλη
σπατάλη χρηµάτων αγνώστου πηγής και προελεύσεως που
επενδύθηκαν στις τρεις υποψηφιότητες.
Xαίροµαι να µου υπενθυµίζει εκλεκτός συνάδελφος ότι αυτήν την
κατασπατάληση χρήµατος την κατήγγειλε ο ίδιος ο Πρόεδρος της
Βουλής των Ελλήνων. Ο κ. Σηµίτης ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν θέλετε, διευκρινίστε
το αυτό, διότι αυτό, που είπα εγώ, αφορά όλους τους συνδυασµούς
και τους όπισθεν αυτών οικονοµικούς παράγοντες.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µη µου αφαιρείτε
χρόνο, σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, αναφέρεσθε σ'
εµένα. Μισό λεπτό το έχετε.
Ορίστε, κύριε Μιχαλολιάκο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Θα υπενθυµίσω σε όλους ότι ο κ.
Σηµίτης εκείνη τη δύσκολη νύχτα για τον ίδιο, αλλά πολύ µεγάλη
ευκαιρία για το θεσµό της αυτοδιοίκησης, εδήλωσε ότι "τα
αποτελέσµατα ήσαν πολύ κατωτέρα των προσδοκιών µας."
Λογικώς θα ανέµενε κάποιος να τα αναλύσουν τα κοµµατικά του
όργανα, να δουν ποιες πτυχές της πολιτικής του υστερούν των
προθέσεων του και µέσα στα κοµµατικά όργανα να βελτιώσουν την
πολιτική τους.
'Οχι, ο κ. Σηµίτης επέλεξε το χειρότερο, να αποδείξει στον ελληνικό
λαό ότι έχει την πλειοψηφία του κάπου. Πού; Στην Κοινοβουλευτική
του Οµάδα και συγκαλώντας τη στην Ολοµέλεια της Βουλής, στον
κορυφαίο θεσµό λειτουργίας της δηµοκρατίας.
Η αλαζονεία, κύριε Πρόεδρε, αποτελεί σαφέστατο έλλειµµα της
δηµοκρατίας. Και η αντιδικία µε το λαό αποτελεί επίσης έλλειµµα
της δηµοκρατίας. Εάν άκουγε ο κ. Σηµίτης τους στενούς του
συνεργάτες, που επέλεξαν να πάνε στα κανάλια, για να αναλύσουν
τα αποτελέσµατα, θα είχε διαπιστώσει ότι ένα απ' αυτά που
έφταιξαν είναι η ασκηθείσα πολιτική και στον κοινωνικό τοµέα. Το
οµολογούν οι πάντες και προπαντός η ανακολουθία µεταξύ λόγων
και έργων.
'Εχει λεχθεί από πολλούς ότι ο λαϊκισµός βλάπτει πολύ και µάλιστα
τα θέµατα, στα οποία αναφέρεται. Εγώ θα πρόσθετα ότι βλάπτει
κατά τον ίδιο βαθµό και µε τον ίδιο τρόπο, που η πατριδοκαπηλεία
βλάπτει τα εθνικά θέµατα. Στο ΠΑ.ΣΟ.Κ και στον κ. Σηµίτη
περίσσεψε, είχε πλεόνασµα λόγων και υποσχέσεων, για να υποστεί
ο ελληνικός λαός µια κοινωνική πολιτική συρρίκνωσης.
Χθες απεπειράθη να πει ότι το '92-'93 οι δαπάνες για την κοινωνική
προστασία είχαν µειωθεί. Απλώς θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι ο
κοινωνικός προϋπολογισµός, που η ίδια η Κυβέρνηση κατέθεσε στη
Βουλή, λέει την αλήθεια παρά τις λογιστικές αλχηµείες. Με ποσοστό
13% προχωρούσε ο αυξητικός ρυθµός για τις κοινωνικές δαπάνες
το '92, για να πέσει το '97 στο 10% και να συρρικνωθεί το '98 στο
8,6%. Αυτά λένε οι αριθµοί της Κυβέρνησης.
Είναι  δυνατό  να  ζητά  ψήφο  εµπιστοσύνης  από  την  ελληνική
νεολαία;  Είναι  δυνατό  να  ζητά  από  τη  Βουλή  των  Ελλήνων  να
συγκρουστεί  µε  το  λαϊκό  αίσθηµα,  όπως  αυτό  εκδηλώθηκε  σε
µια  κορυφαία  πολιτική  διαδικασία,  όπως  είναι  οι  εκλογές;  Είναι
δυνατό  να  αποκρύψουµε  τις  εφιαλτικές  διαστάσεις  που
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έχει πάρει η ανεργία για ολόκληρο τον ελληνικό πληθυσµό και
προπαντός για τη νέα γενιά;
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι σ' αυτά τα χρόνια της διακυβέρνησης
της χώρας από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και από τον κ. Σηµίτη η Ελλάδα
ανεδείχθη πρωταθλητής στην Ευρώπη στην ανεργία των νέων;
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι ένας στους τρεις νέους είναι άνεργος;
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι είµαστε η τελευταία χώρα στην
Ευρώπη σε προστασία των ανέργων; Και θα ήθελα να προκαλέσω
και τον παριστάµενο Υπουργό Εργασίας, να µας πει ποιοι είναι οι
αριθµοί. Η υπόλοιπη Ευρώπη ξοδεύει 2,5% για τη στήριξη των
ανέργων, 0,5% η Ελλάδα του ΠΑ.ΣΟ.Κ..
Και βεβαίως η Νέα ∆ηµοκρατία σε κάθε ευκαιρία έχει προσπαθήσει
να βοηθήσει την Κυβέρνηση µε σωστές υποδείξεις, αποφεύγοντας
ακραίες υποσχέσεις και βεβαίως µη συνδεόµενη ποτέ µε τη
δηµαγωγία. Αυτό είναι έξω από τη δική µας ιστορία.
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι η διάλυση του κράτους έχει βασικές
πτυχές τη διαφθορά, την ανεργία και την ανασφάλεια του πολίτη;
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι η πολιτική εξουσία, ακόµη και όταν δεν
συµµετέχει στη δηµιουργία της διαφθοράς, στην αναπαραγωγή της
ή στη διεύρυνσή της, έχει καθήκον να συγκρουστεί µε τη διαφθορά
και να νικήσει; Βιώνουµε συνεχώς όλο και µεγαλύτερη διεύρυνση
της διαφθοράς ή δεν τη βιώνουµε; ∆εν έχει τις ευθύνες της η
πολιτική εξουσία; ∆εν έχει τις ευθύνες τις βασικές η Κυβέρνηση;
Κύριε Πρόεδρε, καλλιεργείται ακόµα ένας µύθος ότι καθυστερούµε -
είµαστε τελευταία χώρα στους δείκτες για την ένταξή µας στην
Ο.Ν.Ε.- επειδή εδώ εµείς θεµελιώνουµε κοινωνικό κράτος.
Να πούµε την αλήθεια σήµερα στον ελληνικό λαό, ότι είµαστε η
τελευταία χώρα στην Ευρώπη από άποψη χρηµατοδότησης του
κοινωνικού κράτους και είµαστε η τελευταία από άποψη
αποτελεσµατικότητας του κοινωνικού κράτους. Περίπου 16% επί
του Α.Ε.Π. είναι οι δαπάνες του κρατικού προϋπολογισµού για το
κοινωνικό κράτος στην Ελλάδα, όταν 30% είναι ο µέσος όρος της
Ευρώπης.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Ο χρόνος πιέζει ασφυκτικά. Μισό δευτερόλεπτο, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως ο κ. Σηµίτης απεχώρησε -προσπάθησε να προσεγγίσει το
χώρο της υγείας, πήγε µία φορά στο Ι.Κ.Α. του Νέου Κόσµου και
άλλη µια στο Λαϊκό Νοσοκοµείο- αλλά τουλάχιστον το τελευταίο
τρίµηνο η ίδια υπολειτουργικότητα και η αναστάτωση, που έχει
προκληθεί στο χώρο των νοσοκοµείων...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πρέπει να κλείσετε, κύριε
Μιχαλολιάκο, σας παρακαλώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ:... δεν έφθασε µέχρι τα αυτιά του;
∆εν γνωρίζει πλέον η Κυβέρνηση ότι αυτός ο µύθος του Ε.Σ.Υ. έχει
καταρρεύσει και έχουµε µία οργάνωση δηµόσιας υγείας, που
αποτελεί ....
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κλείστε,
κύριε Μιχαλολιάκο. ∆εν είναι σωστό, γιατί πρέπει να τηρήσουµε το
χρόνο που είπαµε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: 'Εχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε.
Απλώς θα τονίσω ότι καταψηφίζουµε την Κυβέρνηση, όπως κάνει
και η µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Βλασσόπουλος έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλούθησα µε προσοχή τις οµιλίες και τις
τοποθετήσεις των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης, µείζονος και
ελάσσονος, και χθες και σήµερα. Οµιλίες που κινήθηκαν στις
γνωστές θέσεις, στα ίδια τα γνωστά µοτίβα.
'Εκπληξη και προβληµατισµό µου προκάλεσαν οι οµιλίες των
συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Οµιλίες ρηχές, χωρίς
επιχειρήµατα, λόγοι απαξιωτικοί, ισοπεδωτικοί και ίσως εµπαθείς.
Οµιλίες που σκόπιµα απέφυγαν να ασχοληθούν µε κριτική, έστω και
αυστηρή, στο έργο της Κυβέρνησης, το οποίο είναι και υπαρκτό και

µεγάλο. Οµιλίες που δεν παρουσίασαν προτάσεις και θέσεις.
'Εχω τη γνώµη πως ποτέ άλλοτε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν
παρουσιάστηκε τόσο γυµνή. Αντ' αυτών, οι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κυρίως ο Αρχηγός της Νέας
∆ηµοκρατίας...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε τα δικά σας, κύριε
Βλασσόπουλε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μη διακόπτετε. ∆εν είναι
σωστό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ: ... αναφέρθηκαν σε µειωτικές,
προσωπικές και πολωτικές εκφράσεις, για να απαξιώσουν και να
αναιρέσουν το έργο της Κυβέρνησης, κυρίως όµως να κτυπήσουν
τον Πρωθυπουργό, έναν πολιτικό που µεταξύ των άλλων έχει
διδάξει και ήθος και ευπρέπεια.
Βέβαια στις ύβρεις, στις κακόβουλες, αστήρικτες και µικρόψυχες
αιτιάσεις δεν χρειάζεται να απαντήσει η Κυβέρνηση και το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Είναι καλύτερα εκείνοι, που τις εκτόξευσαν, να αναρωτηθούν και να
απαντήσουν µε ειλικρίνεια.
Είναι αλήθεια ή όχι πως η Κυβέρνηση και προσωπικά ο
Πρωθυπουργός, έχουν αποδυθεί σε µία τιτάνια µεταρρυθµιστική
προσπάθεια τοµών για την ισότιµη συµµετοχή µας στην Ο.Ν.Ε.;
Είναι αλήθεια πως η προσπάθεια έχει στεφθεί µε επιτυχία και
σήµερα ο στόχος έχει καταστεί περισσότερο παρά ποτέ ορατός. Τι
το µεµπτό, λοιπόν, που ο Πρωθυπουργός ζήτησε την αναβάπτιση
της Κυβέρνησής του, για να συνεχίσει αταλάντευτα µε καινούρια
δύναµη την προσπάθεια ολοκληρωσης του στόχου;
Είναι αλήθεια ή όχι, µετά τις νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές,
πως έχει δηµιουργηθεί ένα θολό, καταθλιπτικό, αντιφατικό, ένα
γκρίζο πολιτικό τοπίο, δηµιούργηµα κάποιων συµµαχιών, ένα
µέτωπο αντικυβερνητικό, που έχει µοναδικό σκοπό και στόχο τη
φθορά της Κυβέρνησης και την παρεµπόδιση και αναίρεση του
κυβερνητικού έργου; Τι το επιλήψιµο, λοιπόν, να ζητά ο
Πρωθυπουργός µε την επαναεπιβεβαίωση της δεδηλωµένης από
την Εθνική Αντιπροσωπεία, να δώσει µία απάντηση σ' αυτούς που
µε τη στάση και τη συµπεριφορά τους δεν φθείρουν µόνο την
Κυβέρνηση και το ΠΑ.ΣΟ.Κ., φθείρουν πρωτίστως την πορεία της
Ελλάδος προς τα εµπρός.
Είναι αλήθεια, τέλος, ή όχι πως το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Κυβέρνηση
Σηµίτη έχουν καθαρές θέσεις, έχουν καθαρούς στόχους και
πρόγραµµα; Τι το παράλογο, εποµένως, να ζητά ψήφο
εµπιστοσύνης ο Πρωθυπουργός, για να επιβεβαιωθούν εκ νέου οι
θέσεις, οι στόχοι, το πρόγραµµα και κυρίως το έργο του ΠΑ.ΣΟ.Κ..
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβατήριο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. για την
ελληνική κοινωνία, για τους 'Ελληνες πολίτες, είναι το έργο του.
Για το έργο αυτό καλούνται να απαντήσουν οι συνάδελφοι της
Αντιπολίτευσης µε το χέρι στην καρδιά, προτού αποφασίσουν να
καταψηφίσουν την πρόταση.
Αποτελεί µύθο ή πραγµατικότητα η επίτευξη και η προσέγγιση των
κριτηρίων του Μάαστριχτ, έτσι που η είσοδος στην ΟΝΕ να
αποτελεί ορατό και πραγµατοποιήσιµο στόχο;
Αποτελεί µύθο ή όχι η διασφάλιση και η αύξηση του εισοδήµατος
των εργαζοµένων κατά 6,5% σε πραγµατικές τιµές τα δύο τελευταία
χρόνια;
Αποτελεί µύθο η µη µετακύληση του κόστους της σταθεροποίησης
στους εργαζοµένους και τους συνταξιούχους;
Αποτελεί µύθο ο "Καποδίστριας", η περιφερειακή οργάνωση του
κράτους, η µεταφορά αρµοδιοτήτων και πόρων στην περιφέρεια;
Αποτελεί µύθο η θωράκιση της ελληνικής οικονοµίας από την
είσοδό της στο ΕΜΣΙ (Ενιαίος Μηχανισµός Συναλλαγµατικών
Ισοτιµιών)
Αποτελεί  µύθο  η  αύξηση  των  κοινωνικών  δαπανών,  όταν  στην
Ευρώπη  ολοκληρώνεται  η  αποδόµηση  του  κράτους  πρόνοιας;
Αποτελεί  µύθο  η  συνένωση  και  η  ενοποίηση  των  µεγάλων
προνοιακών  φορέων,  ΠΙΚΠΑ,  ΕΟΠ,  ΜΗΤΕΡΑ,  σε  ενιαίο
επιτελικό  φορέα,µε  τη  µεταφορά  όλων  των  περιφερεια-
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κών µονάδων στις νοµαρχίες και τους δήµους;
Αποτελεί µύθο η Ψυττάλεια, ο "Συνήγορος του Πολίτη", η
ανεξάρτητη αρχή για την προστασία του πολίτη από το ηλεκτρονικό
φακέλωµα, ή το γεγονός ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκονται σε εξέλιξη
περισσότερα από είκοσι χιλιάδες έργα, µικρά, µεσαία και µεγάλα;
Αποτελεί µύθο η ιδιαίτερη ευαισθησία και η έµπρακτη αντιµετώπιση
των ατόµων µε ειδικές ανάγκες;
Αποτελούν µύθο οι ρυθµίσεις για τους νέους αγρότες και η
µετατροπή του ΟΓΑ σε φορέα κύριας ασφάλισης των αγροτών;
Αποτελούν µύθο οι παρεµβάσεις, οι επεµβάσεις στα νοσοκοµεία, η
αποπεράτωση νοσοκοµειακών µονάδων, οι ειδικές µονάδες, η
βιοϊατρική τεχνολογία, η αύξηση των κλινών εντατικής θεραπείας,
παρά τα υπαρκτά προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζουν και οι
γιατροί και τα νοσοκοµεία και οι χρήστες των υπηρεσιών υγείας;
Αποτελεί µύθο η διεθνής θέση της χώρας και η επίζηλη και
πρωτεύουσα θέση στη Βαλκανική, αποτελεί µύθο η αµυντική
θωράκιση της χώρας, η νοµιµοποίηση της εργασίας των
οικονοµικών µεταναστών;
Αποτελεί µύθο η προσπάθεια που, που βρίσκεται σε εξέλιξη, να
καταστεί δηλαδή η δηµόσια υπηρεσία, η δηµόσια αρχή, η ∆ηµόσια
∆ιοίκηση περισσότερο προσιτή και φιλική στον πολίτη;
Αποτελεί µύθο η εναγώνια προσπάθεια της Κυβέρνησης και του
Πρωθυπουργού, που προσπαθούν να αντιµετωπίσουν τα µικρά
καθηµερινά προβλήµατα του πολίτη;
Αποτελεί, τέλος, µύθο η αύξηση των επενδύσεων, τόσο των
δηµόσιων όσο και των ιδιωτικών;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν αυτά που ανέφερα και άλλα πολλά
δεν δίνουν το δικαίωµα στον 'Ελληνα Πρωθυπουργό να ζητά ψήφο
εµπιστοσύνης από τη Βουλή των Ελλήνων, τότε, κατά την άποψή
µου, χάθηκε απ' αυτόν τον τόπο το µέτρο, η ευθύνη και γιατί όχι η
αιδώς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα υπερψηφίσω την Κυβέρνηση. Ο κ.
Σηµίτης, η Κυβέρνηση και το ΠΑ.ΣΟ.Κ., καταβάλλουν µεγάλες
προσπάθειες, σηµαντικές προσπάθειες, αλλάζοντας µέρα µε τη
µέρα την όψη της χώρας, οδηγώντας τη µε ασφάλεια προς την
ανάπτυξη, την πρόοδο και την προκοπή του ελληνικού λαού. Η
προσπάθεια βέβαια έχει δρόµο. Χρειάζεται δουλειά, χρειάζεται
κοινή προσπάθεια και στήριξη απ' όλους.
Σ' αυτήν την προσπάθεια χρειαζόµαστε όλοι. Γι' αυτό καλώ όλους
τους συναδέλφους να υπερψηφίσουν την Κυβέρνηση του Κώστα
Σηµίτη.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Ιωάννης Παπαντωνίου έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Kυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω την πρόθεση
να κάνω µία µεγάλη οµιλία για την πορεία της εθνικής µας
οικονοµίας και της οικονοµικής πολιτικής, για τον απλό λόγο ότι
αυτή η συζήτηση δεν προσφέρεται για τώρα. Θα γίνει σε µεγάλη
έκταση και µεγάλη ανάλυση στη συζήτηση του προϋπολογισµού.
'Εχω όµως την πρόθεση να απαντήσω σε τέσσερα καίρια
ερωτήµατα, τα οποία αφορούν βεβαίως την οικονοµική µας πολιτική
και την πορεία της εθνικής µας οικονοµίας από το 1993 µέχρι
σήµερα.
Το πρώτο ερώτηµα, το οποίο τέθηκε, είναι γιατί δήθεν
καθυστερήσαµε και δεν προλάβαµε να ενταχθούµε στην Οικονοµική
και Νοµισµατική 'Ενωση της Ευρώπης µαζί µε τους άλλους την 1η
Μαϊου αυτού του χρόνου. "Γιατί καθυστερήσατε;" είπαν κάποιοι από
τη Νέα ∆ηµοκρατία;
∆εν θέλω, αγαπητοί συνάδελφοι, να αναφερθώ στην πολιτεία της
Νέας ∆ηµοκρατίας το 1990-1993. Τα έχουµε πει πάρα πολλές
φορές αυτά και δεν θέλω να επαναλάβω τα αυτονόητα.
Θα διαπιστώσω, όµως, ορισµένα πραγµατικά γεγονότα, ορισµένα
στατιστικά δεδοµένα του 1993, τα οποία αποτελούν το σηµείο

εκκίνησης της δικής µας προσπάθειας.
∆εν θα ήθελα να επαναλάβω, γιατί φθάσαµε στο 1993 και µε ποιες
διαδικασίες. Αυτό είναι ένα ιστορικό θέµα, το οποίο δεν αφορά τη
σηµερινή συζήτηση.
Θα σηµειώσω, όµως, τα εξής τρία γεγονότα. Το πρώτο είναι ότι το
έλλειµµα αυτής της χώρας τότε ήταν περίπου 14% του εθνικού µας
εισοδήµατος, ένα παγκόσµιο ρεκόρ. Ο πληθωρισµός έτρεχε µε
14%, ο υψηλότερος της Ευρώπης. Το δηµόσιο χρέος κάλπαζε,
όπως γνωρίζουµε. Τα επιτόκια ήταν 28% και η δραχµή ήταν σε µία
σχετικά ελεύθερη πτώση. Ρωτάω: Ποια άλλη από τις έντεκα χώρες,
που κατάφερε πράγµατι να ενταχθεί στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση το Μάϊο του 1998, είχε παρόµοιο σηµείο
εκκίνησης, µε το οποίο καλώς ή κακώς ξεκίνησε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ τον Οκτώβριο του 1993;
Βεβαίως η Πορτογαλία και η Ισπανία πρόλαβαν και µπήκαν το Μάϊο
του 1998. 'Οµως, δεν ξεκίνησαν τον Οκτώβριο του 1993 µε
ελλείµµατα 14%. Είχαν έλλειµµα 6% του εθνικού εισοδήµατος. ∆εν
ξεκίνησαν µε πληθωρισµό 14%. Είχαν πληθωρισµό 5% ή 6% και
ασφαλώς το δηµόσιο χρέος δεν είχε αυτήν την καλπάζουσα τάση,
που είχε το 1993.
Και βεβαίως τα επιτόκιά τους δεν ήταν στη στρατόσφαιρα του
28%,αλλά πολύ χαµηλότερα, στο 15%, στο 13%.
'Αρα, εάν η Ελλάδα χρειάστηκε, πράγµατι, πέντε και όχι τέσσερα
χρόνια για να φθάσει στο σηµείο που βρίσκονται τώρα η
Πορτογαλία και η Ισπανία, αυτό δεν οφείλεται σε έλλειψη ταχύτητας
προσαρµογής. Η δική µας ταχύτητα ήταν τριπλάσια έως
τετραπλάσια απ'όλους τους άλλους. Το σηµείο εκκίνησης ήταν τρείς
ή τέσσερις φορές δυσµενέστερο. Οι άλλοι ξεκίνησαν από το 6%, να
πάνε στο 2%, εµείς από το 14% για να πάµε στο 2%. Αυτή είναι η
απλή πραγµατικότητα. Γι'αυτό είναι τόσο αστείο αυτό το επιχείρηµα
περί δήθεν καθυστέρησης, όταν είµαστε η χώρα που, σύµφωνα µε
όλους τους διεθνείς οικονοµικούς οργανισµούς, πραγµατοποιήσαµε
την εντυπωσιακότερη, την ταχύτερη µακροοικονοµική προσαρµογή,
δηµοσιονοµική προσαρµογή, εδώ και πέντε χρόνια. Αυτή είναι η
απλή πραγµατικότητα. Ξεκινήσαµε -δεν θέλω τώρα να κρίνω πώς
και γιατί- από ένα άθλιο σηµείο εκκίνησης. Από τεράστια
ελλείµµατα, από τεράστια χρέη και από πολύ υψηλό πληθωρισµό,
αγαπητέ, κύριε πρώην Πρωθυπουργέ, ο οποίος πληθωρισµός -
επαναλαµβάνω- ήταν πενταπλάσιος από τον τρέχοντα πληθωρισµό
και της Ισπανίας και της Πορτογαλίας και της Γαλλίας και της
Γερµανίας και όλων των άλλων χωρών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πλαστογραφήσατε τα δεδοµένα
του 1993, αυτό κάνατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, µη
διακόπτετε.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Τώρα, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί
συνάδελφοι, είµαστε πραγµατικά πριν από την πόρτα της
Οικονοµικής και Νοµισµατικής 'Ενωσης. Το έλλειµµα µειώθηκε
περίπου κατά δώδεκα εκατοστιαίες µονάδες του εθνικού
εισοδήµατος, ο πληθωρισµός έπεσε, το χρέος κατεβαίνει, τα
επιτόκια πέφτουν και η δραχµή βεβαίως είναι µία σταθερή δραχµή,
η οποία προστατεύεται και από την οµπρέλα του µηχανισµού
συναλλαγµατικών ισοτιµιών.
Η πρόοδος, λοιπόν, είναι σηµαντικότατη, είναι τριπλάσια και
τετραπλάσια σε σχέση µε τις άλλες χώρες.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ο πληθωρισµός µειώθηκε, αλλά
το έλλειµµα το πλαστογραφήσατε.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Ερώτηµα δεύτερο, καίριο και αυτό. Κάποιος είπε -
νοµίζω ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ- φροντίσατε τους δείκτες -ουδείς το
αµφισβητεί αυτό, ότι τους δείκτες τους φροντίσαµε και µάλιστα µε
µεγάλη επιµέλεια- αλλά παρατήσατε την πραγµατική οικονοµία.
Πώς  να  σχολιάσω  αυτό  το  δήθεν  επιχείρηµα;  Αναφέρω  δύο
αριθµούς.  Ο  ρυθµός  ανάπτυξης  της  τελευταίας  δεκαπενταετίας,
δηλαδή  από  το  τέλος  του  '70  µέχρι  τις  αρχές  του  '90,  ήταν
στη  χώρα  αυτή,  αγαπητοί  συνάδελφοι,  περίπου  1%.  Και
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συγχωνεύω τετραετίες και οκταετίες, για να µην υπάρχει πράγµατι
καµία υπόνοια ότι αυτά που λέω έχουν κοµµατική στόχευση. 'Ηταν
1,1% εάν θέλετε το '80, ήταν 0,6% τα τέσσερα χρόνια της Νέας
∆ηµοκρατίας, αλλά τα παραλείπω και αυτά, διότι πράγµατι δεν
θέλω να δώσω καµία κοµµατική χροιά στη σηµερινή µου
παρέµβαση.
Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, η ανάπτυξη της ελληνικής
οικονοµίας τρέχει µε 3,5%.
Κάντε έναν απλό λογαριασµό. Είναι τριπλάσια από τη δεκαετία του
'80, είναι εξαπλάσια από την τετραετια των αρχών του '90. Υπάρχει
κανείς εδώ, ο οποίος να σηκωθεί και να πει ότι παραµελήσαµε την
πραγµατική, τη ζωντανή οικονοµία της παραγωγής, της
απασχόλησης, των επενδύσεων και της παραγωγικότητας; Με ποιο
επιχείρηµα, αγαπητοί συνάδελφοι; Θα µας κατηγορήσετε ότι
είµαστε µόνο τριπλάσια ή µόνο εξαπλάσια πάνω από τους
προηγούµενους, ενώ θα έπρεπε να είµαστε επταπλάσια ή
δεκαπλάσια; Θα ήταν άκρα έλλειψη σοβαρότητας. Αυτά είναι τα
στοιχεία, τα αδιαµφισβήτητα στοιχεία, το ότι τρέχουµε µε
γοργότατους ρυθµούς ανάπτυξης, οι οποίοι επιπλέον στηρίζονται
σε γοργότατους ρυθµούς επενδύσεων.
Να θυµίσω ότι το 1993 -ας ξεχάσουµε ότι ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία-
έπεφταν οι επενδύσεις µε 3,5% και όλη την προηγούµενη
δεκαπενταετία ήταν στάσιµες οι επενδύσεις και να θυµηθούµε ότι
τώρα οι επενδύσεις τρέχουν µε 10%, οι δηµόσιες επενδύσεις µε
13,7%, ότι εκσυγχρονίζεται ολόκληρη η παραγωγική υποδοµή της
χώρας και στο δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα; Μα δεν βλέπει κανείς
γύρω του ότι κατασκευάζονται δρόµοι, λιµάνια, αεροδρόµια, οδικοί
άξονες, σιδηροδροµικοί άξονες, ενεργειακά δίκτυα, επικοινωνιακά
δίκτυα, ότι υπάρχουν βιοµηχανίες που εκσυγχρονίζονται, το
εµπόριο που ανανεώνεται; ∆εν τα βλέπουµε όλα αυτά, τα οποία
πραγµατοποιούνται στην εθνική µας οικονοµία σήµερα και τα οποία
στηρίζουν αυτήν την ενεργό αναπτυξιακή µας προσπάθεια; ' Η
µήπως διέφυγε της προσοχής οποιουδήποτε αγαπητού
συναδέλφου ότι για πρώτη φορά τα τελευταία είκοσι χρόνια αυτή η
χώρα τρέχει µε γοργότερους ρυθµούς από την Ευρώπη και
συγκλίνει πραγµατικά µε την Ευρωπαϊκή 'Ενωση; Και ακόµη
επιµένουµε να λέµε ότι αυτή η "κακή" Κυβέρνηση του Κώστα Σηµίτη
είναι σαν λογιστές προσηλωµένοι στους δείκτες και αγνοούν την
πραγµατική οικονοµία, όταν είναι δεδοµένο ότι η παραγωγή, η
παραγωγικότητα, οι επενδύσεις, το κατά κεφαλήν εισόδηµα
αυξάνεται πολύ ταχύτερα από οποιαδήποτε περίπου άλλη
ευρωπαϊκή χώρα πλην της Ιρλανδίας; Μπορεί κανείς να αγνοεί µε
τέτοιο πείσµα αυτήν την απλή πραγµατικότητα, την οποία ουδείς
αµφισβητεί, εκτός από ορισµένους πείσµονες συµµετέχοντες σε
αυτήν τη συζήτηση; Αυτή λοιπόν είναι η πραγµατικότητα, ότι
υπάρχει ανάπτυξη, ότι υπάρχει θετικότατη εξέλιξη της πραγµατικής
οικονοµίας και ότι αν για κάτι αυτή η Κυβέρνηση είναι υπερήφανη,
είναι ότι κατάφερε να συνδυάσει την ονοµαστική σύγκλιση, τους
περίφηµους δείκτες που τους χρειαζόµαστε και θα εξηγήσω γιατί µε
την πραγµατική σύγκλιση, την ανάκαµψη, τις επενδύσεις, την
ανάπτυξη της εθνικής µας οικονοµίας.
Θέλω να ελπίζω ειλικρινά και µιλάω πραγµατικά, χωρίς καµία
κοµµατική χροιά ότι δεν θα βρεθεί άλλος οµιλητής, ο οποίος να
επαναλάβει ότι δεν κοιτάζουµε την πραγµατική οικονοµία, όταν οι
ρυθµοί της Ελλάδας του σηµερινού ΠΑΣΟΚ του Κώστα Σηµίτη, µε
προσπάθεια που ξεκίνησε επί Ανδρέα Παπανδρέου, είναι
τριπλάσιοι έως εξαπλάσιοι από µια µακρά προηγούµενη περίοδο.
∆εν επιλέγω ένα ή δύο χρόνια, ούτε καν µία τετραετία, επιλέγω µία
δεκαπενταετία ή εικοσαετία, για να σας πείσω ότι αυτή είναι η
αλήθεια. ∆εν έχουµε κανένα λόγο να κρύβουµε αυτήν την απλή
αλήθεια.
'Eρχοµαι τώρα στο τρίτο καίριο ερώτηµα.'Ηρθε χθες ο κ.
Καραµανλής εδώ και έκανε τη γνωστή του δήλωση ότι αυτή η
Κυβέρνηση είναι διστακτική δεν πραγµατοποιεί διαρθρωτικές
αλλαγές. Μίλησε για φιάσκο, για αποτυχίες κλπ.
Θα αναγνώσω έναν πίνακα και θα δώσω στα Πρακτικά της Βουλής
έναν δεύτερο πίνακα, τον οποίο επίσης θα αναγνώσω.

Η Κυβέρνηση η σηµερινή στις 14 Μαρτίου 1998 προχώρησε σε µια
σηµαντική κίνηση οικονοµικής πολιτικής, που είναι πιστεύω
ιστορικής σηµασίας. 'Ηταν η κρισιµότερη και επιτυχέστερη κίνηση
οικονοµικής πολιτικής αυτής της πενταετίας και εκτιµώ ότι ιστορικά
θα κριθεί εξίσου επιτυχής µε την υποτίµηση του 1953. θα
προσδιορίσει η υποτίµηση της δραχµής και η ένταξή της στο
µηχανισµό συναλλαγµατικών ισοτιµιών την πορεία της ελληνικής
οικονοµίας για πολλά χρόνια, διότι διεσφάλισε µια
ανταγωνιστικότητα, την οποία θα ήταν δύσκολο να αποκτήσουµε,
αν δεν κάναµε την προσαρµογή αυτή τη συγκεκριµένη στιγµή και αν
δεν εντασσόµαστε στο µηχανισµό συναλλαγµατικών ισοτιµιών σε
µία περίοδο επικείµενης διεθνούς κρίσης.
'Ολοι πλέον οι διεθνείς παράγοντες λένε και επαναλαµβάνουν ότι αν
η Κυβέρνηση του Κώστα Σηµίτη δεν είχε προνοήσει το Μάρτιο του
'98 να εντάξει τη δραχµή στο µηχανισµό συναλλαγµατικών
ισοτιµιών θα ήταν τελείως διαφορετική η συµπεριφορά της
ελληνικής οικονοµίας σε σχέση µε τις τεράστιες αντοχές, που
επέδειξε στην παρούσα διεθνή κρίση.
Ταυτόχρονα, µε την υποτίµηση και την ένταξη της δραχµής στο
µηχανισµό, η Κυβέρνηση ξεκίνησε ένα πρόγραµµα διαρθρωτικών
αλλαγών µε είκοσι δύο ενέργειες. Από τις είκοσι δύο αυτές ενέργειες
που είχαν ορίζοντα είκοσι µηνών µέχρι το τέλος του '99, σήµερα
µετά από οκτώ από τους είκοσι µήνες έχουν ήδη υλοποιηθεί οι εξής
έντεκα:
Τράπεζα Μακεδονίας Θράκης: Πουλήθηκε τον Απρίλιο του 1998.
Νόµος για την Ολυµπιακή Αεροπορία ψηφίσθηκε τον Απρίλιο 1998.
Ελληνικά Πετρέλαια: Μετοχοποιήθηκαν τον Ιούνιο του 1998.
Τράπεζα Κρήτης. Ιδιωτικοποιήθηκε τον Ιούλιο του 1998. Τράπεζα
Κεντρικής Ελλάδος. Ιδιωτικοποιήθηκε τον Ιούλιο του 1998. Νόµος
για τις εργασιακές σχέσεις, ψηφίστηκε τον Ιούλιο του 1998.
Πρόγραµµα εξυγίανσης των ΕΛΤΑ, εγκρίθηκε τον Ιούνιο του 1998
και συζητείται την εβδοµάδα αυτή στη Βουλή. Πρόγραµµα
εξυγίανσης του ΟΑΣΑ, της ΕΘΕΛ, των ΗΛΠΑΠ και ΗΣΑΠ.
Εγκρίθηκε τον Σεπτέµβριο του 1998 και κατατίθεται αύριο στη
Βουλή, για να ψηφιστεί εντός του µηνός από την Ολοµέλεια.
Πρόγραµµα εξυγίανσης του ΟΣΕ: Εγκρίθηκε τον Σεπτέµβριο το
1998 και το σχετικό νοµοσχέδιο κατατίθεται στις 10 Νοεµβρίου στη
Βουλή, για να ψηφιστεί εντός του Νοεµβρίου. Καταστήµατα
Αφορολογήτων Ειδών. Ιδιωτικοποιήθηκαν το Σεπτέµβριο του 1998.
Τρίτη µετοχοποίηση του ΟΤΕ που έληξε σήµερα. Σύνολο έντεκα
από τις είκοσι δύο και στις έντεκα περιλαµβάνονται οι
σηµαντικότερες παρεµβάσεις που είναι η ιδιωτικοποίηση των ΚΑΕ
και τριών τραπεζών, είναι η µετοχοποίηση δύο µεγάλων δηµοσίων
επιχειρήσεων, που είναι τα Πετρέλαια και ο ΟΤΕ, και είναι η
εξυγίανση, µέσα από µια επίπονη διαδικασία, που περιλαµβάνει και
την ψήφιση της περίφηµης τροπολογίας των ∆ΕΚΟ, το Φεβρουάριο
του 1998 για αλλαγή των εργασιακών σχέσεων και των κανονισµών
προσωπικού καθώς και την πλήρη ανασύνθεση της οικονοµικής και
οργανωτικής λειτουργίας αυτών των επιχειρήσεων.
'Ολα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, περιλαµβάνονται στο πρώτο πακέτο
των έντεκα ενεργειών, σε σχέση µε τις είκοσι δύο που είναι το
σύνολο. Και από αυτές που αποµένουν, δύο θα έλεγα ότι έχουν
ιδιαίτερη σηµασία. Είναι το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο που θα έρθει το
∆εκέµβριο και η ολοκλήρωση της πώλησης της Ιονικής Τράπεζας
στις αρχές του επόµενου χρόνου.
'Αρα, από πλευράς ειδικού βάρους και ποιότητας, θα έλεγα ότι
περισσότερο από το ήµισυ του προγράµµατος έχει ήδη υλοποιηθεί.
Αλλά θα προσθέσω και κάποια άλλα στοιχεία, τα οποία είναι ίσως
περισσότερο εντυπωσιακά.
∆ίπλα στο πρόγραµµα διαρθρωτικών αλλαγών υπάρχει και ένας
άλλος πίνακας, που λέγεται "'Εσοδα Ιδιωτικοποιήσεων και
Μετοχοποιήσεων".
Αγαπητοί συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε, όλες οι χώρες του κόσµου
υλοποιούν παρόµοια σχέδια ιδιωτικοποιήσεων και µετοχοποιήσεων
και τα έσοδά τους κυµαίνονται από 0,5% έως 1% του ΑΕΠ κατ'έτος.
Εµείς, είχαµε προγραµµατίσει ένα ιδιαίτερο φιλόδοξο πρό-
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γραµµα ιδιωτικοποιήσεων, το οποίο για φέτος είχε γράψει έσοδα
της τάξεως του ενός τρισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών.
Με ιδιαίτερη ικανοποίηση αναφέρω σήµερα στο Σώµα ότι η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µέχρι τώρα έχει εισπράξει περίπου χίλια
εκατόν είκοσι (1.120) δισεκατοµµύρια δραχµές από το πρόγραµµα
µετοχοποιήσεων και ιδιωτικοποιήσεων και θα αναφέρω τα
συγκεκριµένα ποσά, για να καταστήσω και απόλυτα αναξιόπιστο
τον Πρόεδρο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος τόλµησε να µιλήσει
για διστακτικότητα ή για αποτελεσµατικότητα της Κυβέρνησης, σε
ό,τι αφορά τις ιδιωτικοποιήσεις και τις µετοχοποιήσεις. Είναι
πράγµατι αστείος ο ισχυρισµός.
Καταστήµα Αφορολογήτων Ειδών: Πρώτη µετοχοποίηση είκοσι
δισεκατοµµύρια (20.000.000.000) δραχµές. Χρηµατιστήριο Αξιών
Αθηνών: Πρώτη µετοχοποίηση είκοσι δύο δισεκατοµµύρια
(22.000.000.000) δραχµές. ∆εύτερη µετοχοποίηση του ΟΤΕ:
Εκατόν είκοσι έξι δισεκατοµµύρια (126.000.000.000) δραχµές.
Πώληση συµµετοχών Εθνικής Τραπέζης από τα οµόλογα: εξήντα
τρία δισεκατοµµύρια (63.000.000.000) δραχµές. Τράπεζα Κρήτης,
πρώτη δόση: είκοσι δύο δισεκατοµµύρια (22.000.000.000) δραχµές
και αναµένονται περίπου άλλα εβδοµήντα. Ελληνικά Πετρέλαια: Τα
έσοδα του δηµοσίου είναι τριάντα πέντε δισεκατοµµύρια
(35.000.000.000) δραχµές. Κ.Α.Ε., ιδιωτικοποίηση του 67%:
ογδόντα δύο δισεκατοµµύρια (82.000.000.000) δραχµές.
Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών, εκτίµηση της δεύτερης
µετοχοποίησης περίπου δέκα δισεκατοµµύρια (10.000.000.000)
δραχµές. Ο.Τ.Ε., τρίτη µετοχοποίηση που συνετελέσθη σήµερα,
τριακόσια δύο δισεκατοµµύρια (302.000.000.000) δραχµές.
Αυτά αφορούν το δηµόσιο, το Υπουργείο των Οικονοµικών, αλλά
υπάρχουν και έσοδα εκτός δηµοσίου. Τράπεζα Μακεδονίας
Θράκης: Είκοσι επτά δισεκατοµµύρια τριακόσια εκατοµµύρια
(27.300.000.000) δραχµές. Κ.Α.Ε., από την πρώτη µετοχοποίηση
τέσσερα δισεκατοµµύρια (4.000.000.000) δραχµές, Γενική Τράπεζα,
δεκατέσσερα δισεκατοµµύρια (14.000.000.000) δραχµές. ΕΛ.ΠΕ.
για επενδύσεις στα πετρέλαια: πενήντα δύο δισεκατοµµύρια
(52.000.000.000) δραχµές. Τράπεζα Κεντρικής Ελλάδος: δεκαεπτά
δισεκατοµµύρια τριακόσια εκατοµµύρια (17.300.000.000) δραχµές.
Και επίσης από το CATERING υπάρχει ένα µικρό ποσό, που
προσδοκάται το ∆εκέµβριο.
Σύνολο όλων αυτών επτακόσια ενενήντα εννέα δισεκατοµµύρια
(799.000.000.000) δραχµές,στα οποία προσθέτω και περίπου
τριακόσια σαράντα δισεκατοµµύρια (340.000.000.000) που είναι τα
προµέτοχα που ουσιαστικά ισοδυναµούν µε προείσπραξη
µελλοντικών εσόδων και φτάνουµε σε ένα ποσό της τάξεως των
χιλίων εκατόν είκοσι πέντε δισεκατοµµυρίων (1.125.000.000.000).
Από τα χίλια είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια (1.025.000.000.000)
οκτακόσια δισεκατοµµύρια (800.000.000.000) έχουν ήδη
εισπραχθεί, εξακόσια ογδόντα δισεκατοµµύρια (680.000.000.000)
περίπου από το δηµόσιο και εκατό δισεκατοµµύρια
(100.000.000.000) από τους οργανισµούς που ιδιωτικοποίησαν και
µετοχοποίησαν.
Πρόκειται για ένα τεράστιο πρόγραµµα ιδιωτικοποιήσεων, το οποίο
εκτελείται µε µεγάλη ακρίβεια και διαθέτει και κάποια πρόσθετα
χαρακτηριστικά, τα οποία θέλω να αναφέρω.
Πρώτον, είναι πολύ εκτεταµένο και πραγµατικά αλλάζει την
ισορροπία ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα. Το κράτος απεµπλέκεται
από χώρους όπου δεν πρέπει να έχει καµία επιχειρηµατική
εµπλοκή.
Το δεύτερο είναι ότι έχει µεγάλη αποτελεσµατικότητα. 'Ολος ο
κόσµος λέγει, η αγορά το αναγνωρίζει ότι οι τιµές, στις οποίες
πουλήσαµε και τις τράπεζες, αλλά και τώρα ο ΟΤΕ, ήταν εξαιρετικά
επιτυχείς, ήταν σωστές τιµές, οι οποίες αντανακλούν την
πραγµατική αξία των πωλουµένων στοιχείων.
Τρίτον, υπήρξε απόλυτη διαφάνεια. Απόδειξη είναι το γεγονός ότι
δεν υπήρξαν ουσιαστικά ενστάσεις και αµφισβητήσεις.
Και τέταρτον, κύριοι συνάδελφοι -και το αναφέρω αυτό µε µεγάλη
έµφαση, γιατί είναι µεγάλη µας υπερηφάνεια αυτό- υπήρξε απόλυτη
προστασία των εργαζοµένων. Καµία απόλυση, κανένας
επηρεασµός ασφαλιστικών δικαιωµάτων. 'Ολα υπήρξαν
κατοχυρωµένα. Υπήρξε απόλυτος σεβασµός στον εργαζόµενο, ο

οποίος κερδίζει και θα κερδίσει από τις µετοχοποιήσεις και
ιδιωτικοποιήσεις, διότι πλέον µετέχει σε δυναµικούς οργανισµούς,
σε δυναµικές επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν µέλλον και προοπτική.
'Αρα αυτές οι επισηµάνσεις, αγαπητοί συνάδελφοι, αποδεικνύουν
κάτι πολύ απλό. 'Οτι αυτή η Κυβέρνηση τολµά, αυτή η Κυβέρνηση
ανοίγει δρόµους, αυτή η Κυβέρνηση εφαρµόζει το πλέον
εκτεταµένο, το πλέον φιλόδοξο, το πλέον συστηµατικό, το πλέον
µεθοδικό πρόγραµµα διαρθρωτικών αλλαγών, που καµιά ελληνική
κυβέρνηση δεν έχει εφαρµόσει στη Μεταπολίτευση και θα έλεγα σε
ολόκληρη τη µεταπολεµική περίοδο.
Εµείς αλλάζουµε τη δοµή και οργάνωση της ελληνικής οικονοµίας.
Ασφαλώς, το πρόγραµµα δεν τελειώνει εδώ, αλλά πιστεύω ότι στη
φάση αυτή µέχρι τη λήξη της κυβερνητικής µας θητείας θα έχουµε
προσφέρει µια πολύ σηµαντική υπηρεσία στην ενίσχυση της
ανταγωνιστικότητας της εθνικής µας οικονοµίας και είµαστε
περήφανοι γι' αυτό.
Και έρχοµαι τέλος, στα δύο λεπτά, που µου αποµένουν ...
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα, αν µπορώ να έχω ένα ή δύο λεπτά ανοχή
όπως και οι προηγούµενοι Βουλευτές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είπαµε να τηρήσουµε
αυτόν τον κανόνα έναντι όλων.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): 'Ενα-δύο λεπτά κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, κύριε Υπουργέ.
Παρακαλώ, να το σεβαστείτε.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): 'Ερχοµαι στο τελευταίο καίριο ερώτηµα στο θέµα
της κοινωνικής πολιτικής.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
∆υο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. Και οι κύριοι Βουλευτές είχαν κάποια
ανοχή περίπου ενάµισι λεπτού. Το ίδιο θέλω και εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα έπρεπε να
υπολογίσετε το χρόνο σας. Κάντε µου τη χάρη.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Πώς κρίνεται η κοινωνική πολιτική µιας Κυβέρνησης, κύριοι
συνάδελφοι; Υποθέτω µε σύγκριση µε το παρελθόν. 'Ολοι
αναγνωρίζουµε ότι οι κοινωνικές δαπάνες στη χώρα µας είναι
χαµηλότερες απ' αυτές που έπρεπε να είναι. 'Οµως, δεν µπορούµε
να φθάσουµε στο επίπεδο που θέλουµε σε ένα, δύο ή τρία χρόνια.
Αναγκαστικά συµβαδίζουµε µε την πορεία της εθνικής µας
οικονοµίας, µε την πορεία του εθνικού µας εισοδήµατος. Και αυτό το
οποίο έχει πετύχει αυτή η Κυβέρνηση είναι απλό. Και στα
πραγµατικά εισοδήµατα και στις κοινωνικές δαπάνες εξασφάλισε
ρυθµούς ανόδου ανώτερους από την παραγωγικότητα και το εθνικό
µας προϊόν. Και τα πραγµατικά εισοδήµατα την τετραετία που
πέρασε αυξήθηκαν µε ρυθµούς 3% και 4%, περισσότερο από το
ΑΕΠ αλλά και οι κοινωνικές δαπάνες παρά τη δηµοσιονοµική
λιτότητα υπήρξαν αρκετά γενναιόδωρες µέσα, επαναλαµβάνω, στα
πολύ σφικτά πλαίσια, τα οποία τηρήσαµε.
Αυτή η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει
πραγµατοποιήσει ένα πολύ σηµαντικό έργο στην οικονοµία.
Πιστεύω ότι αυτό το αναγνωρίζει όλος ο κόσµος. Μόνο κακόπιστοι
το αµφισβητούν. Εξασφαλίσαµε σταθερότητα, ανάπτυξη,
αναβαθµίσαµε την ανταγωνιστικότητα και προστατεύσαµε
κοινωνικά τον πολίτη και τον εργαζόµενο, παρά τις διεθνείς κρίσεις
οι οποίες µας περιβάλλουν.
Πιστεύω ότι εξυπηρετήσαµε τον πολίτη, προσφέραµε σηµαντικές
υπηρεσίες και ζητούµε την ψήφο εµπιστοσύνης, για να συνεχίσουµε
και να ολοκληρώσουµε το έργο µας. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονικών κ.
Παπαντωνίου καταθέτει για τα Πρακτικά τον
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Πρόεδρος του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος Τσοβόλας έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Παρέµβαση
πέντε λεπτών, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, µπορείτε
να απαντήσετε και να συµπληρώσετε. ∆ιότι καταλαβαίνω ότι ήµουν
αυστηρός µαζί σας, αλλά πρέπει να είµαι µε όλους δίκαιος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, δεν µπορούσα να µην υποκύψω στον πειρασµό να
απαντήσω σε όσα εξωπραγµατικά ανέφερε πριν από λίγο ο κύριος
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, ο οποίος ενώπιον
του ελληνικού λαού, που παρακολουθεί αυτήν τη διαδικασία,
ακολούθησε τη λογική της ευηµερίας των αριθµών των
ονοµαστικών, οικονοµικών δεικτών, ενώ δεν ανέφερε τίποτα για
τους κοινωνικούς δείκτες.
Γιατί, κύριε Πρόεδρε, εκείνο που έχει σηµασία για την πολιτική αλλά
και για την κοινωνία, για το λαό, δεν είναι το αν µειώνεις ή δεν
µειώνεις τους οικονοµικούς δείκτες ή αν τους βελτιώνεις. Είναι σε
βάρος ποιων γίνεται αυτή η βελτίωση, αν υπάρχει βελτίωση, των
ονοµαστικών, οικονοµικών δεικτών. Με άλλα λόγια, ποια είναι τα
θύµατα αυτής της οικονοµικής πολιτικής, που οδηγεί στη βελτίωση
των αριθµών. ∆ιότι η ανεργία όπως ξέρουµε, αυξήθηκε σηµαντικά
και δεν αµφισβητείται ούτε από την Κυβέρνηση. Επιβεβαιώνεται
άλλωστε από τα τρίτα σε σχέση µε την Ελλάδα όργανα, τα
κοινοτικά. Και είναι γνωστό ότι η ίδια η έκθεση της αρµόδιας
επιτροπής της Ευρώπης, που δόθηκε στη δηµοσιότητα µέσα στο
1998, αναφέρει για την Ελλάδα ότι δύο εκατοµµύρια διακόσιες
χιλιάδες 'Ελληνες πολίτες βρίσκονται κάτω από το όριο της
φτώχειας.
Μίλησε για αύξηση του κατά κεφαλήν εισοδήµατος ο κ.
Παπαντωνίου. Πώς µετριέται όµως το κατά κεφαλήν εισόδηµα;
Βάζοντας στο καλάθι το εισόδηµα αυτών που διαθέτουν το µεγάλο
χρηµατιστηριακό τραπεζικό ή άλλο κεφάλαιο, τα κέρδη αυτών, το
εισόδηµά τους και το εισόδηµα του άνεργου που µπορεί να είναι
0%, το εισόδηµα του αγρότη που µπορεί να είναι ανύπαρκτο και
βγάζει το κατά κεφαλήν εισόδηµα. Και όταν είναι δεδοµένο ότι δύο
εκατοµµύρια διακόσιες χιλιάδες 'Ελληνες, µε στοιχεία όχι δικά µου
αλλά της Ενωµένης Ευρώπης, είναι κάτω από το όριο της φτώχειας,
τι επιβεβαιώνει αυτό; 'Οτι είναι Κυβέρνηση των λογιστών, είναι
Κυβέρνηση των ολίγων, των αεριτζήδων και όχι Κυβέρνηση της
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού. Και γι' αυτό τη χαρακτηρίζουµε
εµείς συντηρητική και αντιλαϊκή αυτήν την πολιτική, η οποία
εφαρµόζεται από το 1990 µέχρι σήµερα, τόσο από τη Νέα
∆ηµοκρατία όσο και από το νέο ΠΑΣΟΚ.
Είπε επίσης ότι αύξησαν την πραγµατική οικονοµία. Μα, εδώ είναι
το τροµερό, ότι όποια αύξηση, που πράγµατι είναι της τάξης του
3%, 3,5% σε πραγµατικούς όρους, δεν οδήγησε σε αύξηση της
απασχόλησης αλλά σε αύξηση της ανεργίας. Γιατί αυτή η
συντηρητική οικονοµική πολιτική, που κάνετε, για τη βελτίωση µόνο
των ονοµαστικών, οικονοµικών δεικτών, στην ουσία και για την
ωφέλεια ορισµένων ολίγων και όχι των πολλών, µε την αύξηση του
εθνικού εισοδήµατος, οδήγησε στον πλουτισµό κάποιων, οι οποίοι
δεν έκαναν παραγωγικές επενδύσεις τουλάχιστον στα πλαίσια
αυτού του συστήµατος του νεοφιλελεύθερου, του καπιταλιστικού,
για να δηµιουργήσουν θέσεις εργασίας και να φάει ψωµάκι εκείνος,
ο οποίος κάθε µέρα βγαίνει στο περιθώριο.
'Ακουγα σήµερα µία εκποµπή σε ένα ραδιόφωνο και µε κλάµατα µία
κυρία -που είναι τέτοιες χιλιάδες- εκλιπαρούσε τον οποιονδήποτε να
της δώσει πέντε χιλιάδες (5.000) δραχµές, γιατί είναι άνεργοι και οι
δύο -το ανδρόγυνο- στο σπίτι και το παιδί πηγαίνει µε τα πόδια και
δεν έχει να πληρώσει το εισιτήριο. Να γιατί είσθε Κυβέρνηση των
αριθµών, να γιατί είσθε Κυβέρνηση των ολίγων. Και µην
προσπαθείτε, όποτε σας συµφέρει, να επικαλείσθε το 1981-1989,
όπως χθες το βράδυ το έκανε ο κύριος Πρωθυπουργός. Μίλησε για
την αύξηση των κοινωνικών δαπανών που έγινε από το 1981 µέχρι
το 1989 από 9,6% σε 17%, για να αντικρούσει τους ισχυρισµούς
του κ. Καραµανλή.
Σήµερα ξεχνάτε ότι το 1988 είχαµε αύξηση σε πραγµατικούς όρους
του ΑΕΠ, του εθνικού εισοδήµατος, κατά 4,4% και το 1989 είχαµε

4%, ενώ εσείς επικαλείσθε το 3,5%, το οποίο δεν είναι προϊόν
παραγωγικών επενδύσεων. Ξέρετε πολύ καλά ότι όταν σταµατήσει
η εισροή των χρηµάτων από τα κοινοτικά ταµεία, αυτό το 3,5% θα
κατέβει κάτω, γιατί δεν είναι 3,5% που προέρχεται από βελτίωση
της παραγωγής και της παραγωγικότητας της οικονοµίας.
'Αρα, εσείς µιλάτε για ανάπτυξη, που συσσωρεύει πλούτο στους
λίγους, ανεργία στους πολλούς.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε,
παρακαλώ, να ολοκληρώσετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε.
Εµείς µιλάµε για ανάπτυξη, που φέρνει απασχόληση και κοινωνική
προστασία.
∆ιαβάστε λίγο τι λένε κορυφαίοι, διεθνούς φήµης και εµβέλειας
οικονοµολόγοι συντηρητικοί. Γιατί εσείς λέτε µόνον αυτά που
ακούσαµε τώρα, ενώ εκείνοι κρούουν τον κώδωνα του κινδύνου για
τα τεράστια προβλήµατα και την κατάρρευση του συστήµατος, αν
δεν λυθούν τα µεγάλα κοινωνικά προβλήµατα, που δηµιούργησε
αυτή η νεοφιλελεύθερη πολιτική σε διεθνές και σε ευρωπαϊκό
επίπεδο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Υπουργός κ.
Παπαντωνίου έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Παραιτούµαι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Μιχαήλ Λιάπης έχει
το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΛΙΑΠΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ενώ είχα σκοπό να κάνω µία
οµιλία πολιτικού περιεχοµένου, απαντώντας στον κύριο
Πρωθυπουργό για την πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης και τον
ανασχηµατισµό µου δίνεται η ευκαιρία να καταγράψω µερικές
σκέψεις, ακούγοντας τον κ. Παπαντωνίου.
Κατ' αρχήν, κύριε Υπουργέ, θα έλεγα ότι ο ρυθµός και η ένταση του
λόγου σας είναι αντιστρόφως ανάλογοι από την ισχύ των
επιχειρηµάτων σας. Θολά, χωρίς τεκµηρίωση, φθηνά, που
δικαιολογούν τον κοµπασµό σας -σας είχα δει σε µια τηλεοπτική
συνέντευξη- ότι είσαστε, στα πέντε τελευταία χρόνια, το καλύτερο
Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας µετά τη Μεταπολίτευση. Εάν
ακριβώς αυτά τα επιχειρήµατά σας τα διατυπώσατε και στις
εκλογές, όποτε αυτές θα γίνουν, να είσαστε βέβαιοι ότι δεν θα
κερδίσετε την πλειοψηφία των εκατόν εξήντα, εκατόν εξήντα δύο
Βουλευτών, αλλά θα χάσετε παταγωδώς την εµπιστοσύνη του
ελληνικού λαού. Και αυτό, γιατί έχετε πνιγεί στους δείκτες.
Αναφέρεστε σε αριθµούς, µας φέρνετε ενηµερωτικά σηµειώµατα και
αναλύσεις.
'Οµως, πηγαίνετε λίγο στην επαρχία. Κάντε βόλτα στις δύσκολες,
υποβαθµισµένες περιοχές της Αθήνας, για να δείτε πώς ζει ο
κόσµος, να δείτε τα µεγάλα νούµερα της ανεργίας, να δείτε τους
µικροµεσαίους να πένονται, τους επαγγελµατίες να κλείνουν τα
καταστήµατά τους.
Και θα ήθελα να σας πω, κύριε Παπαντωνίου, ότι επιβεβαιώσατε
και αυτό το νέο εκσυγχρονιστικό ήθος. Παρελθοντολογήσατε και
πάλι, επιρρίπτοντας τις ευθύνες σε άλλους. Ποιος κυβερνάει τόσα
χρόνια; ∆ύο δεκαετίες κυβερνάει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., µε το διάλειµµα των
τριών χρόνων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και για όλα φταίµε εµείς;
Το 1981, όταν σας βάζαµε στην τότε Ε.Ο.Κ., µας κατηγορούσατε ότι
σας σύραµε στα σκλαβοπάζαρα της ∆ύσης και µας προτείνατε
τριτοκοσµικούς δρόµους.
Τώρα, που µας βγάλατε εσείς από την Ενωµένη Ευρώπη και πάλι
εµείς ευθυνόµαστε; Επιλέξτε πολιτικές τέλος πάντων!
Και είναι κόσµιο, πέντε χρόνια εσείς Υπουργός Οικονοµικών, να
επιρρίπτετε ευθύνες στη Νέα ∆ηµοκρατία, που κυβερνούσε πριν
από επτά-οκτώ χρόνια; ∆ικές µας είναι οι ευθύνες που µείναµε έξω
από την ΟΝΕ;
∆ικές µας είναι οι ευθύνες που κάνατε την υποτίµηση; Μια
υποτίµηση, που επιβεβαιώνει και την "αξιοπιστία" σας. Για
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χρόνια µας λέγατε την πολιτική ορθότητας και ανάγκης της σκληρής
δραχµής. Και κάνατε την υποτίµηση και σε ένα εικοσιτετράωρο
υπεραµυνόσασταν µιας άλλης πολιτικής, αυτής της χαλαρής
δραχµής. Πότε είχατε δίκιο, πριν από την υποτίµηση ή µετά από την
υποτίµηση;
Εµείς ευθυνόµαστε για τους πεντακόσιες χιλιάδες ανέργους
σήµερα;
Εµείς ευθυνόµαστε για ένα κράτος-µεγάλο ασθενή, ένα ξέφραγο
αµπέλι, µε την ιδιαίτερη ανασφάλεια του ελληνικού λαού, µε την
υψηλή εγκληµατικότητα:
Ποιος ευθύνεται για όλα αυτά; Εσείς κυβερνάτε! Και σε κάθε
περίπτωση, αναλάβετε κάποτε τις ευθύνες σας! Αυτό θα πει θάρρος
και αποφασιστικότητα!
∆εν θα ήθελα να καταχραστώ του ελάχιστου χρόνου -ήδη πέρασε ο
µισός- για να απαντήσω στον κ. Παπαντωνίου. Αλλά µε αυτά που
είπε, προεκάλεσε αυτές τις απαντήσεις.
Είναι όµως ευκαιρία να αναφερθώ και στην πρόταση ψήφου
εµπιστοσύνης. Πριν από δύο χρόνια ακριβώς, σε αυτήν την
Αίθουσα, ο κ. Σηµίτης ήρθε και πήρε την ψήφο εµπιστοσύνης,
κερδίζοντας άνετα µια µεγάλη πλειοψηφία.
Και το ερώτηµα που δηµιουργείται σήµερα είναι: Για ποιο λόγο
ζητάει και πάλι την ψήφο εµπιστοσύνης; Για ποιο λόγο
αυτοµέµφεται ο κ. Σηµίτης;
∆ύο είναι οι λογικές εξηγήσεις: Η µία είναι για να δηµιουργήσει
εντυπώσεις ότι είναι κυρίαρχος του εσωκοµµατικού παιχνιδιού,
εντυπώσεις µιας συσπείρωσης, εντυπώσεις µιας πλασµατικής
ενότητας. Ουδείς όµως σας αµφισβητεί ότι θα πάρετε ψήφο
εµπιστοσύνης. Το ερώτηµα, όµως, είναι εάν το κόµµα σας θα είναι
ενωµένο και µετά την ψήφο εµπιστοσύνης. Φοβάµαι ότι θα συµβεί
ακριβώς το αντίθετο, γιατί τους συναδέλφους σας της
εσωκοµµατικής αντιπολίτευσης τους υποχρεώνετε να σας
ψηφίσουν κάτω από ένα εκβιαστικό δίληµµα "ή µας ψηφίζετε ή µας
ρίχνετε".
Πρέπει να ξέρετε,κύριοι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ,ότι ποτέ δεν θα
αναλάβουν την ευθύνη της πτώσης της Κυβέρνησης. Αυτή την
ευθύνη της πτώσης θα την αφήσουν αποκλειστικά σε σας στις
ερχόµενες εκλογές.
'Αρα, δεν αντιλαµβάνοµαι για ποιο λόγο ο κ. Σηµίτης επέβαλε αυτή
τη διαδικασία. Λόγοι εντυπώσεων πάντως δεν είναι, γιατί τις χάνει.
Εάν είναι ένα άλλο επιχείρηµα, ότι θέλει να δείξει ότι είναι τολµηρός,
αποφασιστικός και ότι ακολουθεί αυτήν την πολιτική συνέπειας για
την ΟΝΕ, και εκεί υπάρχουν µερικά ερωτηµατικά. Ποια
αποφασιστικότητα και τολµηρότητα, όταν πριν από λίγες µέρες
έκανε αυτό το φηµισµένο ανασχηµατισµό; 'Εναν ανασχηµατισµό, ο
οποίος είναι αναπαλαίωση, ανακύκλωση των ίδιων ανεπαρκών
Υπουργών. Και όχι µόνο αυτό, αλλά διαιωνίζονται και οι
εσωκοµµατικές κόντρες σας. Για παράδειγµα, κύριε Παπαντωνίου,
ποιος τελικά θα σχεδιάσει την οικονοµική πολιτική; Εσείς ή η κ.
Παπανδρέου; Καταλήξτε, ποιος συντονίζει αυτήν την Κυβέρνηση,
διότι ο κ. Σηµίτης απλώς προεδρεύει.
'Αρα, εάν δεν είναι και αυτός ο λόγος -και βέβαια δεν µπορούµε να
ισχυριστούµε ότι είναι συνεπής αυτή η πολιτική µε την πολιτική
ένταξής µας στην ΟΝΕ, διότι ακριβώς αυτή η πολιτική µας έβγαλε
πανηγυρικά και ταπεινωτικά από την ΟΝΕ- τότε καταλήγουµε σε
ένα συµπέρασµα: 'Εκανε λάθος ο κ. Σηµίτης. ∆εν τα υπολόγισε
σωστά και απ'αυτή την υπόθεση θα βγει αποδυναµωµένος. Την
επόµενη µέρα η εσωκοµµατική του αντιπολίτευση δεν θα είναι
απλώς θεριά, θα είναι πληγωµένα θεριά και αυτό θα δηµιουργήσει
µεγαλύτερη εσωκοµµατική ένταση στο ΠΑΣΟΚ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Για ποιο λόγο να ψηφίσουµε σήµερα τον κ. Σηµίτη; Να ψηφίσουµε
τον Πρωθυπουργό εκείνον, ο οποίος κοµπάζοντας το καλοκαίρι,
όταν καιγόταν η Ελλάδα, έλεγε ότι λειτουργεί το κράτος; 'Ενα
κράτος, το οποίο σήµερα είναι ισοπεδωµένο από την αναξιοκρατία,
τη φαυλότητα και την αδιαφάνεια; Να ψηφίσουµε έναν
Πρωθυπουργό, ο οποίος κόµπαζε ότι η Κυβέρνησή του είναι η
καλύτερη, η δηµιουργικότερη κυβέρνηση των τελευταίων είκοσι

πέντε ετών; Να ψηφίσουµε έναν Πρωθυπουργό, ο οποίος δεν
µπορεί να δηµιουργησει τις προϋποθέσεις ορισµένων πολιτικών,
που είναι απαραίτητες για να εξυγιανθεί η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και να
εκσυγχρονιστεί τελικά η οικονοµία;
Το ερώτηµα το οποίο απευθύνεται προσωπικά προς τον κ. Σηµίτη,
απλό και τετράγωνο, είναι το εξής: Πώς µπορεί ο κ. Σηµίτης να
κυβερνήσει αυτόν τον τόπο, όταν δεν µπορεί να κυβερνήσει το ίδιο
του το κόµµα;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Θεόδωρος
Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, από τότε που ο Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης ανέλαβε τη
διακυβέρνηση της χώρας µε την ψήφο του λαού στις 22
Σεπτεµβρίου του 1996, σε όλες τις οµιλίες του τονίζει µε
σταθερότητα την προσήλωση, τόσο του ίδιου όσο και της
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, στην ένταξη της Ελλάδος στην ΟΝΕ.
Τονίζει µε επιµονή ότι ο στόχος της ένταξης της χώρας στην ΟΝΕ
είναι αδιαπραγµάτευτος και ότι η οικονοµική πολιτική της
Κυβέρνησης δεν αλλάζει, προκειµένου να επιτευχθεί οπωσδήποτε ο
στόχος αυτός.
Εδώ, όµως, υπάρχει µία παρανόηση. 'Οταν ο Πρωθυπουργός λέει
ότι η ένταξή µας στην ΟΝΕ είναι στόχος αδιαπραγµάτευτος, εννοεί
ότι η κατεύθυνση προς την ΟΝΕ είναι µία και µοναδική και όχι ο
δρόµος, ο τρόπος, εάν θέλετε, που θα ακολουθήσουµε για να
πετύχουµε αυτόν το στόχο, είναι ένας και µοναδικός, µονόδροµος,
όπως εσφαλµένα πολλές φορές λέγεται.
Ο δρόµος, λοιπόν, που εµείς ακολουθούµε, για να πετύχουµε το
στόχο αυτόν της ένταξής µας στην ΟΝΕ, είναι ο δρόµος που
ακολουθούν όλα τα σοσιαλιστικά κόµµατα της Ευρώπης. Είναι ένας
δρόµος πολύ διαφορετικός από αυτόν που ακολουθεί η Νέα
∆ηµοκρατία, τον οποίον όµως ποτέ σε καµία οµιλία ούτε του
Προέδρου αλλά ούτε και κανενός από τα στελέχη διευκρινίζεται
ποιος είναι. Και ο κ. Καραµανλής αλλά και όλοι οι οµιλητές της Νέας
∆ηµοκρατίας εξαντλούνται στο να κάνουν παρατηρήσεις για την
πολιτική τη δική µας. ∆εν ακούσαµε όµως κανένα συγκεκριµένο
µέτρο, δεν ακούσαµε ποιος είναι, επιτέλους, ο δρόµος που αυτοί
συνιστούν να ακολουθήσουµε για να µπορέσουµε πετύχουµε µε
τρόπο καλύτερο την ενταξή µας στην Ο.Ν.Ε., από αυτόν που εµείς
προτείνουµε.
Να µας πουν, τέλος πάντων,ποιο είναι το δικό τους συγκεκριµένο
πρόγραµµα, για να καταλάβει και ο ελληνικός λαός αν αυτό είναι
καλύτερο από το δικό µας, για να µπορεί να κάνει τη σύγκριση ο
λαός.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι µετά την κατάρρευση
του κοµµουνισµού έχουµε δύο µοντέλα ανάπτυξης. Το ένα είναι το
αγγλοσαξωνικό, του άκρατου καπιταλισµού, που επιδιώκει το
εύκολο κέρδος µέσω των χρηµατιστηρίων και των
συναλλαγµατικών αγορών και το άλλο είναι του κοινοτικού
καπιταλισµού, το οποίο συµβαδίζει µε το κράτος πρόνοιας, µε το
κοινωνικό κράτος.
Εµείς επιδιώκουµε την ένταξη στην ΟΝΕ, αλλά δεν θέλουµε να
αποδιαρθρώσουµε τον κοινωνικό ιστό. ∆εν θέλουµε να µειώσουµε
το κράτος πρόνοιας. Αυτή είναι και η µεγάλη µας διαφορά. ∆εν λέει
τίποτα η Νέα ∆ηµοκρατία και κανένας από τους Βουλευτές, ακόµα
και ο Αρχηγός της για το ποια µέτρα πρέπει να παρθούν και για το
πού θα βρεθούν τα λεφτά για να κάνουµε καλύτερη κοινωνική
πολιτική.
Νοµίζουν ότι ο Σηµίτης δεν γνωρίζει τον εύκολο δρόµο; ∆εν µπορεί
να µοιράσει λεφτά, για να είναι ευχάριστος στο λαό, να κερδίσει και
τις εκλογές; Το θέµα όµως που γεννάται είναι τι θα γίνει µε την
ελληνική οικονοµία. Εδώ ο Πρωθυπουργός είναι ειλικρινής, ευθύς,
απέναντι στον ελληνικό λαό. Ποτέ δεν ισχυρίστηκε ο
Πρωθυπουργός, αλλά ούτε και η Κυβέρνηση, ότι µε την ένταξή µας
στην ΟΝΕ θα λυθούν όλα τα προβλήµατα ως διά µαγείας.
Βεβαίως,  υπάρχουν  πολλά  βήµατα,  που  πρέπει  να  γίνουν
ιδιαίτερα  στον  τοµέα  της  ασφάλειας  του  πολίτη  και  της
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καταπολέµησης της εγκληµατικότητας. 'Οµως, δεν πρέπει να
ξεχνάµε ότι το κύµα των οικονοµικών µεταναστών, που
παρουσιάζεται τον τελευταίο καιρό στη χώρα µας, δεν έχει
ξανασυµβεί στην Ελλάδα. Είναι πολύ µεγάλο λάθος να γίνονται
συγκρίσεις µε το παρελθόν. 'Οπως είπα και πριν, εµείς δεν
ισχυριστήκαµε ποτέ ότι όλα τα προβλήµατα λύθηκαν και ότι δεν
υπάρχουν άλλα προβλήµατα.
Για να µπορέσει η Ελλάδα να παρακολουθήσει τις νέες εξελίξεις, για
να µπορεί να είναι ισότιµο µέλος της ενωµένης Ευρώπης, έχουµε
πάρει µια σειρά µέτρα, έχουµε ψηφίσει µία σειρά νοµοσχέδια, µε τα
οποία δίνουµε λύσεις σε βασικά, θεσµικά προβλήµατα. Θα
αναφέρω πολύ γρήγορα: Τον "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ", το δεύτερο βαθµό
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τα µέτρα για την περιφέρεια, το Ταµείο
Σύνταξης των Αγροτών, τα µέτρα εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, την
κατάργηση της επετηρίδας, το ν.2190 του Πεπονή, τον οποίο
ξεχνάµε, κύριοι συνάδελφοι. Πιστεύω ότι είναι η µεγαλύτερη
παρέµβαση που έχει κάνει ποτέ κυβέρνηση στην πολιτική. 'Εχει
εισαγάγει την αξιοκρατία στις προσλήψεις και στην εισαγωγή
µαθητών σε διάφορες σχολές. Θα αναφέρω επίσης το Συνήγορο
του Πολίτη. Επίσης υπάρχουν και πολλά άλλα.
Η Κυβέρνηση πρέπει, βεβαίως, να δώσει βαρύτητα στα καθηµερινά
προβλήµατα. Θα αναφέρω ορισµένα από αυτά: Πρόωρες
συντάξεις. Είναι γνωστό ότι στις πρόωρες συντάξεις έχουµε
καθυστερήσει. Τη στιγµή που µιλάµε, έχουν να πληρωθούν οι
πρόωρες συντάξεις από τον Αύγουστο. Είναι ένα καθηµερινό θέµα,
το οποίο πιστεύω ότι πρέπει να δούµε µε ιδιαίτερη φροντίδα.
'Εχουµε υποσχεθεί το µητρώο αγροτών, που δυστυχώς δεν ισχύει
ακόµα. Θα πρέπει να ψηφισθεί το προεδρικό διάταγµα, ώστε να
ισχύσουν οι ευνοϊκές ρυθµίσεις για τις αγροτικές περιοχές, για τη
µείωση των αδειών και της αξίας που χρειάζεται να καταβάλει στο
ΙΚΑ, για να χτίσει ένα σπίτι σε αγροτική περιοχή. Μιλάµε για την πιο
γρήγορη απονοµή των συντάξεων στο ΙΚΑ, στον ΟΓΑ, στο ΤΕΒΕ.
Είναι γνωστό ότι καθυστερούν πάρα πολύ αυτές οι διαδικασίες.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πιστεύω ότι ο τελευταίος
ανασχηµατισµός στα Υπουργεία, όπου κύρια παίζεται το κοινωνικό
πρόσωπο της Κυβέρνησης, εντάσσεται στην κατεύθυνση της λήψης
όλων των αναγκαίων µέτρων, της αλλαγής της πολιτικής σ'αυτούς
τους τοµείς, ώστε η Κυβέρνηση να πείσει ότι και θέλει και µπορεί να
προχωρήσει µε πιο γρήγορα βήµατα στις αναγκαίες αλλαγές, να
προχωρήσει ακόµα πιο πολύ το θέµα του εκσυγχρονισµού, της
στήριξης των µη προνοµοιούχων κοινωνικών στρωµάτων, να
προχωρήσει ακόµα πιο γρήγορα το θέµα της ανάπτυξης και της
ευηµερίας του ελληνικού λαού.
Είµαστε στο µέσον της τετραετίας. Πιστεύω ότι ο Πρωθυπουργός
και η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και θέλει και µπορεί να πετύχει αυτό
το δύσκολο έργο. Γι' αυτό και πρέπει να της δώσουµε την ψήφο
εµπιστοσύνης, για να ολοκληρώσει το έργο της µέχρι το Σεπτέµβριο
του 2000.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και
εµείς, κύριε Γεωργιάδη.
Ο κ. Μεϊµαράκης έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορούµε να µη
σχολιάσουµε την οµιλία του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας, ο
οποίος µε ποµπώδες ύφος εδώ επικαλέστηκε πολλές φορές ψευδή
στοιχεία και για την περίοδο 1990-1993 αλλά και για την περίοδο
1993-1998, στοιχεία τα οποία γνωρίζουµε και γνωρίζουν και έχουν
καταγγείλει κατ'επανάληψη όλοι οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης.
Τα στοιχεία αυτά προέρχονται από τρικ, τα οποία έχουν γίνει και
έχουν κατατεθεί τα απαντητικά στοιχεία και οι πίνακες στον κύριο
Υπουργό. Πιστεύω ότι τα επικαλέστηκε µόνο και µόνο για τη
δηµιουργία εντυπώσεων, λόγω του ότι σήµερα η τηλεόραση δείχνει
τη συνεδρίαση. Ο κύριος Υπουργός θα έπρεπε να έχει τη
στοιχειώδη ευθιξία, εφόσον µάλιστα δεν υπάρχει δυνατότητα
απάντησης από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση στον ίδιο χρόνο µε

τον οποίο έχει και αυτός, να µη χρησιµοποιήσει τα στοιχεία αυτά,
που κατ'επανάληψη του έχουµε αποδείξει ότι είναι ψευδή.
Κατ'αρχήν θα ήθελα να τονίσω ότι ο κύριος Υπουργός δεν έχει
ακόµα κατανοήσει τη διαφορά της µετοχοποίησης και της
ιδιωτικοποίησης και τη κυρίαρχη διαφορά που υπάρχει µεταξύ Νέας
∆ηµοκρατίας και ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Η µετοχοποίηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για όσους ακόµα
δεν έχουν καταλάβει, είναι ένα ξεπούληµα κερδοφόρων
οργανισµών, για να βρίσκει χρήµατα το ελληνικό δηµόσιο και να
καλύπτει τις αυξηµένες του δαπάνες και τη µαύρη τρύπα. Γιατί ο
κύριος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας µας είπε εδώ πόσα
εισέπραξε από την πώληση του ΟΤΕ. Πού πήγαν τα λεφτά αυτά,
κύριε Υπουργέ; Πήγαν στον Οργανισµό; Πήγαν σε επενδύσεις του
Οργανισµού; 'Η πήγαν στο κλείσιµο της µαύρης τρύπας και στην
αύξηση των εσόδων;
Επίσης, γιατί δεν προχώρησε ο κύριος Υπουργός σε πωλήσεις ή
µετοχοποιήσεις µη κερδοφόρων οργανισµών; Γιατί γνωρίζει ότι εκεί
δεν µπορεί ούτε καν να τα ακουµπήσει. Γιατί δεν προχωράει στον
ΟΟΣΑ;
'Οταν η Νέα ∆ηµοκρατία τόλµησε τις ιδιωτικοποιήσεις, είχε ως
στόχο την αναπτυξιακή µορφή που δίνει η ιδιωτικοποίηση και όχι
την ταµειακή, την οποία θέλει ο κύριος Υπουργός να κάνει. Με το
λογιστικό µασάζ το οποίο παρουσιάζει, δείχνει και κοροϊδεύει κιόλας
όχι µόνο τον ελληνικό λαό αλλά και την Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Κύριε Υπουργέ, µας µιλάτε για δήθεν µείωση του πληθωρισµού, την
οποία εσείς θέλετε να επιτύχετε και σήµερα µας λέτε για το θαύµα
που πετύχατε, ότι ο πληθωρισµός είναι στο 5,5%. ∆εν είναι ένας
αφηρηµένος δείκτης, ούτε είναι συγκρινόµενος µόνο µε το δείκτη
των παρελθόντων ετών. Οι δείκτες πλέον είναι συγκρινόµενοι µε
τους µέσους ευρωπαϊκούς δείκτες. Πόσο είναι λοιπόν σήµερα ο
µέσος ευρωπαϊκός δείκτης του πληθωρισµού; Είναι 1,5%; 'Αρα
είστε τρεισήµισι φορές και πλέον πάνω από το µέσο δείκτη
πληθωρισµού; 'Αρα, πού είναι η σύγκλιση; Μήπως, πραγµατικά,
έχουµε απόκλιση;
Σε αυτά πρέπει να απαντήσετε, σε αυτήν την πολιτική πρέπει να
απαντήσετε και όχι να συγκρίνετε δήθεν ανόµοιους δείκτες και
µάλιστα µε την περίοδο 1990-1993, όταν είναι γνωστή η πολιτική
την οποία εµείς εφαρµόζαµε και εσείς λυσσαλέα πολεµούσατε.
Ποιος δεν θα θυµάται την λυσσαλέα αντίδραση της σηµερινής
Υπουργού Αιγαίου, όταν προχωρούσαµε στην ιδιωτικοποίηση του
Νεωρίου; Ποιος δεν θυµάται, όταν µιλάγαµε για τον ΟΤΕ, που µας
λέγατε ότι ο ΟΤΕ θα έχει µία µετοχή και δεν θα προχωρήσετε σε
καµία πώληση; Ποιος δεν θυµάται ότι πολεµούσατε λυσσωδώς και
λοιδορούσατε αυτήν την πολιτική και βγήκατε στις εκλογές του 1993
αλλά και του 1996, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., µε
διαφορετικό πρόγραµµα; Εάν τολµούσατε αυτά τότε να τα πείτε
στον 'Ελληνα πολίτη, να είστε σίγουροι ότι το αποτέλεσµα των
εκλογών και το 1993 και το 1996 θα ήταν διαφορετικό.
Σήµερα έρχεται ο Πρωθυπουργός να ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης.
Για ποια πολιτική, κύριε Υπουργέ; Για την πολιτική του παρελθόντος
ή για την πολιτική του µέλλοντος; Γιατί στις προγραµµατικές
δηλώσεις του 1996 δεν µας είπατε ότι θα προχωρήσετε σε
ιδιωτικοποιήσεις Τραπεζών, ότι θα προχωρήσετε σε
ιδιωτικοποιήσεις άλλων οργανισµών; Κοροϊδέψατε, όµως, τότε τη
δικιά σας πλειοψηφία και πήρατε τότε την ψήφο εµπιστοσύνης, για
να εφαρµόσετε την πολιτική που χάσατε τα δύο χρόνια και για να
κατανοήσετε στη µέση της θητείας σας ότι αυτή η πολιτική
οδηγούσε σε αδιέξοδο. Θέλετε τώρα µετά από δύο χρόνια να
εφαρµόσετε µία άλλη πολιτική, µια πολιτική που τόσα χρόνια
πολεµούσατε.
Στη µέση της θητείας σας, λοιπόν, πήρατε ως συγκεκριµένα θέµατα
δύο κυρίαρχα ζητήµατα, την πώληση της Ιονικής και την εξυγίανση
της Ολυµπιακής. Γιατί και εδώ ψεύδεται ο κ.Παπαντωνίου. Μας είπε
ότι έφερε επιχειρησιακό σχέδιο για τα ΕΛΤΑ. Ψεύδος, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι.
Το νοµοσχέδιο δεν είναι επιχειρησιακό σχέδιο, αφορά
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καθαρά την οδηγία της Κοινότητας, η οποία γίνεται νόµος. Είπε ότι
εγκρίθηκε το επιχειρησιακό και αναπτυξιακό σχέδιο του ΟΣΕ και
κατατίθεται. Και αυτό ψέατα. ∆ιότι το επιχειρησιακό σχέδιο δεν
κατατίθεται στη Βουλή, για να γίνει νόµος.
Κατά συνέπεια γνωρίζει ο κύριος Υπουργός ότι όλα αυτά που είπε
δεν είναι αληθή και ήθελε να παραπλανήσει το Σωµα. Επανέρχοµαι
λοιπόν: Για ποιο λόγο ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης; Για την πολιτική
που θα ακολουθήσετε από δω και µπρος; ∆ιότι στη µέση της
θητείας σας είπατε να πάρετε την Ιονική, η οποία πράγµατι κατά τη
γνώµη σας, τουλάχιστον, αλλά και κατά τη δική µας, θα µπορούσε
να πουληθεί, να ιδιωτικοποιηθεί µε έναν εύκολο τρόπο. Και ήταν
ένα γεγονός µε το οποίο και εσείς θα δείχνατε προς τα έξω ότι το
χειριστήκατε αποτελεσµατικά και θετικά. 'Οµως η προχειρότητα µε
την οποία το χειριστήκατε και η αποτυχία και η κατάληξη σε φιάσκο
τελικά της πώλησης της Ιονικής είναι αυτά που µας δίνουν ακόµη
µεγαλύτερες ανησυχίες. Αφού διαλέξατε ένα συγκεκριµένο θέµα,
που πιστεύατε ότι θα είναι εύκολο και αποτύχατε λόγω της
προχειρότητας, µε την οποία το χειριστήκατε, γιατί να σας
εµπιστευθούµε να χειριστείτε άλλα πολύ πιο σοβαρά θέµατα;
Εν πάση περιπτώσει, το ίδιο ακριβώς έγινε µε την Ολυµπιακή, που
εσείς επιµείνατε και φέρατε νοµοσχέδιο, το οποίο δήθεν θα
προχωρούσε σε εξυγίανση του εθνικού αεροµεταφορέα. Και ήδη ο
εθνικός αεροµεταφορέας έχει χάσει το ήµισυ τουλάχιστον της αξίας
του και της φήµης του και, όπως εσείς έχετε υπολογίσει µε τις δικες
σας µελέτες, έχει χάσει µόνο στο τελευταίο εξάµηνο περίπου
πενήντα οκτώ δισεκατοµµύρια, από τον τρόπο που εσείς το
χειριστήκατε, από τον τρόπο που εσείς το παρουσιάσατε στον
ελληνικό λαό.
Κατά συνέπεια δεν µπορείτε να παίζετε µε τους θεσµούς και να
ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης. Από ποιους βεβαίως; Μόνο από τους
Βουλευτές της Πλειοψηφίας. Από µας δεν ζητάτε, από τα άλλα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης δεν ζητάτε. Βάζετε λοιπόν σε ηθικό
δίληµµα τους Βουλευτές σας, να σας δώσουν ψήφο εµπιστοσύνης.
Γιατί; Τι θα κάνετε, κύριε Υπουργέ, αν δεν πάρετε ψήφο
εµπιστοσύνης; Πέστε το ευθέως. 'Οτι θα πάτε για εκλογές και θα
αφήσετε και εκτός ψηφοδελτίων αυτούς που δεν θα σας ψηφίσουν.
Αυτό δεν θα κάνετε; Κατά συνέπεια υπάρχει έστω ένας Βουλευτής,
που θα ήθελε να πέσει το κόµµα του;
Και αν πάρετε την ψήφο εµπιστοσύνης, να γνωρίζετε ότι η ψήφος
εµπιστοσύνης µπορεί να είναι του κάθε Βουλευτού ως προς το
κόµµα του, δεν είναι όµως ως προς την ηγεσία του, δεν είναι ως
προς το Σηµίτη, που έχει καταδικαστεί ως Πρωθυπουργός, που
πρέπει να καταλάβει ότι το µήνυµα των δηµοτικών εκλογών ήταν
ουσιαστικό και σοβαρό. Και αν δεν το κατάλαβε, θα του το
στείλουµε συστηµένο, όταν θα έρθει η ώρα.
( Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ.Μιλτιάδης Παπαϊωάννου έχει το
λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Να ξεκινήσω και εγώ την παρέµβασή
µου µε τον κοινό τόπο, µε την κοινή εκτίµηση ότι η ΟΝΕ, αυτήν την
περίοδο, είναι η µεγάλη µας εθνική επιλογή, ένας στόχος που
υπηρετεί αναµφίβολα το συµφέρον της χώρας και των
εργαζοµένων.
'Οµως, να ξεκινήσω και µε τη διαπίστωση ότι ο στόχος για την ΟΝΕ
έχει διαφορετικούς δρόµους, διαφορετικά προγράµµατα. Εµείς
απορρίπτουµε τη λογική των µονοδρόµων. Στη χώρα µας, όµως,
και ειλικρινά απορώ γιατί θέλετε να ξεχάσετε το πολύ πρόσφατο
παρελθόν σας, συγκρούστηκαν, δοκιµάστηκαν, συγκρίνονται πλέον
δύο διαφορετικές πολιτικές, δύο διαφορετικά προγράµµατα µε
διαφορετικές ιδεολογικές αφετηρίες της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ.
Η περίοδος 1990-1993 αποδείχθηκε µία περίοδος που το
πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν αδιέξοδο για τη χώρα, ήταν
δυσβάσταχτο για τους εργαζόµενους και τους αδύνατους, ήταν ένα
πρόγραµµα, που αντί να οδηγεί στη σύγκλιση, οδήγησε σε

αποκλίσεις. Και δεν θα επαναλάβω τους γνωστούς αριθµούς.
Ταυτόχρονα διαµόρφωσε στη χώρα µεγάλες ανισότητες,
πρωτόγνωρες κοινωνικές αδικίες, αναδιανοµή του εισοδήµατος
υπέρ των προνοµιούχων.
Και όλα αυτά έγιναν µε έναν χωρίς προηγούµενο αυταρχισµό.
Θυµηθείτε εκείνες τις εποχές. Γιατί τις θύµησα; Γιατί στο κέντρο της
νεοφιλελεύθερης ή φιλελεύθερης ιδεολογίας και πολιτικής είναι η
χωρίς φραγµούς και όρια ελεύθερη αγορά. Με µία λέξη, η
ασυδοσία, η δραστική µείωση των κοινωνικών δαπανών και όχι του
σπάταλου κράτους, όπως λέτε, µε παράλληλη ληστρική επίθεση
στο εισόδηµα των εργαζοµένων.
'Ετσι εκείνη την περίοδο οι δαπάνες κοινωνικής προστασίας του
τακτικού προϋπολογισµού µειώθηκαν δραστικά. Η υγεία, η παιδεία,
η κοινωνική ασφάλιση. Τα κατώτατα ηµεροµίσθια µειώθηκαν σε
πραγµατικές τιµές κατά 13,3%. Το ποσοστό την ανεργίας, σύµφωνα
µε τα στοιχεία της Στατικής Υπηρεσίας, αυξήθηκε κατά 2,7%. Από
το 7% το 1990, έφθασε το 9,7% το 1993. Οι κατώτατες συντάξεις
από τα είκοσι ηµεροµίσθια του ανειδίκευτου εργάτη πήγαν στα
δεκαεπτά. Και αυτές είναι µόνο µερικές πλευρές των
νεοφιλελεύθερων συνταγών. Αυτές είναι οι δεξιές πολιτικές, µε το
όποιο όνοµα, µε τον όποιο µανδύα. Είναι οι πολιτικές που
ακολούθησαν όλες οι συντηρητικές κυβερνήσεις της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.
Είναι οι πολιτικές, που ουσιαστικά περιέγραψε χθες ο κ.
Καραµανλής µέσα από τον αντιφατικό πολλές φορές αλλά και
δηµαγωγικό του λόγο. 'Ολα όσα θολά είπε χθες, συνιστούν
αναµφίβολα µία δεξία συντηρητική πολιτική.
Από το 1994 µέχρι σήµερα ακολουθείται από όλες τις Κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ µε συνέχεια και συνέπεια µια άλλη πολιτική για το
στόχο της ΟΝΕ. Ακολουθείται ένας διαφορετικός δρόµος, που στην
αφετηρία του έχει την πραγµάτωση του τρίπτυχου σταθεροποίηση-
ανάπτυξη-κοινωνική προστασία. Αυτά όµως πάνε µαζί. ∆εν έχουµε
ως στόχο τη σταθεροποίηση, µετά την ανάπτυξη και αν υπάρξει
πλεόνασµα να γίνουν και κοινωνικές πολιτικές. Αυτή η λογική της
σταθεροποίησης, µε την ανάπτυξη να έπεται, είναι µία λογική που
ακολουθείται απ' όλα τα συντηρητικά κόµµατα στην Ευρώπη, ακόµα
και από εκείνα που έχουν κοινωνικές πολιτικές.
Εµείς, όµως, στα χρόνια που πέρασαν αποδείξαµε και το
αποδεικνύουµε καθηµερινά ότι ακόµα και σε περιόδους που τα
σταθεροποιητικά προγράµµατα έχουν προτεραιότητες, ασκούµε και
διαµορφώνουµε κοινωνικές πολιτικές. Αυτή είναι µια καθαρή θέση
των σοσιαλιστών, αυτή είναι η καθαρή θέση της αριστεράς. Το 1994
διαµορφώσαµε ένα ήπιας µορφής, θα έλεγα, πρόγραµµα
σύγκλισης, ένα πρόγραµµα που, όπως είπε και ο κ. Παπαντωνίου
προηγουµένως, δεν αγνοεί τους µακροοικονοµικούς στόχους.
Τουναντίον τους υπηρετεί αλλά παρέχει και προστασία στους
εργαζόµενους. Κάνει αναδιανοµή και στηρίζεται στην αρχή της
αλληλεγγύης.
Να θυµίσω εδώ ότι όλες οι χώρες, που είχαν ως στόχο την ένταξη,
προχώρησαν σε περικοπές και σε πάγωµα µισθών και
ηµεροµισθίων. Αυτό ήταν το πρώτο τους µέτρο και αυτή τη συνταγή
ακολουθήσατε κι εσείς στη Νέα ∆ηµοκρατία και αποτύχατε.
Εµείς, αντίθετα, αυτήν την περίοδο αυξήσαµε τις κοινωνικές
δαπάνες - ασφάλιση, υγεία και κοινωνική πρόνοια- του τακτικού
προϋπολογισµού σε ποσοστό 5,49%. Το 1993 ήταν 56,82 και το
1997 πήγε στο 62,31%. Σε απόλυτους αριθµούς το 1993 ήταν τρία
τρισεκατοµµύρια εννιακόσια δισεκατοµµύρια (3.900.000.000.000)
και το 1997 έφτασαν τα έξι τρισεκατοµµύρια επτακόσια τριάντα ένα
δισεκατοµµύρια (6.731.000.000.000). Η αύξησε σε τρέχουσες τιµές
ήταν 63,28%. Ανοίξτε τους προϋπολογισµούς.
Την ίδια περίοδο όχι µόνο προστατεύσαµε αλλά και αυξήσαµε το
πραγµατικό εισόδηµα των εργαζοµένων. 'Ετσι τα δύο τελευταία
χρόνια οι πραγµατικές αυξήσεις είναι της τάξης του 6,5%. Την ίδια
περίοδο  δώσαµε  και  δίνουµε  ιδιαίτερο  βάρος  στην  προστασία
των  συνταξιούχων  και  ιδιαιτέρως  των  χαµηλοσυνταξιούχων.  Με
την  αύξηση  του  ΕΚΑΣ  κατά  50%  από  1.1.99,  µε  την
εισοδηµατική  πολιτική  οι  µηνιαίες  απολαβές  των
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χαµηλοσυνταξιούχων λόγω γήρατος, που δικαιούνται ΕΚΑΣ, θα
ανέλθουν σε εκατόν τριάντα χιλιάδες (130.000) δραχµές από εκατόν
είκοσι χιλιάδες επτακόσιες εξήντα (120.760) δραχµές που είναι
σήµερα. Αυτό σηµαίνει δεκαεννιάµισι ηµεροµίσθια ανειδίκευτου
εργάτη. Αν σ' αυτά συνυπολογισθεί ότι ο Πρωθυπουργός έχει ήδη
ανακοινώσει και τη µείωση του ποσοστού συµµετοχής στα φάρµακα
από 25% σε 10%, τότε οι µηνιαίες απολαβές των
χαµηλοσυνταξιούχων ξεπερνούν κατά πολύ την αντιστοιχία των
είκοσι ηµεροµισθίων του ανειδίκευτου εργάτη, που ήταν το αίτηµα
της ΓΣΕΕ και των οργανώσεων των συνταξιούχων.
Την ίδια περίοδο διαµορφώσαµε και υλοποιούµε πολιτικές για την
αντιµετώπιση της ανεργίας. ∆εν περιµένουµε µόνο την ανάπτυξη
και τις επενδύσεις. 'Ετσι η χώρα έχει σήµερα ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο δράσης για την απασχόληση. 'Ολα αυτά συνθέτουν
αναµφίβολα µια διαφορετική, µια άλλη πολιτική για τη χώρα µας,
µια άλλη πολιτική στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Πολιτική
µε αιχµές, πολιτική που έχει στόχους, τους νέους ανέργους, τους
χαµηλοσυνταξιούχους, τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες και όσους
απειλούνται µε κοινωνικό αποκλεισµό.
∆υο λόγια για τις αλλαγές. Οι αλλαγές σε σχέση µε τις πολιτικές
απασχόλησης, κύριοι συνάδελφοι, είναι το κεντρικό ζήτηµα σήµερα,
είναι πλέον στο επίκεντρο των αποφάσεων του Συµβουλίου
Κορυφής των χωρών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Πέντε συµβούλια
κορυφής, συνεχόµενα, είχαν στην αντζέντα τους ως κεντρικό ζήτηµα
την απασχόληση. Γιατί; Γιατί ήρθε η νίκη των σοσιαλιστών. Γιατί οι
νέες σοσιαλιστικές κυβερνήσεις στην Ευρώπη έχουν στο κέντρο
τους τον άνθρωπο και τα προβλήµατά του. Και αυτές είναι
διαφορετικές πολιτικές, είναι πολιτικές που οδηγούν στην
πραγµατική σύγκλιση. Είναι ένα νέο τοπίο. Και αυτό το τοπίο
διαµορφώνεται µε ιδιαίτερη και καθοριστική συµµετοχή του
Πρωθυπουργού της χώρας, του Κώστα Σηµίτη. Αυτή είναι η
αλήθεια.
Και εδώ, κύριοι συνάδελφοι, είναι και οι σύγχρονες διαχωριστικές
γραµµές. Ακούσαµε και ακούµε κάθε µέρα τον Αρχηγό της Νέας
∆ηµοκρατίας και όλους σας για την κατάργηση των διαχωριστικών
γραµµών. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσο υπάρχουν
οργανωµένες κοινωνίες, όσο υπάρχουν πλούσιοι και φτωχοί, θα
συγκρούεται η συντήρηση µε την πρόοδο. Σήµερα υπάρχουν οι
διαχωριστικές γραµµές της σύγχρονης ευρωπαϊκής αριστεράς µε τη
συντηρητική δεξιά.
Προσπάθησε να µας πείσει για διαφορετικά πράγµατα χθες ο κ.
Καραµανλής, γιατί στους λόγους, λόγους τακτικής, ο τακτικισµός
των αντικυβερνητικών µετώπων, µε τις διαφορετικές ιδεολογικές
αφετηρίες, βολεύει αλλά θέλει και ιδεολογικό περίβληµα. Αλλά αν,
κύριοι συνάδελφοι, δεχθούµε, έστω και µια στιγµή, ότι ήρθε το τέλος
των ιδεολογιών, πρέπει να δεχθούµε ότι ήρθε το τέλος της ιστορίας.
Και αυτή είναι µια ανιστόρητη, είναι µια απολίτικη, είναι µια
επικίνδυνη προσέγγιση, που δεν µπορεί να αρθρώνεται από
επίσηµα χείλη και µάλιστα στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Μου θυµίζει η
θέση κάποιον άλλο, συχωρεµένο πλέον, αξιόλογο τότε στέλεχος της
συντηρητικής παράταξης που οµιλούσε για την κατάργηση της
πάλης των τάξεων, γιατί έτσι τότε βόλευε.
Θα πάω σε ένα σύντοµο απολογισµό, αλλά για λίγο αισθάνοµαι την
ανάγκη να πω δυο κουβέντες για την ανεργία στη χώρα µας.
Κοιτάξτε, κύριοι συνάδελφοι, η εικόνα αναµφίβολα δεν είναι καλή,
δεν είναι ικανοποιητική, αλλά εγώ δεν κατανοώ, γιατί η Νέα
∆ηµοκρατία, κυρίως, και όχι µόνο, καταφεύγει σε τεχνάσµατα,
παραποιεί τους αριθµούς, δεν λέει την αλήθεια στον ελληνικό λαό,
για να δούµε πώς αντιµετωπίζεται, το πρόβληµα, αφού όλοι
συµφωνήσουµε ποια είναι η κατάσταση.
Η ανεργία στη χώρα µας, κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε τα
στοιχεία της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, τα οποία δεν
αµφισβητούνται από κανένα διεθνή οικονοµικό οργανισµό, είναι
10,3 και σύµφωνα µε τα στοιχεία της EUROSTAR είναι 9,6,
παρακάτω µας έχει η Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Και ξέρετε γιατί; Γιατί
εµείς την υπολογίζουµε από ηλικία δεκατεσσάρων χρονών και
πάνω και η EUROSTAR από δεκαπέντε χρονών και πάνω. Και
ακούσατε αυτά τα ανεύθυνα περί 20%, περί 13,5%, περί δυναµικών

εξελίξεων. Και αναφέρθηκε ο Πρωθυπουργός σ' αυτό το σηµείο
χθες. Μια αναγωγή όχι της EUROSTAR, του Ευρωπαϊκού
Παρατηρητηρίου Απασχόλησης, της µερικής απασχόλησης σε
πλήρη, που βγάζει απέξω και τις επιδοτούµενες θέσεις εργασίας,
που βγάζει απέξω και τις άτυπες µορφές απασχόλησης, δίνει στη
χώρα ένα ποσοστό γύρω στο 13%. 'Οταν όµως η Ολλανδία -το
ανάφερε και ο Πρωθυπουργός χθες- που έχει 5,5%, πηγαίνει στο
15%. 'Οταν µε βάση αυτήν την ανάλυση είµαστε πολύ κάτω, ούτως
ή άλλως είµαστε κάτω από το µέσο όρο των χωρών της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Γιατί, κύριε Καραµανλή και κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, δεν χρησιµοποιείτε τα σωστά στοιχεία; Εγώ για άλλη
µία φορά θα τα καταθέσω, όπως και τα πρόσθετα στοιχεία του
Ευρωπαϊκού Παρατηρητηρίου Απασχόλησης, στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, για να υπάρχει πλήρης γνώση. Πέραν του ότι στις
θυρίδες σας έχω θέσει όλα τα στοιχεία, που είναι αυτήν τη στιγµή
στη διάθεσή µας, τόσο από τον ΟΑΕ∆ όσο και από την Κοινότητα,
για να τα αξιοποιούµε σωστά.
Πέρα από αυτό υπήρξε µία µεγάλη συζήτηση σε σχέση µε τις
κοινωνικές δαπάνες. Μας κατηγορείτε ότι έχουµε το χαµηλότερο
ποσοστό κοινωνικών δαπανών σε σχέση µε τον ΑΕΠ.
Παρερµηνεύοντας τα στοιχεία της ΕUROSTAT και αγνοώντας την
ιστορική αφετηρία της χώρας και την πολιτική της εξέλιξη, δεν
µπήκε κανείς στον κόπο να δει ότι η µείωση αφορά την πενταετία
1990-1995, που σηµαίνει ότι η δραστική µείωση των κοινωνικών
δαπανών την περίοδο 1990-1993 έφερε αυτό το αποτέλεσµα. Και
δεν είδε κανείς ότι το 1981 ξεκινήσαµε µε το 11% του ΑΕΠ, όταν οι
άλλες χώρες είχαν πάνω από το 25%.
Γιατί, κύριοι συνάδελφοι; Γιατί µετά το Β' Παγκόσµιο Πόλεµο -αυτή
είναι η αλήθεια- στην Ευρώπη διαµορφώθηκε το κοινωνικό κράτος,
ενώ στην Ελλάδα δηµιουργήθηκε και διαµορφώθηκε το αστυνοµικό
κράτος, χωρίς παροχές, χωρίς κοινωνική αλληλεγγύη. Και
κοινωνικό κράτος αρχίζει να διαµορφώνεται στην Ελλάδα το 1981
µε κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ και µε εµπνευστή τον Ανδρέα
Παπανδρέου.
Αυτή είναι η αλήθεια. Και καλύψαµε τις αποστάσεις. Και σήµερα τα
στοιχεία µας είναι συγκρίσιµα και είναι στη διάθεσή σας. Θα
κατατεθούν στην Εθνική Αντιπροσωπεία, πέραν του ότι έχουν
δηµοσιευθεί στα πλέον έγκυρα περιοδικά.
Κάτι ακόµα. Πρέπει να ξέρετε ότι στην Ελλάδα δεν
συνυπολογίζονται, για να βγάλουν τα ποσοστά µε την Ευρώπη, οι
δαπάνες οι οποίες δίνονται για την κοινωνική προστασία από τους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, από την Εκκλησία, από µη
κρατικές οργανώσεις, ενώ στις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης συνυπολογίζονται και αυτές οι δαπάνες. Και µετά την
προτροπή, που µας έγινε και την αναθεώρηση, άλλη θα είναι η
εικόνα.
Πηγαίνω σε ένα σύντοµο απολογισµό σε σχέση µε τις πολιτικές
απασχόλησης. Υπάρχει ήδη ένας νέος νόµος για τις εργασιακές
σχέσεις. Είναι µία διαρθρωτική αλλαγή. Υπάρχει πλέον πλήρης
εναρµόνιση µε τις νοµοθεσίες των χωρών της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης. 'Εχουµε ένα σύγχρονο δίκαιο εργασίας, που παρέχει
ευεληξία στην αγορά και ασφάλεια στον εργαζόµενο, ένα χρήσιµο
εργαλείο για την ανάπτυξη. Είναι στο χέρι των παραγωγικών
τάξεων και της Κυβέρνησης και όλων µας να το αξιοποιήσουµε.
Υπάρχει πλέον εκτίµηση της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης ότι η ελληνική
εργατική νοµοθεσία είναι πλέον πλήρως εναρµονισµένη µε την
ευρωπαϊκή.
∆εν θα πάω στις επί µέρους ρυθµίσεις, γιατί δεν µε παίρνει ο
χρόνος. Υπάρχει ένας νέος νόµος για την προστασία των ατόµων
ειδικών κατηγοριών, που στηρίζει την ανταγωνιστικότητα των
επιχειρήσεων, εισάγει διαφάνεια, αντικειµενικότητα και
εξορθολογισµό στο όλο σύστηµα, που είναι ένα άλλο χτύπηµα στο
πελατειακό σύστηµα της χώρας. Υπάρχει η διαδικασία
νοµιµοποίησης των οικονοµικών µεταναστών. 'Ενα µεγάλο
εγχείρηµα που στηρίζεται στις αξίες του ανθρωπισµού, της
ισότητας, στο δικαίωµα της εργασίας, της προστασίας των
δικαιωµάτων του 'Ελληνα εργαζόµενου, που προστατεύει
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την ασφαλιστική και την ποινική νοµοθεσία, που µπορεί να τη βάλει
σε εφαρµογή. Και είναι αυτονόητο ότι το εγχείρηµα έχει µπροστά
του ανηφόρα και θα ολοκληρωθεί και µε το νέο νόµο για τη
µετανάστευση, που σύντοµα θα φέρει η Κυβέρνησή µας στη Βουλή.
Είναι σε εξέλιξη δύο µεγάλα και καινοτόµα προγράµµατα τριετούς
διάρκειας για την επαγγελµατική αποκατάσταση διακοσίων χιλιάδων
ανέργων. Πρόκειται για το πρόγραµµα, "Νέοι στην Ενεργό Ζωή",
γιατί ρίχνουµε το βάρος στους νέους και εκεί είναι το ζήτηµα και
"ξανά στη ζωή" που είναι για τους µακροχρόνια ανέργους,
συνολικού ύψους τετρακοσίων πενήντα δισεκατοµµυρίων
(450.000.000.000) δραχµών. Και υπάρχουν άλλα δεκαεννέα ειδικά
προγράµµατα για άτοµα µε ειδικές ανάγκες, υπάρχουν
προγράµµατα που αναφέρονται σε νέους επιστήµονες, για σύνδεση
και απόκτηση εργασιακής εταιρείας, για µεγάλες ηλικίες κλπ.
'Ολον αυτόν τον πίνακα µε τα ποσά και την πορεία υλοποίησης θα
τα καταθέσω στην Εθνική µας Αντιπροσωπεία.
Πηγαίνω στα ζητήµατα της ασφαλιστικής µεταρρύθµισης.
Υλοποιούµε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα παρέµβασης,
αναµόρφωσης, µεταρρύθµισης του ασφαλιστικού συστήµατος.
Πρώτο µέτρο ήταν η ένταξη των αγροτών στο ασφαλιστικό σύστηµα
της χώρας. 'Ηδη επτακόσιες χιλιάδες ασφαλισµένοι έχουν ενταχθεί
στο σύστηµα. Ξεπέρασε τις προσδοκίες µας αυτή η ένταξη.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Και δεν πληρώνουν.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Πληρώνουν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ούτε το κράτος.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Και το κράτος πληρώνει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Το οµολόγησε ο Υπουργός
Γεωργίας.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να ξέρετε ότι
σήµερα στους αγρότες υπάρχει διαδοχική ασφάλιση, υπάρχει
κάλυψη αγροτικού ατυχήµατος, υπάρχει χορήγηση σταδιακών
συντάξεων αυξηµένων και τόσα άλλα ζητήµατα. Υπάρχει
εξορθολογισµός των δαπανών υγείας. Υπάρχει αποκατάσταση των
αδικιών που έγιναν µε τους νόµους της Νέας ∆ηµοκρατίας σε σχέση
µε τις επικουρικές συντάξεις και την επαναφορά της
τριακονταπενταετίας στο ΙΚΑ. Θα τα πούµε στο ασφαλιστικό
νοµοσχέδιο για το αν η Νέα ∆ηµοκρατία τότε άγγιξε τα λεγόµενα
ευγενή ταµεία.
Υπάρχουν άλλα ζητήµατα δωρεάν ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης
στους ηλικιωµένους, υπάρχει χορήγηση από 1.1.99 βιβλιαρίων
υγείας στους νέους ανέργους που δεν έχουν ασφάλιση. Υπάρχουν
οι νέες παρεµβάσεις. Μέσα στη βδοµάδα παρουσιάζω και στέλνω
στην ΟΚΕ το σχετικό νοµοσχέδιο και βέβαια ακολουθούν και ακόµα
µεγαλύτερες αλλαγές µέσα στη διετία.
Επιλογή µας για όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο
διάλογος, ο κοινωνικός διάλογος, ο πολιτικός, η συµφωνία, η
συναίνεση. Μαζί µε τους εργαζόµενους, µαζί µε τις παραγωγικές
δυνάµεις της χώρας, βαδίζουµε δυναµικά µπροστά. Αυτό είναι το
έργο που αναγνωρίζει ο λαός και καθηµερινά ανανεώνει την
εµπιστοσύνη του στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. και στον Κώστα Σηµίτη. Αυτό το
έργο και αυτήν την πολιτική καταθέτουµε ενώπιον της Εθνικής µας
Αντιπροσωπείας και ζητούµε την εµπιστοσύνη της.
Τελειώνοντας θέλω να τονίσω ότι η πολιτική που ακολουθούµε είναι
η µόνη αξιόπιστη και αποτελεσµατική πολιτική για τη χώρα και τους
εργαζόµενους. Θα περίµενα από τις δυνάµεις της Αντιπολίτευσης,
εποικοδοµητικές, ρεαλιστικές προτάσεις ή τη διατύπωση µιας άλλης
σοβαρής πολιτικής πρότασης για την πορεία της χώρας. ∆εν την
ακούσαµε.
Και για να ακριβολογήσω, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει τη
δική του ξεχωριστή γραµµή, έξω από την ΟΝΕ, που οδηγεί στον
άγονο δρόµο της αποµόνωσης. Από την άλλη, ο Συνασπισµός και
το ∆ΗΚΚΙ επιχειρούν να αρθρώσουν µια εναλλακτική πρόταση στα
πλαίσια της ΟΝΕ και θα ήταν, πράγµατι, χρήσιµη αν δεν ήταν ένα
εγκεφαλικό κατασκεύασµα ανεφάρµοστο, διότι δεν παίρνει υπόψη
της ότι στο γήπεδο δεν παίζουµε µόνοι µας. Ο κ. Κωνσταντόπουλος

οµιλεί για µια άλλη πολιτική, "µια άλλη πολιτική", "µια άλλη
πολιτική". Τέλος πάντων, ποια είναι αυτή η άλλη πολιτική, να τη
δούµε και εµείς;
Και βέβαια υπάρχει και η πλήρης γύµνια -λυπάµαι γι' αυτό- της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Μας είπε ο κ. Καραµανλής ότι δεν τον
ακούσαµε στο άλφα ή στο βήτα ζήτηµα. Τι να ακούσουµε δηλαδή;
'Οτι έπρεπε να πουλήσουµε ή να ξεπουλήσουµε; Να θυµηθούµε τα
δικά τους εγχειρήµατα, όταν πήγαν να κάνουν ιδιωτικοποιήσεις, την
ίδια στιγµή που, γι' αυτό που κατηγορούν εµάς, πυροδοτούσαν οι
ίδιοι αντιδράσεις των εργαζοµένων.-
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σε µισό λεπτό
τελειώσατε, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Να ακούσουµε ότι έπρεπε να κάνουµε πιο γρήγορα στη
µετοχοποίηση της Ιονικής, ή να ακούσουµε την υποστήριξή του στη
µερίδα εκείνων των εργαζοµένων που αντιδρούσαν; ∆ιαλέξτε τι να
ακούσουµε.
Και επιπλέον µας επικρίνει, που του επισηµαίνουµε ότι δεν έχει
συγκεκριµένη πολιτική. ∆εν µας λέει, επιτέλους, ποια είναι; 'Εχει
καιρό ακόµη να το σκεφθεί -νοµίζω- ο κ. Καραµανλής. Νέος είναι,
µέχρι το 2004 µπορεί να το σκεφθεί καλά, εκτός και αν προκύψει
τίποτε άλλο στη διαδροµή.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Στους συναδέλφους σας να τα λέτε αυτά.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Γιατί µέχρι τότε σίγουρα
Πρωθυπουργός θα είναι ο Κώστας Σηµίτης.
Προς το παρόν, πάντως -και τελειώνω- η αµετροέπεια, η
δηµαγωγία και η απολιτική προσέγγιση, που χαρακτηρίζουν το λόγο
του κ. Καραµανλή, συνθέτουν µια ξεπερασµένη πολιτική, µια
βαθύτατα συντηρητική πολιτική, που δεν αποκρύπτεται µε κανένα
τρικ, µε κανένα µάθηµα τηλεοπτικών εµφανίσεων, γιατί γίνονται και
µαθήµατα τηλεοπτικών εµφανίσεων στη Νέα ∆ηµοκρατία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ, τελειώστε.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Και είναι κρίµα που εµφορείται απ'
αυτές τις αρχές ένας νέος πολιτικός. Ας διδαχθεί, τουλάχιστον, από
τα µαθήµατα των προκατόχων του. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Κυβέρνησή
του µε ευθύνη και σιγουριά θα είναι εδώ, για να αντιµετωπίζουµε
στο παρόν και στο µέλλον τα προβλήµατα της χώρας.
Σας ευχαριστώ, κύριοι συνάδελφοι.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάνου καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαϊωάννου.
Ο κ. Σιούφας Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα
ετοιµάσει εκ καθήκοντος µια οµιλία, η οποία αναµφίβολα θα ήταν
εναντίον της πρότασης εµπιστοσύνης, που ζητά ο Πρωθυπουργός
από την Εθνική Αντιπροσωπεία.
Αλλά έλαβα µία επιστολή από ένα συµπολίτη µου, ο οποίος µου
έλεγε ότι δεν πρέπει να καταψηφισθεί η καλύτερη Κυβέρνηση των
τριάντα  τελευταίων  ετών,  όπως  υποστηρίζει  ο  Πρωθυπουργός
κ.  Σηµίτης.  Και  σας  διαβάζω  τι  µου  έγραφε,
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γιατί δεν πρέπει να καταψηφισθεί η Κυβέρνησή σας.
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): 'Αλλοι τα λένε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: "∆εν πρέπει να καταψηφισθεί η
Κυβερνησή σας, γιατί στην οικονοµία επικρατεί η συνέπεια των
υποσχέσεων, η σταθερότητα της στρατηγικής και η κοινωνική
ευαισθησία. Γιατί στην παιδεία γίνονται οι ευφυέστερες των
επιλογών και οι πλέον ρηξικέλευθες των µεταρρυθµίσεων. Εις τα
θρησκεύµατα, η Εκκλησία συνδράµεται ακόµα και µε συµβουλές επί
εκκλησιαστικών τροπαρίων. Στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης βασιλεύει
η καλλιέπεια, η πραότητα του ύφους και το αδέκαστον του
χαρακτήρος ως υπόδειγµα για δικαστές και δικαζοµένους. Στην
εξωτερική πολιτική, διακρίνεται η ηρεµία του ύφους, ο σεβασµός
των οµολόγων και η εκφραστική διπλωµατία. Στις µεταφορές και
επικοινωνίες, κυριαρχεί η βαθιά γνώση του αντικειµένου και η
καταπολέµηση της σπατάλης του δηµοσίου χρήµατος. Στον τοµέα
εργασίας και απασχόλησης" -όπου την πολιτική έχει ο µόλις
κατελθών από το Βήµα Υπουργός- "παρά τις εργώδεις
προσπάθειες που καταβάλλονται, έχουµε ως αποτέλεσµα την
αύξηση της ανεργίας. Στα δηµόσια έργα έχουµε φθάσει στο ζηλευτό
σηµείο µόνο το 10% από αυτά να έχουν τις προδιαγραφές της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Ο καθαρισµός των πόλεων γίνεται κατά
τρόπο οικολογικό και αυτό το έργο το έχουν αναλάβει οι πληµµύρες,
που έχουν επεκταθεί σε ολόκληρη την επικράτεια. Τα προβλήµατα
της γεωργίας λύνονται µε τη µείωση των προβληµατικών δασών και
µε τη µετακίνηση των γεωργών στις πόλεις. Στο σύστηµα υγείας
επικρατεί τέτοια οργάνωση και αποτελεσµατικότητα, ώστε να
αναλαµβάνει ο Παντοδύναµος µε τον έναν ή µε τον άλλον τρόπο να
λύσει πρώτος τα προβλήµατα υγείας των Ελλήνων. Και, τέλος, στην
κοινωνική ασφάλιση, για την οποία ο αρµόδιος Υπουργός είναι τόσο
υπερήφανος και γι' αυτά τα οποία γίνονται τον τελευταίο καιρό, δεν
έχει παρά κανείς να δει τις πορείες ενθουσιωδών και
ζητωκραυγαζόντων γερόντων από το κέντρο της πόλεως, ώστε να
µη χρειάζεται καµία άλλη µαρτυρία!".
Αλλά δεν είπε ο αρµόδιος Υπουργός ότι δεν θα ήταν Υπουργός
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, αν δεν ήταν η ασφαλιστική µεταρρύθµιση
που έγινε την περίοδο 1990-1993 στην κυβέρνηση του
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, µία ασφαλιστική µεταρρύθµιση που την
εφαρµόζουν σχεδόν εις το ακέραιον, παρά τις προσπάθειες
αποδόµησης που έχουν γίνει και γι' αυτά θα πάρετε την απάντηση
όταν θα φέρετε το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ.
"Και τέλος, ο ελληνικός λαός" -µου γράφει ο συµπολίτης µου-
"αναρωτιέται, σε τι αισθάνεται καλύτερα τα τελευταία χρόνια.
'Οποιος έχει άποψη, δεν έχει παρά να ανηφορίσει το βράδυ από
την Οµόνοια προς του Μαξίµου, για να την πει και αν είναι λίγο
θαρραλέος, µπορεί να ζητήσει και αστυνοµική συνοδεία!".
Παρά όµως αυτά, τα οποία µου έγραψε ο συµπολίτης µου, κύριοι
συνάδελφοι, δεν µε έπεισε και ακριβώς γι' αυτόν το λόγο οι
τοποθετήσεις των συναδέλφων Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας
είναι και συγκεκριµένες και πιεστικές απέναντι στην Κυβέρνηση.
Γιατί ο Πρωθυπουργός αποδεικνύεται ότι όχι µόνο δεν µπορεί να
συντονίσει την Κυβέρνησή του, αλλά δεν µπορεί ακόµη να διοικήσει
και το κόµµα του. Με την ενέργειά του να ζητήσει ψήφο
εµπιστοσύνης µεταφέρει στους θεσµούς της πολιτείας τη λύση των
κοµµατικών του προβληµάτων, µεταφέρει µία προβληµατική
ενδοκοµµατική του υπόθεση στην πλάτη των θεσµών του
πολιτεύµατος, τους οποίους και επιστρατεύει, για να θέσει για µία
ακόµη φορά µπροστά σε διλήµµατα την ίδια την Κοινοβουλευτική
του Οµάδα.
Αλλά την ώρα που ο ελληνικός λαός ζητά την εµπιστοσύνη από
σας, κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, την ίδια ώρα δέκα
εκατοµµύρια 'Ελληνες δυσπιστούν απέναντι σ' αυτήν την πολιτική.
Και αυτό γιατί µια πλειάδα Βουλευτών του ΠΑ.ΣΟ.Κ. αµφισβητεί την
πολιτική της Κυβέρνησης. Μία πλειάδα Βουλευτών του ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
κορυφαία στελέχη του κόµµατος, ακόµη και Υπουργοί δηλώνουν
δηµόσια ότι δεν τους ικανοποιεί το κυβερνητικό σχήµα και απαιτούν

την αλλαγή του. Και την ίδια στιγµή ο Πρωθυπουργός αντεπιτίθεται
σε κορυφαίους του ΠΑ.ΣΟ.Κ., σε Υπουργούς και σε Βουλευτές του.
Και τι έπραξε; Ζήτησε να έλθουν στη Βουλή και να στηρίξουν µία
κυβέρνηση, που οι ίδιοι ζητούν να αλλάξει. Ζήτησε να έλθουν στη
Βουλή και να στηρίξουν µια πολιτική, που οι ίδιοι την κατακρίνουν.
Ζήτησε να έλθουν στη Βουλή και να συµφωνήσουν µε ό,τι δηµόσια
καταγγέλλουν και αµφισβητούν.
Αυτό είναι το ιδιαίτερο πολιτικό πλαίσιο αυτής της συζήτησης, κύριοι
συνάδελφοι: Η αµφισβήτηση της Κυβέρνησης και της κυβερνητικής
πολιτικής από τους ίδιους τους Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η
αµφισβήτηση των Βουλευτών του ΠΑ.ΣΟ.Κ. από τον ίδιο τον
Πρωθυπουργό. Και αυτά ακριβώς τα δύο στοιχεία είναι εκείνα που
θεµελιώνουν και τη συνολική αµφισβήτηση της Κυβέρνησης του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. Απειλεί µ' αυτήν την πρόταση ο Πρωθυπουργός, όταν
σας λέει ότι, αν τον ψηφίσετε µόνο εκατόν πενήντα (150), θα κάνει
πολιτική αυτοκτονία. Ας το πραγµατοποιήσει. Θα το
πραγµατοποιήσει κάτω από τα χειροκροτήµατα δέκα εκατοµµυρίων
Ελλήνων. Η απειλή του κ. Σηµίτη είναι και ιδιαίτερα πρωτότυπη.
Απειλεί να πέσει πηδώντας από τα υπόγεια του Μαξίµου, διότι εκεί
κρύβεται, αρνούµενος να δει και να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα
της χώρας. Ο Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης ζητά ψήφο εµπιστοσύνης.
Πριν όµως την αξιώσει από σας, κύριοι συναδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
πρέπει να πείσει πρώτα ο ίδιος ότι έχει εµπιστοσύνη στον εαυτό
του. Και χθες το βράδυ, µ' αυτήν τη θλιβερή εµφάνιση απέδειξε ότι
το πρώτο που δεν διαθέτει είναι εµπιστοσύνη στον εαυτό του, γιατί
στα µάτια του ελληνικού λαού έχει αποδείξει µέχρι σήµερα ότι είναι
ο πλέον ανασφαλής, ο µε λιγότερη αυτοπεποίθηση άνθρωπος που
έγινε Πρωθυπουργός αυτής της χώρας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις σοβαρές δηµοκρατίες οι
εκλεγµένοι εξαντλούν τα όρια της εντολής που έλαβαν από το λαό.
Αν δεν είναι σε θέση ο ίδιος ο Πρωθυπουργός να φέρει αυτήν την
εντολή σε πέρας, έχει υποχρέωση από το Σύνταγµα και την
πολιτική ηθική να έλθει και να την καταθέσει στην Εθνική
Αντιπροσωπεία. Γιατί η σηµερινή Κυβέρνηση κατόρθωσε στα µέσα
της εντολής που έλαβε από τον ελληνικό λαό, να εξαντλήσει όλα τα
όρια αντοχής του ελληνικού λαού και ζητά το µανδύα της
εµπιστοσύνης εκτόν εξήντα (160) Βουλευτών της Πλειοψηφίας, για
να κρύψει τη γυµνή δυσπιστία δέκα εκατοµµυρίων Ελλήνων.
Πρέπει να σηµειώσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και κάτι ακόµα,
το οποίο θεωρώ ως ιδιαίτερα σηµαντικό. ∆ύο δόγµατα φαίνεται ότι
εµφανίζονται µπροστά µας, µετά την πρωτοβουλία που πήρε ο
Πρωθυπουργός της χώρας. Είναι το δόγµα Σηµίτη, που επιτρέπει
στους Βουλευτές του να προσέρχονται στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, τους αφήνει να ακούν, αλλά τους απαγορεύει να
διαφωνούν και τους επιβάλλει να τον στηρίζουν. Αυτό ανατρέπει
ουσιαστικά και το γνωστό δόγµα Λίγκολ, δηλαδή, για κυβέρνηση
του λαού, από το λαό, για το λαό και το µετατρέπει σε κυβέρνηση
του λαού, από το ΠΑ.ΣΟ.Κ., για τον κ. Σηµίτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµβαίνει και κάτι άλλο. Η Νέα
∆ηµοκρατία δέχθηκε από χθες το βράδυ µία επίθεση από
ορισµένους συναδέλφους της λεγόµενης εσωκοµµατικής
αντιπολίτευσης, δηλαδή εκείνους οι οποίοι στα Μέσα Μαζικής
Επικοινωνίας κατακρίνουν την Κυβέρνηση και έρχονται στην Εθνική
Αντιπροσωπεία και αντί να απαντήσουν γι' αυτά τα οποία λένε
εκτός της Αιθούσης, επικρίνουν τη Νέα ∆ηµοκρατία, την πολιτική
της και τον πολιτικό της λόγο. Αυτό είναι το ένα θέµα.
Το δεύτερο θέµα είναι ότι δεν είναι δυνατόν στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης να εκβιάζουν και να έρχονται στη Βουλή εκβιαζόµενοι
από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, δηλαδή, να νοµίζουν όλοι µαζί ότι
αυτοί αποτελούν την κυβερνώσα πλειοψηφία.
Θα ήθελα τέλος, κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας αυτήν µου την
παρέµβαση, να πω και τούτο. Αύριο θα πάρει, απ' ό,τι φαίνεται, την
ψήφο εµπιστοσύνης σας ο κ. Σηµίτης. Θα έχουµε δηλαδή
κυβερνητική, κοµµατική εµπιστοσύνη, αλλά την ίδια ώρα θα
υπάρχει οικουµενική δυσπιστία από ολόκληρο το λαό.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σιούφα.
Ο κ. Σταυρακάκης Μηνάς έχει το λόγο.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν στερεύει ο
δραστικός και πειστικός πολιτικός για την ακρίβεια αντιπολιτευτικός
λόγος και όταν η πρόδηλη αδυναµία αποκαλύπτεται, τότε
προσφεύγουµε σε χαριτωµένα ευρήµατα και ανασύρουµε επιστολές
αναγνωστών.
Προέβητε σε ατόπηµα, κύριε συνάδελφε. Θα έπρεπε στην
προσφώνησή σας, αντί να πείτε "κύριε Πρόεδρε" ή "κύριοι
συνάδελφοι", να πείτε, "κύριε διευθυντά". Μας καταστήσατε
αναγνώστες επιστολών.
Η Κυβέρνηση δεν θα µπορούσε να µετεωρίζεται ανάµεσα σε µια
εικόνα θολή που αδυνατίζει την αποτελεσµατικότητά της, να
µετεωρίζεται ανάµεσα στα µεγάλα προτάγµατα τα οποία καλείται να
αντιµετωπίσει.
Η προσφυγή στην ψήφο εµπιστοσύνης δεν είναι ένας πολιτικός
οπορτουνισµός, είναι ένα συνταγµατικό δικαίωµα και µία
συγκεκριµένη πολιτική πράξη ιδιαίτερης βαρύτητας.
Πολλοί εκ των προλαλησάντων, ασκήσαντες κριτική στην
κυβέρνηση, µίλησαν για καλοδεχούµενες εκλογές. Αντί να είναι
καλοδεχούµενες θα ήταν ενδιαφέρον εάν επροτείνοντο οι εκλογές.
Οι στόχοι της πρωτοβουλίας του Πρωθυπουργού να ζητήσει ψήφο
εµπιστοσύνης εξετέθησαν χθές µε ειλικρίνεια, πειστικότητα και
αίσθηµα ευθύνης. Κατ'αρχήν υποδήλωσαν τη σχέση µε την εξουσία
της Κυβέρνησης, όχι ως αυτοσκοπό, όχι ως συλλογική υπαρξιακή
ανάγκη, αλλά ως µέσον.
∆εύτερη ανάγκη το ξεκαθάρισµα του τοπίου. Το µέγεθος των
προβληµάτων, τα διακυβεύµατα, καθορίζουν το µέτρο των
πρωτοβουλιών και ήταν υποχρέωση του Πρωθυπουργού να πράξει
όπως έπραξε.
Απαιτείται σταθερότητα κυβερνητικής εξουσίας, επαναεπιβεβαίωση
της συνέπειάς µας, στην πολιτική εξουσιοδότηση του 1996 στην
πολιτική συµφωνία του 1996, αλλά απαιτείται και αναβάθµιση του
δηµοκρατικού πολιτεύµατος.
Αυτό που δοκιµάζεται σήµερα είναι η λειτουργικότητα των
µεταπολιτευτικών πολιτικών θεσµών και αυτό το οποίο προκαλεί τη
δοκιµασία είναι η προφανής λίγη διάρκεια που ως έθνος βιώνουµε
τη δηµοκρατία, ώστε να µην θεωρούµεθα επαρκώς µυηµένοι σε
αυτήν. Είναι το πως κατανοείται η δηµοκρατία από τους πολίτες.
Κατανοείται ως δηµοκρατία δικαιωµάτων και όχι ως δηµοκρατία
υποχρεώσεων, που αυτό δηµιουργεί αντικειµενικά και σοβαρά
προβλήµατα διαχείρισης της πολιτικής εξουσίας.
Τρίτον, είναι η ανταγωνιστική σχέση που έχουν οι πολιτικοί θεσµοί
µε τα Μαζικά Μέσα Επικοινωνίας, αλλά και η στάση µας ηµών των
πολιτικών, που ασκούµε πολιτική µε αυτά.
Υπάρχει µία µεγάλη ανισορροπία, µία φιλοσοφική και ιστορική
στρέβλωση σήµερα και αποτελεί µεγάλο πολιτικό παραστράτηµα
για εµάς η συνέργεια σε αυτό το φαινόµενο. Το φαινόµενο, δηλαδή,
να αµφισβητείται η πολιτική ή να ασκείται πολιτική απο κέντρα
εξουσίας, διαπλεκόµενα ενίοτε, χωρίς εν τούτοις αυτοί που ασκούν
την πολιτική να λογοδοτούν όπως οι πολιτικοί λογοδοτούν και
κρίνονται από το λαό. Αυτό είναι ιστορική διαστρέβλωση, είναι
στρέβλωση του πολιτικού συστήµατος.
Θα σας θυµίσω τη στάση σας όταν ψηφίστηκε πρόσφατα ένα
σηµαντικό νοµοσχέδιο, που τοποθετεί τη χώρα και τη Κυβέρνηση
στην ευρωπαϊκή πρωτοπορία και αφορά τη ρύθµιση της ψηφιακής
τηλεόρασης. Φύγατε, αποχωρήσατε, είτε διότι δεν θέλατε να
σπάσετε τα αυγά είτε διότι δεν θέλατε να ανοίξετε µέτωπα είτε διότι
φοβηθήκατε να δείξετε τη γύµνια σας σε ένα µείζον θέµα, που
σχετίζεται όµως µε τη λειτουργία των πολιτικών θεσµών, που
σχετίζεται, δηλαδή, µε τη λειτουργία της δηµοκρατίας.
Ασφαλώς και ορθά ο Πρωθυπουργός έθεσε εχθές, ως στοιχείο της
εισήγησής του, την ανάγκη αξιολόγησης των προτάσεων, που ως
κόµµατα καταθέτουµε στη Βουλή, από τον ελληνικο λαό. Και
ασφαλώς τη νοµιµοποίηση η Κυβέρνηση δεν την έχει µόνο από την

πλειοψηφία, αλλά και από την αντιπολίτευση που ουσιαστικά
νοµιµοποιεί και καθορίζει τη λειτουργία του Κοινοβουλίου.
Βεβαίως είναι δικαίωµα και υποχρέωση της Αντιπολίτευσης να
επικρίνει, αλλά και να απορρίπτει, όµως υποχρέωσή της είναι και να
προτείνει. 'Οταν δεν το κάνει στοµώνει την αντιπολιτευτική
αποτελεσµατικότητά της, χάνει τη πειστικότητά της. Είστε
αναποτελεσµατικοί γιατί όταν το θαρραλέο βήµα της ένταξης στο
σύστηµα συναλλαγµατικών ισοτιµιών, όταν δηλαδή το προφανές,
όταν το καταγεγραµµένο ιστορικό γεγονός το αµφισβητείτε στο λαό,
πως θέλετε να είστε αξιόπιστοι;
Εγώ, αγαπητέ κύριε Σιούφα, στη δική σας επιστολή θα
αντιπαραθέσω τις παρατηρήσεις 'Αγγλων συναδέλφων, όταν προ
µηνών βρισκόµουν σε αποστολή στην Αγγλία, οι οποίοι
χαρακτήρισαν την πράξη της Κυβερνήσεως ως τολµηρή και
οξυδερκή.
Τρίτον, όταν η σύγκρουση της Κυβέρνησης µε προνοµιακούς και
προσκείµενους µαζικούς χώρους, αντί να επαινείται, κατηγορείται -
όπως έπραξε χθες ο αξιότιµος αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και εννοώ την Ιονική Τράπεζα- και όταν οι
πρωτοβουλίες, όπως το νοµοσχέδιο που ανέφερα ήδη, που
αφορούσε την ψηφιακή τηλεόραση, σµικρύνονται και όταν η
κατάργηση και συγχώνευση εκατοντάδων φορέων και Νοµικών
Προσώπων ∆ηµοσίου ∆ικαίου, που προφανώς επισύρουν και
δηµιουργούν κόστος, µηδενίζονται, θέλετε να είστε πειστικοί;
Ασφαλώς όχι.
'Αρα είναι ορθό στη Βουλή να επανεπιβεβαιώσει η Kυβέρνηση την
εµπιστοσύνη της, είναι ορθό να επανεπιβεβαιώσει την ισχύ των
δεσµεύσεων της, να ενισχύσει την ισχύ της και την
αποτελεσµατικότητά της και να πράξει αυτό το οποίο είναι καλό για
τον τόπο. Η Κυβέρνηση άνοιξε όλα τα µέτωπα, που θα έπρεπε. Η
Αντιπολίτευση έχει ένα µέτωπο, την Κυβέρνηση, όπου τα πάντα
είναι λάθος.
Στην εξωτερική πολιτική, η σχέση µας και η ένταξη της χώρας στην
ΟΝΕ, είναι ένα ισοδύναµο ιστορικό γεγονός µε την ένταξη στην
ΕΟΚ. ∆εν έχει κατανοηθεί ότι δεν είναι σηµαντικό µόνο το
οικονοµικό αποτέλεσµα, αλλά θα πρέπει να ερµηνευθεί και να
κατανοηθεί ως παράµετρος ειρήνης, ασφάλειας, ως παράµετρος
ισχύος για τη χώρα.
Μεταλλάσσουµε το κράτος µε τον "Καποδίστρια" και αυτό έχει
κόστος. Εξυγιαίνουµε µε καταργήσεις και συγχωνεύσεις και αυτό
έχει κόστος. Κάνουµε ανακατάξεις και στρατηγικές εκσυγχρονισµού
στο πιστωτικό σύστηµα και αυτό έχει κόστος.
Αλλά θα µου επιτρέψετε να σχολιάσω, κύριε Πρόεδρε -και τελειώνω
µε αυτό- όσον αφορά την οικονοµία, το προσφιλές καταφύγιο της
τάχα αλχηµείας των στοιχείων. Θα ήθελα να αναγνώσω ορισµένα
στοιχεία, που έδωσε ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας από µία άλλη
σκοπιά:
Το έλλειµµα από το '93 µέχρι το '98 το µειώσαµε ως έλλειµµα της
γενικής Κυβέρνησης και ως ποσοστό του ΑΕΠ, από 13,8% σε 2,4%
.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή.)
Κύριε Πρόεδρε, είναι κρίσιµα στοιχεία. Σας παρακαλώ δώστε µου
ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ να
τελειώσετε σε µισό λεπτό.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: Το '89, το έλλειµµα που παραδώσαµε,
ήταν κάτω του 11%. Θα ήθελα να πω κάτι για τον πληθωρισµό. Τον
πληθωρισµό τον πήγαµε από το 13% στο 4,5% , δηλαδή πάµε να
ικανοποιήσουµε το τελικό κριτήριο το 1999. Ο πληθωρισµός όµως
µειώθηκε στην Ελλάδα, χωρίς να αυξηθεί η ανεργία, όπως συνέβη
στην Ισπανία. Και όταν µιλάτε για ανεργία, είναι φαρισαϊσµός να
αγνοείτε τη θέση...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Σταυρακάκη, δεν
συγκρατούν αριθµούς αυτήν τη στιγµή αυτοί που µας ακούν. Σας
παρακαλώ, κύριε Σταυρακάκη, τελειώνετε.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: Η  στάση  των  Βουλευτών  δεν
καθορίζεται  από  ωφελιµιστικό  κυνισµό,  που  προσβλητικά
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προσάπτεται, αλλά από υψηλό αίσθηµα ευθύνης. Και αυτή είναι η
ουσία του πολιτικού ζητήµατος που συζητούµε εδώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συγγνώµη που είµαι
σκληρός, αλλά δεν γίνεται διαφορετικά.
Ο κ. Τζωάννος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσα µε προσοχή τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας να λέει για πρώτη φορά,
τουλάχιστον στη Βουλή, ότι τον Μάρτιο είχαµε υποτίµηση. ∆εν
χρησιµοποίησε, δηλαδή, το γνωστό όρο "προσαρµογή
συναλλαγµατικής ισοτιµίας". Ε, αυτό ήταν ένα βήµα προς την
σωστή κατεύθυνση σε ό,τι αφορά την πληροφόρηση του ελληνικού
λαού.
Κατά τα άλλα, είχαµε επανάληψη του γνωστού ποιήµατος, ότι η
υποτίµηση και η συµµετοχή στο µηχανισµό συναλλαγµατικών
ισοτιµιών ήταν µεγάλη επιτυχία. ∆ηλαδή, την αποτυχία της
οικονοµικής πολιτικής του ΠΑΣΟΚ που κατέρρευσε το Μάρτιο,
πιεζόµενη η Κυβέρνηση από τις αγορές εξαιτίας της αναξιοπίστου
πολιτικής της, την εµφανίζει η Κυβέρνηση ως µεγάλη επιτυχία.
Και σας θυµίζω ότι πέρυσι, όταν συνεζητείτο ο προϋπολογισµός, ο
ίδιος ο κ. Παπαντωνίου έλεγε ότι δεν είναι ανάγκη η Ελλάδα να
συµµετάσχει στο µηχανισµό συναλλαγµατικών ισοτιµιών ως
προϋπόθεση συµµετοχής στο EURO. Και όχι µόνο αυτό, αλλά στο
Λονδίνο, µαζί µε την βρετανική κυβέρνηση, έλεγαν ότι αυτή η
προϋπόθεση δεν ισχύει. Και ξαφνικά ξεχάστηκαν όλα αυτά και την
ανάγκη φιλοτιµίαν ποιουµένη η Κυβέρνηση, θριαµβολογεί σήµερα.
Βεβαίως το καταλαβαίνω αυτό, διότι πρέπει να αναπτερωθεί το
πεσµένο ηθικό του ΠΑΣΟΚ, ιδιαίτερα µετά τις δηµοτικές εκλογές και
µετά τη χθεσινή παρουσία του κυρίου Πρωθυπουργού στη Βουλή.
Αλλά πέραν τούτου, θέλω να θυµίσω κάτι πολύ σηµαντικό, διότι
έγινε αναφορά σε δείκτες.
Το σηµαντικότερο θέµα, σε ό,τι αφορά τη συµµετοχή στο
ευρωπαϊκό γίγνεσθαι, είναι το εξής: 'Οπως ορθώς είπε ο Πρόεδρός
µας κ. Κώστας Καραµανλής, δεν είναι µόνο η πρόκληση της ΟΝΕ.
Είναι το ευρύτερο θέµα της ισότιµης συµµετοχής υπό
ανταγωνιστικούς όρους στο ευρωπαίκό γίγνεσθαι. Το κύριο κριτήριο
είναι η ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας.
Και τίποτα δεν είπε ο κύριος Υπουργός για την απώλεια της
πραγµατικής ανταγωνιστικότητας που εκδηλώνεται κατά τραγικό
τρόπο στο ισοζύγιο πληρωµών, το οποίο παραµένει σε µεγάλο
έλλειµµα και συνεχώς χειροτερεύει. 'Εχουµε απώλεια αγορών στο
εξωτερικό και έχουµε άνοδο του ποσοστού των εισαγωγών στην
εγχώρια αγορά. Αυτά τα δύο στοιχεία είναι ο καλύτερος δείκτης της
απώλειας ανταγωνιστικότητας. Και αντί να ασχοληθεί η Κυβέρνηση
µε τα πραγµατικά προβλήµατα και τη βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας που αφορά την πραγµατική οικονοµία,
βλέπουµε να αναµασάται η γνωστή τσίχλα περί δήθεν αποτυχιών
της κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας το 1990-1993. 'Αλλη
παραπληροφόρηση.
Θέλω όµως να θυµίσω στον κύριο Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας
την οµολογία του πρόσφατα, ότι η υψηλή κατανάλωση στη δεκαετία
του '80, η οποία έδινε εκλογικές νίκες στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
χρηµατοδοτήθηκε µε δανεισµό. Ε, αυτά τα δανεικά πληρώνουµε
σήµερα και αυτά τα δανεικά προσπάθησε να νοικοκυρεύσει η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το 1990-1993 επιδεικνύουσα
συµπεριφορά συνετού οικογενειάρχη -αυτό που λέει και ο Αστικός
Κώδικας- κάτω από αντίξοες συνθήκες, µε λυσσαλαίο πόλεµο τον
οποίο δεν έχετε σήµερα, αφού σήµερα έχετε µια υπεύθυνη
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Και το µόνο που αρέσκεστε να λέτε είναι
ότι η Αντιπολίτευση δεν έχει προτάσεις, παρ' όλο ότι έχει προτάσεις,
απλώς και εκεί επαναλαµβάνετε τα γνωστά παραµύθια. Αυτά όµως,
κύριοι της Κυβέρνησης, δεν περνάνε στο λαό, όπως απεδείχθη
πρόσφατα.
Θέλω όµως, να σηµειώσω και κάτι άλλο που έχει πει ο κύριος
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και έχει σχέση πάλι µε την
ανταγωνιστικότητα.
Σε πρόσφατη συνέντευξη που είχε δώσει στο "ΒΗΜΑ" πριν από ένα
µήνα οµολόγησε ότι βασικό πρόβληµα για την πρόοδο της

ελληνικής οικονοµίας και για τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς
της είναι τα κρατικά µονοπώλια. Τι γίνεται µε αυτό το θέµα; Τίποτα
δεν γίνεται. Απλώς οι µετοχοποιήσεις έχουν ταµειακό χαρακτήρα,
αφού δεν βελτιώνεται παράλληλα η ανταγωνιστικότητα της
οικονοµίας µε την απελευθέρωση αγορών τις οποίες
καταδυναστεύουν τα κρατικά µονοπώλια.
Ακόµα και στην περίπτωση των Καταστηµάτων Αφορολογήτων
Ειδών, αντί να δηµιουργήσετε συνθήκες ανταγωνισµού στα
αεροδρόµια -λαµβάνοντας υπόψη ότι στα ενδοκοινοτικά ταξίδια θα
καταργηθούν από 1ης Ιουλίου 1999 οι αφορολόγητες πράξεις και να
δώσετε την ευκαιρία δηµιουργίας πολλών καταστηµάτων κάτω από
ανταγωνιστικές συνθήκες από διάφορες εταιρείες, ώστε µέσω του
ανταγωνισµού να γίνεται και καλύτερη αξιοποίηση της
δυναµικότητας των αεροδροµίων-διατηρήσατε το µονοπώλιο. Και
αφού το διατηρήσατε, προβήκατε και σε µια διαφηµιστική καµπάνια
-λεφτά να δεις-για να προσελκύσετε τους επενδυτές υποσχόµενοι,
ότι όλα θα πάνε καλά και µετά πιεζόµενοι από τα γεγονότα της
υποτίµησης προβήκατε σε πώληση του µονοπωλίου. Και ακόµα
σήµερα, κατ' οµολογία του Υφυπουργού Εθνικής Οικονοµίας σε
πρόσφατη ερώτησή µου, δεν έχει ολοκληρωθεί η µεταβίβαση του
πλειοδοτικού πακέτου διότι δεν έχει υπογραφεί το συµφωνητικό
µεταπώλησης. Και σήµερα άκουσα τον κύριο Υπουργό να
αναφέρεται σε "έσοδα από τα Κ.Α.Ε.", ενώ αυτά είναι αβέβαια
ακόµα λαµβάνοντας υπόψη και τα γνωστά παρατράγουδα της
εγγυητικής επιστολής. Είναι πρωτοφανές σε µια χώρα
κατακυρώνονται οι διαγωνισµοί µε φωτοαντίγραφα εγγυητικών
επιστολών. Ποιος είναι ο λόγος, όταν υπάρχει εγγυητική επιστολή,
να µην κατατίθεται το αρχικό κείµενο;
Εν πάση περιπτώσει, υπάρχει και ένα άλλο θέµα. Υπάρχει το θέµα
της µεταχείρισης του Χρηµατιστηρίου από την Κυβέρνηση, το οποίο
αντιµετωπίζεται κατά αναξιόπιστο και ευκαιριακό τρόπο.
Ο ίδιος ο κύριος Υπουργός µετά το φιάσκο της "Ιονικής" είπε ότι σε
δύο ηµέρες θα ανέβει το Χρηµατιστήριο ωσάν να είναι ειδικός
σύµβουλος επενδυτών. ∆εν µπορεί το Χρηµατιστήριο να λειτουργεί
κάτω από αυτές τις συνθήκες. ∆ηλαδή, απλώς να φτιάχνουµε κλίµα
για να µπορέσουµε να πουλήσουµε τις µετοχές των κρατικών
εταιρειών και µετά να αγνοούµε τα συµφέροντα των επενδυτών.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τζωάννο, σας
παρακαλώ τέλειωσε ο χρόνος σας. Ολοκληρώστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι κάτω
από τέτοιες συνθήκες αναξιόπιστης Κυβέρνησης και κυβερνητικής
πολιτικής είναι αδύνατον η χώρα να προκόψει. Γι' αυτό ο ελληνικός
λαός ήδη σας έδειξε την οδό της εξόδου στις πρόσφατες εκλογές.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Αναστάσιος Μαντέλης έχει το
λόγο.
Συµφόρηση, κύριε Υπουργέ, στα υπουργικά έδρανα. ∆εν µπορείτε
να περάσετε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Είναι κυκλοφοριακό το πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πράγµατι είναι
κυκλοφοριακό!
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κυκλοφοριακό και όχι συγκοινωνιακό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): 'Ακουγα το συνάδελφο προηγούµενα, όπως και
πολλούς  άλλους  συναδέλφους  της  Αντιπολίτευσης  -και  κατ'
εξοχήν  της  Αξιωµατικής  Αντιπολίτευσης-  να  κοµπορρηµονούν,
σε  σχέση  µε  το  αποτέλεσµα  των  δηµοτικών  εκλογών.  'Εχω
την  εντύπωση  ότι  πολύ  νωρίς  αρχίσατε  και  πολύ  νωρίς  θα
δείτε  τι  θα  γίνει.  Και  θα  το  δείτε,  γιατί  το  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  έχει
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δυνάµεις µέσα του που µπορεί να εκτιµά τις καταστάσεις, να
αναδιοργανώνεται και να είναι έτοιµο τη στιγµή που πρέπει.
Ο ελληνικός λαός δεν ξεχνά και βλέπει. Ξέρει πολύ καλά ότι το
αποτέλεσµα των δηµοτικών εκλογών ήταν αποτέλεσµα, όχι
πολιτικής αντιπαράθεσης ιδεών και θέσεων -δεν εκφράστηκαν
θέσεις και ιδέες- αλλά ήταν προϊόν συναλλαγής και προϊόν
δεκανικιών.
Αυτά λοιπόν, θα τα εκτιµήσει ο ελληνικός λαός. Σήµερα κρίνουµε
την πορεία της Κυβέρνησης, την οποία θα κρίνει και ο ελληνικός
λαός σε δύο χρόνια, το Σεπτέµβρη του 2000, όταν θα κληθεί να
αποφασίσει, ποιος µπορεί να κυβερνήσει αυτήν τη χώρα µε
σιγουριά, ποιος µπορεί να οδηγήσει αυτήν τη χώρα στην πορεία
προόδου που ήδη βρίσκεται µπροστά της.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ένα άλλο θέµα που µας απασχόλησε χθες
ήταν τι ζητάει ο ελληνικός λαός, τι ζητάει ο πολίτης αυτής της
χώρας. Η απάντηση είναι ότι ζητάει την αλήθεια. Ζητάει να του λένε
τα πράγµατα µε το όνοµά τους. 'Εχει βαρεθεί από το παρελθόν να
ακούει κούφια λόγια. Απεχθάνεται τις υποκρισίες.
Ο Πρωθυπουργός αυτής της χώρας, η Κυβέρνηση αυτής της χώρας
πάντοτε είπε και λέει τα πράγµατα µε το όνοµά τους και πράττει
εκείνο που είναι για το συµφέρον του ελληνικού λαού, χωρίς να
υπολογίζει το πολιτικό κόστος, χωρίς να χαϊδεύει αυτιά.
Απεχθάνεται τις υποκρισίες και τα κούφια λόγια, σαν και αυτά που
ακούγονταν χθες και σήµερα σ' αυτήν την Αίθουσα, θέλοντας να
δώσουν διάφορες ερµηνείες στην ψήφο εµπιστοσύνης. Μία και
µόνο είναι η ερµηνεία, ότι η Βουλή θα εγκρίνει τη µέχρι τώρα πορεία
και από κει και πέρα ο ελληνικός λαός -και όχι µόνο αυτός- αλλά
όλη η Ευρώπη, όλο το παγκόσµιο χωριό, θα ξέρει ότι µε ασφάλεια
αυτός ο τόπος, µε ασφάλεια αυτή η Κυβέρνηση προχωρεί σε ένα
πρόγραµµα, για να πετύχει τους στόχους που έχει θέσει. Οι στόχοι
που έχει η Κυβέρνηση είναι οι στόχοι που έχει βάλει ο ελληνικός
λαός και που θέλει ο ελληνικός λαός.
Ο ελληνικός λαός θέλει να σταµατήσει η µιζέρια, θέλει να πάψει να
ζητιανεύει για µερικά δάνεια, θέλει να ζήσει στο ίδιο βιοτικό επίπεδο
που ζουν οι Ευρωπαίοι πολίτες. Ο ελληνικός λαός θέλει να
συµµετέχει, όταν θα γίνονται οι µοιρασιές των επενδύσεων, θέλει να
συµµετέχει όταν θα παίρνονται οι αποφάσεις που θα κρίνουν το
µέλλον του. Ο ελληνικός λαός θέλει το νόµισµά του να µη
διακινδυνεύει από τους κερδοσκόπους που παίζουν στο Χονγκ
Κονγκ, στη Μόσχα, στην Ουάσιγκτον, στη Νέα Υόρκη και
οπουδήποτε αλλού.
Γι' αυτό ακριβώς ο ελληνικός λαός αποβλέπει και προσβλέπει σ'
αυτήν την Κυβέρνηση για να τον οδηγήσει µε ασφάλεια στην
Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση.
Ως τώρα η πορεία δεν είναι µόνο θετική, δεν είναι µόνο αισιόδοξη.
Το κυριότερο είναι ότι αποδεικνύει ότι ο ελληνικός λαός µπορεί να
πετύχει στόχους που µέχρι χθες µερικοί του έλεγαν ότι δεν
µπορούσε να τους πετύχει.
∆υστυχώς µεταξύ εκείνων που προσπαθούσαν να απογοητεύσουν
τον ελληνικό λαό, να του ρίξουν το ηθικό, να χάσει την πίστη του
στους στόχους και τα οράµατά του ήταν και είναι η κρίνουσα
σήµερα Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Κύριοι συνάδελφοι, σε όλους τους τοµείς, αλλά ιδιαίτερα στον τοµέα
που έχω κληθεί να υπηρετήσω γίνονται τοµές και µεταρρυθµίσεις.
Ιδιαίτερα ο τοµέας των Μεταφορών και Τηλεπικοινωνιών ξέρετε ότι
είναι τοµέας που έχει σωρεύσει προβλήµατα όχι µιας ή δύο
δεκαετιών. Πρέπει να είµαστε ειλικρινείς και να πούµε ότι σωρεύει
προβλήµατα πολλών δεκαετιών.
'Ολα αυτά τα προβλήµατα κάποια στιγµή θα ξέσπαγαν. Θα
µπορούσε ίσως κανείς να τα συγκαλύψει για ένα µικρό χρονικό
διάστηµα, για ένα, για δύο ή ενδεχόµενα για τρία χρόνια.
Αυτό, όµως, θα ήταν ανειλικρίνεια και υποκρισία. ∆εν χρειάζεται να
συγκαλύπτουµε τα προβλήµατα, χρειάζεται να τα βλέπουµε µε
ειλικρίνεια και να κάνουµε τις τοµές που χρειάζονται.
'Ολο το χρόνο που πέρασε, δουλέψαµε συστηµατικά για να
καταρτιστούν στρατηγικά και επιχειρησιακά σχέδια. Ουδέποτε µέχρι
πρότινος -µέχρι αυτήν την περίοδο- οι ∆ΕΚΟ, οι δηµόσιες
επιχειρήσεις είχαν στρατηγικά και επιχειρησιακά σχέδια.

Πέραν, λοιπόν, από τα επιχειρησιακά σχέδια, ακόµη και όταν αυτά
ολοκληρώθηκαν, χρειάστηκε να γίνει εξορθολογισµός των
εργασιακών σχέσεων. Χρειάστηκε να αναδιαρθρωθούν, να
αντιµετωπιστούν ζητήµατα που επηρεάζουν το κόστος, που
επηρεάζουν την αποδοτικότητα και την ανταγωνιστικότητα της
επιχείρησης. Και τα είδαµε και τα συζητήσαµε. Τα συζητήσαµε
πολλές φορές µε πόνο, γιατί έπρεπε να συγκρουστούµε και µάλιστα
χωρίς να υπολογίσουµε και εκεί το πολιτικό κόστος. Γιατί αυτό
συνέφερε τον ελληνικό λαό, αυτό συνέφερε τις επιχειρήσεις και το
κυριότερο αυτό συνέφερε τους ίδιους τους εργαζόµενους, που
δίνουν τη δύναµή τους που δίνουν τη σφριγηλότητά τους σε αυτές
τις επιχειρήσεις. Γιατί έπρεπε να εξασφαλιστεί η δουλειά τους,
έπρεπε να εξασφαλιστεί το µέλλον τους, έπρεπε να εξασφαλιστεί το
ψωµί της οικογένειάς τους. Γι' αυτό ακριβώς το λόγο συζητήσαµε
και συζητάµε µαζί τους. Σε πολλά συµφωνούµε, σε µερικά δεν
συµφωνούµε. 'Οµως, αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν πρέπει να
συζητάµε, δεν πρέπει να διαπραγµατευόµαστε και δεν πρέπει να
κάνουµε τοµές. Αυτές οι τοµές γίνονται και θα συνεχίσουν να
γίνονται.
Μετά απ' αυτήν την ολοκλήρωση προχωρήσαµε στα θεσµικά
εργαλεία που χρειάζονται για να αναπτυχθούν αυτές οι
επιχειρήσεις. 'Ηδη όπως ξέρετε συζητήθηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή
της Βουλής το νοµοσχέδιο που οργανώνει την ταχυδροµική αγορά
και ανοίγει νέους ορίζοντες στα Ελληνικά Ταχυδροµεία. Είναι έτοιµα
τα νοµοσχέδια για τις αστικές συγκοινωνίες και τους
σιδηρόδροµους, τα οποία δεν κατατέθηκαν, λόγω των εκλογών.
Τελειώνοντας η διαδικασία της ψήφου εµπιστοσύνης κατατίθενται
και αυτά τα δυο νοµοσχέδια, για να αλλάξουν µορφή οι αστικές
συγκοινωνίες, για να µπορεί να ελπίζει για το µέλλον ο ελληνικός
σιδηρόδροµος.
∆εν είναι εύκολα τα πράγµατα και για τις συγκοινωνίες και για το
σιδηρόδροµο, γιατί σωρεύουν, όπως σας είπα προβλήµατα πολλών
δεκαετιών. 'Οµως δεν επιδιώκουµε, ούτε τις εύκολες λύσεις ούτε την
εγκατάλειψη. Αν ήθελε κανείς να συγκρίνει και να αξιολογήσει την
πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε την πολιτική που εφαρµόζουµε -
µε δυσκολίες, αλλά την εφαρµόζουµε µεις σήµερα- θα δει, ότι
υπάρχουν δυο ουσιώδεις διαφορές. Η Ν.∆. ακολούθησε την τακτική
της εγκατάλειψης ή του ξεπουλήµατος, σ' εµάς πρεσβεύει η τακτική
της µέριµνας, του να προωθηθούν τα συµφέροντα των δηµοσίων
επιχειρήσεων και του ελληνικού λαού γενικότερα.
Θα µου επιτρέψετε µερικά µικρά παραδείγµατα. Σήµερα -
αναφέρθηκε προηγούµενα και ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας-
στη Νέα Υόρκη άνοιξε το χρηµατιστήριο για την µετοχή του ΟΤΕ.
Αυτό γίνεται για πρώτη φορά για ελληνική επιχείρηση, όχι δηµόσια
επιχείρηση, για οποιαδήποτε ελληνική επιχείρηση. Ταυτόχρονα
ξεκίνησε και στο Λονδίνο. Οι τιµές που επιτυγχάνονται είναι
ανώτερες και απ' αυτές του Χρηµατιστηρίου των Αθηνών. Και οι
τιµές του Χρηµατιστηρίου των Αθηνών που έκλεισαν την
Παρασκευή πρέπει να ξέρετε ότι ήταν πάνω από το προσδοκόµενο
αποτέλεσµα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Πόσο ήταν, κύριε Υπουργέ;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Αυτά θα τα µάθετε και θα τα δείτε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Μπορείτε να µας πείτε πόσο ήταν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, µη
διακόπτετε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Το συνολικό όφελος ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Το συνολικό όφελος από το 10%...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Τότε τι το επικαλείσθε;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): ∆εν έχει κλείσει η αγορά, κύριε συνάδελφε.
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'Εχει ανοίξει, δεν έχει κλείσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Το συνολικό όφελος από το 10% είναι πάνω από
τριακόσια δισεκατοµµύρια (300.000.000.000) δραχµές. Είναι γύρω
στα τριακόσια δύο δισεκατοµµύρια (302.000.000.000) δραχµές µε
τριακόσια πέντε δισεκατοµµύρια (305.000.000.000) δραχµές.
Θα θυµίσω το εξής: 'Οταν επί Νέας ∆ηµοκρατίας επεχειρήθηκε να
δοθεί το 1/3 του ΟΤΕ, γύρω στο 35%, είχε αποτιµηθεί να δοθεί στα
διακόσια ογδόντα δισεκατοµµύρια (280.000.000.000) δραχµές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ποιος το λέει αυτό;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Τα έχουµε ζήσει και τα ξέρουµε. Τα κείµενα
υπάρχουν, όλα είναι γνωστά, κύριε Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Μη λέτε ανακρίβειες, αυτά τα
λέτε σεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ µη
διακόπτετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε, Υπουργοί
είναι δεν µπορεί να λένε ότι θέλουν.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): ∆υστυχώς όλα είναι γνωστά. Τα έχει καταγράψει η
ιστορία.
Θα πρέπει να σας πω ότι µόνο τα ετήσια κέρδη του ΟΤΕ τα φετινά
κυµαίνονται στα τριακόσια δισεκατοµµύρια (300.000.000.000)
δραχµές και θα πρέπει να σας πω ακόµη, ότι αυτό δεν είναι µια
δουλειά που έγινε τυχαία. Μάλιστα υπό συνθήκες δυσµενείς θα
λέγαµε για τη χρηµατιστηριακή αγορά.
Γιατί δεν βγαίνει σε µία περίοδο άνθισης αλλά παρουσιάζεται σε µία
περίοδο ύφεσης της χρηµατιστηριακής αγοράς τόσο της εσωτερικής
όσο και της διεθνούς. 'Οµως θα πρέπει να σας πω, ότι αυτό δεν
είναι αποτέλεσµα τυχαίο. Οφείλεται σε µια σκληρή δουλειά που
γίνεται στον ΟΤΕ και αυτό αποτυπώνεται µε ένα µέγεθος. Με το
βαθµό ψηφιακοποίησης του ΟΤΕ. Η ψηφιακοποίηση είναι κρίσιµο
µέγεθος. Κρίσιµο µέγεθος για τις υπηρεσίες που προσφέρει.
Κρίσιµο µέγεθος για τα έσοδα που έχει. Κρίσιµο µέγεθος για την
ανταγωνιστικότητα της επιχείρησης. Κρίσιµο µέγεθος για το µέλλον
της επιχείρησης. Το 1994 η ψηφιακοποίηση του ΟΤΕ ήταν στο
25%. Επί επτά χρόνια είχαµε φθάσει στο 25%. Το 1997 είχε
διπλασιασθεί αυτό το ποσοστό, είχαµε φθάσει στο 48%. Το 1998
επιταχύνοντας τα προγράµµατα του ΟΤΕ και την προσπάθεια που
καταβάλλεται θα ξεπεράσουµε το 72%. Μέσα σε µία χρονιά
επιτυγχάνουµε ότι χρειαζόταν χρόνια ολόκληρα για να γίνει. Μέσα
στο 1999 η ψηφιακοποίηση του δικτύου του ΟΤΕ θα ξεπεράσει το
85% για όλη τη χώρα και για τα µεγάλα αστικά κέντρα θα φθάσει το
98%. Αυτό δείχνει ότι ο ΟΤΕ αντέχει στην απελευθέρωση, στον
ανταγωνισµό και εµείς είµαστε αποφασισµένοι να προχωρήσουµε
και να επιταχύνουµε αυτήν την πορεία.
Κύριοι συνάδελφοι, µια µικρή παρένθεση. ∆εν φοβόµαστε και δεν
έχουµε ταµπού ούτε µε τις ιδιωτικοποιήσεις ούτε µε τις
κρατικοποιήσεις ούτε µε τις αποκρατικοποιήσεις ούτε µε τον
ανταγωνισµό. Εµείς όλα αυτά τα βλέπουµε σαν εργαλεία. Τον
ανταγωνισµό τον βλέπουµε σαν εργαλείο που µπορεί να προσφέρει
φθηνές και καλές υπηρεσίες στον πολίτη. Και την αγορά τη θέλουµε
να χρησιµοποιείται προς όφελος του πολίτη. Γι' αυτό δεν τη θέλουµε
άναρχη. Τη θέλουµε οργανωµένη αγορά που να υπηρετεί αυτό το
σκοπό. 'Ενα µικρό παράδειγµα. Τι έγινε µε τα ταχυδροµεία. Να
θυµίσω το τραγικό που είχε γίνει την περίοδο επί Νέας
∆ηµοκρατίας; Ο ΕΛΤΑ είχε κατορθώσει να οργανώσει µια
κερδοφόρα επιχείρηση το "ΠΟΡΤΑ-ΠΟΡΤΑ". Αυτή την επιχείρηση
την εγκατέλειψε κυριολεκτικά και όχι µόνο την εγκατέλειψε αλλά
ακόµα και το κωδικό τηλέφωνο αυτής της υπηρεσίας που το ήξεραν
όλοι οι πολίτες δόθηκε σε ανταγωνιστική της επιχείρηση µε
αποτέλεσµα όχι µόνο να σβήσει αυτή η δραστηριότητα αλλά όλο το

όφελος, όλη η προστιθέµενη αξία που είχε δηµιουργηθεί µέσα στα
Ελληνικά Ταχυδροµεία να περάσει σε ανταγωνιστική επιχείρηση
των Ελληνικών Ταχυδροµείων. Αυτό σταµατάει µε το νοµοσχέδιο
που ήδη συζητήθηκε και µε το οποίο οργανώνεται η ταχυδροµική
αγορά. Θέλουµε τον ανταγωνισµό στην ελληνική ταχυδροµική
αγορά γιατί επιδιώκουµε µέσα από τον ανταγωνισµό τα Ελληνικά
Ταχυδροµεία να γίνουν ανταγωνιστικά, να βελτιώσουν τις
υπηρεσίες, να πετύχουν φθηνότερες τιµές αλλά και να είναι
κερδοφόρα ταυτόχρονα. Γι' αυτό και δεν θα τα επιδοτούµε στο
µέλλον αλλά θα προσπαθήσουµε και θα προσπαθήσουν τα ΕΛΤΑ
να ανοίξουν τα φτερά τους, να πετύχουν έσοδα και κέρδη
ανοίγοντας δρόµους σε νέες αγορές. Γιατί ο στόχος µας είναι όχι να
µείνουµε κλεισµένοι µέσα στα σύνορα αυτής της χώρας αλλά να
βρούµε δρόµους που να µας οδηγήσουν στην ευρύτερη ευρωπαϊκή
αγορά.
Γι' αυτό το συζητήσαµε και µε τους εργαζόµενους και είπαµε ότι αν
χρειάζεται τα ελληνικά ταχυδροµεία να µπουν σε καινούριες αγορές
ταχυδροµικών υπηρεσιών, χρηµατοοικονοµικών υπηρεσιών και
χρειάζεται να συνεργασθούν, να συνάψουν συµµαχίες, να κάνουν
κοινοπραξίες, συµπράξεις είτε µε δηµόσια είτε µε ιδιωτικά κεφάλαια
είτε µε δηµόσιες ή ιδιωτικές επιχειρήσεις που είναι προς το
συµφέρον τους, να το κάνουν. Και το κάνουν ανεπιφύλακτα. Γι' αυτό
εξάλλου έχουν προχωρήσει και οι συνεννοήσεις µε µεγάλους
οργανισµούς της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για να υπάρξουν τέτοιες
συµµαχίες και τέτοιες συµπράξεις µε τα Ελληνικά Ταχυδροµεία.
Τα Ελληνικά Ταχυδροµεία που µέχρι σήµερα κινούνται µε µεγάλα
ελλείµµατα, από χρόνο σε χρόνο πολλαπλασιαζόµενα,
κατορθώνουµε µέσα στο 1999 να τα µειώσουµε στο µισό και από το
2000 για πρώτη φορά στην ιστορία τους να είναι κερδοφόρα, αν
θέλει κανείς να επεκταθεί σ' αυτήν την σύγκριση και να δει ποιος
λέει την αλήθεια, ποιος προσπαθεί και ποιος µεριµνά για τα
συµφέροντα του ελληνικού λαού, για τους εργαζόµενους του
ελληνικού λαού.
Θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ και στο παράδειγµα της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Το ξέρω και το αναφέρω γιατί ειδικά
πολλές φορές αναφερόµεθα και µεµφόµεθα την προσπάθεια που
έχει γίνει για την Ολυµπιακή Αεροπορία. Τι ήταν η Ολυµπιακή
Αεροπορία. Ξεχνάµε ότι το 1993 παραδόθηκε µε ετήσιο έλλειµµα
εκατόν σαράντα δισεκατοµµύρια (140.000.000.000) δραχµές όταν
το 1989 παρελήφθη µε έλλειµµα µόνο είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια
(25.000.000.000) δραχµές. Μέσα σε πέντε χρόνια έφθασε στα
εκατό σαράντα δισεκατοµµύρια (140.000.000.000) δραχµές και το
σωρευµένο έλλειµµά της ανήλθε στα πεντακόσια πενήντα
δισεκατοµµύρια (550.000.000.000) δραχµές.
Αυτή ήταν η Ολυµπιακή Αεροπορία που µας παρέδωσαν. Και
βέβαια κάναµε και κάνουµε τις προσπάθειες που πρέπει για να
προχωρήσει αυτή η εταιρεία. Ξέρετε ότι δεν κρύψαµε την αλήθεια
από τον ελληνικό λαό όταν χρειάστηκε στις αρχές αυτού του χρόνου
να παρθούν µέτρα σκληρά, µέτρα που ήταν αναγκαία για να
µπορέσει η εταιρεία να αναδιαρθρωθεί, για να φτιάξουµε ένα
πρόγραµµα εξυγίανσης, για να µπορεί να προχωρήσει.
Εκείνη την περίοδο, µας έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία και το επανέλαβε
χθες ο Αρχηγός της, ότι "εµείς σας συστήσαµε να την πουλήσετε".
Και τότε και τώρα επαναλαµβάνω να την πουλήσουµε, αλλά µε
ποιους όρους και σε ποιους; Ποιος αγόραζε µια επιχείρηση έτσι
όπως ήταν και γιατί έπρεπε να την πουλήσουµε εξ' ολοκλήρου. Για
ποιο λόγο, επειδή είχε δυσκολίες; Επειδή έπρεπε να σκύψουµε µε
µέριµνα και µε φροντίδα πάνω από αυτήν την επιχείρηση; Η εύκολη
λύση ήταν η εγκατάλειψη. Η εύκολη λύση ήταν το ξεπούληµα µε
οποιουσδήποτε όρους, αν έβρισκες αγοραστή. Γιατί βέβαια δεν
βρισκόταν κανείς και αντιλαµβάνεστε ότι κανείς δεν διακινδυνεύει τα
λεφτά του για µια υπόθεση σαν την Ολυµπιακή, όπως αυτή ήταν
στις αρχές του χρόνου.
Και  όµως  σήµερα,  κύριοι  συνάδελφοι,  η  κατάσταση  έχει
αρχίσει  και  δείχνει  άλλο  πρόσωπο.  ∆εν  θέλω  να  είµαι
υπερβολικός  σε  αυτόν  τον  τοµέα.  γιατί  ξέρω  ότι  είναι  πολύ
ευαίσθητο  ζήτηµα.  Ξέρω  ότι  ο  διεθνής  ανταγωνισµός  είναι
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σκληρός, ότι επιχειρήσεις µεγάλες, όπως είναι η AIR FRANCE, η
ALITALIA κλπ. έχουν περάσει παρόµοιες καταστάσεις και
συνεχίζουν και περνούν τέτοιες καταστάσεις. ∆εν χρειάζεται να
πούµε µεγάλα λόγια για την Ολυµπιακή. Αλλά το ότι
σταθεροποιείται και βελτιώνεται καθηµερινά η κατάστασή της είναι
πέρα για πέρα σίγουρο. Και µάλιστα θα πρέπει να σας πω ότι
µπορεί πλέον η Ολυµπιακή να διεκδικήσει θέση στη διεθνή αγορά.
Μπορεί πλέον να διεκδικήσει στρατηγικές συµµαχίες. Μπορεί πλέον
να µπει στο παιχνίδι, διότι τώρα έχει τα κότσια να µπει στο παιχνίδι.
∆εν πιέζεται ούτε από το χρόνο ούτε από τα οικονοµικά της
αδιέξοδα. 'Εχει πλέον την άνεση να προχωρήσει.
Γι αυτό το λόγο, κύριοι συνάδελφοι, από τη στιγµή που
διαπιστώσαµε ότι πλέον δυνάµωσε, σταθεροποιείται, από τη στιγµή
που διαπιστώσαµε ότι εκδηλώνεται ενδιαφέρον, τότε ακριβώς
αποφασίσαµε ότι ήρθε η ώρα µε άνεση χρόνου να διεκδικήσουµε
εκείνο που δικαιούται η Ολυµπιακή Αεροπορία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Γιατί δεν µπαίνει τότε;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Ξέρετε πολύ καλά και έχει γραφτεί στις εφηµερίδες
και το επιβεβαιώνω κι εγώ αυτήν τη στιγµή ότι έχουµε αναθέσει σε
έναν από τους σοβαρότερους οίκους του εξωτερικού να αναζητήσει
στρατηγική συµµαχία και να πετύχει τους συµφερότερους όρους για
την Ολυµπιακή. Και δεν διστάζουµε να πούµε ότι αν η στρατηγική
συµµαχία θέλει και µας συµφέρει να υπάρξει και σύνδεση µε το
κεφάλαιο, δηλ. στρατηγικός επενδυτής, δε λέµε όχι και µάλιστα
µετρηµένα, για να είναι ελεγχόµενο και από µας αλλά και για εκείνον
που θα διαθέσει τα χρήµατά του. Θα είναι 15%, 20%, ναι, είµαστε
έτοιµοι να το συζητήσουµε γιατί τώρα µπορούµε να το
συζητήσουµε. Θα δούµε τους όρους τους και θα βάλουµε τους
όρους µας. Και ακόµα χρειάζεται συµµετοχή στο management.
Λέµε ναι στη συµµετοχή στο management. ∆εν θα µας κάνει κακό.
Καλό θα µας κάνει γιατί θα είµαστε στη διεθνή αγορά. Και γι αυτό
έχουµε µπει µε αυτόν τον τρόπο στο παιχνίδι, οργανωµένοι, έτοιµοι
να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τα ζητήµατα και να
διεκδικήσουµε εκείνο που θέλουµε, µε ένα πρόγραµµα που έχει
εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µε δυνατότητες που έχουν
δηµιουργηθεί µετά απο την έγκριση αυτού του προγράµµατος, µε
δυνατότητα ανανέωσης ιστών.
Παραλαµβάνουµε όπως θα ξέρετε µέσα στο Νοέµβριο δύο
καινούρια αεροπλάνα Air-bus τα οποία είναι τα τελειότερα στο είδος
τους, φιλικά προς το περιβάλλον, χαµηλού θορύβου, µε τηλεόραση
µπροστά από κάθε κάθισµα, µε ανέσεις που δεν είχαν µέχρι τώρα
τα αεροπλάνα µας. Γιατί για να σταθείς στην αγορά πρέπει να
προσφέρεις ποιότητα. Και πρέπει η Ολυµπιακή να βελτιώσει την
ποιότητα των υπηρεσιών της.
Μέσα στο Νοέµβριο ξεκινά πρόγραµµα εκπαίδευσης του
προσωπικού της για το πως πρέπει να συµπεριφέρεται στους
επιβάτες. Θα αλλάξει επίσης τις στολές, την εµφάνιση. Είναι µια
µεγάλη προσπάθεια, που τώρα πρέπει να γίνει.
Κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει ολίγο να αναφερθώ και στις αστικές
συγκοινωνίες. Το νοµοσχέδιο είναι έτοιµο και θα κατατεθεί.
Οι αστικές συγκοινωνίες δεν έφτασαν ξαφνικά στην κατάσταση που
βρίσκονται σήµερα. Ξέρετε πολύ καλά ότι σε αυτό το κοµµάτι της
γης, από τη δεκαετία του 1950 και εφεξής στιβάχθηκε ο µισός
ελληνικός πληθυσµός, χωρίς σχεδιασµό, χωρίς υποδοµές και
µάλιστα χωρίς καν σχέδια πόλεως. Ολόκληρες περιοχές, ολόκληρες
γειτονιές οικοδοµήθηκαν, χωρίς καµία υποδοµή. Και µάλιστα
ξηλώθηκαν εκατόν εβδοµήντα χιλιόµετρα τραµ, που καµιά
πρωτεύουσα, καµιά πόλη µέσα στον κόσµο δεν ξήλωσε ποτέ και
δεν αχρήστευσε ένα τέτοιο µεταφορικό µέσο.
Και σήµερα αγωνιζόµαστε να κτίσουµε εννέα έως δεκαπέντε
χιλιόµετρα µετρό, µελετάµε για το τραµ, κάνουµε διάφορες
προσπάθειες για να βάλουµε λίγια χιλιόµετρα. Αντίθετα είχαµε
εκατόν εβδοµήντα χιλιόµετρα τραµ και µας τα ξήλωσαν. Αυτά,
λοιπόν, κάποια στιγµή θα ξέσπαγαν. 'Ηρθε η ώρα να µην τα
συγκαλύπτουµε, αλλά να τα βλέπουµε µε ειλικρίνεια και να τα

αντιµετωπίζουµε.
Το νοµοσχέδιο κύριοι συνάδελφοι, που σε λίγες µέρες θα το
συζητήσουµε στη ∆ιαρκή Επιτροπή, οργανώνει το σύστηµα.
Προβλέπει ένα ενιαίο σύστηµα συγκοινωνιών, ενιαίο σχεδιασµό,
ενιαίο συντονισµό, ενιαίο έλεγχο. 'Ενα σύστηµα που θα µπορεί να
ενσωµατώσει τις άλλες προσπάθειες, το "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" που
έρχεται, δραστηριότητα που πρέπει να αναπτύξει η Τοπική
Αυτοδιοίκηση και το κυριότερο -µε ειλικρίνεια- θέλουµε συγκοινωνία
φθηνή για τον πολίτη που να προσφέρει καλές υπηρεσίες. Αλλά
φθηνή σηµαίνει ότι η πολιτεία πρέπει να αναλάβει την κοινωνική
αντιστάθµιση. ∆εν είναι δυνατον να χρεώνονται οι επιχειρήσεις
αυτές, διότι προσφέρουν εισιτήριο κάτω του λειτουργικού κόστους.
Συµπιέσαµε και συµπιέζουµε και θα συνεχίσουµε να συµπιέζουµε
το λειτουργικό κόστος. 'Οµως, δεν θέλουµε η συγκοινωνία να γίνει
ακριβή. Θέλουµε να είναι φθηνή, διότι και αυτό που καταβάλλει και
θα καταβάλλει το κράτος σαν κοινωνική αντιστάθµιση είναι πολύ
µικρότερο από το εξωτερικό κόστος, που γλιτώνουµε όλοι µας και
το κράτος και η κοινωνία και οι πολίτες αυτής της πόλης από τη
χρήση των Ι.Χ. Εξήντα χιλιάδες αυτοκίνητα προστίθενται κάθε µέρα
σ'αυτήν την περιοχή. Χώροι για δροµους δεν υπάρχουν άλλοι. Ο
τελευταίος δρόµος, ο τελευταίος ζωτικός χώρος είναι η δυτική
λεωφόρος Υµηττού. ∆εν υπάρχει άλλος χώρος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τα υπόλοιπα, κύριε
Υπουργέ, στο νοµοσχέδιο για τις αστικές συγκοινωνίες. Ο χρόνος
µας είναι ανελαστικός. Παρακαλώ να τελειώσετε µε µια φράση.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν υπάρχουν άλλα περιθώρια. Οργανώνουµε το σύστηµα,
φροντίζουµε να ευνοηθεί, έχουµε να κάνουµε πολλή προσπάθεια
αλλά δεν θα διστάσουµε να ενισχύσουµε µία τέτοια προσπάθεια
των αστικών συγκοινωνιών γιατί είναι προς όφελος του πολίτη.
Φθηνή συγκοινωνία, καλή συγκοινωνία, γρήγορα να µπορεί να
φθάσει ο πολίτης στον προορισµό του. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει
το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν χωρά καµιά
αµφιβολία ότι η κυβερνητική πολιτική αποδοκιµάστηκε και
καταδικάστηκε στις τελευταίες δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές.
Και µόνο το γεγονός ότι η Κυβέρνηση ζητά σήµερα ψήφο
εµπιστοσύνης δείχνει το εύρος της καταδίκης αυτής.
Βέβαια η Κυβέρνηση θα αξιοποιήσει την ψήφο αυτή για τη συνέχιση
της ίδιας πολιτικής του µονόδροµου, για την επιβολή ακόµη
επιθετικότερων ρυθµίσεων σε όλους τους τοµείς,
συµπεριλαµβανοµένων και των τοµέων της εξωτερικής πολιτικής
µιας και η πορεία προς την ΟΝΕ συνδέεται µε νέες αντιδραστικές,
επεµβατικές και ξενόφοβες πολιτικές της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Η Κυβέρνηση ζητά κατά συνέπεια ψήφο εµπιστοσύνης εφ'όλης της
ύλης. Το γεγονός όµως ότι ο κύριος Πρωθυπουργός δεν θεώρησε
αναγκαίο να κάνει καµιά αναφορά στην απαράδεκτη κατάσταση
στην Ευρωπαική 'Ενωση, στο Κυπριακό, στο Κόσσοβο, στις
σχέσεις της Τουρκίας µε την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, αλλά και µια όλο
και πιο επικίνδυνη κατάσταση στο θέµα των ανθρώπινων
δικαιωµάτων και των ελευθεριών στις ίδιες χώρες-µέλη της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, δείχνει ότι οι εξελίξεις θα είναι ακόµη
χειρότερες στο µέλλον.
Και ενώ οι πάντες γνωρίζουν ότι οι Αµερικανοί κάνουν ό,τι περνά
από το χέρι τους για να εξαφανιστεί και η οποιαδήποτε αναφορά
στο ενιαίο, κυρίαρχο και ανεξάρτητο της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας,
ότι το ίδιο βεβαίως προωθεί και η Ευρωπαϊκή 'Ενωση, ειδικότερα
αυτήν την περίοδο η Γαλλία, η Βρετανία, η Ιταλία, η Κυβέρνηση δε
νόµισε ότι αξίζει τον κόπο να ασχοληθεί µε τα ζητήµατα αυτά.
Η  Κυβέρνηση  ζητά  ψήφο  εµπιστοσύνης  για  να  προχωρήσει
ακόµα  πιο  απροκάλυπτα  η  Ευρωπαϊκή  'Ενωση  στην  πολιτική
της  απέναντι  στο  Κόσσοβο  για  να  επιβάλλει,  σε  συνεργασία
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και σε συντονισµό µε τους Αµερικανούς και το ΝΑΤΟ, ένα νέο
ιµπεριαλιστικό προτεκτοράτο στο έδαφος της Σερβίας. Θέλει την
ψήφο εµπιστοσύνης για να µπορεί να ισχυρίζεται ότι την έχει
εξουσιοδοτήσει ο ελληνικός λαός να συµµετέχει στην αλλαγή
συνόρων στα Βαλκάνια, όταν και όπως το επιβάλλουν οι επιλογές
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και του ΝΑΤΟ, για να πάρει ενεργό µέρος
σε ενδεχόµενη στρατιωτική επέµβαση στην περιοχή µας. Και µιας
και έγινε τόσος λόγος για το νέο άνεµο της κεντροαριστεράς στην
Ευρώπη που έφεραν οι εκλογές στη Γερµανία, αναρωτιέµαι τι έχουν
να πουν, όσοι ονειρεύονται ανάλογες κυβερνήσεις στη χώρα µας,
για το γεγονός ότι η πρώτη πράξη της νέας γερµανικής
"πλουραλιστικής αριστερής κυβέρνησης" ήταν η σύγκλιση εκτάκτως
της Γερµανικής Βουλής για να έχει το πράσινο φως η Μπουντεσβεε,
ο περιβόητος γερµανικός στρατός να µπορέσει να επέµβει στο
Κόσσοβο.
Για να θυµήσω στο σηµείο αυτό και την πλήρη συµφωνία όλων των
σοσιαλιστικών και σοσιαλδηµοκρατικών κυβερνήσεων της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µε την παραπέρα στρατιωτικοποίηση της
εξωτερικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Ζητάτε κύριοι της Κυβέρνησης ψήφο εµπιστοσύνης και γιατί θέλετε
προφανώς να προχωρήσουν ακόµα πιο απρόσκοπτα τα σχέδια του
ΝΑΤΟ όσον αφορά τη νέα δοµή του, τον επιχειρησιακό έλεγχο στο
Αιγαίο, τα λεγόµενα µέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης που
προωθούν οι αµερικανοί και το ΝΑΤΟ στο Αιγαίο µε τις ολέθριες
πραγµατικά συνέπειες για τα σύνορα και την ασφάλεια της
περιοχής.
'Οµως κύριοι Βουλευτές που τόσο πασχίζετε για την Ο.Ν.Ε, γιατί
διαµαρτύρεστε όταν σας λέµε ότι η πολιτική της Ο.Ν.Ε. είναι µία
υποτελής πολιτική που στοχεύει στην εξυπηρέτηση των
συφερόντων του µεγάλου πολυεθνικού κεφαλαίου στα Βλακάνια και
στην ευρύτερη περιοχή;
Αναρωτιέµαι αλήθεια, αφού ο ελληνικός λαός τόσο πολύ επιθυµεί τη
διεύρυνση του ΝΑΤΟ και την εν γένει παρουσία και αναβάθµισή
του, τη νέα πολιτική του, την επεµβατική του πολιτική και στις
εσωτερικές εξελίξεις των χωρών, γιατί η Κυβέρνηση χέρι-χέρι µε τη
Νέα ∆ηµοκρατία πέρασαν το θέµα αυτό χωρίς καµία ουσιαστική
συζήτηση στη Βουλή; Μετά απ' όλα αυτά είναι να απορεί κανείς µε
τη συµπεριφορά του πρεσβευτή των Ηνωµένων Πολιτειών στη
χώρα µας; Τι σηµαίνει άραγε η νεοσύστατη δύναµη ταχείας
επέµβασης των Βαλκανικών χωρών αν όχι το µακρύ χέρι του ΝΑΤΟ
για τις πιο επικίνδυνες και βρώµικες επιχειρήσεις στα Βαλκάνια και
στην Ευρασία; 'Οσοι τη στηρίζουν, δείχνουν να µην έχουν διδαχθεί
τίποτα από την κατάσταση στην Αλβανία, από το φιάσκο της
επιχείρησης "Αλµπα" ή "Αυγή" αν προτιµάτε, από το γεγονός ακόµα
ότι η προσωρινή υποτίθεται παρουσία του ΝΑΤΟ στη Βοσνία
απέκτησε διάρκεια χωρίς ηµεροµηνία λήξης και χωρίς να το έχει
πάρει χαµπάρι η Ελληνική Βουλή τουλάχιστον. Η ψήφος
διαµαρτυρίας στις πρόσφατες εκλογές ήταν µία ψήφος καταδίκης
όλων αυτών των µεθοδεύσεων. 'Ηταν όµως επίσης και µία ψήφος
διαµαρτυρίας όσο µπορούσε να ήταν δυνατόν αυτό κάτω από τις
συγκεκριµένες συνθήκες και για τον εντεινόµενο αυταρχισµό της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αν πάρουµε υπόψη µας τις εξελίξεις γύρω
από τη Συνθήκη του Σένγκεν, γύρω από τον αυταρχισµό, γύρω από
την EUROPOL, γύρω από το ηλεκτρονικό φακέλωµα και τόσα άλλα.
'Ηταν επίσης µία δυσαρέσκεια απέναντι στη δηµαγωγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για τα ανθρώπινα δικαιώµατα τη στιγµή που
όχι µόνο δεν ιδρώνει στην κυριολεξία το αυτί της για το τι γίνεται
στην Τουρκία, αλλά θεωρεί τη χώρα αυτή δηµοκρατική, έστω και αν
έχει κάποιες επιµέρους ελλείψεις. Και βέβαια δεν µπορώ να µη µπω
στον πειρασµό να πω ότι δεν άλλαξε η Ευρωπαϊκή 'Ενωση
χαρακτήρα, δεν έπαψε η Ευρωπαϊκή 'Ενωση να βρίσκεται κάτω
από τη µπότα του γερµανού τραπεζίτη, µόνο και µόνο επειδή ο
κύριος Υπουργός Εργασίας ήθελε να µας πείσει ότι στη χώρα µας
αντιµετωπίζονται και µε τη βοήθεια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και
στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, παραδείγµατος χάρη το
πρόβληµα της ανεργίας ή το πρόβληµα του κοινωνικού κράτους.
Αντίθετα, ακριβώς επειδή η Ευρωπαϊκή 'Ενωση βρίσκεται κάτω από
τη "µπότα του γερµανού τραπεζίτη", είναι ένας οργανισµός των

πολυεθνικών, αυτά τα προβλήµατα θα οξύνονται. Είναι όµως
βέβαιο, κύριε Πρόεδρε, ότι η δυσφορία των εργαζοµένων και των
νέων θα κλιµακωθεί γιατί όλο και περισσότεροι πολίτες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και στη χώρα µας θα µαθαίνουν για την
ξενοφοβία και το ρατσισµό που καλλιεργείται σε µεγάλη έκταση, σε
όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Θα πληροφορείται για τη
συνέχιση του κυνηγιού των µαγισσών στην πρώην Γερµανική
Λαοκρατική ∆ηµοκρατία, αλλά και στις υπό ένταξη χώρες, όπως
γίνεται αυτήν τη στιγµή στην Τσεχία, στην Ουγγαρία, στη Βουλγαρία
και αλλού. Τα κινήµατα ειρήνης, τα κινήµατα αντιιµπεριαλιστικής
αλληλεγγύης, ο οποιοσδήποτε ενδιαφέρεται για την ειρήνη και τα
ανθρώπινα ενδιαφέροντα, ειδικά φέτος που είναι και τα
πενηντάχρονα της oικουµενικής διακήρυξης του Ο.Η.Ε., δεν µπορεί
και δεν θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης σε αυτήν την Κυβέρνηση και
στην πολιτική της Ο.Ν.Ε., γιατί αυτές κινούνται στην ακριβώς
αντίθετη κατεύθυνση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Αγγουράκη.
Ο κ. Καψής έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Πρωθυπουργός
απροσδόκητα, ανεξήγητα και απρόβλεπτα προσέφυγε στη
διαδικασία της ψήφου εµπιστοσύνης. ∆ικαίωµά του. Και µέχρι του
σηµείου αυτού κανείς Βουλευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν θα είχε δεύτερη
σκέψη.
Εν τούτοις στο κενό του ανεξήγητου ενεφιλοχώρησαν πολλές
ερµηνείες παρερµηνείες, ύβρεις και απειλές. Ακούσαµε τους
συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να τις ψελλίζουν.
Αλλά αυτό απετέλεσε το κύριο θέµα, τον άξονα της οµιλίας του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Θα ήθελα, απευθυνόµενος στους αγαπητούς συναδέλφους, πριν
από όλα, να ξεκαθαρίσω ένα πράγµα, γιατί είχε και µία επίκληση
προς εµάς η οµιλία του κ.Σιούφα. Εάν η πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας απέχει από την κυβερνητική πολιτική παρασάγγας
χιλίας και δέκα, από τα δικά µας οράµατα και τις επιδιώξεις απέχει
έτη φωτός.
∆εν αποτελούµε εσωκοµµατική αντιπολίτευση. Είµαστε ελεύθερα
σκεπτόµενοι δηµοκρατικοί πολίτες. Στηρίζουµε κριτικά την
Κυβέρνηση. Η κριτική µας αυτή την βοηθάει να βελτιώσει το έργο
της. Σε πολλά δικαιωθήκαµε.Πολλά έγιναν µέρος του κυβερνητικού
προγράµµατος. Και έµπρακτη αποδοχή του γεγονότος τούτου
αποτελεί και ο τελευταίος ανασχηµατισµός.
Ο κ. Παπαντωνίου έδωσε µία καταλυτική απάντησε όσον αφορά τα
µεγέθη της οικονοµίας. Απάντηση σε εσάς. Σε εµένα δεν απάντησε.
∆εν απάντησε στις θέσεις µου για την ανεργία, στις θέσεις µου για
ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα, στις θέσεις µου για την αύξηση του
χαµηλού εισοδήµατος. Αυτά όµως είναι θέµατα τα οποία τα
συζητούµε, θα τα συζητούµε και θα τα επιλύουµε στα κοµµατικά
µας όργανα. ∆εν πήρα το λόγο για αυτό.
'Αλλη απάντηση περιµένω από τα κυβερνητικά εδώλια. Την
απάντηση στον κ. Σιούφα. Οµολογώ ότι οργίσθηκα οργήν µεγάλην,
όταν ο αγαπητός συνάδελφος θέλησε να µε εµφανίσει ως τελούντα
υπό το κράτος απειλής και τροµοκρατίας. Ούτε ο χαρακτήρας µου
ούτε η καταγωγή µου ούτε η µικρή πολιτική προσωπική µου ιστορία
µου επιτρέπουν να υποκύπτω σε απειλές και τροµοκρατία. ∆εν
απειλούµαι, απειλώ. ∆εν τροµοκρατούµε, τροµοκρατώ, αν
χρειαστεί.
Και χρειάστηκε να επιστρατεύσω όλο µου το συναίσθηµα πολιτικής
ευθύνης πριν από όλα απέναντι στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. Το κόµµα το οποίο
έχω υπηρετήσει και θα συνεχίσω να το υπηρετώ, µέχρι τελευταίας
ρανίδος, πιστά. Το κόµµα που συνδηµιούργησα, δεν µε
δηµιούργησε.  Το  κόµµα  που  σεµνύνοµαι  να  λέω  ότι  το
πλούτισα,  δεν  µε  πλούτισε.  Το  κόµµα  το  οποίο  το  έφτιαξα
µαζί  µε  άλλους  συντρόφους  µου,  δεν  µε  έφτιαξε.  Χρειάστηκε,
επαναλαµβάνω  να  επιστρατεύσω  όλο  το  συναίσθηµα  της
πολιτικής  µου  ευθύνης,  για  να  µην  παρασύρω  τη  χώρα  σε
περιπέτειες,  σε  εκλογικές  αναµετρήσεις,  που  θα
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µας πήγαιναν έτη πίσω.
Και είµαι βέβαιος ότι όλοι οι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ. θα δώσουν
ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Αυτή είναι η δική µας
ευθύνη.
Η ευθύνη της Κυβέρνησης είναι να καταδείξει στον ελληνικό λαό ότι
η ψήφος αυτή είναι ψήφος συνείδησης και όχι ψήφος
αποσπασθείσα υπό το Κράτος οιασδήποτε απειλής. 'Οτι το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν είναι κόµµα απειλούντων και απειλουµένων,
εκβιαζοµένων και εκβιαζόντων. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι ένα κόµµα
δηµοκρατικό, ένα κόµµα του λαού που έχει ευθύνες και έργο να
επιτελέσει. ∆εν διατυπώνω καµία κοµµατική κορώνα.
Εκφράζω την πίστη µου, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει µεγάλο µέλλον και µεγάλη
πορεία. Αλλά λέω στους συντρόφους µου: 'Ενας όρος υπάρχει για
να φέρουµε σε πέρας αυτό το έργο, για να φθάσουµε επιτυχώς στο
τέρµα της πορείας µας. Η ενότητα, η συνείδηση του χρέους της
συντροφικότητας. Και αυτήν τη διευκρίνιση ζητώ από την
κυβερνητική πλευρά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Μαριέτα
Γιαννάκου-Κουτσίκου έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΕΤΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ-ΚΟΥΤΣΙΚΟΥ: Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση
αποτελεί µια από τις σηµαντικότερες πολιτικές πράξεις στο
δηµοκρατικό µας πολίτευµα.
Η έκφραση της βούλησης για την ανανέωση ή µη της εµπιστοσύνης
του Σώµατος προς τον Πρωθυπουργό και την Κυβέρνηση, συνιστά
αποτίµηση των µέχρι τώρα πεπραγµένων, αλλά και της πολιτικής
προπτικής που αυτά συνεπάγονται.
Οµολογώ ότι στη συγκεκριµένη περίπτωση δυσκολεύοµαι να
κατανοήσω τους λόγους για τους οποίους ο Πρωθυπουργός
κατέθεσε την πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης. Εάν αυτή αφορά
στους στόχους της πολιτικής σύγκλισης, είναι γνωστό ότι πλην του
συνεπούς αλλά εκτός ευρωπαϊκής λογικής, Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, η πλειοψηφία των πολιτικών δυνάµεων της
χώρας τη στηρίζει.
'Ολοι µας συµφωνούµε ότι η ένταξη στην ΟΝΕ είναι απολύτως
απαραίτητη. ∆ιαφωνούµε βέβαια ως προς τη φάση της υλοποίησης,
πώς δηλαδή θα επιλέξουµε τον αποτελεσµατικότερο και
προσφορότερο τρόπο προκειµένου αυτή να εφαρµοστεί.
Αν η πρόταση αφορά στην ουσία της ακολουθούµενης πολιτικής
πρακτικής, οφείλω να παρατηρήσω ότι έχει αποδειχθεί πια πως η
Κυβέρνηση µε την αναβλητικότητα και ατολµία, µε το σηµαντικό
έλλειµµα πολιτικής πρωτοβουλίας, που τη χαρακτηρίζει, έχει πάρει
ήδη µια έµµεση απάντηση από τον ελληνικό λαό.
Η αλήθεια είναι ότι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός απουσιάζει από την
κοινωνική πραγµατικότητα, δηλαδή, από τα θέµατα ποιότητας ζωής,
απασχόλησης, πρόνοιας, εκπαίδευσης, ασφάλειας του πολίτη.
Εποµένως, τα θεωρητικά σχήµατα δεν αρκούν. Χρειάζεται δράση
και πράξη. Το ισοζύγιο νοµίζω των κυβερνητικών πεπραγµένων
είναι αρνητικό. Το έλλειµµα είναι γενικό και αφορά σε όλους
ανεξαιρέτως. Αφορά στον Πρωθυπουργό και τους Υπουργούς, που
ο ίδιος έχει επιλέξει.
Η Κυβέρνηση ευθύνεται συλλογικά για την απουσία στοιχειώδους
σχεδιασµού και µακροπρόθεσµου προγραµµατισµού, για µια εθνική
εξωτερική πολιτική, µια πολιτική ασφάλειας και εσωτερικής έννοµης
τάξης.
Στην άσκηση της εξωτερικής πολιτικής πετύχαµε να
αποστερηθούµε πολλά πολιτικά ερείσµατα, ακόµα και από αυτήν
την ίδια την έκφραση πολιτικής αλληλεγγύης των εταίρων µας στην
Ευρώπη. Στην πλειοψηφία των περιπτώσεων, όχι µόνο δεν
προτάξαµε τη λογική των ουσιαστικών ανταλλαγµάτων, αλλά
αναλωθήκαµε σε θέµατα νοµικής τυπολογίας.
'Εχοντας µεταβάλει την ΟΝΕ σε αυτοσκοπό, είµαστε από τα
πράγµατα υποχρεωµένοι να προχωρήσουµε σε συµβιβασµούς,
προκειµένου να επιτευχθεί ο οραµατικός στόχος της ΟΝΕ.
Τα µεγέθη της οικονοµίας παρουσιάζουν βραδυτάτη βελτίωση και

εποµένως, είναι προφανές ότι η προσχώρηση στην ΟΝΕ δεν θα
γίνει µε αµιγώς οικονοµικά κριτήρια. Αυτό σηµαίνει ότι η
διαπραγµατευτική ισχύς της χώρας στο άµεσο µέλλον θα είναι
τουλάχιστον ανεπαρκής.
Είναι αµφίβολο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν θα µπορέσει η
Κυβέρνηση να ανταπεξέλθει στις πιέσεις κατά τη διαδικασία της
θεσµικής πραγµάτωσης για την ευρωπαϊκή ολοκλήρωση. Φοβούµαι
ότι θα υποχρεωθούµε εκ των πραγµάτων να αποδεχθούµε
ρυθµίσεις, που δεν θα είναι απλώς δυσάρεστες, αλλά θα είναι και
αρνητικές για την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας.
Αλλά και στον τοµέα της εσωτερικής ασφάλειας η Κυβέρνηση
επέδειξε έλλειµµα πολιτικής βούλησης. Η αλµατώδης αύξηση της
εγκληµατικότητας και ιδιαίτερα της εγκληµατικότητας των νέων,
αποτελεί αδιάψευστη µαρτυρία της αδιαφορίας και της
αναποτελεσµατικότητας των αρµοδίων στελεχών.
Το να επιρρίπτουµε ευθύνες στους οικονοµικούς µετανάστες είναι η
εύκολη λύση. Η εγκληµατικότητα όµως έχει τις ρίζες της και στην
ανεργία και στην έλλειψη µηχανισµών κοινωνικής παρέµβασης και
προνοιακής στήριξης. Τα παιδιά των φαναριών είναι παιδιά ενός
κόσµου, που εµείς δηµιουργήσαµε, µε την απουσία του
απαραίτητου κοινωνικού σχεδιασµού. Η Ευρώπη δεν µπορεί να
κλείσει τις πόρτες της στους ξένους, αλλά και δεν µπορεί να δίνει
ψεύτικες ελπίδες σ' αυτούς και να δηµιουργεί γκέτο.
Το οργανωµένο έγκληµα, η διαφθορά σε όλα τα επίπεδα της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης δεν είναι παρά τα επίχειρα της αδιαφορίας και
της προχειρότητας. Το εµπόριο ναρκωτικών, όπλων, το ξέπλυµα
χρηµάτων, η διαφθορά δεν είναι φαινόµενα που εµφανίστηκαν
αιφνίδια στο προσκήνιο.
Οφείλονται σε µεγάλο βαθµό στην αναξιοκρατική στελέχωση των
υπηρεσιών και στην πλήρη απουσία επένδυσης σε ανθρώπινο
δυναµικό. ∆εν είναι παραδεκτό να επιδιώκεται η τήρηση της
έννοµης τάξης µέσα από τη µονοµέρεια διοικητικών µέτρων
αµφισβητούµενης αποτελεσµατικότητας και τον πλήρη
ερασιτεχνισµό των κατασταλτικών µηχανισµών.
Απουσιάζει η συγκροτηµένη πολιτική, η συντονισµένη δράση στο
πλαίσιο των τοπικών κοινωνιών. Απουσιάζει η µοντέρνα πολιτική
της µηδενικής ανοχής. Αν δεν υπάρξει, λοιπόν, το γρηγορότερο µια
σοβαρή και µακροπρόθεσµη πολιτική πρόληψης του εγκλήµατος,
φοβάµαι ότι η κοινωνία µας πολύ σύντοµα θα αντιµετωπίσει
πρωτοφανές κύµα εγκληµατικότητας. Θα αυξηθεί η
εγκληµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κατ'ακολουθία θα
αυξηθεί ή διαφθορά στις αρχές δίωξης. Αυτό είναι βέβαιο, αν δεν
ακολουθηθούν άλλες πολιτικές.
Λυπάµαι, αλλά πρέπει να πω ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας δεν
είχε τίποτα να πει για όλα αυτά εχθές, ενώ είναι τα κύρια και
σηµαντικότερα θέµατα. ∆εν είχε δε, λέξη να πει για την επόµενη
µέρα της προσχώρησής µας στην ΟΝΕ, ως αυτή να είναι το τέλος
της πορείας της χώρας. ∆εν είχε τίποτα να πει για µια ευρωπαϊκή
προοπτική µετά την ΟΝΕ, µέσα από το εθνικό αξιακό πλαίσιο.
Eίναι προφανές ότι στόχος της πρότασης ψήφου εµπιστοσύνης δεν
είναι η κοινοβουλευτική αναβάπτιση της Κυβέρνησης, που στην
ουσία της παραµένει η ίδια. Ο Πρωθυπουργός απλώς µετήλθε ενός
τεχνάσµατος για λόγους εσωκοµµατικής τάξης.
Εµείς, συναισθανόµενοι την ευθύνη µας απέναντι στη χώρα, δεν
µπορούµε να γίνουµε συνεργοί και συµµέτοχοι σε µια κατάσταση,
που νοµίζουµε ότι υπονοµεύει την προοπτική του τόπου. Γι'αυτό και
σαφέστατα καταψηφίζουµε αυτήν την Κυβέρνηση.
(Χειροκροτήµατα από την Πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ
Γιαννάκου - Κουτσίκου.
Ο κ. Λεβογιάννης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΒΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  η  χθεσινή
συζήτηση  στη  Βουλή,  όπως  και  άλλες  προ  ηµερησίας  διάταξης
συζητήσεις  των  Αρχηγών  των  Κοµµάτων,  κατέδειξε  ότι  ο
πολιτικός  λόγος  του  Πρωθυπουργού  είναι  λόγος  ρεαλιστικός,
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λόγος που απεικονίζει την πραγµατικότητα, που βλέπει την πολιτική
και κοινωνική κατάσταση χωρίς ωραιοποιήσεις, λόγος που
απευθύνεται στη συντριπτική πλειοψηφία των πολιτών αυτής της
χώρας και γίνεται αποδεκτός. Και αυτό γιατί οι πολίτες είναι ώριµοι
και απαιτούν από τους ηγέτες τους γλώσσα ειλικρινή, γλώσσα
αλήθειας.
Ο Πρωθυπουργός αυτό πράττει πάντα, αυτό έπραξε και χθες µε την
οµιλία του και ουδείς µπορεί να αµφισβητήσει ότι αυτός ο πολιτικός
λόγος είναι ο πειστικός και ο αποδεκτός από το λαό.
Ο παρωχηµένος πολιτικός λόγος δεν πείθει πλέον. Οι δηµαγωγίες,
η παρελθοντολογία, η άκριτη αντιπολίτευση, χωρίς θέσεις και
επιχειρήµατα, µε βαριές συχνά προσωπικές εκφράσεις, δεν
προάγουν την πολιτική ζωή και δεν φέρνουν το καινούριο, για το
οποίο έγινε χθες πολύς λόγος, αλλά µε µεθόδους και εκφράσεις του
παρελθόντος.
Η συνέπεια και η εµµονή στο πρόγραµµα και στην πολιτική που
ενέκρινε µε την ψήφο του στις τελευταίες βουλευτικές εκλογές ο
λαός, δεν µπορεί να χαρακτηρίζονται ως αυταρχικός τρόπος
άσκησης της εξουσίας. Είναι άραγε δηµοκρατικός τρόπος άσκησης
της εξουσίας το να είναι η Κυβέρνηση έρµαιο των συµφερόντων των
διαφόρων συντεχνιακών οµάδων, όταν αυτές αντιδρούν;
∆εν είναι λογικό, από τη µια η Κυβέρνηση να κατηγορείται για
αυταρχισµό, επειδή επιµένει στην υλοποίηση του προγράµµατός
της και από την άλλη να ελέγχεται για αθέτηση των προεκλογικών
της δεσµεύσεων. Η πραγµατικότητα, όµως, είναι ότι αυτή η
Κυβέρνηση στα δυο χρόνια που κυβερνά δροµολόγησε λύσεις σε
πολλά και µεγάλα προβλήµατα, άγγιξε καυτά θέµατα, που για
χρόνια είχαν βαλτώσει, έκανε τοµές και ρήξεις σε πολλούς τοµείς,
συγκρούστηκε µε κατεστηµένες αντιλήψεις και συµφέροντα, δεν
υπολόγισε το πολιτικό κόστος, προχώρησε µε αποφασιστικότητα.
Προέρχοµαι από νησιωτικό νοµό, τις Κυκλάδες και θέλω να
σηµειώσω ότι εκεί γίνεται αυτά τα χρόνια σπουδαίο έργο σε πάρα
πολλούς τοµείς, στην παιδεία, την υγεία, τη διοίκηση. Γίνονται εκεί
πολλά και µεγάλα έργα. Αυτό επιβεβαιώθηκε πανηγυρικά και στις
πρόσφατες νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές. Υλοποίησε η
Κυβέρνηση και υλοποιεί την πολιτική της, χωρίς να αποφεύγει το
διάλογο µε όλους τους φορείς και σε όλα τα επίπεδα, χωρίς
παράλληλα να κωφεύει στις αντιδράσεις της κοινωνίας και χωρίς να
αγνοεί τον πολίτη στην καθηµερινή του λειτουργία και δράση.
Αυτήν την προσπάθεια, που µοιραία δηµιούργησε αντιδράσεις,
εντάσεις, κινητοποιήσεις και συγκρούσεις ακόµα, η Αντιπολίτευση
όχι µόνο δεν την στήριξε -αυτό θα ήταν ίσως υπερβολή να το
ανέµενε κανένας-αλλά την υπονόµευσε, µίλησε για αυταρχισµό, για
αναλγησία της Κυβέρνησης, για αντιδηµοκρατική και αντιλαϊκή
συµπεριφορά. Και αυτό, προφανώς, για να προσποριστεί
πρόσκαιρα πολιτικά οφέλη από τη δυσαρέσκεια διαφόρων
κοινωνικών οµάδων.
Στήριξε η Αντιπολίτευση τις βαθιές τοµές που έγιναν στην παιδεία;
Ασφαλώς όχι. Και εκεί θέλησε να επωφεληθεί από τις αντιδράσεις
µερίδας εκπαιδευτικών και από την αναµενόµενη αναστάτωση στο
χώρο της παιδείας από τις αλλαγές αυτές, που βρίσκονται ασφαλώς
στη σωστή κατεύθυνση. Στα λόγια όλοι είδαν ως θετικό γεγονός την
κατάργηση της επετηρίδας. Στην πράξη όµως καταψήφισαν αυτό το
µέτρο και στήριξαν σε πάρα πολλές περιπτώσεις τις έντονες
αντιδράσεις που ξέσπασαν εξαιτίας της κατάργησής της και εξαιτίας
της καθιέρωσης διαγωνισµού για τις προσλήψεις των
εκπαιδευτικών. Και δεν µπορούµε βέβαια να µιλούµε για χάος στην
παιδεία, επειδή οι µεγάλες αυτές µεταβολές που γίνονται και είναι
σε εξέλιξη, δηµιουργούν κάποια αναστάτωση και πολλά
προβλήµατα.
Τα ίδια φαινόµενα βέβαια συναντάµε και σε πολλούς άλλους τοµείς,
όπου η Κυβέρνηση επιχείρησε και επιχειρεί τοµές κόντρα στη
λογική του πολιτικού κόστους. ∆εν πρέπει να αγνοούµε το γεγονός,
το οποίο είναι πολύ σηµαντικό, ότι ο Πρωθυπουργός και η
Κυβέρνηση -και αυτό δεν συνέβαινε συχνά στο παρελθόν-
δηλώνουν πάντοτε ξεκάθαρα ότι δεν τους απασχολεί το πολιτικό

κόστος στην πολιτική που ακολουθούν, ότι προτάσσουν το
συµφέρον της χώρας, την υλοποίηση του προγράµµατος που ο
λαός ενέκρινε µε την ψήφο του. Είναι κοινή αντίληψη ότι η πρακτική
αυτή είναι αποδεκτή από τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού
λαού. Η κοινή γνώµη -και αυτό είναι ολοφάνερο -αποδοκιµάζει
πλέον και έντονα πολλές φορές τις πρακτικές διαφόρων
συντεχνιακών οµάδων που συχνά προσπαθούν να ανατρέψουν
πολιτικές αποφάσεις ψηφισµένες και από τη Βουλή, πολιτική
εγκεκριµένη από τον ελληνικό λαό.
Η κοινωνία µας κοινωνία ώριµων και σκεπτόµενων πολιτών, που
κάθε µέρα που περνά γίνονται όλο και περισσότεροι-είναι σαφώς
αντίθετη µε τις ξεπερασµένες πολιτικές πρακτικές κηδεµόνευσης και
συχνά ποδηγέτησης της Κυβέρνησης από συντεχνιακές λογικές και
από τη λογική του πολιτικού κόστους.
Στη χθεσινή του οµιλία ο Πρωθυπουργός είπε ότι "δική µας
επιδίωξη είναι να πάει η Ελλάδα µπροστά. Εµείς πιστεύουµε ότι
πρέπει τώρα να κλείσει ο κύκλος των χαµένων ευκαιριών". Αυτό
νοµίζω πράττει η Κυβέρνηση και γι'αυτό αντιµετωπίζει συχνά
σκληρές αντιδράσεις, γιατί εξακολουθούν να υπάρχουν ορισµένοι
θύλακες στην κοινωνία µας µε την αντίληψη την παλιά ότι
αντιδρώντας µπορούν να ανακόψουν µια πολιτική πορεία.
∆εν είναι σωστό, κύριοι συνάδελφοι, από τη µια να
υπεραµυνόµαστε όλες οι πτέρυγες της Βουλής, την ανάγκη για
βιώσιµους και ισχυρούς ΟΤΑ, γιατί το απαιτούν οι καιροί, γιατί
έχουµε µείνει πίσω, γιατί αυτό συµβαίνει σε όλες τις ευρωπαϊκές
χώρες και από την άλλη να στηρίζουµε τις τοπικιστικές αντιδράσεις
και να λέµε ότι πρέπει να αφήσουµε τις τοπικές κοινωνίες να
αποφασίσουν µόνες τους. ∆ηλαδή παραπέµπουµε το θέµα στις
καλένδες απλώς για να µην έχουµε πολιτικό κόστος.
Το σχέδιο "Καποδίστριας" έπρεπε να γίνει πράξη. 'Εγινε βέβαια µε
µεγάλη καθυστέρηση, είναι όµως ένα έργο του ΠΑΣΟΚ το οποίο το
υλοποίησε ανεξάρτητα από το πολιτικό κόστος. Τώρα έχουµε µια
ισχυρή Τοπική Αυτοδιοίκηση, ένα θεσµό επαναστατικό, που σε
σύντοµο χρονικό διάστηµα θα µεταµορφώσει την ελληνική ύπαιθρο.
Είναι βέβαιο ότι τα αποτελέσµατα απ'αυτήν τη µεγάλη
µεταρρύθµιση, ο ελληνικός λαός θα τα δει και θα τα καταλογίσει κι
αυτά στο έργο αυτής της Κυβέρνησης. Το όποιο πολιτικό κόστος
υπάρχει σήµερα εξ αιτίας κυρίως των τοπικιστικών εξάρσεων και
αντιθέσεων, θα µετατραπεί σύντοµα σε πολιτικό όφελος.
Το ΠΑΣΟΚ δεν έχασε σ'αυτές τις εκλογές, γιατί πρόσφερε στον
ελληνικό λαό, στην ελληνική ύπαιθρο, ένα ισχυρό, ένα σύγχρονο
θεσµό ανάπτυξης και δράσης, γιατί έκανε µια µεγάλη τοµή που τα
αποτελέσµατά της θα φανούν γρήγορα και τότε ο λαός θα κάνει τις
εκτιµήσεις του και θα κρίνει δίκαια και σωστά την πολιτική αυτή. Τα
όποια πολιτικά µηνύµατα των νοµαρχιακών και δηµοτικών εκλογών,
είναι µηνύµατα που απευθύνονται όχι µόνο στην Κυβέρνηση, αλλα
σε όλα τα κόµµατα, µηνύµατα που αφορούν όλους µας. Οι τοπικές
κοινωνίες ισχυροποιούνται µε τους νέους θεσµούς της Νοµαρχιακής
και Τοπικής Αυτοδιοίκησης, διεκδικούν µεγαλύτερη συµµετοχή στα
πολιτικά δρώµενα της χώρας µας, αναπτύσσουν έντονους
προβληµατισµούς για όλα τα προβλήµατα της σύγχρονης
κοινωνίας, κρίνουν και ψηφίζουν µε βάση τις δικές τους ξεχωριστές
ιδιαιτερότητες. Χρέος µας είναι να αφουγκραστούµε αυτούς τους
προβληµατισµούς και να σκύψουµε, µε πρώτη την Κυβέρνηση, στα
προβλήµατα αυτών των τοπικών κοινωνιών.
Ευχαριστώ.
( Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κ.Λεβογιάννη.
Ο κ.Μαγγίνας έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΑΓΓΙΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µετά από µια σύντοµη αποτύπωση της κατάστασης
στην οποία βρίσκονται οι ελληνοτουρκικές σχέσεις και το Κυπριακό
-σε συνάρτηση µε την Ευρώπη και τον αµερικανικό
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παράγοντα- θα σας εκθέσω µερικές σκέψεις για τη δική µας
θεώρηση πάνω στις εθνικές υποθέσεις.
Με την Τουρκία, η κατάσταση δεν υπήρξε ποτέ χειρότερη. Από τον
Ιανουάριο του 1996 µε το τραγικό επεισόδιο των Ιµίων, η Τουρκία
διεκδικεί για πρώτη φορά ευθέως ελληνικά εδάφη. Με το κείµενο της
Μαδρίτης, κύριοι της Κυβέρνησης, αναγνωρίσατε "ζωτικά
συµφέροντα για την ασφάλεια και την κυριαρχία της Τουρκίας στο
Αιγαίο" και περίπου απεµπολήσατε το δικαίωµα επέκτασης των
χωρικών µας υδάτων.
Στο Κάρντιφ συµφωνήσατε στην εξεύρεση τρόπων οικονοµικής
ενίσχυσης της Τουρκίας από ευρωπαϊκούς πόρους, χωρίς να
εξασφαλίσετε κανένα αντάλλαγµα και τώρα που η διαδικασία
ξεκίνησε και το ελληνικό βέτο παρακάµπτεται, εσείς απειλείτε µε
προσφυγή στο ∆ικαστήριο της Χάγης.
Η διεθνής κοινή γνώµη εξάλλου, µε δική σας ευθύνη, είναι
πεπεισµένη ότι η Ελλάς εµποδίζει την ευρωπαϊκή πορεία της
Τουρκίας. Πέραν της ανακρίβειας του γεγονότος αυτού, που εις µεν
την Τουρκία παρέχει προσχήµατα προκλητικότητας εις βάρος µας,
εις τους δε πράγµατι υπεύθυνους ένα πρώτης τάξεως άλλοθι, δεν
έχετε καταφέρει αυτήν την έστω πλαστή εικόνα να την
εκµεταλλευτείτε και να την αξιοποιήσετε µέσα από ανταλλάγµατα.
Το πρόβληµα των S-300 από αδιαµφισβήτητο δικαίωµα άµυνας
κατέστη και µε δική σας ευθύνη επιβαρυντικός παράγων σε όλο το
πλέγµα των σχέσεών µας και µε την Τουρκία και µε τις Ηνωµένες
Πολιτείες της Αµερικής και µε την Ευρώπη. Στους αµυντικούς
εξοπλισµούς επιδεικνύετε εγκληµατική καθυστέρηση, περιορίζοντας
έτσι την αποτρεπτική µας δυνατότητα. Και τη στιγµή αυτή όλα τα
θέµατα είναι ανοικτά, µε δυσµενή προοπτική για το συµφέρον της
χώρας.
Κύριοι της Κυβέρνησης, τα µηνύµατα που εκπέµπετε είναι
εσφαλµένα. ∆εν λέγω πως το κάνετε σκόπιµα, ούτε θα ανιχνεύσω
εδώ ενδοτισµό. Αυτή όµως είναι η πραγµατικότητα. ∆ίδετε διαρκώς
την εντύπωση της υποχωρητικότητας και της µειωµένης
αντίστασης. Η ιστορία των ελληνοτουρκικών σχέσεων και της
Κύπρου είναι µια παλιά και θλιβερή ιστορία. Και ασφαλώς δεν
βαρύνει αποκλειστικά τη σηµερινή Κυβέρνηση. Αν σήµερα οι
ευθύνες είναι εξαιρετικές και βαρύτατες, είναι διότι όχι µόνο για
πρώτη φορά απροσχηµάτιστα οι γείτονές µας διεκδικούν ελληνικά
εδάφη, αλλά κυρίως διότι οι γενικότερες γεωπολιτικές εξελίξεις στην
περιοχή µετά το '89 - '90 σε συνδυασµό µε την εκµετάλλευση των
ενεργειακών αποθεµάτων της Υπερκαυκασίας, επιβάλλουν την
επικράτηση συνθηκών ειρήνης και σταθερότητας στο Αιγαίο και τη
νοτιοανατολική λεκάνη της Μεσογείου.
Η ειρήνη αυτή έχει κόστος. Και η Τουρκία επιδιώκει να µηδενίσει το
δικό της κόστος σε αυτήν την αναπόφευκτη διαδικασία,
επιρρίπτοντάς το όλο σε µας.
Κυρίες και κύριοι, εάν θέλουµε πράγµατι να οδηγηθούµε σε ειρηνική
επίλυση των διµερών προβληµάτων, πρέπει να πείσουµε την
Τουρκία ότι δεν µπορεί αδαπάνως και ακινδύνως να περιφρονεί τη
διεθνή νοµιµότητα και να επεκτείνει τις αµφισβητήσεις της. Αν δεν
το κάνουµε, καµιά διαπραγµάτευση δεν θα καταπραϋνει την
'Αγκυρα και καµιά ελληνική υποχώρηση δεν θα κορέσει τη βουλιµία
της.
Από την άλλη πλευρά, οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής που
πάντοτε -και είναι φυσικό- ενεργούν για την υπηρέτηση των δικών
τους συµφερόντων, θα πρέπει να κατανοήσουν ότι η εξοµάλυνση
των ελληνοτουρκικών σχέσεων και η διασφάλιση της ειρήνης στην
περιοχή δεν µπορεί να είναι αποκλειστικά προϊόν ελληνικών
υποχωρήσεων. Οφείλουν να κατανοήσουν ότι ο µόνος τρόπος για
να διατηρηθεί η ειρήνη στην περιοχή, δεν είναι να δεχθεί η Ελλάς
τους τουρκικούς όρους.
'Ενας άλλος τρόπος για να µην εκραγεί πόλεµος είναι, να µην τον
αρχίσει η Τουρκία. Επιπροσθέτως η ελληνική κοινή γνώµη, πρέπει
να αποδεχθεί ότι διάλογος και µάλιστα υπό όρους δεν γίνεται
µεταξύ φίλων, αλλά µεταξύ αντιπάλων και ότι διάλογος δεν σηµαίνει
συνθηκολόγηση, αλλά ειρηνική, έντιµη και εθνικά παραδεκτή
διευθέτηση διαφορών, διευθέτηση που διασφαλίζει τα κυριαρχικά
δικαιώµατα και τα εθνικά συµφέροντα της χώρας µας.

Για να συµβούν όµως αυτά χρειάζεται µια στιβαρή και σοβαρή
εξωτερική πολιτική της οποίας οι άξονες και η πορεία δεν θα
µεταβάλλονται διαρκώς. Μία πολιτική στην οποία τα επόµενα
βήµατα θα είναι σχεδιασµένα. Επίσης, χρειάζεται αποτρεπτική
ισχύς, µέσα αντίδρασης, έναντι οποιασδήποτε πιθανής εξέλιξης.
Αυτό σηµαίνει ισχυρές 'Ενοπλες ∆υνάµεις. Χρειάζεται ακόµη η, υπό
όρους, υποβοήθηση στην προσέγγιση Ευρώπης-Τουρκίας, αν
τελικως η ίδια το επιθυµεί, µε παράλληλη εξασφάλιση ουσιαστικών
ανταλλαγµάτων.
Θα πρέπει αργά ή γρήγορα η σηµερινή Κυβέρνηση, όσο ακόµα
βρίσκεται στην εξουσία, να αντιληφθεί ότι µε την ανατολή του 21ου
αιώνα έχουµε χρέος απέναντι στην ελληνική κοινωνία και
προπαντός απέναντι στους νέους να αποκαταστήσουµε συνθήκες
προσέγγισης και συνεννόησης µε όλους τους γειτονικούς λαούς,
διαφυλάσσοντας και υπηρετώντας τα κυριαρχικά µας δικαιώµατα
και συµφέροντα. Αυτο πρέπει να γίνει για να µπορέσουµε να
στραφούµε µε επιτυχία σε ένα καλύτερο αύριο για τον ελληνικό λαό.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καραγκούνης έχει
το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα
∆ηµοκρατία έχει επανειληµµένα υποστηρίξει ότι αυτή η Κυβέρνηση
του κ. Σηµίτη είναι και ανίκανη και επικίνδυνη. ∆υστυχώς για µια
ακόµη φορά αισθανόµαστε δικαιωµένοι µετά τον πρόσφατο
ανασχηµατισµό και µετά την παρούσα διαδικασία παροχής ψήφου
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.
Ο κύριος Πρωθυπουργός όντας όµηρος εσωκοµµατικών
αντιπαραθέσεων απλά προσπάθησε να κερδίσει και να εξευµενίσει
την κοινή γνώµη αποµακρύνοντας τους πιο αποτυχηµένους
Υπουργούς του, αλλά και τους πιο αναλώσιµους. Αδυνατώ να
κατανοήσω για ποιο λόγο ένας Υπουργός ο οποίος παρά τη θέλησή
του αποµακρύνεται από το Υπουργείο Υγείας, κρίνεται σκόπιµο να
χρηστεί πάλι Υπουργός και µάλιστα άνευ χαρτοφυλακείου.
Αδυνατώ να κατανοήσω την παρουσία του Υπουργού Μεταφορών
στο νέο κυβερνητικό σχήµα, όταν το πόρισµα για την πτώση του
Γιάκοβλεφ του δίνει ακεραία την πολιτική ευθύνη και δυστυχώς του
δίνει και κριτήριο παραµονής στην Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη και για
την πορεία της Ολυµπιακής Αεροπορίας και για τη δεύτερη
εξυγίανση φιάσκο στις συγκοινωνίες και για τόσα άλλα.
Αδυνατώ να κατανοήσω και τον Υπουργο Εθνικής Οικονοµίας ο
οποίος στον πολιτικό απολογισµό του έχει παραδόξως µόνο
παθητικό. Να θυµηθεί κανείς τις ψευδείς, όπως εκ των πραγµάτων
απεδείχθησαν, υποσχέσεις για τη µείωση των φόρων, το µέγα
φιάσκο της Ιονικής, την παρωδία της πώλησης των ΚΑΕ σε τιµή
πολύ κατώτερη της χρηµατιστηριακής αξίας και µε νοµικά
αµφισβητήσιµη διαδικασία κ.ο.κ.
Τα ίδια θα µπορούσα να πω και για άλλους Υπουργούς. ∆υστυχώς,
ο Πρωθυπουργός λειτούργησε περισσότερο σαν κοµµατάρχης
παρά όπως αρµόζει στον Πρόεδρο µιας Κυβέρνησης. Επιχείρησε
να δικαιολογηθεί επικαλούµενος την ανάγκη µιας αταλάντευτης και
χωρίς κραδασµούς πορείας προς την Ο.Ν.Ε.
∆υστυχώς, όµως, για τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, γιατί είναι
πολιτικά οξύµωρο από τη µια να ζητάς νέες θυσίες από τον
ελληνικό λαό και να γίνεται λόγος από κυβερνητικής πλευράς στην
ανάγκη ρήξεων όπως το έκανε χθες µε τις συντεχνίες, τοµών,
διαρθρωτικών αλλαγών και άλλα και από την άλλη να µην τολµάς
να ξεκινήσεις τις αλλαγές από το ίδιο το κοµµατικό κράτος, του
οποίου τη δηµιουργία συνέβαλε τα µέγιστα ο ίδιος, ως συνιδρυτής
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., όπως αυτοχαρακτηρίζεται, όταν τότε βεβαίως
χλεύαζε ο Παπανδρέου ο µακαρίτης. Βέβαια επί των ηµερών του
ανδρώθηκε και έφθασε στις διαστάσεις του τέρατος, που πρόσφατα
είδαµε στις αίθουσες του κινηµατογράφου.
Είναι πολιτικά οξύµωρο να δηλώνεις ασυµβίβαστος, αταλάντευτος
και από την άλλη να µην τολµάς να προχωρήσεις σε έναν
ουσιαστικό  και  ευρύ  ανασχηµατισµό  επί  δύο  ολόκληρα  χρόνια
και όταν το κάνεις, υπό το βάρος της πίεσης της
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κοινής γνώµης, αλλά και του ιδίου του κόµµατός σου,
ανασχηµατίζεις τους εξής δύο.
Είναι λοιπόν η ατολµία η άλλη όψη της ανικανότητος της
αποτυχηµένης Κυβέρνησης του κ. Σηµίτη. 'Οταν δεν ελέγχεις την
Κυβέρνηση εξ ορισµού, δεν µπορείς να κυβερνήσεις και να
συντονίσεις το κυβερνητικό έργο προς την κατεύθυνση που
προκρίνεις. Μόνο έτσι άλλωστε µπορεί να εξηγηθούν τα διαλυτικά
φαινόµενα στην Ελληνική Αστυνοµία, το χάος στα νοσοκοµεία, τα
όργια παραβιάσεων του εθνικού εναερίου και θαλασσίου χώρου σε
µια περίοδο µε µορατόριουµ στο Αιγαίο, οι παλινωδίες και οι
αποτυχίες στην οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης.
Για τα µεγάλα έργα θα µπορούσα να αναφερθώ σε ορισµένα που
αφορούν την ∆υτική Ελλάδα και τα οποία συσχετίζονται µε την
πρόσφατη επίσκεψη του κυρίου Πρωθυπουργού στην
Αιτωλοακαρνανία και το φιάσκο των εξαγγελιών. Για τη ζεύξη Ρίου -
Αντιρρίου, που πορεύεται για µετά το 2004, προϋπολογισµού
διακοσίων τριάντα οκτώ δισεκατοµµυρίων (238.000.000.000)
δραχµών, απορρόφηση µηδενική επί του παρόντος.
Στο δυτικό άξονα και ιδιαίτερα στο τµήµα Αντιρρίου - Ιωαννίνων,
στις οδούς Αγρινίου - Καρπενησίου και Ιτέας - Αντιρρίου, ενώ η
Κυβέρνηση το 1997 εξήγγειλε ότι δεκαεπτά άξονες του εθνικού
δικτύου µας εντάχθηκαν στα διευρωπαϊκά δίκτυα και στο
ΙΝΤΕRREG, που σηµαίνει ότι το θέµα της χρηµατοδότησης ελύθη,
εν τούτοις σήµερα, τέλος του 1998, δεν προχώρησαν.
Στις παρακάµψεις Ναυπάκτου - Αγρινίου που για τη δεύτερη προ
των δηµοτικών εκλογών παρουσία του κυρίου Πρωθυπουργού
εστήθη φιέστα µε νοικιασµένα µεταφερόµενα µηχανήµατα και την
οποία την εποµένη απεσύρθησαν, παραπλανώντας ίσως οι δικοί
σας και τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, πιθανώς, για προεκλογική
σκοπιµότητα, το έργο αυτό δεν πρόκειται να ολοκληρωθεί ούτε το
2010, ενώ κανονικά είχε ενταχθεί στο δεύτερο κοινοτικό πλαίσιο
στήριξης από σας τους ιδίους για εκτέλεση 1994-1998.
Τα αρδευτικά έργα και τα αντιπληµµυρικά που πρόσφατα
εξαγγείλατε, µε διϋπουργικό πλέον όργανο τεσσάρων Υπουργών,
δεν είδαµε τίποτε ακόµα.
Μιλάµε για καταστάσεις πλήρους στασιµότητας, είτε βραδύτητας
είτε µη ένταξης.
Βεβαίως δεν απαλλάσσεται ο κύριος Πρωθυπουργός της ευθύνης
αποσύροντας τον κ. Τζουµάκα, διότι συστηµατικά και κατ'
εξακολούθηση η Κυβέρνηση εξαπατούσε τον αγροτικό κόσµο από
το 1993, εξαγγέλλοντας επίσης κίνητρα για τους νέους αγρότες που
έγιναν αντικίνητρα, γιατί µην ξεχνάµε ότι αναιρείται το συνταγµατικά
κατοχυρωµένο δικαίωµα της ιδιοκτησίας µε την ίδρυση Εταιρείας
Αγροτικής Γης.
∆εν προστατεύσατε το εισόδηµα των παραγωγών και η ελληνική
γεωργία συνεχώς αποκλίνει από την κοινοτική πολιτική, από την
ανεπάρκειά της στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, στις αγορές, στις
υποδοµές, µε τις εισοδηµατικές και τις θεσµικές αδυναµίες.
Το χάος που επικρατεί στην υγεία µε την καρατόµηση των χαµηλών
εισοδηµάτων των γιατρών του ΕΣΥ, του κορµού της υγείας από τον
κ. Χριστοδουλάκη, µη πληρώνοντας δεδουλευµένες υπερωρίες,
κύριε Παπαϊωάννου, και αντιµετώπισης αυτών µε λογιστικά
κριτήρια. Ακόµα την καθηµερινή ταλαιπωρία των αρρώστων, τη
διατήρηση του κοµµατικού κράτους, το χοντρό φακελάκι, την
κακοδιοίκηση των νοσοκοµείων, τον τριπλασιασµό των θανάτων
των νέων σήµερα από τα ναρκωτικά και την ασυδοσία των
εµπόρων των ναρκωτικών.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Καραγκούνη,
παρακαλώ, τελειώστε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση ζητά
ψήφο εµπιστοσύνης -αλλά ουδείς, φρονώ, ότι πιστεύει πως η
αναµενόµενη υπερψήφιση της Κυβέρνησης θα δηµιουργήσει στον
ελληνικό λαό την αίσθηση ενός νέου ξεκινήµατος- για να κρύψει τη
δική της ανικανότητα και ανεπάρκεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Καραγκούνη.
Ο κ. Βλαχόπουλος έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν είχα καµία αµφιβολία -και αυτό επιβεβαιώθηκε και
από την τελευταία οµιλία του κυρίου συναδέλφου- ότι συνολικά η
αντιπολίτευση και ιδιαίτερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση θα
θεωρούσε αυτήν την τριήµερη διαδικασία σαν µία ευκαιρία για να
έλθει να εκφράσει και να εξαπωλήσει εδώ έναν αντιπολιτευτικό λόγο
χωρίς αρχές, µε πολλές αντιφάσεις, µε πολλές ανακρίβειες, µε
κινδυνολογία και θα έλεγα και µε πολλές προκλήσεις.
Μία πρόκληση, στην οποία και θα επιµείνω στη σύντοµη οµιλία µου
των έξι λεπτών, ήταν η έµφαση µε την οποία ο αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Καραµανλής, τόνισε ότι η Νέα
∆ηµοκρατία εκπροσωπεί το νέο και ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ εκπροσωπεί το
παρελθόν και το παλιό.
Σε αυτήν, λοιπόν, την πρόκληση θα επικεντρωθώ σε αυτά τα λίγα
λεπτά, λέγοντας από την αρχή, ότι εµείς είµαστε το παρόν, θα
είµαστε και το µέλλον. Το παρελθόν το αφήνουµε για σας, κύριοι
συνάδελφοι. Και είµαστε περήφανοι, γιατί από το 1993 µέχρι
σήµερα στα χρόνια που κυβέρνησε και ο αείµνηστος Προεδρός µας,
Ανδρέας Παπανδρέου και ο σηµερινός Πρωθυπουργός, ο
Κωνσταντίνος Σηµίτης, πραγµατοποιήθηκαν τόσες πολλές
µεταρρυθµίσεις, που αυτή η περίοδος σίγουρα καταγράφεται από
την πολιτική ιστορία σαν µία περίοδος των µεγάλων
µεταρρυθµίσεων.
'Ετσι λοιπόν λέµε, ότι εµείς είµαστε οι µεταρρυθµιστές και εµείς
φέρνουµε το καινούριο. Και θα πείτε, γιατί. Γιατί εµείς ανοίξαµε το
δρόµο για την αποκέντρωση και την περιφερειακή ανάπτυξη. Γιατί
εµείς καθιερώσαµε το Β' Βαθµό της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και
φυσικά είχαµε και εκλογές και νοµάρχες και νοµαρχιακούς
συµβούλους. Μπορεί να υπάρχουν προβλήµατα σε αυτόν το θεσµό,
να τα δούµε, να τα βελτιώσουµε, να τα συµπληρώσουµε.
Εµείς είµαστε που ψηφίσαµε, καθιερώσαµε και ήδη εφαρµόζεται ο
θεσµός της περιφερειακής διοίκησης της χώρας µε τις περιφέρειες
τις αναβαθµισµένες, όπου αποκεντρώνονται αρµοδιότητες,
αποκεντρώνονται εξουσίες από το κεντρικό κράτος, από την
κεντρική Κυβέρνηση, για να φθάσει το κράτος κοντά στον πολίτη,
κοντά στην ελληνική περιφέρεια και να µην συρρέουν καθηµερινά
χιλιάδες από όλοι την Ελλάδα στο λεκανοπέδιο της Αττικής για να
λύσουν κάποιο πρόβληµα ή να επιστέψουν άπρακτοι στην ελληνική
επαρχία, για να ξαναγυρίσουν µετά από δύο-τρεις µήνες προς
δόξαν και το συµφέρον των υπηρεσιών που προσφέρονται εδώ στο
λεκανοπέδιο της Αττικής -και είναι πολλές οι υπηρεσίες που
προσφέρονται τελευταία- και φυσικά προς δόξαν και κάποιου
τζίρου, που είναι πολύ γνωστός σε όλους µας.
Θα έλεγα επίσης, ότι εµείς είµαστε αυτοί που υιοθετήσαµε και το
σχέδιο "Καποδίστριας" για την άλλη δοµή της πρωτοβάθµιας
τοπικής αυτοδιοίκησης, δίνοντας τη δυνατότητα στις τοπικές
κοινωνίες να πάρουν στα χέρια τους την ανάπτυξη, τη ζωή και την
προοπτική αυτών των τοπικών κοινωνιών.
Επίσης, αυτή η πολιτική ηγεσία και αυτή η Κυβέρνηση προχώρησε
και στην εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, δίνοντας κάτι νέο στην
εκπαίδευση και στην Παιδεία, κάτι που περίµενε και η ελληνική
κοινωνία και οι µαθητές και οι γονείς -θα έλεγα- και οι εκπαιδευτικοί,
παρά τις αντιδράσεις οι οποίες διατυπώθηκαν από κάποιες οµάδες
εκπαιδευτικών.
Αυτές, λοιπόν, τις µεταρρυθµίσεις, αυτές τις βαθιές τοµές τις οποίες
είχε ανάγκη η ελληνική κοινωνία και ο ελληνικός λαός, εσείς, κύριοι
συνάδελφοι, τις πολεµήσατε, τις αρνηθήκατε φυσικά για
µικροπολιτικούς λόγους και για σκοπιµότητες. Και θα έλεγα, ότι
ακόµα και χθες εδώ µέσα και σήµερα, όπως άκουσα, επιχειρήθηκε
η υπονόµευση της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, µε αναφορές ότι
κάποιοι δάσκαλοι δεν έφθασαν στα σχολεία, ότι κάποια βιβλία...
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κάνετε µία βόλτα στην Ευρυτανία να
δείτε πώς είναι η κατάσταση!
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ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως! Τα ξέρω πολύ καλά. Το ίδιο
έγινε και στην περιοχή της Κοζάνης, όπου κάποιοι δάσκαλοι,
κάποια βιβλία, όπως είπε και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, δεν έφθασαν στα σχολεία. Είναι αλήθεια αυτά.
Αλλά αυτά είναι εκπαιδευτική µεταρρύθµιση; Εάν νοµίζετε ότι αυτά
είναι εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, τότε νοµίζω ότι ενσυνείδητα εσείς
υπονοµεύετε.
Επίσης, αναφέρθηκε και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και άλλοι συνάδελφοι στο ότι η ζήτηση των
φροντιστηρίων διπλασιάστηκε. Θα έλεγα, ότι ήταν µία ανεύθυνη και
ανακριβής εκτίµηση, που θα περίµενα να ήταν πιο υπεύθυνη. Και
επειδή ακούστηκε από άλλους εδώ ότι αυξήθηκε κατά 30%, τελικά
είναι 100%, 50%, ή 30% η αύξηση της ζήτησης των φροντιστηρίων.
Αν λέτε ότι είναι 50%, τότε είναι 50%.
Τελικά λέω ότι και µε αυτές τις τοποθετήσεις σπρώχνετε τα παιδιά
προς τα φροντιστήρια για να προλάβουν, γιατί έχουν καταληφθεί οι
θέσεις!!!
(Γέλωτες , θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Να είστε σίγουροι ότι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση θα προχωρήσει.
Εσείς φυσικά θα µείνετε πίσω για να είστε το παρελθόν το οποίο
θέλετε.
Κύριε Πρόεδρε, συνεχίζοντας θα έλεγα ότι και πολλές άλλες
µεταρρυθµίσεις έγιναν αυτήν την τελευταία περίοδο.Μία βασική για
µένα µεταρρύθµιση ήταν ο ν. 2190 που πράγµατι πολλά έχει
προσφέρει. Υπονοµεύθηκε από εσάς, και ενώ εµείς εισπράτταµε
ένα κόστος βραχυπρόθεσµο από τις δικαιολογηµένες θα έλεγα
διαµαρτυρίες και αντιδράσεις των φίλων και οπαδών του ΠΑΣΟΚ,
ταυτόχρονα µε αυτό το νόµο τα δικά σας παιδιά, όλα τα παιδιά
έµπαιναν στις θέσεις του δηµοσίου -όπως έπρεπε να γίνεται- και
ταυτόχρονα την ίδια περίοδο στελέχη δικά σας γύριζαν στην
ελληνική ύπαιθρο και διεκήρυτταν πως όταν έλθει η Νέα
∆ηµοκρατία θα καταργήσει το νόµο για να µπουν πάλι "τα δικά µας
παιδιά".
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Ευτυχώς όµως, κύριε Πρόεδρε, που η Νέα ∆ηµοκρατία δεν ήλθε και
ούτε θα έλθει και θα γίνει και ένα άρθρο του Συντάγµατος, αυτή η
κατάκτηση του ελληνικού λαού.
Θα µπορούσαµε να πούµε και πολλά άλλα πράγµατα που αφορούν
τις µεταρρυθµίσεις, αλλά κύριε Πρόεδρε και κύριοι Υπουργοί, θα
έλεγα ότι υπάρχουν πράγµατι και πολλά προβλήµατα τα οποία θα
πρέπει να τα δούµε. Υπάρχουν καρκινώµατα διαφθοράς,
αδιαφάνειας µέσα στην ελληνική κοινωνία που πρέπει πράγµατι να
τα ξεριζώσουµε. Πρέπει να τολµήσουµε µε αποφασιστικότητα γιατί
τη βούληση την έχουµε. Χρειαζόµαστε αποφασιστικότητα για να
µπορέσουµε αυτά να τα ξεριζώσουµε.
Θα έλεγα ότι υπάρχει και ανάγκη για κάποιες παρεµβάσεις που
πρέπει να γίνουν έτσι ώστε να βελτιώσουµε την ποιότητα ζωής των
Ελλήνων πολιτών. Γιατί θα πρέπει, κύριοι Υπουργοί, να
καταλάβουν ότι σήµερα δεν µπορούν να χτίζονται πολυκατοικίες σε
χωριά των δύο χιλιάδων κατοίκων. Υπεύθυνοι είµαστε εµείς οι
πολιτικοί γιατί θα πρέπει να µη συντηρούµε και να µη διατηρούµε
ένα άλλο πελατειακό σύστηµα µέσα από τη διαγραφή των κλήσεων
από την τροχαία. Αυτό έχει πολλές προεκτάσεις. Θα πρέπει αυτό το
δικαίωµα που έχουν οι αξιωµατικοί της τροχαίας να το
καταργήσουµε γιατί επικαλούνται ότι οι πολιτικοί, οι δηµοσιογράφοι,
φέρνουν τις κλήσεις...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Βλαχόπουλε. Σας παρακαλώ, κλείστε µε µία φράση.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Για όλους λοιπόν αυτούς τους λόγους, για
το µεγάλο έργο που έκανε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα
χρόνια λένε, ότι εµείς είµαστε το νέο και η Νέα ∆ηµοκρατία είναι το
παρελθόν. Η ελληνική κοινωνία χρειάζεται το νέο, γι'αυτό βεβαίως
και θα υπερψηφίσουµε την Κυβέρνηση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βύρων
Πολύδωρας έχει το λόγο.
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακολουθώντας µε
προσοχή τη συζήτηση διαπιστώνω µια τεράστια λογική και πολιτική
ανακολουθία όπως κυρίως αυτή αναδεικνύεται από τις οµιλίες του
Πρωθυπουργού, των Υπουργών και των Βουλευτών σε κάποιο
βαθµό της κυβερνητικής πλειοψηφίας. Εάν όλα είναι τόσο καλά,
τότε γιατί έγινε ο ανασχηµατισµός; Και εάν υποθέσουµε ότι η
συζήτηση -όπως πράγµατι έτσι εξελίσσεται- οριοθετήθηκε από τον
Πρωθυπουργό σε θέµατα οικονοµίας, πώς εκτίθεται αυτή η
ηµερήσια διάταξη για την οικονοµία όταν ουδεµία αλλαγή έγινε στον
οικονοµικό τοµέα;
Κάνω αυτές τις επισηµάνσεις γιατί εκτός από τη λογική και πολιτική
ανακολουθία που διαπιστώνω υπάρχει, κύριε Πρόεδρε, ένα άλλο
σοβαρότερο πολιτικό ζήτηµα και αυτό αναδυόµενο από την ίδια
συζήτηση, αυτήν τη ζώσα διαδικασία.
∆ιαπιστώνω µε φρίκη ότι δεν µπορεί να αναγνώσει το πολιτικό,
οικονοµικό και κοινωνικό τοπίο η παρούσα Κυβέρνηση. Βρίσκεται
σε παντελή αδυναµία.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
'Οταν επιχειρούνται σοφίσµατα για την συγκάλυψη της
καλπάζουσας ανεργίας µε παιχνίδια αριθµών και όταν εµείς όλοι οι
Βουλευτές, ανεξαρτήτως κοµµάτων, ζούµε το δράµα της ανεργίας
είτε είναι 9,7% είτε είναι 10,3% είτε είναι 25% µε τις εκτιµήσεις του
ευρωπαϊκού παρατηρητηρίου, ζούµε το δράµα ότι οι νέοι οι µη
καταγεγραµµένοι στους δείκτες µετρήσεων της ανεργίας δεν έχουν
στον ήλιο µοίρα και ωθούνται, οδηγούνται στην εγκληµατικότητα και
τα ναρκωτικά περίπου νοµοτελειακά. Κάποιος απολογητικός λόγος
επ' αυτού του φαινοµένου της ανεργίας και της συναφούς
εγκληµατικότητας δεν οφείλετο από τον Πρωθυπουργό και την
Κυβέρνηση σ' αυτήν τη συζήτηση;
∆εύτερον, τοµέας αποκρατικοποιήσεως: Είναι βέβαιο ότι αυτός ο
τοµέας βρίσκεται σε τέλµα. Και βρίσκεται σε τέλµα ενώ υπάρχουν οι
ιδεοδέστερες πολιτικές και οικονοµικές συνθήκες για την Κυβέρνηση
είτε την παλαιά είτε τη νέα που είναι και το αυτό -της αποτυχίας
κυβέρνηση- να δράσει. Ο Καραµανλής µονότονα πεισµατικά,
επίµονα ο πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας και όλη η Νέα
∆ηµοκρατία συντεταγµένη, προωθεί παροτρύνει σπρώχνει την
Κυβέρνηση προς την κατεύθυνση της γρήγορης δράσης γιατί ο
χρόνος δεν είναι ουδέτερο µέγεθος. Ο χρόνος έχει τους καιρούς
του. 'Ηταν καλός καιρός να γίνουν αποκρατικοποιήσεις, δεν ξέρω αν
θα είναι αύριο. Εποµένως όταν χάνετε την ευκαιρία, όταν τον
µεταθέτετε για το µέλλον δεν γνωρίζετε τις επιπτώσεις αυτής της
ολιγωρίας.
'Ελεγε λοιπόν ο πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας από αυτήν εδώ τη
θέση σ' αυτήν εδώ την Αίθουσα επί του ζητήµατος της Ολυµπιακής
προτάσεις συγκεκριµένες: Προκαλέστε το διεθνές ενδιαφέρον για
την αποκρατικοποίηση µέρους ή όλου. Αναζητήσατε σύµβουλο ο
οποίος µε τη σειρά του θα σας υποδείξει εκδοχές, λύσεις για το
στρατηγικό επενδυτή. Η κυβέρνηση εκώφευε.Και όχι µόνο εκώφευε
αλλά παραχάρασσε, παραχαράσσει τις θέσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας στον ευαίσθητο αυτόν τοµέα των
αποκρατικοποιήσεων ότι δεν προτείνουµε. Και έρχεται σήµερα ο
Υπουργός Συγκοινωνιών να µας ανακοινώσει ότι εξετάζει πολύ
σοβαρά την εκδοχή του στρατηγικού επενδυτή για την
αποκρατικοποίηση της Ολυµπιακής.
Στο µεταξύ έγιναν ζηµιές, απωλέσθηκε πολύτιµος χρόνος, ζηµιές
που όπως είπε ο κ. Μεϊµαράκης ξεπερνούν τα εξήντα
δισεκατοµµύρια (60.000.000.000) δραχµές και κυρίως η ίδια η
περιουσία και η οντότητα του εθνικού αεροµεταφορέα απαξιώθηκε
για την περιοχή αυτού που λέµε διεθνή τοµέα αποκρατικοποιήσεων.
Με άλλα λόγια µπορεί να οδηγείται η υπόθεση σε ένα ξεπούληµα
στην κυριολεξία πια εξαιτίας της ολιγωρίας της απώλειας χρόνου και
τέλους της απώλειας αξίας του εθνικού αεροµεταφορέα.
Τρίτον, ερχόµαστε στο κεφάλαιο της παιδείας και του πολιτισµού:
Μιλήσαµε όπως λέει και η EUROSTAT ότι έχουµε
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πράγµατι ένα από τα χαµηλότερα, το χαµηλότερο, σε δαπάνες
διατιθέµενο ποσοστό του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Σηµειώνω ότι ενώ έχουµε το χαµηλότερο
ποσοστό συνολικά του ΑΕΠ για την παιδεία έχουµε το υψηλότερο
ποσοστό στις αµοιβές προσωπικού.Και ενώ έχουµε το υψηλότερο
ποσοστό στις αµοιβές προσωπικού, η κυβέρνηση αντί να
συνεννοηθεί µε το προσωπικό όλων των βαθµίδων προχωρεί σε
µια λεγόµενη µεταρρύθµιση η οποία δηµιουργεί πολλαπλάσια
προβλήµατα.
Παραδείγµατος χάριν το θέµα των αναπληρωτών καθηγητών δεν
µπορούσατε να το λύσετε χωρίς να προκαλέσετε την αναστάτωση;
∆εύτερον, το ζήτηµα της έρευνας στη τριτοβάθµια παιδεία δεν
µπορούσατε να το έχετε προωθήσει;
Τρίτον φτιάχνετε τη µεταρρύθµιση και αµφισβητείται από τον
τελευταίο οµιλητή του ΠΑΣΟΚ, ότι ουσιαστικά τα σπρώχνετε τα
παιδιά στα φροντιστήρια και έχουν γίνει οι αίθουσες των γυµνασίων
και των λυκείων ουσιαστικά ο προθάλαµος των φροντιστηρίων και
µόνον; Αµφισβητούνται όλα αυτά; Μπορώ να πω άπειρα. Μπορώ
να µιλήσω για την εγκληµατικότητα και ότι ο έλληνας πολίτης,
προπαντός αν είναι στην ύπαιθρο χώρα µια γριούλα η οποία είχε
τουλάχιστον το αγαθό του να είναι ασφαλής και ήρεµη στο σπίτι της,
κινδυνεύει σήµερα είτε στο χωριό είτε στη πόλη. Και θα συζητούµε
τώρα ότι αυτή η Κυβέρνηση ζητεί την ψήφο εµπιστοσύνης από τους
Βουλευτές της; Γιατί εξηγήθηκε και αυτό. Είναι πρόταση δυσπιστίας
ουσιαστικά.
Και έχω και ένα δικονοµικό να σας εκθέσω, ότι δεν είναι πρόταση
εµπιστοσύνης. Είναι ένας πολιτικός σουρεαλισµός, ο οποίος και
δικονοµικά καταλήγει σε πρόταση δυσπιστίας, γιατί θα το άφηνε
στους εκατόν είκοσι Βουλευτές, όπως λέει η πρόταση
εµπιστοσύνης. Αλλά έρχονται και προκαταλαµβάνουν το Σώµα,
λέγοντας ότι εµείς θέλουµε το βαθµό -εµπιστοσύνης- που ζητεί το
Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής για την πρόταση
δυσπιστίας. Αιδώς Αργείοι.
∆εν µιλάµε για το ποιος θα µείνει γαντζωµένος στην Κυβέρνηση ή
στην καρέκλα. Μιλάµε το πως θα ενώσουµε τις δυνάµεις µας για να
βγει ο τόπος από το τέλµα.
Μίλησαν για ετερόκλητες συµµαχίες στις δηµοτικές και νοµαρχιακές
εκλογές. Απαντώ, κύριε Πρόεδρε. Θα συνταθούµε εµείς της Νέας
∆ηµοκρατίας µε όσους 'Ελληνες για τον πατριωτισµό...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο χρόνος είναι
αµείλικτος, κύριε Πολύδωρα. Ολοκληρώστε.
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ:...για να αντισταθούµε στην κοινωνική
αδικία για τον ελληνικό πολιτισµό, για την οικονοµική άνθιση της
χώρας και όχι για το τέλµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βούλγαρης έχει το
λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, συζητάµε τις µέρες αυτές σε κορυφαία συνταγµατική
διαδικασία την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., εδώ στο ελληνικό Κοινοβούλιο στο οποίο από το 1981
που είχαµε την πρώτη Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µέχρι σήµερα, µε
εξαίρεση βέβαια την περίοδο 1989-1993, θεσµοθετήθηκαν µεγάλες
κοινωνικές µεταρρυθµίσεις, όπως η αναγνώριση της Εθνικής
Αντίστασης, το Ε.Σ.Υ., το νέο Σύνταγµα της χώρας, η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση, η συνένωση των οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης µε το σχέδιο "Καποδίστριας", που κάλυψαν, κύριοι
συνάδελφοι, το δηµοκρατικό έλλειµµα και καταξίωσαν το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
στο λαό σαν τη µεγάλη δηµοκρατική και προοδευτική πολιτική
δύναµη της χώρας.
Ο περιφερειακός σχεδιασµός και η περιφερειακή ανάπτυξη
αντικατέστησε αργά, αλλά σταθερά, το συγκεντρωτικό σύστηµα
διοίκησης και αποκέντρωσε την κεντρική εξουσία. Οι νοµάρχες από
διορισµένοι εκλέγονται απευθείας από το λαό, ο οποίος µέσα από

θεσµοθετηµένες µορφές συµµετέχει στον προγραµµατισµό, το
σχεδιασµό, στην προοπτική της ανάπτυξης και οι τοπικές κοινωνίες
καθορίζουν το αύριο, το µέλλον τους. Αυτήν την προοδευτική
αντίληψη για την εξέλιξη της κοινωνίας και την ανάπτυξη της χώρας
στήριξε θεσµικά, προγραµµατικά και οικονοµικά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Αυτήν
την προοδευτική αντίληψη στήριξαν τα κοινωνικά κινήµατα, που η
ίδια η δυναµική της κοινωνίας γέννησε, ύστερα από µακροχρόνιους
και σκληρούς αγώνες ενάντια στη συντήρηση. Αυτή η δυναµική της
ίδιας της κοινωνίας που αγωνίζεται για το προοδευτικό και
απορρίπτει και καταδικάζει το συντηρητικό είναι το πολιτικό
οπλοστάσιο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. που το 1981, το 1985, το 1993 και το
1996 έδωσε την κυβερνητική πλειοψηφία και αντιστάθηκε ακόµη και
στην χωρίς πολιτική συµµαχία ετερόκλητων πολιτικών δυνάµεων
που στόχευαν, χωρίς βέβαια αποτέλεσµα, στη διάλυση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Το ΠΑ.ΣΟ.Κ., όµως, κύριοι συνάδελφοι, δεν διαλύθηκε, γιατί η
δυναµική αυτής της κοινωνίας το κράτησε στην τροχιά της εξουσίας,
για να συνεχίσει µετά το 1993 την πολιτική του για την εθνική
ανεξαρτησία, την κοινωνική αλληλεγγύη και τη λαϊκή κυριαρχία των
τοπικών κοινωνιών. Σήµερα, οι τοπικές κοινωνίες έχουν πάρει την
τύχη του τόπου στα χέρια τους και αναδεικνύουν τους δικούς τους
αιρετούς άρχοντες, αξιοποιώντας τις νέες δυνατότητες
αυτοδιοίκησης. Αυτή είναι η µεγάλη προσφορά του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στο
λαϊκό κίνηµα και στην αυτοδιοίκηση της χώρας µας.
Και ποια ήταν η άλλη άποψη, κύριοι συνάδελφοι, για το µέλλον της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης στη χώρα µας; 'Ηταν η καταψήφιση του
νόµου από τη Νέα ∆ηµοκρατία για την Τοπική Αυτοδιοίκηση και την
εκλογή των νοµαρχών άµεσα από το λαό, καταργώντας την
εξάρτησή τους από την κεντρική εξουσία και την εκάστοτε
κυβέρνηση. 'Ηταν η αποχώρηση της Νέας ∆ηµοκρατίας από την
ψήφιση του νόµου για την συνένωση των Ο.Τ.Α. και το νέο
καταστατικό χάρτη για την αυτοδιοίκηση στη χώρα µας. Και ποιο
είναι το επιχείρηµα γι'αυτήν τη στάση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης δια στόµατος του Προέδρου της; "Συµφωνούµε µε
το θεσµό, αλλά µε τοπικό διάλογο και όχι στις αναγκαστικές
συνενώσεις".
Μέχρι πότε όµως θα κάνουµε διάλογο, κύριοι συνάδελφοι; Για πόσα
χρόνια; Γιατί όπως γνωρίζω, στην ιδιαίτερη πατρίδα µου τη
Μαγνησία, στο χρονικό διάστηµα που καθόριζε ο νόµος για τις
εθελοντικές συνενώσεις, µε τα γνωστά µεγάλα και σηµαντικά
οικονοµικά κίνητρα που έδινε η πολιτεία, από τους εβδοµήντα εννέα
δήµους και κοινότητες µόνο ένας συστάθηκε, ο ∆ήµος Ιωλκού.
Μήπως πρέπει να µας προβληµατίσει η θέση της Νέας
∆ηµοκρατίας για τον τοπικό διάλογο, ο οποίος βέβαια
πραγµατοποιήθηκε στο σχέδιο "Καποδίστριας", µε τις τοπικές
ενώσεις δήµων και κοινοτήτων και τους αιρετούς εκπροσώπους της
αυτοδιοίκησης σε όλην τη χώρα για µεγάλο χρονικό διάστηµα; Και
βέβαια, αναφέρω ακόµη τα τοπικά δηµοψηφίσµατα τα οποία
επέβαλε ο λαός σε ορισµένους δήµους και κοινότητες.
Μήπως, όµως, πρέπει να µας προβληµατίσει και το πείραµα της
Καρδίτσας όπου η σύγκλιση στις πρόσφατες εκλογές, πολιτικών
δυνάµεων, µε αντιδιαµετρικά αντίθετες θέσεις για την οικονοµία, για
την κοινωνία, την εξωτερική πολιτική, την αυτοδιοίκηση, δεν είχε
χαρακτήρα πολιτικής αντιπαράθεσης, αλλά αντιπαράθεσης στα
πρόσωπα που είχαν πάρει το χρίσµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.;
Ο στόχος ήταν καθαρά µικροκοµµατικός, χωρίς στρατηγική για την
Τοπική Αυτοδιοίκηση και πολιτική πρόταση για το συγκεκριµένο
αναπτυξιακό ρόλο, που πρέπει να παίξει στη χώρα µας.
Η απάντηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. σε αυτήν την πολιτική πρόκληση πρέπει
να είναι και θα είναι η συνέχιση της αποκέντρωσης αρµοδιοτήτων
και πόρων στη Νοµαρχιακή και Τοπική Αυτοδιοίκηση, για να
ενισχυθεί ακόµη περισσότερο ο ρόλος των τοπικών κοινωνιών στην
αναπτυξιακή πορεία της χώρας. Γιατί το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει αποδείξει ότι
είναι αυτοδιοικητικό κόµµα.
Κύριοι  συνάδελφοι,  πρέπει  να  κάνουµε  αυτήν  την  ιστορική
αναφορά  για  τις  κυβερνήσεις  του  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  και  την  πολιτική
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που εφαρµόζουν σε διαφορετικές χρονικές περιόδους και κάτω από
διαφορετικές οικονοµικές και κοινωνικές παραµέτρους, που δεν
γεννά µόνο η εξέλιξη και η κινητικότητα της ελληνικής κοινωνίας,
αλλά κυρίως στο συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα και εξωγενείς
παράγοντες, µετά από τη διεθνοποίηση της οικονοµίας και τις
αλυσιδοτές αντιδράσεις που δεν αναγνωρίζουν σύνορα και
κυβερνήσεις.
Αυτή, λοιπόν, η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κρίνεται σήµερα και αυτό
το έργο και αυτή η πολιτική που εξυπηρετεί το στόχο της εθνικής
ανεξαρτησίας µέσα από την επιτυχή µέχρι σήµερα πορεία ένταξης
στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, στον ενιαίο κοινωνικά,
οικονοµικά, πολιτισµικά γεωγραφικά χώρο της Ενωµένης Ευρώπης
και όχι της συµµαχίας µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και
τις πρόσφατες πιέσεις της για αµοιβαίες υποχωρήσεις µε την
Τουρκία, το στόχο της λαϊκής κυριαρχίας µέσα από την
αποκέντρωση πόρων και αρµοδιοτήτων στη Νοµαρχιακή και
Τοπική Αυτοδιοίκηση και την ενίσχυση του ρόλου των τοπικών
κοινωνιών στο σχεδιασµό και την ανάπτυξη της χώρας, το στόχο
της κοινωνικής αλληλεγγύης και δικαιοσύνης µε τη σταδιακή αύξηση
των δαπανών για κοινωνικές δαπάνες από το 9% στο Ακαθάριστο
Εθνικό Προϊόν το 1980, στο 26,3% το 1998, µε τα δεκάδες κέντρα
υγείας, τα µεγάλα περιφερειακά νοσοκοµεία, τα κέντρα
αποκαταστάσεως των ηλικιωµένων, τις παρεµβάσεις στα αστικά
κέντρα για την καλύτερη ποιότητα ζωής και τα έργα κοινωνικής και
τεχνικής υποδοµής που καθιστούν την Ελλάδα µία σύγχρονη χώρα.
Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στα δεκατέσσερα σχεδόν χρόνια κυβερνητικής
θητείας, υλοποιώντας την πολιτική της αποκέντρωσης και του
δηµοκρατικού προγραµµατισµού, διορθώνοντας λάθη και
παραλείψεις, έβαλε τη χώρα µας σε τροχιά ανάπτυξης, οικονοµικής
και κοινωνικής, υπηρετώντας µε συνέπεια το λαό και την
προοδευτική αντίληψη για την ελληνική κοινωνία. Απέδειξε, στα
χρόνια αυτά που πέρασαν, ότι έχει τη θέληση, την εµπειρία, τη
γνώση και τα κατάλληλα στελέχη για να υλοποιεί την πολιτική, για
την οποία το στηρίζει ο ελληνικός λαός µε την ψήφο του.
Γι' αυτό το λόγο δίνω ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Χειµάρας έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κατ' αρχήν κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θέλω να ευχαριστήσω τον κύριο Πρωθυπουργό γιατί µας έδωσε την
ευκαιρία, µε τη συζήτηση της πρότασης ψήφου εµπιστοσύνης, να
παρουσιάσουµε στον ελληνικό λαό την αληθινή εικόνα ενός
κράτους που µοιάζει µε αυτοκίνητο σε κατηφόρα χωρίς φρένα και
χωρίς οδηγό. Και φυσικά ο κύριος υπεύθυνος δεν είναι άλλος από
τον Πρωθυπουργό κ. Σηµίτη και την παρέα του. ∆εν είναι άλλος
από αυτόν που ταλαιπωρεί και αναστατώνει για τρεις ολόκληρες
ηµέρες τον ελληνικό λαό µε την απόφασή του να ζητήσει ψήφο
εµπιστοσύνης, απλά και µόνο για να λύσει τα οικογενειακά του
προβλήµατα, για να εκβιάσει τους συναδέλφους του Βουλευτές του
ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Χαρακτηριστικά είναι τα πρωτοσέλιδα αρκετών εφηµερίδων, κυρίως
της "ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΣ", η οποία γράφει στο κύριο άρθρο της
"Ψηφίστε µε ή φεύγετε" κλπ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τραγικά λάθη, οι παραλείψεις και
οι γκάφες του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησής του δεν έχουν
τελειωµό. Γι' αυτό, στο λίγο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου, θα
επισηµάνω µερικά παραδείγµατα από το χώρο του Υπουργείου
Μεταφορών και Επικοινωνιών, που έχω την ατυχία, θα έλεγα, µετά
τα όσα άκουσα απόψε, να παρακολουθώ από κοντά.
Με έκπληξή µου σήµερα, κύριοι συνάδελφοι, άκουσα -και θα
χρησιµοποιήσω για πρώτη φορά σκληρή γλώσσα για συνάδελφο
Βουλευτή και µάλιστα Υπουργό- τον αποτυχόντα Υπουργό κ.
Μαντέλη και παραµένοντα δυστυχώς στη θέση του, να σύρεται στις
δικές µας θέσεις, αφού πρώτα ζηµίωσε τα µέγιστα την Ολυµπιακή
Αεροπορία.
∆ικαιούµαι µετά τα όσα άκουσα απόψε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, να σας αποκαλέσω εσάς, τους εκπροσώπους της
Κυβέρνησης, ψεύτες, υποκριτές και επικίνδυνους για τα

συµφέροντα των οργανισµών και της χώρας. Θα ξεκινήσω από τον
ΟΤΕ, για να έρθω στη συνέχεια στο νέο φιάσκο της Ολυµπιακής
Αεροπορίας...
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΠΕΝΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): ∆εν είναι σωστοί χαρακτηρισµοί,
κύριε Χειµάρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
περιττεύουν τα σχόλια.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΠΕΝΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Μα, κύριε Χειµάρα ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Πολιτικά ψεύτες, κύριε Υπουργέ.
Επαναλαµβάνω, πολιτικά ψεύτες. Μη µε διακόπτετε.
Απαντώντας στον επικίνδυνο αρµόδιο Υπουργό, ο οποίος µέσα σε
λίγους µήνες άλλαξε ριζικά τις θέσεις του, µειώνοντας ακόµη
περισσότερο την αξιοπιστία της Κυβέρνησης, που υπηρετεί και
δίνοντάς µου το δικαίωµα να τον αποκαλέσω πολιτικά ψεύτη...
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Είναι επίπεδο αυτό, κύριε Χειµάρα; Τι είναι
αυτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τζανή, εσείς έχετε
τη διαφορά σας µε τη γέφυρα στο Μαλιακό.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Οι διαφορές είναι πολιτιστικές περισσότερο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Θα µε αφήσετε να συνεχίσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Ξεκινώ από τον ΟΤΕ. Θα αναφερθώ
µόνο στη τελευταία µετοχοποίηση, για να διαπιστώσετε µε ποιο
τρόπο και µε ποιο εθνικό κόστος προσπαθούµε να πλησιάσουµε
τους όρους της ένταξης στην ΟΝΕ, που δεν έχει κατανοήσει ο κ.
Μαντέλης ακόµη µέχρι σήµερα.
Σας διαβάζω απόσπασµα δηµοσιεύµατος οικονοµικού αναλυτή της
εφηµερίδας "ΕΞΟΥΣΙΑ", για να κατανοήσετε την εν λόγω
εγκληµατική ενέργεια της Κυβέρνησης. Ακούστε το εξής:
"Για να µπορέσει η Κυβέρνηση να διαθέσει το 10% των µετοχών
του ΟΤΕ εν µέσω της χειρότερης χρηµατιστηριακής κρίσης µετά τον
πόλεµο, προκειµένου να µειώσει το εθνικό χρέος κατά τριακόσια
δισεκατοµµύρια (300.000.000.000) δραχµές", "το επαλήθευσε
απόψε ο κύριος Υπουργός", δηλαδή περίπου στο 1% του φετινού
ΑΕΠ για την ένταξή µας στην ΟΝΕ, πρότεινε στο διεθνές επενδυτικό
κεφάλαιο µια συµφωνία, που µόνο ένας τρελός διαχειριστής
κεφαλαίου θα απέρριπτε, αφού προσφέρεται µία στις δέκα µετοχές
δωρεάν, έξι µήνες µετά τη µετοχοποίηση, στους επενδυτές. Φυσικά,
ούτε µία δραχµή από αυτές δεν πρόκειται να καταλήξει για την
ανάπτυξη του ΟΤΕ.
-'Ερχοµαι για λίγο στην Ολυµπιακή Αεροπορία, η οποία µε έβγαλε
έξω από τη συνηθισµένη µου συµπεριφορά και είπα αυτά τα οποία
είπα προηγουµένως.
-Τι να πρωτοπεί κανείς γι' αυτή;
Με το πρώτο σχέδιο της εξυγίανσης '94-'97 φορτώσατε, κύριοι της
Κυβέρνησης, στις πλάτες του 'Ελληνα φορολογούµενου
περισσότερα από εξακόσια δισεκατοµµύρια (600.000.000.000)
δραχµές. Και όχι µόνο δεν εξυγιάνατε την Ολυµπιακή Αεροπορία,
αλλά αυτή πήρε µεγαλύτερο κατήφορο, αφού κανένας στόχος δεν
επετεύχθη και φυσικά στο τέλος του 1997, αντί για είκοσι εννέα
δισεκατοµµύρια (29.000.000.000.000) δραχµές κέρδη, είχαµε δέκα
δισεκατοµµύρια (10.000.000) δραχµές ζηµιά.
'Ετσι, κύριοι Υπουργοί, αναγκαστήκατε τον Απρίλιο του 1998 να
φέρετε νέο σχέδιο εξυγίανσης, χωρίς να λάβετε υπόψη σας τις
συγκεκριµένες µας προτάσεις για αποκρατικοποίηση µε
συγκεκριµένες ενέργειες και όρους, που µε ικανοποίηση, αλλά και
ταυτόχρονα µε απογοήτευση ακούσαµε προηγουµένως να µας
αναφέρει ο κύριος Πρωθυπουργός.
Τελικά  όµως  και  το  δεύτερο  σχέδιο  απέτυχε.  Τα  έσοδα  για  το
1998  εµφανίζονται  κατά  σαράντα  δισεκατοµµύρια
(40.000.000.000) δραχµές λιγότερα από τα προβλεπόµενα,
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παρά το γεγονός ότι µειώσατε το εισόδηµα των εργαζοµένων κατά
δεκαπέντε δισεκατοµµύρια (15.000.000.000) δραχµές.
Και µία προειδοποίηση πολύ σηµαντική, που απευθύνεται κυρίως
στον Πρωθυπουργό και µε αυτή θα τελειώσω. Παρακαλώ την
προσοχή σας.
Η διοίκηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας, προφανώς µε εντολή της
πολιτικής ηγεσίας, είναι έτοιµη να προχωρήσει σε δάνεια µαµούθ,
για παραγγελίες αεροσκαφών ύψους µαζί µε τα τοκοχρεολύσια ενός
τρισεκατοµµυρίου (1.000.000.000.000) δραχµών µε εγγύηση του
ελληνικού ∆ηµοσίου. 'Ηδη βρίσκεται σε εξέλιξη διαγωνισµός για
δάνειο ύψους τριακοσίων εβδοµήντα οκτώ εκατοµµυρίων
(378.000.000) δολαρίων χωρίς διαφάνεια και χωρίς αξιόπιστο
επιχειρηµατικό σχέδιο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και το χειρότερο. Αντιλαµβάνεστε την εθνική ζηµιά σε περίπτωση -
που είναι και η πλέον πιθανή- αποτυχίας και του νέου
προγράµµατος εξυγίανσης και πώλησης της Ολυµπιακής
Αεροπορίας; Ποιος θα πληρώσει αυτά τα χρήµατα;
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.
Η κ. Λουλέ έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε ...
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε επί προσωπικού;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Να δώσουµε το λόγο για
ένα λεπτό στον κ. Μαντέλη.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: 'Ενα λεπτό στον κ. Μαντέλη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Μετά θα αρχίσει ο διάλογος, κύριε
Πρόεδρε.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: 'Ενα λεπτό, δύο λεπτά, όσα θέλει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κοιτάξτε, αφού ξέρετε
πολύ καλά τις διαδικασίες...
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: 'Οχι, κύριε Υπουργέ παρακαλώ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: 'Εχει µιλήσει ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κατ' αρχήν, δεν έχετε το
λόγο. 'Εχει τη δυνατότητα ο Υπουργός ανά πάσα στιγµή να µιλήσει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: 'Εχει και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος ανά πάσα στιγµή τη δυνατότητα, αφού το πάτε έτσι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, δεν την έχει ανά
πάσα στιγµή...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Πώς δεν την έχει;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Για βρείτε το στον
Κανονισµό να µου πείτε σε ποιο άρθρο το λέει αυτό, κύριε
Μεϊµαράκη, εκτός από τη διαδικασία...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν την έχει όποτε θέλει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Σας παρακαλώ τώρα. ∆ιαβάστε
τον Κανονισµό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: 'Εχει ήδη µιλήσει ο κύριος Υπουργός,
σας λέω κύριε Πρόεδρε. ∆εν είναι η πρωτολογία του αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Πρώτα από όλα είναι εµφανές ότι πρόκειται περί
προσωπικού. Και είναι εµφανές διότι ο κύριος συνάδελφος
θέλοντας να επιχειρηµατολογήσει χρησιµοποίησε υβρεολογία και
χυδαιότητα.
Λοιπόν, εγώ δεν δέχοµαι ούτε τις υβρεολογίες ούτε τις χυδαιότητες.
∆εν καταδέχοµαι καν να του ζητήσω να ανακαλέσει. ∆εν χρειάζοµαι
ούτε καν την ανάκλησή του. Είναι εµφανέστατη η χυδαιότητά του και
κατόπιν τούτου θα τον κρίνει και το Σώµα ολόκληρο. Να γραφεί και
στην ιστορία και στα Πρακτικά της Βουλής να τον κρίνει και ο
ελληνικός λαός για τη συµπεριφορά του αυτή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχετε το λόγο, κύριε
συνάδελφε.
Ορίστε, κυρία Λουλέ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Θα µιλήσει η κ. Λουλέ, αλλά θέλω να
πω ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Λουλέ έχει το λόγο.
Σας παρακαλώ!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Με συγχωρείτε ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ζήτησε επί προσωπικού
το λόγο ο κύριος Υπουργός και έκρινε το Προεδρείο ότι ορθώς
ζήτησε το λόγο επί προσωπικού...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: ∆εν ζήτησε επί προσωπικού το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ζήτησε επί προσωπικού.
Εγώ διευθύνω τη διαδικασία, κύριε συνάδελφε. Επί προσωπικού
ζήτησε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Ο Υπουργός αρνείται επί της ουσίας
αυτά που ελέχθησαν; Αυτό έχει σηµασία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κυρία Λουλέ,
έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Περιµένω να σταµατήσει η φασαρία, κύριε
Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας ηρεµήσουµε
λιγάκι. Είναι πολύ αργά...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί
προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχετε το λόγο, κύριε
συνάδελφε.
Συνεχίστε, κυρία Λουλέ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Εγώ µίλησα για ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Χειµάρα, έχετε το
λόγο; Σας παρακαλώ δεν έχετε το λόγο.
Συνεχίστε, κυρία Λουλέ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε,
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ. Να µη
γράφεται ούτε µία λέξη από αυτά που είπε ο κύριος συνάδελφος.
Ούτε µία λέξη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κοιτάξτε, κύριε
συνάδελφε, αυτή δεν είναι συµπεριφορά που αρµόζει ούτε σε σας,
ούτε σε αυτήν την Αίθουσα και θα σας παρακαλέσω να σέβεστε το
Προεδρείο, όπως σας σέβοµαι εγώ.
Συνεχίστε, κυρία Λουλέ.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
υπάρχει πάρα πολύ κούραση από όλους µας. Ας ηρεµήσουµε
λιγάκι.
'Οπως γράφεται στους τοίχους της Αθήνας: "άλλη ήταν η ουσία και
άλλη είναι η εξουσία". Ο κ. Σηµίτης µε ένα δειλό και άτολµο
ανασχηµατισµό νόµιζε ότι θα απογείωνε την Κυβέρνηση, αλλά ο
ελληνικός λαός αισθάνθηκε από χθες ότι προσγειώθηκε και πάλι.
Ζήτησε χθες ο Πρωθυπουργός από το κοινοβουλευτικό Σώµα ψήφο
εµπιστοσύνης και δε νοµίζω ότι υπάρχει ούτε ένας εντός και εκτός
Αιθούσης που να πιστεύει ότι η έκκληση αυτή απευθύνεται στην
Αντιπολίτευση. ∆ιότι αν συµφωνούσαµε έστω και στο ελάχιστο µε
το κυβερνητικό έργο του κυρίου Πρωθυπουργού, δεν θα είµασταν
στην Αντιπολίτευση, αλλά όπως φαίνεται δεν θα είµασταν ούτε και
στο ΠΑΣΟΚ, γιατί πάρα πολλοί συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ και από
το Βήµα και από τα έδρανα και από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
κατά καιρούς έχουν επικρίνει την αντιλαϊκή κυβέρνηση του κ.
Σηµίτη.
Η έκκληση λοιπόν αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
απευθύνεται  προς  εσάς  και  µόνο  σκοπό  έχει  να  σας  φιµώσει,
να  πάτε  σε  ένα  συνέδριο  και  σε  µία  κεντρική  επιτροπή
µεθαύριο  µε  χαµηλωµένους  τόνους,  γιατί  βέβαια,  µετά  από  την
υπερψήφιση  του  κ. Σηµίτη δεν θα µπορείτε να κάνετε
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καµία κριτική.
Προσπαθεί, λοιπόν, να σας εγκλωβίσει, αλλά αυτό είναι δικό σας
θέµα και δεν αφορά εµάς.
Το θλιβερό είναι ότι ο κ. Σηµίτης µετατρέπει τη Βουλή σε κοµµατικό
όργανο του ΠΑΣΟΚ, µη µπορώντας να αντιµετωπίσει το διάλογο
µαζί σας, στα κοµµατικά σας όργανα. Γιατί είναι γνωστό σε όλους
ότι µόνο εκείνος και ο περίγυρός του φτιάχνει την πολιτική, χωρίς να
ρωτάει πολλές φορές, ούτε Υπουργούς ούτε το Σώµα, και πολύ
περισσοτερο τον ελληνικό λαό. Είναι µια πολιτική που δεν ενώνει
ούτε εσάς τους ίδιους.
Ακούσαµε, κύριε Πρόεδρε, χθες τον Πρωθυπουργό να λέει πόσο
περήφανος είναι για το έργο της Κυβερνήσής του. Εγώ σαν απλή
πολίτης και όχι σαν πολιτικός θα πω, ότι δεν αισθάνοµαι καθόλου
υπερήφανη και θα εξηγήσω γιατί.
Κοντά στον πολίτη µας είπε ο κύριος Πρωθυπουργός χθες ότι είναι
η Κυβέρνησή του.
Και ρωτάω: Είναι κοντά στον πολίτη σε ό,τι αφορά στην υγεία; 'Οχι
βέβαια, γιατί αν ήταν έτσι δεν θα άλλαζε τον Υπουργό. 'Οταν τα
νοσοκοµεία γεµίζουν µε ράντσα, όταν οι κάτοικοι των νησιών του
Αιγαίου αργοπεθαίνουν αβοήθητοι, όταν δεν πηγαίνουν 'Ελληνες
γιατροί στην επαρχία και αποκλείουν ακόµα και τους εθελοντές από
χώρες της Ευρώπης, όταν µικραίνει µέρα µε τη µέρα η περιβόητη
λίστα των φαρµάκων, όταν είµαστε η τελευταία χώρα σε δαπάνες
για κοινωνική µέριµνα από τις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
όταν οι ιδιωτικές ασφάλειες πολλαπλασιάζονται καθηµερινά,
δείχνοντας σε όλους την αγωνία των πολιτών για την εξασφάλιση
της ασφάλισής τους; Πού είναι κοντά στον πολίτη η Κυβέρνηση;
Στην κοινωνική φροντίδα; 'Οταν οι συντάξεις και οι µισθοί έχουν
καθηλωθεί σε εξευτελιστικά επίπεδα, όταν η ανεργία καλπάζει, όταν
οι ουρές στα ταµεία της ανεργίας τροµάζουν και τον πιο αισιόδοξο,
όταν οι συντάξεις δίνονται στους νέους συνταξιούχους ενάµιση
χρόνο αργότερα και δεν σκέπτεται η Κυβέρνηση πώς θα
επιβιώσουν όλο αυτό το διάστηµα, όταν η Οµόνοια και οι γύρω
περιοχές έχουν γεµίσει από ναρκοµανείς, όταν τα καταστήµατα
κλείνουν το ένα µετά το άλλο;
Είναι κοντά στον πολίτη λέει ο κ.Σηµίτης. Πού; Σε θέµατα ασφάλειάς
του; 'Οταν νιώθει κανείς ανασφαλής ακόµα και στο ίδιο του το σπίτι,
όταν αντί να εξασφαλίζουν την ασφάλεια τα όργανα της τάξης
βρίσκονται σε αταξία, όταν κάποιοι από τους αστυνοµικούς
εισχωρούν στα κυκλώµατα πορνείας, ναρκωτικών, όταν ο γονιός
συνόδευε µέχρι προχθές το παιδί του στην Α' δηµοτικού και τώρα το
συνοδεύει µέχρι την τελευταία τάξη του λυκείου, γιατί φοβάται από
τα κυκλώµατα των ναρκωτικών και ακόµα τις επιθέσεις από
συµµορίες ανηλίκων και ενηλίκων;
Στο µακελειό της οδού Νιόβης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
εκτέθηκε µόνο η Ελληνική Αστυνοµία, αλλά όλη η πολιτική ηγεσία
του τόπου. Η αλλαγή των Υπουργών δεν εφησυχάζει τον πολίτη. Το
ότι βγήκε ο κ. Ρωµαίος και µπήκε ο κ. Πετσάλνικος δεν σηµαίνει ότι
πρόκειται να διορθωθούν τα πράγµατα, αν δεν διορθωθεί η ίδια η
πολιτική.
Αναρωτήθηκατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πόσοι αστυνοµικοί
είναι αποσπασµένοι σε δηµόσιες υπηρεσίες, σε φύλαξη γηπέδων
και σε άλλες θέσεις που προκλητικά και αδικαιολόγητα βλέπει εκεί
την παρουσία τους ο 'Ελληνας πολίτης και δεν τη βλέπει δίπλα του;
Εξάλλου µετά από την πρόσφατη βοµβιστική επίθεση που έγινε
αφού άλλαξε ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, νοµίζω ότι θα πρέπει να
περιµένουµε όλοι και χειρότερες µέρες.
Εξεπλάγη, µας είπε ο Πρωθυπουργός, γιατί στις τελευταίες εκλογές
είδε να γίνονται πολιτικές συµµαχίες από κόµµατα που έχουν
διαφορετική πολιτική ταυτότητα; Ποιος φταίει γι'αυτό; Εµείς; ∆εν
φταίτε εσείς; Ρωτάτε γιατί οι αγρότες προτίµησαν ψηφοδέλτια
άλλων κοµµάτων και όχι του ΠΑΣΟΚ; Να σας πω: Γιατί τα δάση
καίγονται συστηµατικά και προκλητικά και στη συνέχεια
ανοικοδοµούνται, γιατί δεν ρυθµίζετε τα χρέη των αγροτών, γιατί δεν
τους δίνετε χαµηλότερα επιτόκια και ένα σωρό άλλα.
Ακούστηκε πρόσφατα ότι η πολιτική σας στη γεωργία έχει πετύχει,
γιατί δεν πετάνε πια οι αγρότες τα προϊόντα στους δρόµους. Μα,
δεν τα µαζεύουν καν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακριβώς γιατί

ξέρουν ότι δεν πρόκειται να διατεθούν.
Φταίει µήπως ο κ. Τζουµάκας ή η ηγεσία του Υπουργείου για ό,τι
γινόταν στον αγροτικό κόσµο και σε µια νύχτα ο κ. Ανωµερίτης θα
αλλάξει την κατάσταση; Κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας; Για να δούµε
τώρα που θα αρχίσουν οι αγρότες να κινητοποιούνται τι θα κάνει η
καινούρια ηγεσία του Υπουργείου; Κοντά στον πολίτη, λέει ο κ.
Σηµίτης. Πού; Σε θέµατα παιδείας; Η περίφηµη µεταρρύθµιση έχει
οδηγήσει την παιδεία σε απορρύθµιση. Πολύ σωστά, είπε και η κ.
Μπενάκη.Φθάσαµε στο Νοέµβριο και ακόµη, κύριε Πρόεδρε, σε
πολλά σχολεία δεν έχουν διορισθεί καθηγητές. Τα κύρια µαθήµατα
δεν έχουν ακόµη ξεκινήσει και αν θέλετε, κύριοι συνάδελφοι,
Υπουργοί που είσθε εκεί πάνω στα έδρανα ελάτε να πάµε µαζί σε
µερικά σχολεία να τα δείτε, αλλά είπα και άλλη φορά ότι τα δικά µας
παιδιά -τα περισσότερα τουλάχιστον- δεν πάνε σ'αυτά τα σχολεία.
Πάνε σε σχολεία που αρχίζουν το µάθηµα κανονικά από την πρώτη
ηµέρα µέχρι την τελευταία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)
Κύριοι συνάδελφοι, για να τελειώσω -δεν υπάρχει δυστυχώς
χρόνος, θα είχα πάρα πολλά να πω- κάποτε ρώτησαν τον
Αριστοτέλη ποια λάθη συγχωρεί και είπε αυτά που δεν
επαναλαµβάνονται. Αν ο κ. Σηµίτης το κοντά στον πολίτη το θεωρεί
έτσι, εµείς τότε προτιµούµε το µακριά. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Χειµάρας ζητάει το
λόγο επί του Κανονισµού.
'Εχετε ένα λεπτό, κύριε Χειµάρα, για να αιτιολογήσετε την
παραβίαση του Κανονισµού.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η πρώτη φορά που
δηµιουργείται παρόµοιο θέµα µε εµένα στη Βουλή. Οφείλω, όµως,
να τονίσω στους αγαπητούς συναδέλφους ότι πριν από έξι µήνες
ως εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο νοµοσχέδιο για την
εξυγίανση της Ολυµπιακής Αεροπορίας, ζήτησα, παρακάλεσα,
απαίτησα από τον κ. Μαντέλη να αποδεχθεί την πρότασή µας για
στρατηγικό επενδυτή για αποκρατικοποίηση προκειµένου να σωθεί
η Ολυµπιακή Αεροπορία, ως εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτό δεν είναι επί του
Κανονισµού, κύριε συνάδελφε, ολοκληρώστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν είναι επί του
Κανονισµού.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Επί του Κανονισµού είναι.
Μου απήντησε επανειληµµένα ότι αυτό αποκλείεται και δεν
πρόκειται να γίνει ποτέ, ενώ στην ουσία υποκρινόταν και απόψε
ήλθε υπαναχωρώντας σε όλα αυτά τα οποία και υπέγραψε και
κατηγορηµατικά δήλωνε τότε, γι'αυτό, κύριε Πρόεδρε, του
επιστρέφω αυτά που είπε προηγουµένως, διότι πραγµατικά είναι
υποκριτής και πολιτικός ψεύτης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Χειµάρα, θα σας
πω το εξής: Πραγµατικά, ποτέ δεν έχετε απασχολήσει το
Κοινοβούλιο µε αυτές τις εκφράσεις σας, αλλά επειδή µου ζητήσατε
το λόγο επί του Κανονισµού θέλω να σας πω ότι αυτός δεν είναι
λόγος επί του Κανονισµού, ήταν λόγος επί της ουσίας πάνω σε
συγκεκριµένο θέµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Εγώ πίστευα ότι έπρεπε να µου τον
δώσετε, γι'αυτό το λόγο τον ζήτησα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αφήστε τώρα.
Ο κ. Παπαδάτος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση για την ψήφο
εµπιστοσύνης και η δυνατότητα να ακουσθούν από το επίσηµο
Βήµα της Βουλής οι απόψεις όλων των κοµµάτων µπορεί να έχει
θετικό αποτέλεσµα, αν όλοι µας βρούµε τη δύναµη να υπερβούµε
τα κοµµατικά και πολλές φορές και τα εσωκοµµατικά χαρακώµατα,
υποτάσσοντας τις προσωπικές µας στρατηγικές στο συµφέρον της
χώρας.
Η  Κυβέρνηση  του  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  είναι  πριν  απ'όλα  όχι  µια
κυβέρνηση για τον εαυτό της και για το ΠΑ.ΣΟ.Κ., αλλά µια
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κυβέρνηση όλων των Ελλήνων και αντικείµενο της πολιτικής της δεν
µπορεί να είναι άλλο από την ανάληψη πρωτοβουλιών για την
επίλυση των µεγάλων και δύσκολων προβληµάτων της χώρας.
Οι µεγάλες πρωτοβουλίες απαιτούν ήρεµο εσωκοµµατικό κλίµα στο
κυβερνών κόµµα αλλά και εξάντληση κάθε προσπάθειας για
συνεργασία µε τα άλλα κόµµατα της Βουλής.
Αν η Νέα ∆ηµοκρατία αρνείται τη συνεργασία και επιθυµεί αποτυχία
των προσπαθειών της Κυβέρνησης, τότε απαιτείται ακόµη
µεγαλύτερη προσπάθεια για τη δηµιουργία ενός συγκλίνοντος
συνασπισµού δυνάµεων, όλων των άλλων κοµµάτων, που
προέρχονται από τον ιστορικά προοδευτικό δηµοκρατικό χώρο.
Η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι υποχρεωµένη να φέρει σε πέρας
τη µεγάλη αποστολή της ισότιµης συµµετοχής της Ελλάδος στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση µε το µικρότερο δυνατό κόστος για τις
ασθενέστερες τάξεις, γιατί αυτή η προσπάθεια είναι µεν δύσκολη και
επώδυνη, αλλά είναι αναγκαία για την εξασφάλιση της εδαφικής
ακεραιότητας, της υπεράσπισης των κοινωνικών κατακτήσεων του
κράτους πρόνοιας, αλλά και της πολιτιστικής µας ταυτότητος σε µια
πολυεθνική Ευρώπη.
Είναι βέβαιο ότι υπάρχει σαφής βελτίωση των µακροοικονοµικών
δεικτών δηµοσίου χρέους, κρατικού ελλείµµατος, παραγωγικότητος,
πληθωρισµού.
'Οµως, υπάρχει πάντα ανοικτό το µείζον θέµα της ανεργίας, αλλά
και της έξαρσης της κοινωνικής ψυχοπαθολογίας, της διαφθοράς,
της εγκληµατικότητος, των ναρκωτικών.
Ας µην ξεχνάµε, όµως, ότι το κράτος ευηµερίας, το γνωστό κράτος-
πρόνοιας, δεν είναι δηµιούργηµα των συντηρητικών παρατάξεων,
αλλά κατάκτηση των σοσιαλδηµοκρατικών κυβερνήσεων της
Ευρώπης.
Η νέα µορφή συντηρητισµού µε το απατηλό όνοµα του
νεοφιλελευθερισµού έχει φανεί ότι έχει αποτύχει σε παγκόσµιο
επίπεδο και γι' αυτό δέχεται βολές, ακόµη και από το Χένρυ
Κίσσιγκερ και τον Τζόρτζ Σόρος.
'Ηδη οι λαοί της Ευρώπης έχουν γυρίσει αποφασιστικά σελίδα,
εγκαταλείποντας τις νεοφιλελεύθερες κυβερνήσεις και τα κόµµατα -
σε δεκατρείς χώρες υπάρχουν σοσιαλδηµοκρατικές κυβερνήσεις-
και µόνο στην Ελλάδα ο κ. Καραµανλής και η Νέα ∆ηµοκρατία
προσπαθεί να µας πείσει, ότι το αύριο είναι ο νεοφιλελευθερισµός
και οι συντηρητικές συνταγές της κ. Θάτσερ.
Μου έκανε ιδιαίτερη εντύπωση ότι η τοποθέτηση του κ. Καραµανλή
ήταν σχεδόν πανοµοιότυπη µε τις προηγούµενες που έχει κάνει και
που όλες αναφέρονται ανεξάρτητα από το συζητούµενο θέµα σε
συγκεκριµένα θέµατα που πουλάνε στην κοινή γνώµη και που
φαίνεται έχουν υποδειχθεί από κοµµατικές δηµοσκοπήσεις, χωρίς ο
ίδιος ως υπεύθυνος πολιτικός, να αναζητά τα γενεσιουργά αίτια
αυτών των κοινωνικών και στερεότυπων αντιδράσεων
συµπεριφοράς.
Ο κ. Καραµανλής αναφέρθηκε και πάλι στα προσφιλή του θέµατα
της κακής λειτουργίας του κράτους, της φορολογικής πολιτικής, της
εγκληµατικότητας και της νοµενκλατούρας. 'Οµως, αυτά είναι
ευρύτερα κοινωνικά φαινόµενα που έχουν να κάνουν µε τον τρόπο
συγκρότησης του ελληνικού κράτους, µε το µοντέλο των
πελατειακών σχέσεων, µε τα κοινωνικά πρότυπα και που απαιτούν
µακροχρόνια προσπάθεια δεκαετιών και ευρύτερης κοινωνικής
παιδείας για να αλλάξουν.
Η επίκληση των συνθηµάτων του κ. Ρήγκαν για "νόµο και τάξη"
είναι κλασικά συντηρητικά συνθήµατα για περιορισµό των ατοµικών
ελευθεριών και την κατάλυση του ακαδηµαϊκού ασύλου στα
πανεπιστήµια, όπως εµµέσως πλην σαφώς, ανέφερε ο Πρόεδρος
της Νέας ∆ηµοκρατίας στην οµιλία του.
Η έντιµη χρησιµοποίηση νεοφιλελεύθερων συνταγών µε
αποσπασµατικό τρόπο για να µη γίνεται κατανοητή η ενιαία
φιλοσοφία και το πού απευθύνονται και πού καταλήγουν, δεν
ωφελεί τη χώρα, αλλά αντίθετα την οδηγεί σε ένα καινούριο
κοινωνικό νεοδαρβινισµό µε καταπίεση των δικαιωµάτων των
εργαζοµένων.
Τελειώνοντας θα έλεγα ότι η χώρα δεν έχει ανάγκη από την
επιστροφή στο παρελθόν της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά αντίθετα
από δηµοκρατικές κυβερνήσεις, από ευρύτερες κοινωνικές

συµµαχίες, που µπορεί να αποκτήσουν ουσιαστικό περιεχόµενο
µέσα από πολιτικό διάλογο και βεβαίως µπορεί να καταλήξουν σε
µορφές κυβερνήσεων συνεργασίας, όπως σε πολλές χώρες της
Ευρώπης σήµερα. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη σύντοµη παρέµβασή
µου θα περιοριστώ σε ορισµένες επισηµάνσεις για την ασυνέπεια
του Πρωθυπουργού και για την έλλειψη κοινωνικής ευαισθησίας της
Κυβέρνησης.
∆εν είναι συνεπής ο Πρωθυπουργός. Είναι αντιφατικός, όταν
απαιτεί από τους Βουλευτές ή γενικότερα από την Αντιπολίτευση,
να τεκµηριώνουν τις όσες καταγγελίες κάνουν, για τη διαπλοκή της
µε οικονοµικά συµφέροντα, για τις εξαρτήσεις, για τις συναλλαγές
και ο ίδιος χθες να έρχεται στη Βουλή και να καταγγέλλει αόριστα
οικονοµικά συµφέροντα που αντιµάχονται την πολιτική του.
'Οφειλε και έχει υποχρέωση ο κύριος Πρωθυπουργός να είναι
συνεπής. 'Οφειλε ή πρέπει να αναφέρει συγκεκριµένα ποια είναι τα
οικονοµικά συµφέροντα, τα οποία αντιµάχονται την κυβερνητική
πολιτική, αλλιώς είναι εκτεθειµένος στην κοινή γνώµη, αλλιώς δεν
είναι υπεύθυνος Πρωθυπουργός.
∆ιαφορετικά δεν νοµιµοποιείται να καταγγέλλει εκείνους όσους
κατηγορούν την Κυβέρνηση για διαπλοκές.
Για την κοινωνική ευαισθησία και για αυξηµένες κοινωνικές δαπάνες
µας µίλησε ο κ. Σηµίτης. Μίλησε για το κοινωνικό πρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ και εξέφρασε τη µεγάλη του ικανοποίηση. Αν
συµφωνήσουµε ότι η επιδίωξη του κοινωνικού κράτους, της
κοινωνικής πολιτικής είναι η δυνατότητα παροχής εργασίας στον
'Ελληνα πολίτη, η εξάλειψη της φτώχειας, η αντιµετώπιση των
κοινωνικών ανισοτήτων, η προστασία η κοινωνική σε άτοµα που
έχουν οικονοµικά προβλήµατα, αν συµφωνήσουµε ότι αυτές είναι οι
επιδιώξεις, χωρίς φραστικές εξάρσεις, αν αφήσουµε τους αριθµούς
να µιλήσουν, τότε προκύπτει ότι η Κυβέρνηση στερείται κοινωνικής
πολιτικής. Και θέλω να είµαι σαφής, ουσιαστικός, γιατί έτσι πιστεύω
ότι είναι χρήσιµη η παρουσία µου εδώ.
Η ανεργία αυξήθηκε, το είπε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και όλοι το
γνωρίζουµε. Σχεδόν κάθε ελληνικό σπίτι αντιµετωπίζει τέτοιο
πρόβληµα. Οι νέοι µαστίζονται από την ανεργία. Αντιµετωπίζουν
σηµαντικά προβλήµατα. Ας δούµε όµως και το άλλο θέµα των
κοινωνικών δαπανών, στο οποίο ιδιαίτερα αναφέρθηκε ο
Πρωθυπουργός.
Αν πάρουµε τα τελευταία στοιχεία, που δηµοσιεύτηκαν από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προκύπτει ότι η Ελλάδα είναι η τελευταία σε
κοινωνικές δαπάνες. Ο µέσος όρος των κοινωνικών δαπανών είναι
28,5% στις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και 20,7% είναι οι
κοινωνικές δαπάνες στη χώρα µας. Ενώ υπάρχουν χώρες στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, που οι δαπάνες ανέρχονται σε 36% του ΑΕΠ.
Ας δούµε τα επιδόµατα ανεργίας. Στην Ελλάδα τα επιδόµατα
ανεργίας είναι τα χαµηλότερα από όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης. Ανέρχονται σε 25% σε σχέση µε τις αποδοχές των
εργαζοµένων, ενώ σε πολλές χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωση
κυµαίνονται µεταξύ 70% και 80%.
Ας δούµε τις παροχές για την ανεργία. Στην Ελλάδα οι παροχές για
την ανεργία είναι οι χαµηλότερες από όλες τις χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Οι παροχές στην Ελλάδα ανέρχονται στο
0,4%, ενώ ο µέσος όρος παροχών στις άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης ανέρχονται στο 2,5% του ΑΕΠ, που σηµαίνει
ότι είναι έξι φορές περισσότερο στις άλλες χώρες από ότι στην
Ελλάδα.
Πέρα  όµως  απ'  αυτά,  τα  συγκεκριµένα  στοιχεία  και  νούµερα
που  ανέφερα,  χαρακτηριστικό  στοιχείο  της  πολιτικής  του
ΠΑΣΟΚ  είναι  οι  κοινωνικές  ανισότητες  και  η  εγκατάλειψη  των
οικονοµικά  αδυνάτων.  Είναι  γνωστό  σε  όλους  ότι  το  25%  των
Ελλήνων  ζει  κάτω  από  τα  όρια  της  φτώχειας.  Το  εισόδηµα
του  10%  των  φτωχών  Ελλήνων  είναι  2,6%  επί  του  συνόλου
του  εθνικού  εισοδήµατος.  Το  10%  των  πλουσιοτέρων  Ελλήνων
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απολαµβάνει το 26% του συνόλου του εθνικού εισοδήµατος. Η µία
κατηγορία 2,6% και 26% η άλλη κατηγορία. ∆έκα φορές
περισσότερο. Και αυτό σηµαίνει ότι έχουµε τους φτωχότερους
Ευρωπαίους πολίτες, βάσει των στοιχείων που δανείζοµαι από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Είναι γνωστό σε όλους ότι επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ -δεν
µπορείτε να το αµφισβητήσετε- οι πλούσιοι έγιναν πλουσιότεροι και
οι φτωχοί φτωχότεροι. Μα τι σόι σοσιαλιστές είσθε; Να το έκανε
καµιά άλλη κυβέρνηση καπιταλιστική, αλλά εσείς οι σοσιαλιστές να
µεγεθύνετε αυτήν την ανισότητα, που υπάρχει σήµερα στις
διάφορες κοινωνικές τάξεις;
Είµαστε η µόνη χώρα από τις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
κύριε Πρόεδρε, που ενώ έχουµε κυρώσει µε νόµο τον ευρωπαϊκό
κοινωνικό χάρτη, για την κοινωνική προστασία των οικονοµικά
αδυνάτων ακόµη δεν εφαρµόζεται. Η µόνη χώρα στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση είναι η Ελλάδα και κυβερνάτε τη χώρα δεκαεπτά ολόκληρα
χρόνια.
Κανένα, εποµένως, από τα κριτήρια στον τοµέα αυτό δεν πληροί
πολιτική της Κυβέρνησής σας, και εποµένως δεν µπορεί να λέει ότι
ασκεί κοινωνική πολιτική και δεν δικαιούται να παρουσιάζει ότι έχει
κοινωνικό πρόσωπο.
Ενώ, λοιπόν, ορισµένοι αντιµετωπίζουν προβλήµατα επιβίωσης,
άλλοι απολαµβάνουν τα προκλητικά προνόµια. Και προφανώς είναι
αυτοί οι οποίοι στηρίζουν την Κυβέρνηση. Χαρακτηριστικές
περιπτώσεις είναι οι αποδοχές των διοικητών των τραπεζών. Ενώ
ζητούν οι τράπεζες και η Κυβέρνηση µέτρα λιτότητος, αυξάνονται οι
αποδοχές του ∆ιοικητού της Τράπεζας της Ελλάδος από τρία
εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες (3.800.000) το µήνα σε πέντε
εκατοµµύρια εφτακόσιες χιλιάδες (5.700.000) το µήνα, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Ο διοικητής της Εθνικής Τράπεζας παίρνει
έξι εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες (6.300.000) το µήνα. Ο
διοικητής της Εµπορικής Τράπεζας παίρνει, κύριοι Υπουργοί του
ΠΑΣΟΚ, πέντε εκατοµµύρια εκατό χιλιάδες (5.100.000) και κάπου
τρια µε τέσσερα εκατοµµύρια παίρνουν οι υποδιοικητές. Και
εµφανίζεσθε εσείς σοσιαλιστές και λέτε ότι πρέπει να σας
ευχαριστήσουµε γιατί κάνετε δήθεν κοινωνική πολιτική! Πότε
ξανάγιναν αυτά στον τόπο µας.
Αυτά τα στοιχεία, λοιπόν, αποκαλύπτουν το πραγµατικό πρόσωπο
της κοινωνικής πολιτικής της Κυβέρνησης, στοιχεία που όχι µόνο
δεν εκφράζουν ευαισθησία, αλλά δικαιολογούν κάθε αγανάκτηση.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε δυο λέξεις. Αυτές οι ανισότητες τα
φαινόµενα της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού και
εξαθλίωσης συνιστούν ένα µέγα εθνικό κοινωνικό πρόβληµα.
Εκτιµώ ότι τα ζητήµατα αυτά χρήζουν άµεσης διερεύνησης και
αντιµετώπισης, πριν είναι αργά για όλους µας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπανικόλας έχει το
λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
προβληµατισµένος ο ελληνικός λαός παρακολούθησε και χθες να
επαναλαµβάνεται µε τη γνωστή πια µονοτονία της η πάγια τακτική
της Αντιπολίτευσης στο σύνολό της, µείζονος και ελάσσονος. Η
τακτική της πλήρους άρνησης, του αφορισµού και της ισοπέδωσης
των πάντων. Απέναντι στο γεµάτο υπευθυνότητα για το µέλλον της
χώρας λόγο του Πρωθυπουργού, σύσσωµη η Αντιπολίτευση
απάντησε µε ένα λόγο µηδενισµού και ισοπέδωσης. 'Εδειξε έτσι ότι
συνεχίζει να µην αντιλαµβάνεται τα µηνύµατα των καιρών, αλλά και
απέδειξε, ιδίως η Νέα ∆ηµοκρατία, δυστυχώς, ότι στη χώρα αυτή
ανθεί µεν η φαιδρά πορτοκαλέα, εξακολουθεί όµως να ανθεί και ο
φαιδρός πολιτικός λόγος. Γιατί πώς αλλιώς, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, να εξηγήσει κανείς τις αριστερόστροφες ρουκέτες της
Νέας ∆ηµοκρατίας για δήθεν κοινωνική αναλγησία του ΠΑΣΟΚ,
διωγµό των µικροµεσαίων ή κοινωνική αδικία στους φόρους ή τις
κατηγορίες για αδιαφάνεια και τριτοκοσµικό, άκουσον άκουσον,
κράτος.
Φαίνεται ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ή θεωρεί απολεσθείσα την
µνήµη των Ελλήνων ή έχει κρίση πολιτικού προσανατολισµού,
προφανώς επηρεασµένη από τα παρά φύσιν µέτωπα των
δηµοτικών και νοµαρχιακών εκλογών.

Ο λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απαιτεί σοβαρότητα,
σοβαρότητα απ' όλους µας. Οι γενικόλογες και αόριστες ρητορίες, η
δηµαγωγία και ο λαϊκισµός αλλά και τα εσωκοµµατικά µας
παιχνίδια, που µερικοί απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής νοµίζουν
ότι επηρεάζουν ή ενδιαφέρουν το λαό, όχι µόνο αφήνουν παγερά
αδιάφορη την κοινή γνώµη αλλά µειώνουν ακόµη την ήδη µικρή
αξιοπιστία των πολιτικών.
Ο λαός ενδιαφέρεται για τη δροµολόγηση και λύση των µεγάλων
αλλά και των µικρότερων και καθηµερινών του προβληµάτων. Και
να είστε σίγουροι ότι όλοι κρινόµαστε σ' αυτό. Μπορεί εµείς του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. σαν πλειοψηφία και σαν Κυβέρνηση να έχουµε
µεγαλύτερο µέρος της ευθύνης. 'Οµως και το δικό σας µερίδιο
κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής και της λοιπής Αντιπολίτευσης δεν
είναι µικρό. Γιατί δεν µπορώ να φανταστώ ότι το ήµισυ περίπου του
ελληνικού λαού που σας ψήφισε, σας έταξε να είστε αποκλειστικά
αρνητές και τροχοπέδη σε κάθε κυβερνητική προσπάθεια.
∆εν διεκδικώ και θα ήταν παράλογο να το κάνω, το αλάθητο για τις
κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. γιατί όποιος πράττει, όποιος ενεργεί,
κάνει και λάθη. Μόνο όποιος δεν πράττει τα αποφεύγει. Τόσα
χρόνια όµως δεν βρήκατε ούτε ένα µέτρο ούτε µια έστω
κυβερνητική ενέργεια σωστή;
Πρέπει να αρνείστε και να καταγγέλλετε τα πάντα, χωρίς έστω να
προτείνετε κάτι; Με αυτόν τον τρόπο αντιλαµβάνεστε ότι βοηθάτε
τον τόπο;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα δώσω ψήφο εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση:
Γιατί πρώτα απ' όλα αυτή η Κυβέρνηση έχει όραµα και σχέδιο για το
µέλλον του τόπου.
Γιατί κυβερνά µε στόχο το συµφέρον της χώρας και όχι µε στόχο τις
επόµενες εκλογές.
Γιατί έχει να επιδείξει ένα σηµαντικό έργο στους θεσµούς, στον
εκσυγχρονισµό του κράτους, στη σταθεροποίηση της οικονοµίας,
στην ανάπτυξη και τη βιοµηχανία.
Γιατί παρά τις δηµοσιονοµικές πιέσεις κράτησε ψηλά τις κοινωνικές
δαπάνες και έκανε τοµές που εξασφαλίζουν τους
χαµηλοσυνταξιούχους και τους αγρότες.
Θα ψηφίσω την Κυβέρνηση γιατί προέρχοµαι και εκπροσωπώ τα
∆ωδεκάνησα που είδαν Θεού πρόσωπο από τις κυβερνήσεις αυτής
και µόνο της παράταξης. Τα ∆ωδεκάνησα που έχουν
αντικαταστήσει την εγκατάλειψη δεκαετιών όπου τα είχαν
καταδικάσει οι συντηρητικές κυβερνήσεις σε µια αυξανόµενη
ανάπτυξη αλλά κυρίως σε µια εµπέδωση του αισθήµατος
ασφαλείας, το οποίο έλειπε.
Θα ψηφίσω ακόµη την Κυβέρνηση γιατί βρίσκεται στη µέση
ακριβώς της τετραετίας και γιατί πρέπει να ολοκληρώσει αυτά που
άρχισε αλλά και για να της δοθεί η δυνατότητα να εξαλείψει την
όποια καθυστέρηση σε εκείνους τους τοµείς της κυβερνητικής
πολιτικής που υπολείπονται και που οι διορθωτικές κινήσεις που
έγιναν στη σύνθεσή της ελπίζω να το εξασφαλίσουν.
Θα ψηφίσω τέλος την Κυβέρνηση, γιατί όπως αποδεικνύεται και απ'
αυτήν την κοινοβουλευτική διαδικασία, εκπροσωπεί τη µόνη
πολιτική δύναµη στη χώρα, το ΠΑ.ΣΟ.Κ., που µπορεί να απαντήσει
πειστικά στο αίτηµα της ισχυρής Ελλάδας, µιας Ελλάδας ισότιµης
στην Ευρώπη, µιας Ελλάδας ευηµερούσας. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρεγκούζας έχει το
λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφίβολα το
πολιτικό πυροτέχνηµα του "ανασχηµατισµού" αλλά και της κίνησης
της διαδικασίας για τη σηµερινή συζήτηση και ψήφο εµπιστοσύνης
από πλευράς του Πρωθυπουργού, σίγουρα δεν πείθει αλλά δεν
παραπλανά και κανέναν.'Οχι µόνο εµάς εδώ µέσα στη Βουλή, αλλά
και στην κοινωνία έξω, στον ελληνικό λαό. Αντίθετα καταδεικνύει
την τραγική θέση του Πρωθυπουργού που βρίσκεται και µε την
κοινωνία σε δυσαρµονία ουσιαστικά αλλά και µέσα στο ίδιο του το
κόµµα.
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Ο κ. Σηµίτης για µια ακόµη φορά δείχνει ότι είναι οπαδός του
κοινοβουλευτικού εξαναγκασµού, αλλά και των εκβιαστικών
διληµµάτων. Κοινοβουλευτικός εξαναγκασµός για να µετατρέπεται η
συζήτηση στην Αίθουσα της Βουλής σε κοµµατική συζήτηση
ουσιαστικά, ενώ θα µπορούσε αυτό το θέµα να συζητηθεί στην
Κοινοβουλευτική του Οµάδα και ταυτόχρονα εκβιαστικά διλήµµατα
προς την κοινωνία. ∆εν είναι µόνο προς τους Βουλευτές του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., της εσωκοµµατικής αντιπολίτευσης, είναι και προς την
κοινωνία. Προειδοποιεί ουσιαστικά και τους οπαδούς του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
προς τα έξω ότι αν δεν συµµορφωθούν και αν δεν γίνουν καλά
παιδιά, σε σχέση µε το εκλογικό αποτέλεσµα, µε τη στάση τους στις
πρόσφατες εκλογές, τότε πράγµατι θα αναβιώσουν µπαµπούλες.
'Οµως, όλο αυτό το σκηνικό έχει πλέον καταδικαστεί ανεπιστρεπτί
στη συνείδηση των Ελλήνων και δεν έχει πέραση. Και βλέπουµε
πραγµατικά φιλότιµες προσπάθειες συναδέλφων Βουλευτών της
Πλειοψηφίας από χθες εδώ στη Βουλή, να προσπαθούν να
αναβιώσουν εκείνη την παλιά λογική της συνεργασίας των
"προοδευτικών" δυνάµεων. Το "προοδευτικών", εντός εισαγωγικών
πάντα. Και το βάζω εντός εισαγωγικών γιατί υπάρχει µεγάλη
διαφορά στις λέξεις προοδευτισµός και συντήρηση όπως
συνθηµατολογικά λέγονται και το περιεχόµενο αυτών των λέξεων
ουσιαστικά έχει ποδοπατηθεί τα τελευταία χρόνια.
Ο κ. Σηµίτης εµπαίζει µε τους θεσµούς όπως σας είπα και
προηγουµένως. ∆εν είναι δυνατόν τα κοµµατικά ξεκαθαρίσµατα
λογαριασµών να λύνονται µέσα στη Βουλή. Η ίδια η Κυβέρνηση
έφερε αυτήν τη συζήτηση. Το γεγονός αυτό αποδεικνύει επίσης ότι
ο κ. Σηµίτης από τις πρόσφατες εκλογές δεν πήρε κανένα µήνυµα.
∆εν το πήρε το µήνυµα και αυτό το έδειξε µε τη χθεσινή του οµιλία,
το έδειξαν οι Υπουργοί που µίλησαν, το έδειξε κυρίως ο Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε τους ανακριβείς
ισχυρισµούς του και σε επίπεδο αριθµών, αλλά κυρίως σε επίπεδο
συγκρίσεων.
Ουσιαστικά η προσπάθεια αυτή του κ. Σηµίτη, όπως λέει µια
παροιµία του λαού µας, είναι στάχτη στα µάτια του ελληνικού λαού.
'Οµως, µε την ευκαιρία αυτής της συζήτησης -έστω και αν ήλθε από
την πλευρά του ίδιου του Πρωθυπουργού, ούτε καν των στενών του
συνεργατών Υπουργών- αντί να έλθει ο κύριος Πρωθυπουργός εδώ
πέρα να απολογηθεί για το έργο της διετίας που πέρασε, αλλά και
να προσδιορίσει και την πολιτική του δράση για τα επόµενα δύο
χρόνια, µέχρι τη φυσιολογική λήξη της θητείας αυτής της Βουλής,
έδειξε ότι δεν καταλαβαίνει τίποτα. Και αυτό φάνηκε χθες µε τη
σύγχυση που καταγράφηκε και την είδε ο ελληνικός λαός, που
µάσαγε ουσιαστικά τα λόγια του. Ούτε καν ωραιοποίηση της
κατάστασης δεν µπορούσε να κάνει χθες, όπως προσφιλώς η
Κυβέρνηση και ο κ. Σηµίτης κάνει και φυσικά, δεν είπε τίποτα για
τους τοµείς της πολιτικής δράσης, για παράδειγµα, για τα θέµατα
της οικονοµίας.
Εδώ ξέρει ο ελληνικός λαός -δεν χρειάζεται να το ισχυριστούµε
εµείς- ότι η οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης έχει οδηγήσει στο
µεγάλωµα της φτώχειας, στην αύξηση της ανεργίας και ο κ. Σηµίτης
κάνει πως δεν καταλαβαίνει.
Επίσης, η σκληρή οικονοµική πολιτική, έχει µετατραπεί σε
κοινωνικά ανάλγητη πολιτική για τη συντριπτική πλειοψηφία του
ελληνικού λαού. Οι µόνοι που ωφελούνται από τη συντήρηση αυτής
της κατάστασης, είναι ακριβώς αυτοί που είναι συνυπεύθυνοι για
την παρακµή που υπάρχει σήµερα.
Ισχυρίστηκε ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, ότι ο πληθωρισµός
πέφτει και ότι όταν παρέλαβε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. το 1993 ο πληθωρισµός
ήταν στο 14%. Αποµονώνει τη δεκαετία του '80-'90 που ουσιαστικά
είναι η βασική αιτία της κακής κατάστασης της οικονοµίας σήµερα.
Πράγµατι υπήρχε µια καθοδική τάση του πληθωρισµού εκείνη την
εποχή και ασφαλώς, θα θυµάστε οι παλιότεροι Βουλευτές αλλά και
ο ελληνικός λαός δεν το ξεχνάει, ότι ο τότε Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας κ. Μάνος είχε πει ότι στο τέλος του 1993 ο
πληθωρισµός θα έχει µονοψήφιο αριθµό. Ωστόσο όµως, την
καθοδική αυτή τάση την εκµεταλλεύεται ο Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας σήµερα και την αποκρύπτει από τον ελληνικό λαό.

Επίσης, επειδή εστιάζεται η προσοχή στον πληθωρισµό και στα
επιτόκια, θα θυµάστε ασφαλώς ότι το 1993 τα επιτόκια βρίσκονταν
περίπου στο 28%, αλλά σήµερα ερωτώ τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας: Τα επιτόκια χορηγήσεων µαζί µε τις επιβαρύνσεις είναι
ή δεν είναι στο 20% µε 22% περίπου; Αυτές οι ανακρίβειες
λέγονταν.
Θα πω και κάτι ακόµα. Ο πληθωρισµός, που η σύγκριση πρέπει να
γίνεται µε το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, το 1993
βρισκόταν στο 7% περίπου, 14% στην Ελλάδα, ένα προς δύο η
αναλογία- και σήµερα έχουµε 5,5% πληθωρισµό, 1,5% ο κοινοτικός
µέσος όρος. Τα κριτήρια σύγκλισης δηλαδή, µετράνε µε αυτές τις
αναλογίες. Αυτές τις αναλογίες όµως ο Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας τις αποκρύπτει. ∆εν εξηγεί γιατί εβδοµήντα καινούριες
φορολογίες τα τρία τελευταία χρόνια έχουν επιβληθεί εις βάρος του
ελληνικού λαού είτε ονοµατολογικά είτε µε αύξηση παλαιών.
∆εν µας λέει γιατί δεν αποπληθωριοποιεί τη φορολογική κλίµακα
που έχει οδηγήσει ουσιαστικά τους εργαζόµενους, τους
συνταξιούχους, τους µικροµεσαίους µε τα τεκµήρια σε απόγνωση.
∆εν µας λέει τίποτα για την εγκατάλειψη των αγροτών και για τα
επιτόκια και τα χρέη των αγροτών. ∆εν µας λέει τίποτα για τις τιµές.
Ξεχνάει τι έλεγε παλαιότερα. Φυσικά, η ανικανότητα στην
απορρόφηση των κοινοτικών πόρων σε συνδυασµό µε την
αδιαφάνεια του δηµόσιου βίου, ουσιαστικά είναι η βασική πληγή της
ελληνικής οικονοµίας.
Κύριοι συνάδελφοι, θα το πω µε ειλικρίνεια: Αν υπήρχαν γοργότεροι
ρυθµοί στην απορρόφηση των κοινοτικών πόρων και αν δεν
υπήρχε η διαφθορά και η κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος,
δεν θα χρειάζονταν νέες φορολογίες και φυσικά δεν θα χρειάζονταν
νέες θυσίες του ελληνικού λαού για τη σύγκλιση της οικονοµίας µε
την Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρακαλώ, τελειώστε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Μία Ευρωπαϊκή 'Ενωση και µία ΟΝΕ που
ουσιαστικά η Κυβέρνηση τείνει να τη µετατρέψει σε εύκολο σύνθηµα
καπηλείας εις βάρος της ευρωπαϊκής προοπτικής και εις βάρος του
ελληνικού λαού...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τελειώσατε.
Ο κ. Κίρκος έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ:... γιατί ο ευρωπαϊκός προσανατολισµός είναι
ένας πολύ µεγάλος εθνικός στόχος και δεν ακυρώνεται µε
συνθηµατολογικές αναφορές αυτού του είδους.
Εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να συναινέσουµε σε µία τέτοια
παρωδία ψήφου εµπιστοσύνης και ασφαλώς θα καταψηφίσουµε
την Κυβέρνηση, αλλά πολύ σύντοµα αυτή η καταψήφιση θα έρθει
από τον ελληνικό λαό µε συστηµένη επιστολή, όπως είπε ο κ.
Μεϊµαράκης σε εκλογές που σίγουρα δεν θα αργήσουν να έρθουν.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κίρκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν θα ωραιοποιήσω τίποτα στη σύντοµη τοποθέτησή µου, αλλά θα
κάνω µερικές διαπιστώσεις που αυτές τις δύο ηµέρες έκανα σε
αυτήν τη συζήτηση.
Στις πρόσφατες δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές ο ελληνικός
λαός έστειλε προς κάθε κατεύθυνση, κατά τη γνώµη µου, τις
προειδοποιήσεις του, αυτές που κατά κόρον λέγονται
µηνύµατα.'Εγινε προσπάθεια κυρίως από την πλευρά της Νέας
∆ηµοκρατίας µέσα από µία αχαλίνωτη αντιπολιτευτική λογική, αυτές
οι προειδοποιήσεις να παραµορφωθούν και να παραµορφωθούν
κατά τέτοιον τρόπο που να προσβάλλεται ο ελληνικός λαός κατά
κόρον από πάρα πολλές τοποθετήσεις συναδέλφων, εδώ, για την
ψήφο του στις νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές. ∆ηλαδή, κύριοι
συνάδελφοι, δεν υπήρξε αυτοδιοικητική ψήφος σε αυτές τις εκλογές.
Σαφώς, οι νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές είναι πολι-
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τικές, αλλά αυτοδιοικητική ψήφος δεν υπήρξε; Μήπως έχετε
µπροστά σας, µόνο, την Αθήνα, όπου βέβαια δεν υπήρξε ψήφος,
ούτε κοµµατική αλλά και εν πολλοίς ούτε πολιτική.'Ηταν άλλου
είδους και δεν είναι ώρα να το αναλύσω.
Με βάση αυτές τις εκλογές κυρίως η Νέα ∆ηµοκρατία προσπάθησε
να θολώσει το πολιτικό τοπίο. Ο Πρωθυπουργός ασκεί ένα καθ' όλα
συνταγµατικό δικαίωµα αυτές τις ηµέρες σύµφωνα µε τον
Κανονισµό της Βουλής και λοιδορείται γι' αυτό το ζήτηµα. ∆εν ξέρω
πού είναι ο αυταρχισµός, πού βλέπουν οι συνάδελφοι, κυρίως της
Νέας ∆ηµοκρατίας, τον αυταρχισµό. Και επειδή λέτε -το άκουσα και
από δυο-τρεις τελευταίους οµιλητές- ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έρχεται να
λύσει εσωτερικά του προβλήµατα εδώ, να σας πω ότι αν νοµίζετε
ότι αγωνιάτε πολύ για το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και το πονάτε, επειδή είναι ένα
ανοικτό κόµµα, ελάτε να γίνετε µέλη του, για να κουβεντιάσουµε τα
προβλήµατά του. Γιατί εµείς πραγµατικά δεν απεµπολούµε τίποτα.
Ούτε διλήµµατα έχουµε ούτε δεχόµαστε διλήµµατα ούτε βλέπουµε
ούτε έχουµε αδιέξοδα. Υπάρχει Κοινοβουλευτική Οµάδα, υπάρχει
κεντρική επιτροπή, υπάρχει το συνέδριο, και όποια προβλήµατα
έχουµε τα λύνουµε εκεί µέσα. Τα λύνουµε γιατί µέσα στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
όπως όλοι ξέρετε, αλλά σας το θυµίζω για να µη σας διαφεύγει,
υπάρχουν δυνάµεις τέτοιες που πραγµατικά κάθε φορά που έχουµε
ένα πρόβληµα, υπάρχει διορθωτική πορεία γι' αυτό το πρόβληµα.
Και είναι δυνάµεις σύνθεσης και δυνάµεις που πραγµατικά
ανανεώνουν κάθε φορά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και δίνουν προοπτική σ' αυτήν
τη χώρα και δίνουν στον ελληνικό λαό διέξοδο. Γι' αυτό λέτε
"δεκαεπτά χρόνια". Και πάλι θα ανανεώσει την εµπιστοσύνη του ο
ελληνικος λαός. Εάν εσείς είσθε αγκυλωµένοι σ' αυτήν τη λογική, τη
λογική που µόνο αδιέξοδα δείχνει...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εµείς κυβερνάµε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε συνάδελφε, επειδή εκλεγόµαστε στην
ίδια περιφέρεια και για να µην απεραντολογούµε και κάνουµε µόνο
θεωρητικές προσεγγίσεις, να πούµε το εξής: 'Εχουµε αγρότες στην
περιοχή µας και σαφώς αυτοί οι αγρότες έχουν προβλήµατα, είτε µε
τα εφόδια που παίρνουν είτε µε τα µηχανήµατα που παίρνουν είτε
µε τα προϊόντα τους, και την πώλησή τους. Αλλά εκείνο που είναι
σίγουρο είναι ότι αυτοί οι αγρότες ξέρουν ποιος προσεγγίζει µε
πόνο και ποιος βλέπει κατάµατα το πρόβληµά τους. Γι' αυτό κάθε
φορά ανανεώνουν εδώ και πολλά χρόνια, εδώ και είκοσι χρόνια την
εµπιστοσύνη τους στο ίδιο κόµµα.
'Εχουµε προβλήµατα. Εγώ δεν θα ωραιοποιήσω τίποτα. 'Εχουµε
περιβαλλοντικά προβλήµατα σε διάφορα τµήµατα του νοµού µας,
στη Β' Θεσσαλονίκης. 'Εχουν προβλήµατα οι αγρότες µας. 'Εχουµε
προβλήµατα µε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. 'Εχουµε προβλήµατα µε την
ασφάλεια. Από κει και πέρα όµως, οι πολίτες αυτοί ξέρουν ότι εµείς
νοιαζόµαστε πραγµατικά για το πρόβληµά τους. Μιλήσατε και εσείς
και κάνατε γενικές και αόριστες αναφορές. Σχετικά µε τον
πληθωρισµό, όλοι από χθες κατά κόρον ασχολούνται µε αυτόν.
Πρέπει να τους πούµε συγκεκριµένα τι θα γίνει µε το πρόβληµα που
έχουν. Και λέω κάτι. Υπήρξε ένα όψιµο ενδιαφέρον τώρα για το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είπατε πάρα πολλά για το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Κοιτάξτε, ψηφίστηκε και ο τελευταίος νόµος για την
αναβάθµισή του, αλλά εµείς είµαστε που θα αναγεννήσουµε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, γιατί είµαστε σοσιαλιστές και πιστεύουµε
βαθιά στη δηµόσια υγεία, στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είµαστε οι
γεννήτορές του και εµείς θα το προχωρήσουµε σε βάθος και όποιες
δυσλειτουργίες παρουσιάζονται αυτήν τη στιγµή ή θα
παρουσιασθούν στο µέλλον, είµαστε σε θέση -είναι µέσα στη
φιλοσοφία µας, µέσα στην ιδεολογία µας- να τις διορθώσουµε.
'Ακουσα και για τον "Καποδίστρια". Μα, για όνοµα της λογικής! Για
τον "Καποδίστρια", κύριε Πρόεδρε, είµαστε µέλη αυτής της Βουλής,
και ξέρουµε τι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία όταν ψηφιζόταν ο νόµος.
Λοιπόν, τώρα κόπτονται για τον "Καποδίστρια";
Θέλω να θυµίσω στους συναδέλφους ότι ο ν. 1622/1985 -εσείς,
κύριε Βεζδρεβάνη, θα θυµάστε- ήθελε τις συνενώσεις εθελοντικές.
Μήπως ξέρετε πόσες έγιναν στην Ελλάδα; ∆εν έπρεπε να
προχωρήσουµε; Και έρχεσθε τώρα και λέτε...

ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: ∆εν αφήσατε να ολοκληρωθεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: ..."δεν συµφωνούµε µε τον τρόπο, αλλά
θέλουµε να γίνουν οικειοθελώς".
Κάθε καινούριο θεσµό που έχει κάνει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., µην τον
υπονοµεύετε. Σας είπα ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει τέτοιες δυνάµεις µέσα
του, που όποιες διορθωτικές κινήσεις χρειάζονται επ' ωφελεία του
ελληνικού λαού τις κάνει και είναι ο φορέας αλλαγών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρακαλώ,
ολοκληρώστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Να τον διακόψετε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Στα 7.32' έκλεισα το
χρόνο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι ο πολιτικός
φορέας που µπορεί να δώσει λύση στα προβλήµατα που
απασχολούν τον ελληνικό λαό. ∆ίνει, συνέχεια, στη χώρα ένα
δηµιουργικό πρόσωπο. Ας το καταλάβουν αυτό όλοι οι συνάδελφοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στον ελάχιστο χρόνο που
διατίθεται αυτήν την ώρα για µία µεγάλη συζήτηση, δεν µπορεί
κανείς να πει αυτά που θέλει και ούτε να απαντήσει στον αγαπητό
συνάδελφο κ. Κίρκο, που µόλις κατήλθε του Βήµατος. Γι' αυτό,
λοιπόν, θα περιοριστώ στα δικά µου.
Κύριοι συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουµε στην Αίθουσα ότι αυτή η
Κυβέρνηση είναι Κυβέρνηση αποτυχίας. 'Οσοι µάλιστα βρισκόµαστε
καθηµερινά στην Αίθουσα και όλες τις ώρες, ασφαλώς έχουµε και
τις αποδείξεις και τα τεκµήρια της πλήρους αποτυχίας της
Κυβερνήσεως. ∆εν υπάρχει καµία αµφιβολία περί αυτού.
Ο κ. Σηµίτης έγινε Αρχηγός του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και Πρόεδρος της
Κυβερνήσεως µε ανασφάλειες. 'Εκανε λοιπόν, ό,τι κάνουν οι
ανασφαλείς κυβερνήτες. Οι ανασφαλείς κυβερνήτες λένε: ∆εν
χρειαζόµαστε σοφούς και ταλαντούχους. Χρειαζόµαστε πιστούς και
αφοσιωµένους. 'Ετσι έφτιαξε την Κυβέρνησή του ο κ. Σηµίτης, έτσι
άφησε καταξιωµένα στελέχη του ΠΑ.ΣΟ.Κ. έξω από την Κυβέρνησή
του κι έτσι µε µία Κυβέρνηση τέτοιας συνθέσεως, τέτοιων
προσόντων και µε µια εσωκοµµατική αντιπολίτευση, ήταν φυσικό να
φτάσει στην πλήρη αποτυχία ως Κυβέρνηση αυτής της χώρας.
Κύριοι συνάδελφοι, έγινε ανασχηµατισµός, δεν προβλέπω να
προλάβει να γίνει δεύτερος, εποµένως αν σκέπτεσθε να
εξασφαλίσετε εχέγγυα για να γίνετε Υπουργοί, δεν υπάρχει τέτοια
δυνατότητα.
Κάτω απ' αυτές τις συνθήκες, η Κυβέρνηση οδήγησε τη χώρα στο
χάος και την καταστροφή. 'Οσοι δεν το βλέπουν εθελοτυφλούν.
Αλλά, ο κ. Σηµίτης, γνωστός ως ο άνθρωπος ο οποίος ρίχνει τα
διλήµµατα -και το έκανε πολλές φορές στο κόµµα σας- έριξε και ένα
δίληµµα αυτήν την ώρα. Και λέει απλά: 'Η µε ψηφίζετε και µένω
στην εξουσία ή διαλύω τη Βουλή και πάµε σε εκλογές και µε τον
ούριο άνεµο που πνέει υπέρ της Νέας ∆ηµοκρατίας,
αντιλαµβάνεσθε ότι θα µείνετε οι µισοί στην Αίθουσα αυτή. Προ
αυτού του διλήµµατος, λοιπόν, είστε αναγκασµένοι να ψηφίσετε την
Κυβέρνησή σας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Επειδή όµως το
δίληµµα αυτό έρχεται στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε τη διαδικασία
της ψήφου εµπιστοσύνης, εµπλέκει όλο το Κοινοβούλιο. Εποµένως,
εµπλεκόµεθα κι εµείς. Οφείλουµε ξεκάθαρα να πούµε τη θέση µας
και τη λέµε ευθαρσώς. Καταψηφίζουµε αυτήν την ανάλγητη και
ανίκανη Κυβέρνηση, η οποία είναι επικίνδυνη για τον ελληνικό λαό.
Και  την  καταψηφίζω  προσωπικά,  για  πολλούς  γενικούς  και
ειδικούς  λόγους.  Λόγοι  γενικοί  είναι  οι  εξής:  Στο  όνοµα  της
ένταξης  της  χώρας  στην  Ευρωπαϊκή  'Ενωση  έκανε  το  βίο  των
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Ελλήνων αβίωτο.
Η στάση της υποτελείας αυτής της Κυβερνήσεως προς τους ξένους
ταπείνωσε τη χώρα και τους 'Ελληνες. Το προϊόν της
φοροµπηχτικής της πολιτικής η οποία κατέστησε τον 'Ελληνα
φτωχότερο απ' ό,τι ήταν ποτέ -ιδιαίτερα τους µικροµεσαίους και
τους αγρότες- δεν χρησιµοποιήθηκε για τον ελληνικό λαό, αλλά για
να ταϊσει τα τρωκτικά της.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρέλαβε µία Ελλάδα ισότιµη στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και την
κατέστησε χώρα δευτέρας κατηγορίας. Ο κοµµατισµός της έκανε τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση τύραννο του ελληνικού λαού. Καταψηφίζω αυτήν
την Κυβέρνηση γιατί γιγάντωσε τα διαπλεκόµενα συµφέροντα και
αντί να κυβερνά ο λαός δια των αντιπροσώπων του κυβερνούν τη
χώρα οι διαπλεκόµενοι.
Βλέπω κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ ότι έχετε ησυχάσει γιατί
καταλαβαίνετε ότι µιλάµε πλέον σοβαρά σε αυτήν την Αίθουσα. Σας
ευχαριστώ για την κατανόησή σας. Η Κυβέρνηση ανέχθηκε τη
διαφθορά και έκανε τους διαφθαρµένους εκβιαστές της ελληνικής
κοινωνίας. Οδήγησε το 25% του ελληνικού λαού στη φτώχια µε
πρώτους και κορυφαίους τους 'Ελληνες αγρότες. Και δεν
χαιρόµαστε για την αποποµπή του κ. Τζουµάκα. Λυπούµεθα διότι
δεν µας άκουσε επί δύο χρόνια όταν απ' αυτήν τη θέση του
υποδεικνύαµε το σωστό και δεν το έκανε.
Η Κυβέρνησή σας έφερε την ανεργία σε τέτοιο σηµείο που στον
τόπο µου ο ένας στους δύο νέους είναι άνεργος. Τρεις στους πέντε
είναι άνεργοι. 'Οποιος αµφιβάλλει ας πάρει τα στοιχεία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για να τα διαβάσει. 'Αφησε τη χώρα
ανοχύρωτη στις ορέξεις των νονών, των µαστροπών, των ληστών,
των κλεφτών και των λωποδυτών. Είναι ψέµατα αυτά; Ανησυχεί το
πανελλήνιο και µόνο η Κυβέρνηση δεν ανησυχεί. Ο κ. Σηµίτης έκανε
την επιλογή που ανέφερα στην αρχή. Ζήτησε πιστούς και
αφοσιωµένους και όχι σοφούς και ταλαντούχους. 'Αφησε τα εθνικά
θέµατα ανυπεράσπιστα µε κίνδυνο να συρρικνωθεί ο Ελληνισµός.
Είναι µακρύς ο κατάλογος των γενικών λόγων που µου επιβάλουν
να καταψηφίσω αυτήν την ανάλγητη και επικίνδυνη Κυβέρνηση.
Θα το κάνω όµως και για ειδικούς λόγους. Αντιπροσωπεύω σε
αυτήν την Αίθουσα το Νοµό Θεσπρωτίας όπου η φτώχεια, η
ανεργία, η ανασφάλεια, από τους λαθροµετανάστες και τους
εµπόρους ναρκωτικών έχει οδηγήσει τους κατοίκους σε τέτοια
κατάσταση ώστε να ανησυχούµε για το µέλλον αυτού του τόπου. Η
δε κακοδιοίκηση έχει ταυτιστεί απόλυτα µε το κυβερνών κόµµα και
λυπάµαι που δεν βρίσκεται εδώ ο συµπολίτης µου Υπουργός των
Εσωτερικών για να µε παρακολουθήσει αυτήν την ώρα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Συγχωρείστε µου µία µικρή ανοχή µισού λεπτού, κύριε Πρόεδρε.
Ακόµη πριν τρία χρόνια τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
κατέτασαν το νοµό µου στην προτελευταία θέση της ανάπτυξης. Τα
τελευταία στοιχεία του Αυγούστου τον κατέβασαν στο τελευταίο
σκαλί στη σκάλα του κακού. Τελευταίος ο νοµός µου στην ανάπτυξη
σε όλη τη χώρα.
Για όλους αυτούς τους λόγους θα ήµουν ανάξιος εκπρόσωπος του
θεσπρωτικού λαού και του ελληνικού λαού εάν ψήφιζα αυτήν την
ανίκανη Κυβέρνηση. Την καταψηφίζω και απευθυνόµενος προς
τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ τους παρακαλώ να κάνουν αυτό
που λένε στους διαδρόµους.'Οσα καταµαρτυρούν στην Κυβέρνησή
τους να τα κάνουν πράξη µε τη ψήφο τους αύριο εδώ. Αλλιώς
λυπάµαι που τους ακούω να καταµαρτυρούν τόσα στην
Κυβέρνηση, να τη θεωρούν τόσο ανίκανη όσο εγώ και στο τέλος να
την ψηφίζουν για να απαντήσουν στο δίληµµα ή εσείς στην εξουσία
ή εµείς εκτός της Βουλής. 'Οχι, κύριε Σηµίτη. Εµείς σύντοµα µε τον
ελληνικό λαό θα βρισκόµαστε και στη Βουλή και στην Κυβέρνηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχετε µια µοναδική
ικανότητα να κερδίζετε πέρα από αυτόν που δικαιούσθε.
Ο κ. Αλαµπάνος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΛΑΜΠΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε θα έλεγα τόσο εγώ
όσο και ο ελληνικός λαός που ακούει αυτήν τη στιγµή την οµιλία του

κυρίου συναδέλφου ότι συγχωρεί το ήθος και το ύφος της οµιλίας
του κ. Βεζδρεβάνη, γιατί αν µας καταψηφίσει ο κ. Βεζδρεβάνης µε
αυτό το ύφος του είναι σίγουρο ότι θα µας υπερψηφίσει ο ελληνικός
λαός που µας ακούει αυτήν την ώρα.
Η διαδικασία αυτή των τριών ηµερών αποτελεί και θα αποτελέσει
την κορυφαία κοινοβουλευτική πράξη της τετραετίας που
διανύουµε. Χθες εξηγήθηκαν από τον Πρωθυπουργό τόσο οι λόγοι
που τον οδήγησαν στην απόφαση να ζητήσει την ψήφο
εµπιστοσύνης όσο και τις γενικές γραµµές του έργου που επιτελεί
και θα επιτελεί αυτή η Κυβέρνηση.
Γι' αυτό το έργο εµείς οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ , τα στελέχη και τα
µέλη του ΠΑΣΟΚ είµαστε υπερήφανοι και θα είµαστε υπερήφανοι
για το κόµµα µας που βρίσκεται σε απόλυτη ταύτιση µε το
πρόγραµµα που παρουσιάσαµε στο λαό το Σεπτέµβρη του 1996.
Ο λαός, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εµπιστεύτηκε για
τέταρτη φορά τα τελευταία δεκαεπτά χρόνια τη διακυβέρνηση της
χώρας στο ΠΑΣΟΚ και µας έδωσε την εντολή να εφαρµόσουµε το
πρόγραµµα που παρουσιάσαµε σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό
αλλά και στη Βουλή.
Το Σεπτέµβριο του 1996 ο λαός γνώριζε πάρα πολύ καλά και τις
δυνάµεις µας και τις αδυναµίες µας. Γνώριζε επίσης πολύ καλά και
τις δυνάµεις και τις αδυναµίες της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
έτσι µε νηφαλιότητα µας εµπιστεύτηκε για τέταρτη φορά να
οδηγήσουµε τη χώρα στον 21ο αιώνα.
Αυτός ο λαός έχει την αξίωση από όλους µας να µη διαταράξουν
την ασφαλή πορεία της χώρας τόσο προς την Ενωµένη Ευρώπη
όσο και προς την Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση. Στην
κορυφαία στιγµή, λοιπόν, του βίου της παρούσης Βουλής θα
περίµενε κανείς από τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης που
ενστερνίζονται την ανάγκη της ταχείας και απρόσκοπτης ένταξης
στην ΟΝΕ να παράσχουν εξειδικευµένη ψήφο εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.
∆υστυχώς όµως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση θυσιάζει για µία ακόµη
φορά στη µικροκοµµατική σκοπιµότητα τη µεγάλη εθνική προοπτική
του µέλλοντος της χώρας µας. Πέρα από αυτά θα µπορούσε
κάποιος να αρνηθεί ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση επειδή
υπάρχουν προβλήµατα άλυτα που απασχολούν τον 'Ελληνα
πολίτη; Επειδή η υγεία, η παιδεία, η συγκοινωνία δεν έχουν βρει τις
άριστες των λύσεων; Θα µπορούσαµε να µην επικυρώσουµε τις
στρατηγικές επιλογές της Κυβέρνησης επειδή πάσχουν σε
ορισµένους τοµείς; Ασφαλώς όχι. Αυτό γιατί οι συγκεκριµένοι τοµείς
έπασχαν δραµατικά από συστάσεως του ελληνικού κράτους. Μόνο
µετά το 1981 µετά την άνοδο του ΠΑΣΟΚ στην εξουσία υπήρξε µία
αναστροφή της επιδείνωσης της πορείας στους κοινωνικούς τοµείς
όπως είναι η υγεία, η παιδεία, η απασχόληση, η κοινωνική µέριµνα
των εργαζοµένων, των αγροτών, των συνταξιούχων και ειδικά των
µη προνοµιούχων όπως έλεγε ο αείµνηστος Ανδρέας Παπανδρέου.
Μόνο µετά το 1981 υπήρξε µία συνεχιζόµενη βελτίωση των
συνθηκών διαβίωσης του 'Ελληνα πολίτη. Το 1981 το ΠΑΣΟΚ
εµπέδωσε τη δηµοκρατία και θεµελίωσε το κράτος πρόνοιας, το
κοινωνικό κράτος.
Οι δείκτες βελτίωσης στους ευαίσθητους τοµείς της υγείας, της
παιδείας, της κοινωνικής πρόνοιας, αυξάνονται µε σταθερούς
ρυθµούς. ∆εν θα µπορούσαν όµως να λυθούν µέσα στα λίγα αυτά
χρόνια όσα προβλήµατα είχαν συσσωρευθεί τα τελευταία εκατόν
πενήντα χρόνια, πριν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έρθει στην εξουσία. Και οι κύριοι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας γνωρίζουν πολύ καλά, ότι την
περίοδο 1990-1993 που κυβέρνησαν τη χώρα, δηµιούργησαν µια
ακόµη θλιβερή οπισθοδρόµηση. Χωρίς, λοιπόν, την
οπισθοδρόµηση αυτή σήµερα η χώρα θα ήταν στην πρώτη οµάδα
των χωρών που εντάχθηκαν στην Οικονοµική και Νοµισµατική
'Ενωση.
Κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑ.ΣΟ.Κ. εφαρµόζοντας στρατηγικά το
πρόγραµµά του, επιτελεί ένα µεγάλο έργο για τη χώρα µας και η
Κυβέρνησή του δικαιούται να λάβει και θα λάβει ψήφο
εµπιστοσύνης. Και το δικαιούται, διότι τα προβλήµατα που
καθηµερινά απασχολούν τον πολίτη -και τα οποία, κύριοι
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Υπουργοί, δεν απαιτούν κόστος, απαιτούν όµως πολιτικό θάρρος-
θα βρουν τη λύση τους και από τον Πρωθυπουργό, αλλά και από
ορισµένους Υπουργούς, στους οποίους έχει εµπιστευθεί τους
κρίσιµους τοµείς που αφορούν τον πολίτη.
Στο σηµείο όµως αυτό επιθυµώ, κύριοι συνάδελφοι, να επισηµάνω,
ότι υπάρχουν πράγµατι τοµείς όπου η υπουργική παρακολούθηση
υπήρξε ελλιπής και αναποτελεσµατική. Τους Υπουργούς αυτούς
τους έχουµε και εµείς οι Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ελέγξει αρκετές
φορές στη Βουλή, κάτι που δεν έχει κάνει ποτέ η Νέα ∆ηµοκρατία.
Τους Υπουργούς αυτούς θα τους ελέγξουµε αυστηρά και µέσα στη
Βουλή και µέσα στα όργανα του κόµµατός µας.
Σήµερα, όµως, θα δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., στη µόνη δύναµη την ικανή πολιτικά και κοµµατικά
να οδηγήσει τη χώρα στα πεπρωµένα της µε ασφάλεια και µε
κοινωνική δικαιοσύνη.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Εχουµε πει, ότι θα διακόψουµε γύρω
στις 02.00' Να πούµε σε ποιον συνάδελφο θα ολοκληρώσουµε,
ούτως ώστε οι υπόλοιποι συνάδελφοι να µην περιµένουν αδίκως,
γιατί ήδη είναι 01.00'. ∆ιότι αύριο θα πρέπει να έλθουν νωρίς το
πρωί. Να µην τους κρατήσουµε µέχρι τις 02.30' σήµερα. 'Εχουµε
ακόµη µια ώρα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα δώσω το λόγο
πρώτα στον κ. Πασσαλίδη και µετά θα σας πω, κύριε Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Πασσαλίδη, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Οι δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές
έδωσαν ένα σαφέστατο µήνυµα δυσαρέσκειας του ελληνικού λαού
στην κυβερνητική πολιτική. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός παραδέχθηκε
την ήττα της παράταξής του, που προήλθε από τις λανθασµένες
επιλογές της Κυβέρνησής του να επιτύχει τους στόχους της.
Το δεύτερο πολιτικό µήνυµα είναι, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είχε
εντυπωσιακές επιτυχίες στην εκλογή νοµαρχών, δηµάρχων και
προέδρων κοινοτήτων σε όλη την επικράτεια. Η Νέα ∆ηµοκρατία
απέφυγε να πολώσει το κλίµα των δηµοτικών και των νοµαρχιακών
εκλογών και ακολούθησε την τακτική των χαµηλών τόνων,
αναβαθµίζοντας έτσι την πολιτική ζωή του τόπου και µετριάζοντας
τις κοµµατικές αντιφάσεις.
Η Νέα ∆ηµοκρατία σέβεται την Τοπική Αυτοδιοίκηση, να έχει τη δική
της αυτοδυναµία χωρίς κοµµατικές παρεµβάσεις. Η Νέα
∆ηµοκρατία διαθέτει σήµερα ισχυρά ερίσµατα στο χώρο της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Είναι πρώτο κόµµα σήµερα µε σηµαντική
διαφορά από το κυβερνών κόµµα. Βρίσκεται σε ανοδική πορεία, σε
τροχιά εξουσίας.
Ο ελληνικός λαός χωρίς ενδοιασµούς συνειδητοποιεί, ότι η Νέα
∆ηµοκρατία είναι το πλέον ισχυρό και συµπαγές κόµµα και µε τις
εκλογές αυτές ενίσχυσε πανελλαδικά τις θέσεις της στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Οι εκλογές αυτές απέδειξαν, ότι ο λαός δεν ήταν
περιχαρακωµένος στα κόµµατα, αλλά ήταν ελεύθερος να
διαµορφώσει νέα δεδοµένα στην πορεία της χώρας µας. Και µε τα
νέα δεδοµένα των νοµαρχιακών και δηµοτικών εκλογών δίνουν τη
δυνατότητα στη Νέα ∆ηµοκρατία µε εξαιρετικά γρήγορους ρυθµούς
να σχεδιάσει τη στρατηγική της εξουσίας. Παρά τη µεγάλη νίκη της η
Νέα ∆ηµοκρατία δεν θριαµβολογεί. Αναλογίζεται και εντοπίζει τα
µεγάλα προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας.
Πολύ σωστά είπε ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ.
Καραµανλής ότι προέχει η πορεία της Ελλάδος µια πορεία µε
πολλαπλά αδιέξοδα και κινδύνους, η οποία δεν υπηρετείται από τη
σηµερινή Κυβέρνηση και τον κ. Σηµίτη.
'Εγινε πλέον σαφές ότι οι υφιστάµενοι συσχετισµοί έχουν ανατραπεί
και ότι διαµορφώνεται µια νέα κατάσταση. Στην προσπάθεια του

κυρίου Πρωθυπουργού µπροστά στη µεγάλη ήττα που υπέστη η
παράταξή του να ξανακερδίσει την εµπιστοσύνη του λαού κάνει ένα
µίνι ανασχηµατισµό και ζητά ψήφο εµπιστοσύνης από τη Βουλή και
µάλιστα µε απόλυτη πλειοψηφία πετώντας το γάντι στην
εσωκοµµατική αντιπολίτευση.
∆υστυχώς ούτε ο ανασχηµατισµός ούτε και η ψήφος εµπιστοσύνης
που προσδοκά να πάρει ο Πρωθυπουργός δεν πρόκειται να
αλλάξει το ζοφερό τοπίο της χώρας από τη διακυβέρνηση του
τόπου από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Κυβερνητικός ανασχηµατισµός χωρίς
αλλαγή πολιτικής δεν θα έχει κανένα ουσιαστικό περιεχόµενο. Η
οικονοµική κατάσταση της χώρας καθηµερινά επιδεινώνεται και ο
'Ελληνας πολίτης δυστυχώς βλέπει τα εισοδήµατά του να
συρρικνώνονται και να αντιµετωπίζει σοβαρά προβλήµατα
επιβίωσης.
Η Κυβέρνηση δεν µπορεί να µεταβάλει ούτε τους στόχους ούτε τις
επιδιώξεις της. Ο Πρωθυπουργός σύµφωνα µε το άρθρο 84 του
Συντάγµατος και µε τη σαφή δήλωσή του ότι δεν ζητά απλώς ψήφο
εµπιστοσύνης των παρόντων αλλά την εµπιστοσύνη του όλου
αριθµού των τριακοσίων, δηλαδή, τουλάχιστον 151 ψήφους βάζει το
δίληµµα στους εσωκοµµατικούς του αντιπάλους ή µε ψηφίζετε ή
πέφτει η Κυβέρνηση. Με τη θεαµατική αυτή ενέργεια ο
Πρωθυπουργός εκβιάζει την Κοινοβουλευτική Οµάδα. Σε ενάµιση
περίπου µήνα θα έχουµε τη συζήτηση για τον προϋπολογισµό που
θα έχει τη µορφή της παροχής ψήφου εµπιστοσύνης.
Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει αναγάγει τα εσωκοµµατικά του
προβλήµατα σε πρώτη προτεραιότητα από τα προβλήµατα του
ελληνικού λαού. Η λαϊκή δυσαρέσκεια δεν µετριάζεται µε τον
ανασχηµατισµό. Με την αναβάπτιση που επιχειρείται µε την ψήφο
εµπιστοσύνης θα νοµιµοποιηθεί η Κυβέρνηση ώστε να επιβάλει
νέους φόρους µε τον προϋπολογισµό. Οι προσωπικές αυτές λύσεις
δεν αλλάζουν την προδιαγεγραµµένη αρνητική οικονοµική πορεία
της χώρας.
Είναι πρώτη φορά που ζητείται ψήφος εµπιστοσύνης µετά από
ανασχηµατισµό. Ψήφος εµπιστοσύνης ζητείται από τη Βουλή πάντα
µετά από τις εκλογές και όταν ψηφίζεται ο προϋπολογισµός. 'Αρα
αυτό που ζητούσε ο κ. Σηµίτης ήταν η ψήφος εµπιστοσύνης και όχι
ο ανασχηµατισµός. Η απόφαση αυτή δεν βελτιώνει την απόδοση
της Κυβέρνησης αντίθετα τη ζηµιώνει.
Σήµερα η Κυβέρνηση ευθύνεται για τις τρεις υποτιµήσεις της
δραχµής το 1983, το 1985 και το 1998 µε τις δυσµενείς επιπτώσεις
στην ελληνική οικονοµία.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση για τους συνεχείς φόρους που επιβάλλει
στους 'Ελληνες πολίτες και κλόνισε τα εισοδήµατα των
ασθενέστερων κοινωνικών τάξεων.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση που οδήγησε µια µεγάλη µερίδα του
ελληνικού λαού στα όρια της φτώχειας και της απόγνωσης.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση που έφθασε την ανεργία στους
πεντακόσιους χιλιάδες περίπου 'Ελληνες. ∆εν υπάρχει οικογένεια
που να µην έχει στο σπίτι ένα, δύο ή και τρεις ανέργους. Αυτό το
διαπιστώνουµε καθηµερινά σε ολόκληρη την επικράτεια, το
διαπιστώνω και εγώ στην ιδιαίτερη εκλογική µου περιφέρεια το
Νοµό Κιλκίς όπου πολλές φορές δεν τολµούµε να πάµε στα
πολιτικά µας γραφεία. Αυτό είναι το κατάντηµα και εκεί µας οδήγησε
σήµερα η Κυβέρνηση.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση που έκλεισαν χιλιάδες µικροµεσαίες
επιχειρήσεις.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση για το κύµα των λαθροµεταναστών στη
χώρα µας που οδήγησαν τον ελληνικό λαό σε κλίµα φοβίας και
ανασφάλειας από τα καθηµερινά και αλλεπάλληλα κρούσµατα
κλοπών, βιασµών, ληστειών µπροστά στα απαθή βλέµµατα του
Υπουργείου ∆ηµοσίας Τάξεως.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση για το κατάντηµα της Ολυµπιακής
Αεροπορίας που παλαιότερα θεωρείτο µία από τις καλύτερες
εταιρείες και σήµερα έχει χρεοκοπήσει µε κίνδυνο να κλείσει. Για
χάρη της εξυγίανσης πλήρωσε ο ελληνικός λαός εξακόσια
δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) δραχµές.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση για το χρέος των οκτακοσίων
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δισεκατοµµυρίων (800.000.000.000) δραχµών των αστικών
συγκοινωνιών Αθηνών που καλείται να πληρώσει ο ελληνικός λαός.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση που παρουσιάζει τώρα το κράτος δηµόσιο
χρέος περισσότερο από σαράντα τρισεκατοµµύρια
(40.000.000.000.000) δραχµές. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. παρέλαβε το δηµόσιο
χρέος από τη Νέα ∆ηµοκρατίας εννιακόσια πενήντα δισεκατοµµύρια
(950.000.000.000) δραχµές το 1981.
Ευθύνεται η Κυβέρνηση για την αυταρχική και αντιδηµοκρατική
συµπεριφορά που επέδειξε στις αναγκαστικές συνενώσεις των
κοινοτήτων σε δήµους µετά από πρόχειρο και αδιαφανή διάλογο
που ούτε καν ετέθη στην ουσία το πρόβληµα.
Και ευθύνεται η Κυβέρνηση για την οικονοµική κατάσταση των
αγροτών που βρίσκεται στα όρια της οικονοµικής εξαθλίωσης. Οι
αγρότες απογοητευµένοι από την οµιλία του Πρωθυπουργού
περίµεναν να ακούσουν για τα προβλήµατά τους και ανέµεναν
λύσεις. ∆υστυχώς, για µια ακόµη φορά κάτι τέτοιο δεν συνέβη. Οι
αγρότες και ιδιαίτερα οι νέοι εγκαταλείπουν τη γεωργία και την
κτηνοτροφία και έρχονται στις πόλεις.
Και ευθύνεται η Κυβέρνηση γιατί η αγορά είναι ανεξέλεγκτη. ∆εν
προστατεύονται ούτε οι καταναλωτές ούτε οι παραγωγοί.
Οι φυλακές δεν φρουρούνται, όπως πρέπει και δραπετεύουν οι
κρατούµενοι. Καθηµερινά ληστεύονται οι τράπεζες.
Αµέτρητες τεκµηριωµένες αρνητικές κριτικές ακούγονται για την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Υπάρχει άραγε τοµέας για τον οποίο
πρέπει να επαινέσουµε το ΠΑΣΟΚ; Ασφαλώς όχι. ∆υστυχώς
εξακολουθεί να µας κυβερνά. Ποιος µπορεί να πιστέψει σ' αυτήν την
Κυβέρνηση που κλώνισε την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού;
'Ηρθε πια η ώρα ο λαός να αναλάβει τις ευθύνες του. Η Νέα
∆ηµοκρατία είναι έτοιµη να αναλάβει τις δικές της.
Εµείς, αρνούµεθα να δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μετά την παρέµβαση του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας του κ.
Μεϊµαράκη να ενηµερώσω τους συναδέλφους ότι θα φθάσουµε
µέχρι το συνάδελφο κ. Γκελεστάθη. ∆ηλαδή, θα µιλήσει και ο
συνάδελφος ο κ. Ντούσκας, διότι υπάρχουν και συνάδελφοι οι
οποίοι απουσιάζουν -δεν χρειάζεται να αναφέρω τα ονόµατα- για να
ολοκληρώσουµε τη διαδικασία περίπου στη 01.55'.
Το λόγο έχει ο κ. Πετραλιάς.
ΑΥΓΕΡΙΝΟΣ ΠΕΤΡΑΛΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε
έκπληξη παρατήρησα απόψε ότι υπάρχει µία ένταση πολιτική κάτι
που εδώ και καιρό εγώ θεωρώ ξεπερασµένο διότι οι πολιτικές
αντιθέσεις αυτού του είδους έχουν εκλείψει και έχουν παραχωρήσει
τη θέση τους στις προτάσεις και στην κριτική. Αυτό είναι αισιόδοξο
και για την εξέλιξη της δηµοκρατίας αλλά και κυρίως για την
αποκατάσταση του πολιτικού κόσµου που εµείς αντιπροσωπεύουµε
και τόσο πασχίζουµε.
Θα κάνω ορισµένες παρατηρήσεις διότι και η ώρα είναι περασµένη
αλλά και το θέµα έχει εξαντληθεί και θα εξαντληθεί. ∆εν θέλω να
διδάξω Σύνταγµα αλλά είναι γεγονός ότι από το Σύνταγµα και η
Αντιπολίτευση -και ιδίως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση- έχει τη
δυνατότητα να ασκήσει κριτική και µε διάφορα µέσα να τοποθετηθεί.
'Ενα από αυτά είναι η πρόταση δυσπιστίας και µοµφής. Αυτό το
δικαίωµα όµως το έχει και η Κυβέρνηση. Κάθε τόσο όταν πρόκειται
να κάνει µία νέα πολιτική ή να απολογηθεί για την πολιτική της έχει
υποχρέωση να έρθει στην Ελληνική Βουλή να αντιµετωπίσει το
θέµα.
Τώρα, αυτή η εφεύρεση η οποία πολύ φορέθηκε απόψε από τη Νέα
∆ηµοκρατία, δηλαδή, τι τέχνασµα, τι κοµπίνα και γιατί το κάνετε, για
να καλύψετε τα εσωκοµµατικά σας...νοµίζω, µε πλήρη επίγνωση
των όσων λέω, ότι δεν είναι σοβαρή. 'Εκρινε η Κυβέρνηση ότι ήρθε
η ώρα µέσα στη Βουλή να έρθει να πει τις απόψεις της και να
ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης. Πού βλέπετε το πονηρό;
Και εν πάση περιπτώσει µέσα στα κόµµατα τα ελληνικά -και στο

δικό µας- υπάρχουν και διαφωνίες και πολυφωνίες. Η Νέα
∆ηµοκρατία όµως δεν µπορεί να το επικαλείται αυτό. Και δεν
µπορεί να το επικαλείται γιατί θα έπρεπε να µπορούν µέσα σ' αυτήν
την Αίθουσα να δουν τους µορφασµούς τους όταν µιλάει ο Αρχηγός
τους και να τους δει και ο ίδιος για να καταλάβει πώς τον
αντιµετωπίζουν οι ίδιοι. Και εγώ δεν το κατακρίνω αλλά εν πάση
περιπτώσει οφείλω να το υπογραµµίσω.
Στις δηµοκρατίες και στη δική µας για την οποία πραγµατικά είµαστε
υπερήφανοι µετά το 1974 η λειτουργία του Συντάγµατος και όλων
των οργάνων ήταν άψογη µε κύριο χαρακτηριστικό ότι δεν είχαµε
παρεµβάσεις από τον ανώτατο άρχοντα και κυρίως γιατί οι εκλογές
γινόντουσαν σε τακτά χρονικά διαστήµατα κάτι που και το
πολίτευµα δυναµώνει αλλά και την κάθε κυβέρνηση την αφήνει να
κάνει το έργο της. 'Ολα αυτά συνέβαιναν, κύριοι συνάδελφοι, µε µία
εξαίρεση -και είναι και προσωπική µου θέση αυτή- που έγινε το
1989-1990 όπου για µένα δύο πράγµατα συνετέλεσαν σε κάποια
αστάθεια και µε το γεγονός ότι ταλαιπωρούσαν συνέχεια το λαό µε
εκλογές. Το πρώτο ήταν ο εκλογικός νόµος και το δεύτερο
δυστυχώς εκ των πραγµάτων ήταν η µεγάλη πολιτική οξύτητα που
βασίλευε την εποχή εκείνη. 'Οµως, θέλω να πιστεύω ότι το κράτος
και ο ελληνικός λαός εκείνη τη συµπεριφορά την πλήρωσε.
Θέλω να πω ακόµη και κάτι άλλο. Μέσα σε αυτήν την αγωνία ποιο
κόµµα θα επικρατήσει, η Νέα ∆ηµοκρατία -και ευτυχώς όχι όλη,
γιατί υπάρχουν µονάδες µέσα στη Νέα ∆ηµοκρατία που κάνουν
αξιόλογη και σκληρή πολιτική και κριτική και είναι αποδεκτή,
υπάρχουν όµως και εκείνοι που επιπόλαια και απλά σκέπτονται-
έχει γυρίσει στο παρελθόν και µιλάει σε µας για παρελθόν. Η
πολιτική τακτική της Αντιπολιτεύσεως, της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι
παρελθόν. Οι θέσεις της και οι εκφράσεις της είναι τελείως
παρωχηµένες για το λόγο ότι δεν πιστεύει ούτε ο Αρχηγός της, ούτε
κανείς ότι ποτέ ο λαός θα επαναφέρει αυτό το πολιτικό κόµµα µε
αυτήν την πολιτική νοοτροπία στην Κυβέρνηση. Και το ξέρουν. Ας
βρουν άλλο τρόπο, ας δηµιουργήσουν νέες προϋποθέσεις και τότε
η λειτουργία της δηµοκρατίας θα κάνει εκείνο που πρέπει.
Πρέπει να τονίσω και κάτι άλλο: Στις ιδανικές δηµοκρατίες κυρίαρχο
ρόλο παίζει η Αντιπολίτευση και ιδίως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Είναι θεσµός, είναι πόστο. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δηµιουργεί
τις προϋποθέσεις της συνέχειας της οµαλής λειτουργίας του
πολιτεύµατος. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση πρέπει να γίνεται
πιστευτή και να είναι σεβαστή και κυρίως να ετοιµάζει τη διαδοχή
και την υποδοχή έτσι που να είναι σίγουρος ο ελληνικός λαός ότι θα
έχουµε οµαλή και αξιόλογη αντικατάσταση.
∆υστυχώς, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, είµαι
υποχρεωµένος να τονίσω ότι µε αυτήν τη νοοτροπία του
παρελθόντος, που φωνάζετε ότι ήρθαµε κι ερχόµαστε, σε λίγο όλοι
θα ικανοποιηθείτε, δεν κάνετε τίποτα. Η Κυβέρνηση έκατσε και
έθεσε τους στόχους, απολογήθηκε και εισηγήθηκε την οικονοµική
της πολιτική, που είναι ο κυρίαρχος όλων των άλλων πολιτικών και
της εξωτερικής και της κοινωνικής, αυτή που µέχρι τώρα εφήρµοσε
και είπε τι θα κάνει και στα δύο επόµενα χρόνια. Το είπε σε µας, το
είπε στον ελληνικό λαό.
Εµείς εδώ σήµερα θα αποφασίσουµε κάτι το οποίο εσείς δεν θέλετε
ιδιαιτέρως. Θα ψηφίσουµε και θα στηρίξουµε την Κυβέρνηση, διότι
πιστεύω πολύ λιγότερο εσείς από µας θέλετε να αποδυναµωθεί η
Κυβέρνηση, γιατί κανείς δεν τόλµησε να ζητήσει εκλογές. Εµείς,
λοιπόν, θα ψηφίσουµε την Κυβέρνηση και θα κάνουµε αυτό που
πρέπει για να συνεχίσει η Κυβέρνηση το έργο της και υπάρχουν και
άλλες ευκαιρίες να τα ξαναπούµε. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μελάς έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. 'Αοσµος, άχρωµος και αδύναµος ήταν ο πρόσφατος
ανασχηµατισµός. Το ίδιο όµως άχρωµη, άοσµη και αδύναµη ήταν
και η οµιλία προχθές του κυρίου Πρωθυπουργού. Μια
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οµιλία η οποία όχι µόνο δεν επιδοκιµάσθηκε, αλλά θα έλεγα
αποδοκιµάσθηκε και απ' αυτήν την ίδια την Κοινοβουλευτική του
Οµάδα. Και το λέω αυτό, γιατί, για πρώτη φορά, όσο είµαι
Βουλευτής, παρακολούθησα οµιλία Πρωθυπουργού που να µη
χειροκροτηθεί ούτε µία φορά κατά τη διάρκειά της, παρά µόνο στο
τέλος, από τους Βουλευτές του κόµµατός του.
Ο Πρωθυπουργός της χώρας βρίσκεται πλέον σε δεινή θέση.
Υποτιµήθηκε, υποβαθµίστηκε και επικρίθηκε τόσο η Κυβέρνηση
όσο και ο ίδιος προσωπικά µε την ετυµηγορία του ελληνικού λαού
στις πρόσφατες νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές. Οι εκλογές
αυτές έστειλαν ένα ξεκάθαρο µήνυµα αποδοκιµασίας της πολιτικής
που ακολουθεί. Το µήνυµα όµως αυτό φαίνεται ότι ο
Πρωθυπουργός δεν το πήρε σωστά. Αντί να αλλάξει πλεύση, αντί
να σκύψει µε ενδιαφέρον πάνω στα προβλήµατα του λαού που τον
ταλανίζουν, προσπαθεί πανικόβλητος να σταθεί ξανά στα πόδια
του. Προβαίνει, αφ' ενός µεν, σ' έναν αιφνιδιαστικό
ψευδοανασχηµατισµό αφ' ετέρου, ζητά εκβιαστικά ψήφο
εµπιστοσύνης από την Κοινοβουλευτική του Οµάδα, µε το δίληµµα
ή µε ψηφίζετε ή πάµε για εκλογές, αποδεικνύοντας για άλλη µια
φορά ότι το µόνο που τον ενδιαφέρει είναι η προεδρική του
καρέκλα. Ψήφο εµπιστοσύνης πιστεύω ότι θα πάρει. 'Ετσι φαίνεται
τουλάχιστον από ό,τι έδειξαν οι Βουλευτές του. 'Οµως ψήφο
εµπιστοσύνης από τον ελληνικό λαό δεν πρόκειται να αποκτήσετε,
κύριοι της Κυβέρνησης, εξαιτίας της ανάλγητης, και της αντιλαϊκής
πολιτικής που εφαρµόζετε και η οποία έχει συσσωρεύσει πάρα
πολλά προβλήµατα σ' αυτόν τον τόπο.
Ουδείς πιστεύει σήµερα, ότι µε αυτές τις σπασµωδικές κινήσεις του
Πρωθυπουργού, θα υπάρξει ελπίδα και προοπτική για καλύτερη
απόδοση της Κυβέρνησης. Ουδείς πιστεύει ότι θα αλλάξει κάτι στο
χώρο της υγείας, στο χώρο της παιδείας, στο χώρο των αγροτών.
Ουδείς πιστεύει, ότι θα αναχαιτιστεί η κοινωνική µάστιγα της
ανεργίας, της εξάπλωσης των ναρκωτικών και των εγκληµατικών
ενεργειών. Ουδείς πιστεύει, ότι µε τη συνέχιση αυτής της
κυβερνητικής πολιτικής, θα γίνει ένα βήµα για να καταπολεµηθεί η
διαφθορά και η σήψη της κοινωνίας.
Αρκεί κανείς να στρέψει το βλέµµα του γύρω και θα αντιληφθεί το
µέγεθος του αποσυντονισµού και της δυσλειτουργίας του κράτους.
Τα νοσοκοµεία -το γνωρίζετε- καταρρέουν. Υπάρχει µεγάλη έλλειψη
υλικοτεχνικής υποδοµής. Υπάρχουν ακόµη µεγάλα νοσοκοµεία της
Αττικής και θα σας αναφέρω το "ΜΕΤΑΞΑ" του Πειραιά, που δεν
έχει αξονικό τοµογράφο και οι άρρωστοι µεταφέρονται στους
αξονικούς τοµογράφους της ιδιωτικής πρωτοβουλίας, την οποία
εσείς κύριοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., στη διαχρονική σας πορεία, την
πολεµήσατε λυσσαλέα. Υπάρχει ακόµα µεγάλη έλλειψη ιατρικού και
νοσηλευτικού προσωπικού στα νοσοκοµεία.
Και σαν να µην έφθαναν όλα αυτά ήρθε τελευταία και η απεργία των
νοσοκοµειακών γιατρών, µε ευθύνη της Κυβέρνησης, για να
υποβαθµίσει ακόµη περισσότερο την παρεχόµενη περίθαλψη.
Η δηµόσια εκπαίδευση απέχει πολύ από του να καλύψει τις
προϋποθέσεις και τις ανάγκες της σύγχρονης εποχής. Εκτός από
την απαράδεκτη κατάσταση στην οποία βρίσκονται τα περισσότερα
σχολικά κτίρια σήµερα, υπάρχει και µεγάλη έλλειψη καθηγητών.
Θα σας αναφέρω µόνο ότι στην περιφέρεια του Πειραιά υπάρχει
έλλειψη διακοσίων ογδόντα καθηγητών στη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση. Αυτό σηµαίνει ότι µέχρι σήµερα οι µαθητές έχουν χάσει
τριάντα χιλιάδες διδακτικές ώρες. Αναγκαστικά τα παιδιά στρέφονται
στα φροντιστήρια, σ' αυτό που λέγεται παραπαιδεία, για να
αναπληρώσουν και να συµπληρώσουν τις γνώσεις τους. Οι γονείς
τους φυσικά αναγκάζονται να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη σε
µια περίοδο που έχουν έντονα οικονοµικά προβλήµατα, αφού
προτιµούν να στερηθούν αυτοί, για να προσφέρουν στα παιδιά τους
όσο το δυνατόν καλύτερη µόρφωση.
Είπε ο κύριος Πρωθυπουργός στην οµιλία του ότι τον τελευταίο
χρόνο δεν έχει αυξηθεί ιδιαίτερα η ανεργία. Ειλικρινά µου κάνει
εντύπωση αυτό. Εννοούσε ο κύριος Πρωθυπουργός την ανεργία
που υπάρχει στην κοινωνία ή µήπως εννοούσε την ανεργία των
όσων είναι γραµµένοι τις κλαδικές και στις κοµµατικές οργανώσεις

του ΠΑ.ΣΟ.Κ.; ∆ιότι άλλως θα πω, ή ότι δεν έχει σχέση µε την
πραγµατικότητα ή τουλάχιστον δεν του δίνουν αληθή στοιχεία.
Θα σας αναφέρω ότι µόνο στον Πειραιά, η ανεργία είναι πολύ πάνω
από την ανεργία που υπάρχει σε πανελλαδική κλίµακα. 'Εχει
ξεπεράσει το 18% µε 20% και αυτό οφείλεται, στην έλλειψη
πολιτικής στο χώρο της ναυτιλίας, στην υπολειτουργία της
ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης, στην εξοντωτική φορολόγηση των
ελεύθερων επαγγελµατιών µε τα αντικειµενικά κριτήρια και στην
έλλειψη επενδυτικής πολιτικής.
Τελειώνοντας Θέλω να τονίσω κύριοι συνάδελφοι, ότι τα
αποτελέσµατα των δηµοτικών και νοµαρχιακών εκλογών κατέδειξαν
-όπως ανέφερα- την αποδοκιµασία του ελληνικού λαού προς την
Κυβέρνηση. Με τέτοιου είδους ανασχηµατισµούς, αλλά και µε τέτοια
εκβιαστική ψήφο εµπιστοσύνης που θα λάβει, δεν πρόκειται να
αλλάξει τίποτα στην πορεία της Κυβέρνησης.
Το ποτάµι, κύριοι της Κυβέρνησης, δεν γυρίζει πίσω. Ο ελληνικός
λαός ήδη σας κατεδίκασε στις πρόσφατες εκλογές για τους
νοµάρχες και τους δηµάρχους και θα σας καταδικάσει και στις
επόµενες εθνικές εκλογές, όποτε και αν γίνουν αυτές.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μαρκογιαννάκης
έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι, στις σηµερινές τοποθετήσεις των συναδέλφων του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. διέκρινα µία κριτική διάθεση έναντι των χαρακτηρισµών
και των τοποθετήσεων των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, σε
σχέση µε τις προθέσεις και τους λόγους που οδήγησαν τον
Πρωθυπουργό να ζητήσει ψήφο εµπιστοσύνης.
Εγώ θα κατανοούσα αυτήν την κριτική, εάν δεν ακολουθούσε µετά
από ενάµιση µήνα περίπου η συζήτηση σε αυτήν εδώ την Αίθουσα
για τον προϋπολογισµό, όπου εκεί πραγµατικά ο Πρωθυπουργός
και η Κυβέρνηση θα είχαν την ευκαιρία να δοκιµάσουν τη συνοχή
της Κοινοβουλευτικής τους Οµάδας και τη στήριξή τους.
Ως εκ τούτου, εγώ υιοθετώ αυτήν τη θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
απορρίπτουµε αυτήν την κριτική, αλλά δραττόµεθα της ευκαιρίας
από αυτήν τη συζήτηση να επισηµάνουµε και να αναδείξουµε
τουλάχιστον κάποια προβλήµατα και ελπίζουµε µε τη συζήτηση που
γίνεται στο Κοινοβούλιο, να πάρει κάποια µηνύµατα η Κυβέρνηση
και να τα αντιµετωπίσει.
'Ενα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που σήµερα αντιµετωπίζει η
ελληνική κοινωνία, είναι ασφαλώς το πρόβληµα της
εγκληµατικότητας. Κύριοι συνάδελφοι, αν εθνικός στόχος είναι η
Ο.Ν.Ε., εθνικό πρόβληµα µέγα αυτήν τη στιγµή είναι το πρόβληµα
της εγκληµατικότητας.
Και πολύ φοβάµαι ότι µόνο η Κυβέρνηση δεν το έχει καταλάβει,
όταν έχουµε έναν Πρωθυπουργό, ο οποίος έχει αντικαταστήσει πριν
από λίγες ηµέρες τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, προφανώς για
ανεπάρκεια και στην τοποθέτησή του, την πενήντα λεπτών περίπου
χθες στη Βουλή, αφιέρωσε ελάχιστα δευτερόλεπτα για να
επισηµάνει ότι "θα θέλαµε να αισθάνεται ασφαλής ο κάτοικος των
παραµεθορίων περιοχών και προτιθέµεθα να θωρακίσουµε την
ΕΛ.ΑΣ. µε τα µέσα µε τα οποία θα εξασφαλίσει την ηρεµία στον
'Ελληνα πολίτη".
Κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα της εγκληµατικότητας είναι
τεράστιο. Το έγκληµα επελαύνει κυριολεκτικά. Και το ανησυχητικό,
κύριοι της Κυβέρνησης, δεν είναι -αν θέλετε- αυτή καθ' εαυτή η
αύξηση του εγκλήµατος. Είναι η ποιοτική αναβάθµιση, διότι το µέγα
πρόβληµα αυτήν τη στιγµή είναι ότι έχουµε αύξηση στη βαριά
εγκληµατικότητα, στις ληστείες, στις ανθρωποκτονίες, στο εµπόριο
της λευκής σαρκός, στις κλοπές σε βαθµό κακουργήµατος και σε
άλλα πολλά αδικήµατα.
'Οσον  αφορά  το  εµπόριο  της  λευκής  σαρκός,  θα  ήθελα  να  πω
κάτι  από  το  οποίο  καταφαίνεται  η  υποκρισία,  αλλά  και  η
ανικανότητα  της  σηµερινής  Κυβέρνησης  να  το  αντιµετωπίσει.
∆εν  διαβάζατε,  δεν  διαβάζαµε,  δεν  βλέπαµε  όλοι  µέχρι  πριν
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από λίγες µέρες τις αγγελίες των εφηµερίδων, όπου µε
γαργαλιστικές ανακοινώσεις εξεθείαζαν το "εµπόρευµα"; Και
ξαφνικά ξυπνήσαµε από τη µια µέρα στην άλλη και βλέπουµε
παντού προαγωγούς, βλέπουµε παντού πορνοβοσκούς, βλέπουµε
παντού διαφθορά;
Το πρόβληµα είναι παλιό, είναι όχι πρόσφατο, απλά τώρα
αναδεικνύεται. Εµείς είχαµε επισηµάνει αυτά τα προβλήµατα. 'Ηδη
έχει κατατεθεί η τρίτη επερώτηση εντός του 1997 προς τον
Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, όπου του επισηµαίνουµε και το µέγεθος
της εγκληµατικότητας, αλλά κάνουµε και συγκεκριµένες προτάσεις,
εποικοδοµητικές προτάσεις, εποικοδοµητική αντιπολίτευση και όχι
στείρα, όπως µας λέτε, προκειµένου να συµβάλουµε και εµείς στην
αντιµετώπιση του προβλήµατος.
Ο κ. Ρωµαίος δυστυχώς µας αντιµετώπισε τότε σχεδόν σαρκαστικά,
µας είπε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα ότι πρόβληµα δεν υπάρχει.
Μας είπε ότι όλα βαίνουν καλώς, ότι είναι µια φυσιολογική εξέλιξη,
µια φυσιολογική άνοδος, την οποία θα αντιµετωπίσουµε. Του είχαµε
επισηµάνει και του είχαµε πει ότι η Ελληνική Αστυνοµία αδυνατεί
αυτήν τη στιγµή να αντιµετωπίσει το έγκληµα.
Και ας µην τα ρίχνουµε όλα στους αστυνοµικούς. ∆εν δικαιούται η
Ελληνική Αστυνοµία αυτήν την περιφρόνηση στην οποία έχει
περιπέσει. Είχαµε πει τότε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα ότι το πρώτο
πράγµα το οποίο θα πρέπει να επιδιωχθεί και να γίνει, θα πρέπει να
είναι η αποκοµµατικοποίηση.
Κακά τα ψέµατα, εγώ δεν θα πω ότι το φαινόµενο είναι µόνο
σηµερινό, αλλά τώρα έχει φθάσει σε όλο του το µεγαλείο. Οι λίστες
Σουλτάτου ήταν ένα θέµα, το οποίο απησχόλησε την ελληνική
Βουλή, τον Τύπο, την ελληνική κοινωνία και όµως ουδείς το έλαβε
σοβαρά υπόψη και ουδείς ουσιαστικά τιµωρήθηκε γι' αυτήν την
επαίσχυντη πράξη.
Το Στρατηγείο Ελληνικής Αστυνοµίας, το οποίο η Νέα ∆ηµοκρατία
επί ηµερών του κ. Γκελεστάθη είχε δροµολογήσει -µάλιστα είχε
σταλεί το σχετικό προεδρικό διάταγµα στο Συµβούλιο Επικρατείας
για να ελεγχθεί- δεν έχει γίνει, αν και το είχε αποδεχθεί ο κ. Ρωµαίος
παλαιότερα.
Είχαµε πει για την αναδιάρθρωση της Ελληνικής Αστυνοµίας. Είναι
απαράδεκτο αυτήν τη στιγµή πλέον του 50% των Ελλήνων
αστυνοµικών να απασχολούνται µε καθήκοντα αλλότρια, διάφορα
της αποστολής τους. Είχαµε µιλήσει για την ανάγκη καλύτερης
εκπαίδευσης και διαρκούς µετεκπαίδευσης των αστυνοµικών και
είχαµε επισηµάνει ότι, όταν απαιτούµε από τον αστυνοµικό να είναι
αδιάφθορος, να είναι σωστός, να είναι έντιµος, να προσφέρει
πραγµατικές υπηρεσίες, δεν µπορούµε να τον αντιµετωπίζουµε στα
οικονοµικά προβλήµατα, στα θεσµικά προβλήµατα τα οποία έχει,
κατά τον τρόπο που αντιµετωπίζεται σήµερα. ∆υστυχώς, δεν έγινε
τίποτα απ'όλα αυτά.
Και είχαµε επιπλέον επισηµάνει το τεράστιο πρόβληµα των
λαθροµεταναστών, ένα πρόβληµα το οποίο είναι πολύ µεγάλο και
που αντιµετωπίζεται ιδιαίτερα επιπόλαια.
Αυτήν τη στιγµή, κύριοι, δεν γνωρίζουµε πόσοι αλλοδαποί
βρίσκονται στην Ελλάδα, από πού προέρχονται, πού διαµένουν και
τι κάνει ο καθένας από αυτούς. Αν σήµερα το πρόβληµα είναι
µεγάλο, µετά από λίγο θα γίνει µέγιστο και αυτό διότι το
αντιµετωπίζουµε και το αντιµετωπίζει η σηµερινή Κυβέρνηση µε
επιπολαιότητα, ιδιαίτερα µε τον τρόπο που χορηγούνται αυτές οι
περίφηµες βίζες, κάρτες -πώς να τις πούµε- που νοµιµοποιούν την
παρουσία τους εδώ. Μετά από λίγο είναι ενδεχόµενο να
αντιµετωπίσουµε άλλα προβλήµατα από την ανεξέλεγκτη παρουσία
και νοµιµοποίηση εκατοντάδων χιλιάδων αλλοδαπών στον τόπο
µας.
Αυτό το µεγάλο πρόβληµα των λαθροµεταναστών οδηγεί σε δύο
επιπλέον προβλήµατα. Το ένα είναι αυτό που είπα προηγουµένως,
συµβολή στην αύξηση της εγκληµατικότητας και το δεύτερο είναι ότι
σιγά-σιγά ο ελληνικός λαός αρχίζει να αποκτά συναισθήµατα
ξενοφοβίας κάτι το οποίο ήταν άγνωστο µέχρι τώρα και στη φύση
του λαού µας και στον πολιτισµό µας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω το εξής πράγµα. Αναπόσπαστα
συνδεδεµένο µε το πρόβληµα της εγκληµατικότητας είναι το
πρόβληµα της δικαιοσύνης. Πρέπει να δούµε την ελληνική
δικαιοσύνη. Και ο Πρωθυπουργός δεν είπε λέξη προχθές για την
ελληνική δικαιοσύνη. 'Οταν σήµερα µία σοβαρή ποινική υπόθεση
φθάνει να εκδικασθεί στο ακροατήριο µετά από πολλά χρόνια από
τότε που διεπράχθη το έγκληµα, δεν αποτελεί αυτή πολιτική
εναντίον του εγκλήµατος. Είναι πολιτική, η οποία υποθάλπει το
έγκληµα. Είναι η πολιτική δυστυχώς, η οποία συµβάλλει
αποφασιστικά όχι στην καταπολέµηση, αλλά στην εξάπλωση
περαιτέρω του εγκλήµατος.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Πολύζος έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
καλούµαστε σήµερα να τοποθετηθούµε σε µία συζήτηση περί
παροχής ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Εύλογα όµως
µπορεί ο καθένας µας να αναρωτηθεί τι καλούµαστε να
εµπιστευτούµε σε αυτήν την Κυβέρνηση. Τον Πρόεδρό της; Αυτόν
που αδυνατώντας να προωθήσει τις απαραίτητες διαρθρωτικές
τοµές στο κράτος και την κοινωνία µέµφεται για την αποτυχία του,
τις ίδιες τις συντεχνίες που τον βοήθησαν να γίνει Πρωθυπουργός;
Τις ιδέες της; Μα, ποιες ιδέες; Αυτές της ∆ιακήρυξης της 3ης του
Σεπτέµβρη ή εκείνες της θολής και γκρίζας νεοφιλελεύθερης
διαπλεκόµενης νοµενκλατούρας την οποία αυτή η Κυβέρνηση
ενισχύει µε την καθηµερινή της πολιτική πρακτική; Τα νέα
πρόσωπα; Μα, αυτά είναι ελάχιστα. Και ακόµα και να υποτεθούν
ικανά αδυνατούν να αναστρέψουν τη συνολική εικόνα αποτυχίας και
παρακµής που αντανακλάται σε κάθε τοµέα του κυβερνητικού
έργου.
Μήπως καλούµαστε να εµπιστευτούµε λόγια; Μα, κανείς πλέον δεν
µπορεί να πιστεύει ο,τιδήποτε προέρχεται από µία κυβέρνηση
υπόδειγµα αναξιοπιστίας και ασυνέπειας.
Τι να πρωτοθυµηθούµε; Τη σκληρή δραχµή, τη µη επιβολή νέων
φόρων, τη στήριξη του εισοδήµατος των εργαζοµένων και τόσα
άλλα που ελέχθησαν, αλλά δεν τηρήθηκαν;
Τέλος, µας καλεί η Κυβέρνηση να την εµπιστευθούµε για τα έργα
της; Αλήθεια, θα ήταν το πλέον αστείο της υπόθεσης. ∆υστυχώς το
µόνο που έχει να παρουσιάσει είναι αποτυχίες. Η Ελλάδα είναι η
µόνη χώρα που παρά τη θέλησή της βρίσκεται εκτός ΟΝΕ. Ο
ελληνικός λαός βλέπει καθηµερινά το εισόδηµά του να µειώνεται. Οι
εθνικές υποχωρήσεις διαδέχονται η µία την άλλη. Καλούµαστε να
εµπιστευθούµε µία κυβέρνηση η οποία δεν µπόρεσε, όχι απλώς να
πετύχει τους υψηλούς στόχους που οι καιροί επέβαλλαν να θέσει,
αλλά ούτε καν τους ταπεινούς στόχους που οι δυνατότητές της την
ανάγκασαν να επιδιώξει.
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να επικεντρώσω τις παρατηρήσεις
µου σε ορισµένους βασικούς τοµείς της εθνικής ανάπτυξης, οι
οποίοι τυγχάνουν και αντιπροσωπευτικοί της εκλογικής µου
περιφέρειας της Πιερίας.
'Οπως είναι γνωστό, οι 'Ελληνες αγρότες αποτελούν το 20% του
λαού µας. Η σηµασία της ύπαρξής τους πολλαπλασιάζεται, καθώς
αυτοί επανδρώνουν κατά το µεγαλύτερο ποσοστό την ύπαιθρό µας
και τις εθνικά ευαίσθητες παραµεθόριες περιοχές.
Η ελληνική γεωργία βρίσκεται σήµερα, χωρίς υπερβολή, στο
χειρότερο σηµείο της σύγχρονης ιστορίας της. Αυτό αποδεικνύεται,
ανάµεσα σε άλλα και από το γεγονός ότι το εµπορικό γεωργικό
ισοζύγιο παρουσίασε το 1997 αρνητικό έλλειµµα ρεκόρ όλων των
εποχών, που πλησιάζει τα τριακόσια δισεκατοµµύρια
(300.000.000.000) δραχµές.
Η Κυβέρνηση είχε χρέος απέναντι στους αγρότες να τους
καθοδηγήσει και να τους προστατεύσει απέναντι στην αδυσώπητη
διεθνή πραγµατικότητα. Αντιθέτως επέδειξε την µεγίστη δυνατή
αδιαφορία, αφήνοντάς τους έρµαιο µίας απίστευτης ανικανότητας
και διαπραγµατευτικής ένδειας σε όλες τις σηµαντικές διεθνείς
συναντήσεις.
Επιπλέον επεδίωξε και την κατά µέτωπο σύγκρουση µε τους



540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

αγρότες, όταν αυτοί τόλµησαν να υψώσουν φωνή διαµαρτυρίας και
απόγνωσης. ∆ιαγράφεται ορατός πλέον ο κίνδυνος για εγκατάλειψη
µεγάλου µέρους της ελληνικής αγροτικής παραγωγής, µε όλες τις
δραµατικές επιπτώσεις, κυρίως για τις ορεινές και µειονεκτικές
περιοχές.
Οι πρόσφατες αποφάσεις στο Συµβούλιο Υπουργών Γεωργίας του
Λουξεµβούργου για την ΚΟΑ απετέλεσαν µία άνευ προηγουµένου
διαπραγµατευτική αποτυχία της Κυβέρνησης. Φωτιά είναι ο νέος
κανονισµός για τα καπνά που εξαναγκάζει ή προτρέπει δεκάδες
χιλιάδες καλλιεργητές να εγκαταλείψουν τα χωράφια τους, χαριστική
βολή στην ελαιοπαραγωγή µε την κατάργηση της ελάχιστης
προστασίας που παρείχε η παρέµβαση και µε το άγριο ψαλίδισµα
των ενισχύσεων, φιάσκο χωρίς προηγούµενο µε το βαµβάκι για το
οποίο απορρίφθησαν παµψηφεί όλα σχεδόν τα αιτήµατα της
Ελλάδος, όπως βέβαια έγινε και µε τα αιτήµατα για αύξηση της
ποσόστοσης στο αγελαδινό γάλα και στο πριµ για τα αιγοπρόβατα.
Τέλος, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να γνωρίζετε -και το γνωρίζετε
καλά- ότι το σύνολο της φετινής σιτοπαραγωγής είναι ακόµα στα
χέρια των παραγωγών µας, µε τις γνωστές αλυσιδωτές επιπτώσεις
στην οικονοµία της περιφέρειας.
Κύριε Πρόεδρε, η νέα κυβέρνηση διατηρεί ακριβώς τα ίδια
πρόσωπα στα Υπουργεία που ασχολούνται µε τους καίριους τοµείς
της απασχόλησης και της ανάπτυξης. Τα αποτελέσµατα όµως
στους συγκεκριµένους τοµείς είναι απαγοητευτικά. Η ανεργία στη
χώρα µας υπερβαίνει το 13,7%, ενώ στην Πιερία το απίστευτο
υψηλό ποσοστό 27%. Η ύφεση είναι τροµερή και οι πιέσεις στην
αγορά ασφυκτικές. Τον τελευταίο µόνο µήνα είχαµε στην Πιερία δύο
περιπτώσεις επιχειρηµατιών που εξαφανίστηκαν, αφήνοντας
τεράστια χρέη.
Το ίδιο χρονικό διάστηµα έκλεισαν δύο από τις τελευταίες πλέον
βιοτεχνίες έτοιµων ενδυµάτων, αφήνοντας στο δρόµο ακόµη εκατόν
πενήντα εργαζόµενους. Οι πτωχεύσεις έχουν πλέον λάβει τη µορφή
χιονοστιβάδας. Ποια ήταν η κυβερνητική πολιτική για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις την τελευταία τριετία; Πώς θα
δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας µε τα ελάχιστα ποσοστά
απορρόφησης των κοινοτικών κονδυλίων; Η Κυβέρνηση επεδίωξε
την ύφεση, για να ρίξει τον πληθωρισµό και ξέχασε την ανάπτυξη.
'Ετσι, όµως, αντί να συγκλίνουµε, στην πραγµατικότητα
αποκλίνουµε από τους ευρωπαϊκούς µας στόχους.
Είναι φανερό ότι η επερχόµενη και νέα κυβέρνηση απέτυχε. Είναι
επίσης φανερό ότι η ίδια δεν αντιλαµβάνεται την αποτυχία της. 'Ετσι
καλούµαστε σήµερα να εγκρίνουµε όχι µια νέα κυβέρνηση, αλλά µια
µάταιη πρωθυπουργική προσπάθεια απεγκλωβισµού από την
αδιέξοδη πολιτική του. Αδιέξοδο το οποίο εκφράζεται ακόµα και από
την αδυναµία ξαναµοιράσµατος της εσωκοµµατικής τράπουλας,
που ήταν πρωταρχικός στόχος του ανασχηµατισµού. 'Οµως αυτά τα
παιχνίδια δεν ενδιαφέρουν τον ελληνικό λαό, ο οποίος κάθε µέρα
φτωχαίνει περισσότερο, ταλαιπωρείται περισσότερο και έχει
εµπιστοσύνη λιγότερη στην Κυβέρνηση. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γεωργόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη συζήτηση
που διεξάγεται στην Εθνική µας Αντιπροσωπεία από χθες, µετά την
πρόταση του Πρωθυπουργού Κώστα Σηµίτη, θεωρώ αναγκαίο να
τονίσω και να υπογραµµίσω τα ακόλουθα:
Κατά πρώτο λόγο, η πρόταση του Πρωθυπουργού συµπίπτει
χρονικά µε τη συµπλήρωση του ηµίσεως της θητείας της σηµερινής
Βουλής και της Κυβέρνησης, που προέκυψε από τη λαϊκή
ετυµηγορία του Σεπτεµβρίου του 1996. Και η ενέργεια αυτή,
ενέργεια υπεύθυνη, δίνει τη δυνατότητα ενός απολογισµού πλήρους
και ολοκληρωµένου, του µέχρι σήµερα κυβερνητικού έργου αφ' ενός
και αφ' ετέρου αποσαφηνίζει υφιστάµενα ζητήµατα και προβλήµατα,
που αντιµετωπίζει ο τόπος. Και είναι σαφές ότι η προσφορά του
ΠΑΣΟΚ και σ' αυτήν τη διετία, σε συνδυασµό µε τη µεγάλη
προσφορά από το 1981, είναι µεγάλη.
Ενδεικτικά τονίζω και υπογραµµίζω ότι σ' αυτήν τη διετή θητεία της
σηµερινής Κυβέρνησης ξεκίνησε και περατώθηκε σε πρώτη φάση η

αναθεώρηση Συντάγµατος. 'Εγινε πραγµατικότητα αυτό, το οποίο
λέγεται εδώ και πάρα πολλά χρόνια, η ένωση των κοινοτήτων σε
δήµους, προκειµένου να δηµιουργηθούν σταθερά ερείσµατα στην
περιφέρεια, για να στηριχθεί επιτέλους επάνω σ' αυτά τα σταθερά
ερείσµατα η προσπάθεια της περιφερειακής αποκέντρωσης και
ανάπτυξης.
Βεβαίως έχουν συντελεστεί και άλλα επιτεύγµατα, όπως είναι η
ανάληψη των Ολυµπιακών Αγώνων και βεβαίως µπορεί κάποιος να
τονίσει και να επισηµάνει και πολλά ζητήµατα πάνω σε ειδικότερα
προβλήµατα και θέµατα.
Κατά συνέπεια, η επίκριση που διατυπώθηκε από τη Νέα
∆ηµοκρατία, κατά την άποψή µου ελέγχεται ως αβάσιµη και
απορριπτέα. 'Αλλωστε, δηµοκρατία δεν είναι µόνο το αναφαίρετο
δικαίωµα της ελεύθερης έκφρασης. Ασφαλώς είναι, αλλά
δηµοκρατία σηµαίνει και διάλογος και σύγκρουση απόψεων,
προκειµένου απ' αυτήν τη σύγκρουση των απόψεων να εξαχθεί το
ασφαλές συµπέρασµα πάνω σε κρίσιµα ζητήµατα και προβλήµατα
και ακριβώς η πρόταση του Προέδρου της Κυβερνήσεως δίνει
αυτήν τη δυνατότητα, όπου ενώ θα έπρεπε να γίνει ευχάριστα δεκτή
από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, καταβλήθηκε προσπάθεια να
υποβαθµιστεί, επιστρατεύθηκαν γενικόλογες αναφορές και
χαρακτηρισµοί, διότι ακριβώς δεν έχουν συγκεκριµένες θέσεις,
συγκεκριµένες απόψεις και προτάσεις πάνω στα συγκεκριµένα
προβλήµατα της εποχής που ζούµε.
Εποµένως, η ενηµέρωση κατά την άποψή µου από πλευράς
Κυβέρνησης σε συνδυασµό µε το αίτηµα της επικύρωσης της
εµπιστοσύνης της Βουλής είναι ενέργεια απόλυτα δηµοκρατική και
όχι οτιδήποτε άλλο. Και προβλέπεται ρητά άλλωστε, κύριε Πρόεδρε,
από τις διατάξεις του άρθρου 84 του Συντάγµατος και του άρθρου
141 του Κανονισµού της Βουλής, όπως προβλέπεται και η
δυνατότητα υποβολής από την Αντιπολίτευση προτάσεως µοµφής.
Κατά συνέπεια πού είναι το µεµπό σηµείο πάνω στο οποίο
διατυπώνονται επικρίσεις και µάλιστα σ' αυτούς τους γενικόλογους
τόνους. Ειπώθηκε από πλευράς αγαπητού συναδέλφου της
Αντιπολίτευσης ότι η ενέργεια του Πρωθυπουργού συνιστά
αντιµετώπιση εκβιαστικών διληµµάτων τα οποία δήθεν
αντιµετωπίζει. Κατανοούµε τη θέση, αλλά η θέση και η άποψη που
διατυπώθηκε έρχονται σε σύγκρουση µε την πραγµατικότητα.
Κατά δεύτερο λόγο το αίτηµα του Προέδρου της Κυβέρνησης δίνει
τη δυνατότητα στη Βουλή να προβεί σε αποτίµηση του έργου της
Βουλής µέχρι σήµερα.
Τρίτον, αποσαφηνίζει την πορεία και τη γραµµή πλεύσης της
Κυβέρνησης και πάνω σ' αυτό δίνεται η δυνατότητα των κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης να διατυπώσουν συγκεκριµένες προτάσεις στα
συγκεκριµένα ζητήµατα. Και αντ' αυτού ακούσαµε τους
χαρακτηρισµούς στους οποίους αναφέρθηκα προηγούµενα.
Η Νέα ∆ηµοκρατία κατά τα ειωθότα αναφέρεται στα προβλήµατα
του τόπου γενικά και αόριστα µε µορφή µηνυµάτων και ακριβέστερα
µε την ύπαρξη συρροής µηνυµάτων υπαρκτών ή ανυπάρκτων.
Ισχυρίζεται η Νέα ∆ηµοκρατία -το τόνισε άλλωστε χθες στη
συζήτηση ο Πρόεδρός της- ότι εκπροσωπεί τις δυνάµεις του αύριο
ενώ η Κυβέρνηση τις δυνάµεις του χθες και ότι σύντοµα θα
κυβερνήσει. Προφανώς, ταυτίζει ανόµοια µεγέθη, την επιθυµία µε
την πραγµατικότητα. 'Αλλο επιθυµία άλλο πραγµατικότητα. Αν
θέλουν κατά τρόπο υπεραπλουστευµένο να το κάνουν είναι
δικαίωµά τους, αλλά είναι και σφάλµα τους. Ισχυρίστηκε χθες ο
Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να
συντηρήσει τις διαχωριστικές γραµµές που έχουν καταρρεύσει.
Σκόπιµα υπογραµµίζει τα ζητήµατα επιχειρώντας ικανοποιήση
µικροκοµµατικής σκοπιµότητας. Επ' αυτού ένα µόνο ερώτηµα θέτω:
'Οταν Βουλευτής της σηµερινής Kοινοβουλευτικής Oµάδας της Νέας
∆ηµοκρατίας o κ. Ανδρεουλάκος σε συζήτηση σχεδίου νόµου στη
Βουλή των Ελλήνων προ µηνών τολµά να τονίσει ότι πρέπει να
ανοίξουν πάλι τα ξερονήσια, δικαιούται ηθικά και πολιτικά να
µετέρχεται τέτοια βαρύγδουπα και υποκριτικά τεχνάσµατα και να
διατυπώνει ανάλογους ισχυρισµούς; Το ακριβώς αντίθετο.
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Αντίστοιχη, κύριε Πρόεδρε, ήταν η συµπεριφορά της Νέας
∆ηµοκρατίας στο θέµα των συνενώσεων. Είναι γνωστό ότι
αποχώρησε από τη Βουλή κατά τη συζήτηση, αλλά συµµετείχε στις
εκλογές και θεωρεί ότι εξήλθε νικήτρια. Συνεπής η ασυνέπεια της
Νέας ∆ηµοκρατίας και τολµά να γίνεται και τιµητής. Είναι γνωστή η
µέθοδος η φθαρµένη από την πολύχρονη χρήση της τεχνητής
διόγκωσης, η συρρίκνωση απόψεων προς δηµιουργία
εντυπώσεων. Αδυνατούµε να την παρακολουθήσουµε.
Μ' αυτές τις διαπιστώσεις, µ' αυτές τις παραδοχές ειλικρινά και
αντικειµενικά πιστεύω ότι η Βουλή των Ελλήνων πανηγυρικά θα
στηρίξει την πρόταση του Προέδρου της Κυβέρνησης του Κώστα
Σηµίτη.
Θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, πριν τελειώσουν ότι υπάρχει ένα
επίγραµµα το οποίο είναι γραµµένο σε νοµικό σύγγραµµα και ότι
υπάρχουν δυο τρόποι αδύνατης περιγραφής. Αναφέροµαι στους
αγαπητούς συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ο ένας τρόπος
αδύνατης περιγραφής είναι ότι αδυνατώ να δω το αντικείµενο και να
το περιγράψω γιατί είναι το αντικείµενο αυτό που είναι. Και ο
δεύτερος τρόπος αδύνατης περιγραφής είναι ότι αδυνατώ να δω το
αντικείµενο και να το περιγράψω γιατί είµαι αυτός που είµαι.
Προφανώς, το δεύτερο ισχύει για τις απόψεις τις αβάσιµες που
διατυπώθηκαν από την πλευρά των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μπασιάκος έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η πρωτοβουλία του κ.
Σηµίτη να θέσει θέµα ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και να
προκαλέσει την αυριανή ψηφοφορία αποτελεί µια οµολογία του
ελλείµµατος εµπιστοσύνης και αξιοπιστίας που παρουσιάζει η
Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.
Ενός ελλείµµατος εµπιστοσύνης και αξιοπιστίας που οφείλεται στην
παταγώδη αποτυχία όλης συνολικά της κυβερνητικής πολιτικής,
σ'όλους τους τοµείς της κυβερνητικής δραστηριότητας. Αυτή η
αποτυχία εκφράστηκε περίτρανα πριν λίγες µέρες στις εκλογές για
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, όταν τα αναπάντεχα για την Κυβέρνηση
ποσοστά ανέτρεψαν κάθε σχεδιασµό και κάθε προοπτική
εφαρµογής και εκπλήρωσης του κυβερνητικού προγράµµατος του
ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Τέτοια µηνύµατα εκπέµφθηκαν και από περιοχές που παραδοσιακά
εξέφραζαν τα κόµµατα του κέντρου και της αριστεράς. Και
αναφέροµαι στη Βοιωτία, κύριε Πρόεδρε, που είναι κοινή µας
εκλογική περιφέρεια όπου ο λαός της Βοιωτίας πραγµατικά
υπερψήφισε τον υποψήφιο νοµάρχη που υποστηρίχθηκε από τη
Νέα ∆ηµοκρατία κ.Στάµο µ'ένα εκπληκτικό ποσοστό 67%, που είναι
το µεγαλύτερο ποσοστό πανελλαδικά και είµαι υπερήφανος γι' αυτό,
κύριοι Υπουργοί, που το σχολιάζετε µε κάποια δόση ειρωνείας αντί
αυτοκριτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εκεί ήλθαν τα πάνω
κάτω.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ: Πρέπει να καταλάβετε, κύριε Πρόεδρε,
τους λόγους για τους οποίους καταψηφίστηκε. Ο λαός της Βοιωτίας
καταψήφισε τον κ. Σταµούλη όχι µόνο για την απαράδεκτη διοίκηση
την οποία άσκησε επί τέσσερα χρόνια, αλλά και γιατί συνδέθηκε η
θητεία του µε το σύνολο της κυβερνητικής πολιτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κοντός ψαλµός
αλληλούια, κύριε συνάδελφε. 'Εχουµε και άλλες εκλογές µπροστά
µας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ: Ούτε σεις ούτε εµείς, ως εκπρόσωποι
του λαού της Βοιωτίας είµαστε περήφανοι για την απαράδεκτη
θητεία του κ. Σταµούλη και της Κυβέρνησης για όλη αυτήν την
τετραετία, που ήταν µια χαµένη τετραετία για το Νοµό της Βοιωτίας.
'Εχει λόγο η Βοιωτία που καταψηφίζει την Κυβέρνηση, διότι η
Βοιωτία είναι µια περιοχή ανεργίας που έφθασε στο 25%. Είναι µια
περιοχή µε πολύ χαµηλή απορροφητικότητα των κοινοτικών
κονδυλίων, διότι πάγωσαν όλα τα αναπτυξιακά έργα. Πάγωσε το

εργοστάσιο της Αλουµίνας, µεταφέρθηκε το εργοστάσιο της ∆ΕΗ
στο Λαύριο, δεν έγινε το εργοστάσιο του Πολυπροπηλενίου, χωρίς
να παρέχεται καµία εναλλακτική λύση για τις επενδύσεις στην
περιοχή, διότι δεν έγιναν τα αρδευτικά έργα της Κωπαίδας, γιατί δεν
έγινε κανένα µεγάλο αναπτυξιακό έργο και διότι η περιοχή της
Βοιωτίας, που είναι γειτονική προς το Νοµό Αττικής και θα έπρεπε
να είναι πολύ πιο µπροστά, φυτοζωεί και το βιοτικό της επίπεδο
είναι πολύ χαµηλό.
Βέβαια, ο λαός της Βοιωτίας και ο λαός συνολικά της χώρας,
εξέφρασε την αποδοκιµασία του στην Κυβέρνηση, γιατί καµία από
τις προσδοκίες που καλλιέργησε ο κ. Σηµίτης προεκλογικά, δεν
εκπληρώθηκε. ∆ιότι ο κ. Σηµίτης και η Κυβέρνησή του επέβαλαν
εξήντα µια νέες φορολογίες παρά την προεκλογική δέσµευση ότι
δεν θα επιβάλουν φορολογίες, διότι ο λαός µαστίζεται απ' την
ανεργία, διότι διαλύεται η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, ιδιαίτερα ο τοµέας της
δηµόσιας τάξης, διότι έχουµε χάσει το κύρος µας διεθνώς, διότι έχει
διαλυθεί ο τοµέας της υγείας, διότι δεν παρέχεται σωστή παιδεία.
Βέβαια κορυφαίο πρόβληµα για την ελληνική ύπαιθρο, είναι η
εγκατάλειψη του τοµέα της γεωργίας. Και θα διατυπώσω κάποιες
σκέψεις για τον ευαίσθητο αυτό τοµέα που επηρεάζει την επιβίωση
της υπαίθρου.
Θα σας πω ότι η απελθούσα πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Γεωργίας, είναι εµφανέστατα η πλέον αποτυχηµένη των τελευταίων
δεκαετιών. Θα ήθελα ο κ. Τζουµάκας και οι άλλοι εκπρόσωποι της
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, να είχαν την ευκαιρία να
εγγραφούν ως οµιλητές για να υπερασπιστούν το έργο τους και να
δικαιολογήσουν γιατί κατά τη γνώµη τους παράλογα ο κ. Σηµίτης
τους απέπεµψε απ' τον ευαίσθητο αυτό τοµέα.
Τι να πει, δηλαδή, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Γεωργίας,
όταν αποτύχαµε συνολικά σ' όλες τις διαπραγµατεύσεις για τους
κρίσιµους τοµείς, για τις ευαίσθητες καλλιέργειες, για το βαµβάκι, για
τον καπνό, για το ελαιόλαδο, για τα σιτηρά, για τα οπωροκηπευτικά,
για τα κτηνοτροφικά προϊόντα, τα οποία αντιµετωπίζουν τη
µεγαλύτερη κρίση τους.
Τι να πούνε όταν ο κ. Τζουµάκας µας υποσχόταν ότι και τα πέντε
αιτήµατα που είχε θέσει για το βαµβάκι θα γίνονταν δεκτά; Τι να
πούνε για τον καπνό που όπως είπε ο κ. Πολύζος προηγουµένως
είναι το µεγάλο πρόβληµα που αντιµετωπίζει εντονότατα και η
περιφέρειά του, όταν πολύ σηµαντικές ποικιλίες στις οποίες
στηρίζεται η επιβίωση της ελληνικής περιφέρειας οδηγούνται στην
καταστροφή;
Τι να πει ο κ. Σηµίτης και ο κ. Τζουµάκας για τα οπωροκηπευτικά,
όταν ψηφίστηκε µε τη δική µας συµφωνία ο καταστρεπτικότερος
κανονισµός; Τι να πει για την παραίτηση από το δικαίωµα των
ατοµικών δικαιωµάτων για τα σιτηρά και της κάλυψης από εννέα
εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες στρέµµατα που παραιτηθήκαµε
στα έξι εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες στρέµµατα και
αποστερηθήκαµε ενός δικαιώµατος να προσφύγουµε στην
καλλιέργεια σιτηρών απ' όλες τις καλλιέργειες που έχουν καταστεί
προβληµατικές;
Τι να µας πει, δηλαδή, η Κυβέρνηση για τον τοµέα της
κτηνοτροφίας, όταν παρά τις υποσχέσεις του κ. Τζουµάκα στην
περιφέρεια και στον αγροτικό κόσµο, ότι θα εξασφαλίσει την
ποσόστωση αγελαδινού γάλακτος αρκέστηκε σε µια υποτιµητική για
τη νοηµοσύνη µας χορήγηση από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση
δεκαοκτώ χιλιάδων τόνων, έναντι του αιτήµατος εκατόν πενήντα
χιλιάδων τόνων; Τι να πει ο κ. Τζουµάκας για το ελαιόλαδο, όταν
άλλες χώρες εξασφάλισαν νέες φυτεύσεις ενός εκατοµµυρίου
στρεµµάτων και η χώρα µας πήρε µόνο τριάντα πέντε χιλιάδες
στρέµµατα; Και σε µια επερώτηση που είχαµε προχθές, την
τελευταία του κ. Τζουµάκα, ήταν υπερήφανος ο κ. Τζουµάκας. Αλλά
πώς να διεκδικήσει δίκαια αγροτικά αιτήµατα ο κ. Τζουµάκας, όταν
έχει  να  δικαιολογήσει  τη  διαβλητή,  αδιαφανή  ρύθµιση  των
χρεών  των  υµετέρων  συνεταιρισµών  και  ιδιωτών  που  ακριβώς,
επειδή  ήταν  αντικοινοτική,  αναγκάστηκε  να  περιέρχεται  τις
πρωτεύουσες  των  χωρών  της  Ευρωπαϊκής  'Ενωσης
εκλιπαρώντας  τους  Υπουργούς Γεωργίας να στηρίξουν αυτήν την
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απαράδεκτη ρύθµιση και χάνοντας έτσι την ευκαιρία να διεκδικήσει
τη στήριξη ευαίσθητων, δυναµικών και κρίσιµων καλλιεργειών της
χώρας µας; Πώς περιµένουµε από µία τέτοια Κυβέρνηση, από έναν
τέτοιο Υπουργό που αποτυγχάνει σε όλες τις διαπραγµατευτικές του
προσπάθειες να επιλύσει τα προβλήµατα της γεωργίας; Και βέβαια,
έρχονται πολύ δυσκολότερες ηµέρες για τη γεωργία από τη στιγµή
που έχουµε -αποδεχθεί όταν άλλες χώρες κερδίζουν σηµαντικά
οφέλη στις διαπραγµατεύσεις- τη µερική επανεθνικοποίηση της
κοινής αγροτικής πολιτικής ή όταν δεν διεκδικούµε πόρους για
ευαίσθητους τοµείς της γεωργίας ή για τα έργα αγροτικής
ανάπτυξης και αγροτικής υποδοµής και όταν σε εθνικό επίπεδο δεν
λαµβάνουµε τα µέτρα εκείνα, τα οποία είναι συµβατά προς το
κοινοτικό πλαίσιο και τους κοινοτικούς κανονισµούς και που είναι τα
µόνα για να στηριχθεί η ανταγωνιστικότητα της ελληνικής γεωργίας
και να προωθηθεί η διάθεση των αγροτικών προϊόντων στο
εξωτερικό.
Η Νέα ∆ηµοκρατία έχει καταθέσει ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα µε
προτάσεις. Και το λέγω σε απάντηση του κυρίου Πρωθυπουργού
και άλλων Υπουργών ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει προτάσεις. Επί
δύο ολόκληρα χρόνια, κύριε Πρόεδρε, συζητούσαµε στην αρµόδια
επιτροπή το δασικό θέµα και καταλήξαµε σε ένα οµόφωνο πόρισµα,
το οποίο η Κυβέρνηση το έγραψε στα παλιά της τα παπούτσια και
ανέθεσε τη δασοπυρόσβεση ξαφνικά το καλοκαίρι στο
Πυροσβεστικό Σώµα, υπονοµεύοντας ουσιαστικά το κύρος και τη
φήµη αυτού του ευαίσθητου τοµέα, αυτού του Σώµατος Ασφαλείας
το οποίο θίγεται.
Είχαµε την ευκαιρία σε άλλη ∆ιακοµµατική Επιτροπή να
καταλήξουµε σε ξεχωριστά πορίσµατα τα κόµµατα, σε ξεχωριστές
προτάσεις για την αγροτική ανάπτυξη. Καµία από τις προτάσεις, όχι
µόνο της Νέας ∆ηµοκρατίας, όχι µόνο των κοµµάτων της
Αντιπολιτεύσεως, αλλά ακόµη και του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν έχουν γίνει
δεκτές από την Κυβέρνηση, η οποία ουσιαστικά έριξε στο καλάθι
των αχρήστων και αυτό το πόρισµα, που καθιστά, εάν θέλετε,
προβληµατική τη λειτουργία των ∆ιακοµµατικών Επιτροπών.
Η Νέα ∆ηµοκρατία επιµένει και επαναλαµβάνει τις προτάσεις που
κατέθεσε στη Βουλή έγκαιρα και πιστεύει ότι αποτελούν τη µόνη
διέξοδο, µε τη µείωση του κόστους παραγωγής, τη βελτίωση των
υπηρεσιών στήριξης του αγρότη και τη διαδικασία προώθησης των
αγροτικών προϊόντων στην εσωτερική, ευρωπαϊκή και διεθνή
αγορά, διότι µόνο έτσι µπορεί να επιβιώσει η ελληνική γεωργία και
να αποτραπεί η απερήµωση της ελληνικής υπαίθρου. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρ' όλο ότι η
ώρα είναι περασµένη, το καθήκον µας λέει ότι πρέπει να είµαστε
εδώ για να αναπτύξουµε τις απόψεις µας, σχετικά µε την πρόταση
του Πρωθυπουργού για ψήφο εµπιστοσύνης.
∆εν αρνείται κανένας ότι είναι συνταγµατικό δικαίωµα, δεν αρνείται
κανένας ότι είναι κόντρα στον κανονισµό αυτό το δικαίωµα. Το
αρνούµεθα όµως από πλευράς ουσίας, διότι η Κυβέρνηση είχε την
ευκαιρία να πάρει ψήφο εµπιστοσύνης µετά από σαράντα µέρες,
όταν θα ψηφιστεί ο προϋπολογισµός.
'Ακουσα απόψε εδώ από πολλούς συναδέλφους, αλλά και από
µερικούς Υπουργούς, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία αοριστολογεί και ότι
στις προτάσεις της είναι γεµάτη υπερβολές. Μα, υπήρξε άλλη φορά
στην Ελληνική Βουλή Αντιπολίτευση που να κάνει σωστή
αντιπολίτευση, που να κάνει σύγχρονη αντιπολίτευση, που να κάνει
ουσιαστικές προτάσεις στα νοµοσχέδια και να ψηφίζει πάρα πολλά
από αυτά, όταν πιστεύει ότι η γραµµή της Κυβέρνησης είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση; Υπήρξε άλλη φορά Αντιπολίτευση απ' ότι η Νέα
∆ηµοκρατία τα τελευταία χρόνια που να έχει ένα πρόγραµµα
δυναµικό, ρεαλιστικό, φιλελεύθερο, πραγµατοποιήσιµο, το οποίο
µπορεί να βγάλει τη χώρα από το αδιέξοδο; 'Αλλωστε µην ξεχνάµε
ότι αυτό το πρόγραµµα για το οποίο είµαστε υπερήφανοι, κόπτεστε
να το πλησιάσετε σαν Κυβέρνηση, να το ακουµπήσετε και δεν
µπορείτε. Μην ξεχνάτε ακόµη ότι για πρώτη φορά στην ιστορία
αυτού του τόπου η Αντιπολίτευση δεν κοντράρει την Κυβέρνηση,
αλλά την σπρώχνει, την ωθεί να πάρει µεγάλες αποφάσεις για

διαρθρωτικές αλλαγές, για την εξυγίανση του κράτους, για βαθιές
τοµές, µήπως µπορέσει και τούτος εδώ ο τόπος και δει καλύτερες
ηµέρες.
'Ακουσα τον κύριο Πρωθυπουργό, όπως απόψε και τον Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας, οι οποίοι έκαναν µία ανάλυση των οικονοµικών
δεδοµένων της Κυβέρνησης. Και πράγµατι εντυπωσιάστηκα. ∆ιότι η
οπτική γωνία που βλέπουν τα πράγµατα νοµίζω ότι είναι λαθεµένη
και είναι σαφώς οπτική γωνία που απλώς συµφέρει κάποιους
'Ελληνες πολίτες, δεν συµφέρει όµως το σύνολο του ελληνικού λαού
και κυρίως δεν συµφέρει την πορεία του έθνους προς την Ο.Ν.Ε.
προς το EYΡΩ.
Μας είπε κυρίως ο κύριος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας ότι το
1993 παρέλαβε κάποιους υψηλούς ρυθµούς στον πληθωρισµό, στο
έλλειµµα, στο δηµόσιο χρέος και στα επιτόκια. Μάλιστα είπε ότι ο
πληθωρισµός που παρέλαβε ήταν της τάξεως του 14%. 'Ηταν πολύ
πιο χαµηλός, ήταν 12,8%. Ο πληθωρισµός όµως αυτός ήταν
διπλάσιος και κάτι λιγότερο από διπλάσιος από το µέσο
πληθωρισµό των ευρωπαϊκών χωρών. Σήµερα ο πληθωρισµός
αυτός βρίσκεται τρεισήµισι και πλέον φορές µεγαλύτερος από το
µέσο πληθωρισµό των ευρωπαϊκών χωρών, όταν µάλιστα αυτή η
διαφορά δεν είναι εύκολο να καλυφθεί, όταν µάλιστα πρέπει να
καλυφθεί στους επόµενους δεκατέσσερις µήνες.
Αυτός ο πληθωρισµός, ως στόχος για το 1998 είναι στο τέλος του
έτους 4,5%. Πρέπει να θυµίσουµε, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτόν το
στόχο τον είχε η Κυβέρνηση το 1996. Και δεν τον επέτυχε τότε και
ελπίζει ότι θα τον επιτύχει το 1998.
Μας µίλησε ότι τα επιτόκια ήταν της τάξεως του 28% τότε, δεν το
αρνείται κανένας, όταν τα επιτόκια της Ευρώπης εκυµαίνοντο γύρω
στο 15%. Σήµερα, τα επιτόκια της Ευρώπης είναι 3% µε 4%, τα δικά
µας είναι 18% µε 20%...
Γιατί, κύριε Πάχτα, επαναστατείτε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): ∆εν
είναι έτσι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ανειζόµαστε µάρκα µε 3% και
3,5%. -αυτά είναι τα επιτόκια της Ευρώπης- όταν στην Ελλάδα
έχουµε πραγµατικό επιτόκιο 10% περίπου. Αυτά είναι τα
πραγµατικά επιτόκια, δεν χωρούν αµφισβήτηση και δεν δέχονται
αµφισβήτηση. Επίσης, το έλλειµµα. Μα φυσικό ήταν το έλλειµµα
τότε να είναι µε τέτοια µεγέθη σε υψηλά επίπεδα και να θυµίσουµε
ότι το έλλειµµα φιλοδοξούµε να επιτύχουµε του χρόνου ένα
ποσοστό της τάξεως του 2%-2,5%...
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Φέτος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Το φέτος είναι θεωρητικό. Πότε;
Με επτά δεκάδες περίπου φόρων εξαντλήθηκε η φοροδοτική
ικανότητα των Ελλήνων. Και πάνω απ' όλα να θυµίσω ότι οι
µισθωτοί στην Ελλάδα, οι τόσο πλούσιοι, οι τελευταίοι
πληρωνόµενοι στην Ελλάδα επιβαρύνθηκαν τα τελευταία δυόµισι
χρόνια µε 29% περίπου αύξηση φόρων.
Με αυτήν τη φοροδοτική ικανότητα, είναι πολύ φυσικό το έλλειµµα
να φθάσει σε τέτοια ποσοστά.
'Ενα άλλο σηµείο στο οποίο ανεφέρθη ο κύριος Πρωθυπουργός
είναι το πρόβληµα της υποτίµησης. Να θυµίσουµε λίγο τι έλεγε η
Κυβέρνηση πέρυσι το ∆εκέµβριο στον προϋπολογισµό: Θεµέλιος
λίθος της οικονοµικής µας πολιτικής είναι η σκληρή δραχµή. Και δεν
πρόλαβαν να περάσουν δυόµισι µήνες και η Κυβέρνηση µας έφερε
µία υποτίµηση της τάξεως του 14%. Μας την παρουσίασε ως µάνα
εξ ουρανού που λύνει όλα τα προβλήµατα, µε αποτέλεσµα όχι µόνο
τα πλεονεκτήµατα της υποτίµησης να µην κερδίσουµε, αλλά να
έχουµε και ανατίµηση.
Θυµίζω µόνο ότι το δολάριο την ηµέρα της υποτιµήσεως ήταν
τριακόσιες τριάντα (330) δραχµές και σήµερα είναι κάτω από
διακόσιες ογδόντα (280) δραχµές. Φάγαµε την υποτίµηση και κάτι
παραπάνω. Ούτε και σ' αυτό δεν ήταν µελετηµένη η Κυβέρνηση.
Βέβαια της επεβλήθη και αφού της επεβλήθη, ανήγγειλε τότε και τις
διαρθρωτικές αλλαγές.
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Να θυµίσω τι έλεγε στον προϋπολογισµό; Ουδεµία διαρθρωτική
αλλαγή ανεφέρετο στον περυσινό προϋπολογισµό. Οι διαρθρωτικές
αλλαγές αναγγέλθηκαν στην υποτίµηση και αυτές επεβλήθησαν.
Να απαντήσω στον κύριο Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
τελειώνω µ' αυτό.
Είπε τότε δεκαοκτώ και όχι είκοσι δύο διαρθρωτικές αλλαγές και
αποκρατικοποιήσεις, µία κάθε µήνα. Και αντί να έχει έντεκα, που
µας είπε για κάποια νοµοσχέδια που ψηφίσαµε, έγιναν µόνο τρεις ή
τέσσερις, εκ των οποίων οι δύο αφορούν τράπεζες, όπου ο
τραπεζικός κύκλος δεν καλύπτει ούτε 1% των τραπεζικών
εργασιών.
Με τέτοιες πορείες ζητά η Κυβέρνηση ψήφο εµπιστοσύνης; Με
ποιες προοπτικές; Της φτώχειας; Της ανεργίας; Της µη εξυγίανσης
του κράτους; Του µη λιγότερου κράτους; Με ποιες προοπτικές;
Βεβαίως, θα πάρει την ψήφο εµπιστοσύνης από το κόµµα του. ∆εν
την παίρνει όµως από την υπόλοιπη Βουλή και κυρίως δεν την
παίρνει από τον ελληνικό λαό. Και θα δείτε, όταν θα φθάσει η ώρα
των εκλογών, ποια θα είναι η τύχη σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο τελευταίος οµιλητής
για σήµερα είναι ο κ. Γκελεστάθης.
Ορίστε, κύριε Γκελεστάθη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
ύστερα από διόµισι χρόνια που βρίσκεται στη θέση του
Πρωθυπουργού ο κύριος Σηµίτης, απεδείχθη ότι δεν µπορεί να
επιβληθεί στο κόµµα του και γι' αυτό αναγκάστηκε να µεταφέρει τα
εσωκοµµατικά προβλήµατά του στη Βουλή, σε βάρος των θεσµών
της πολιτείας.
Αλλά το κυριότερο, το σοβαρότερο που απεδείχθη αυτό το χρονικό
διάστηµα, είναι ότι ο Πρωθυπουργός δεν µπορεί να κυβερνήσει,
αφού δεν µπορεί να συντονίσει και να κατευθύνει την Κυβέρνησή
του.
Τραγική απόδειξη του γεγονότος αυτού είναι ότι πέρα από τα
εθνικά, τα οικονοµικά, τα πολιτικά και τα κοινωνικά προβλήµατα
που η πολιτική ανικανότητα του Πρωθυπουργού και της
Κυβέρνησής του τα έχει φέρει σε επικίνδυνο σηµείο και για τα οποία
µίλησε εναργέστατα ο Πρόεδρός µας, κύριος Κώστας Καραµανλής,
έχει δηµιουργήσει µεγάλο πρόβληµα στον τοµέα του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης.
'Εχουµε καταγγείλλει κατ' επανάληψη στη Βουλή τις απαράδεκτες
ενέργειες της Κυβέρνησης σε βάρος της Ελληνικής Αστυνοµίας, µε
τις γνωστές επιπτώσεις στη λειτουργία της και έχουµε προτείνει τα
µέτρα που πρέπει να πάρει άµεσα για την ανασύνταξη του
Σώµατος.
Με την επαναφορά στην ενεργό υπηρεσία για πρώτη φορά στην
Ελληνική Αστυνοµία αποστράτων αξιωµατικών και την τοποθέτησή
τους στις ηγετικές θέσεις του Σώµατος, ύστερα από τέσσερα-πέντε
χρόνια που ήταν εκτός υπηρεσίας, δόθηκε καίριο πλήγµα στην
ιεραρχία και την πειθαρχία της Αστυνοµίας και καθιερώθηκε η
κοµµατική παρέµβαση σε όλες τις λειτουργίες της, µε
αποκορύφωση "τις λίστες της ντροπής". Μετά επακολούθησαν
χιλιάδες µεταθέσεις για ικανοποίηση κοµµατικών υποχρεώσεων ή
για τιµωρία µη προσκείµενων στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. και απαράδεκτες
κρίσεις, προαγωγές και αποστρατεύσεις.
Αποτέλεσµα όλων αυτών σε µερικές περιπτώσεις ήταν η διάλυση
αστυνοµικών υπηρεσιών και σε άλλες η αποδυνάµωσή τους.
Εµείς προτείνουµε:
Πρώτον, την άµεση αποκατάσταση των κανόνων της αξιοκρατίας
στις κρίσεις, τις προαγωγές και τις τοποθετήσεις.
∆εύτερον, την άµεση δηµοσίευση του προεδρικού διατάγµατος που
είχα υποβάλει ως Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης στις 2 Σεπτεµβρίου
1993 στο Συµβούλιο της Επικρατείας για επεξεργασία, αλλά έπεσε
η Κυβέρνησή µας στις 10 Σεπτεµβρίου και δεν προλάβαµε να το
δηµοσιεύσουµε, για να ιδρυθεί και να λειτουργήσει το Αρχηγείο της
Αστυνοµίας, ώστε αυτή να καταστεί αυτόνοµη. Να αυτοδιαχειρίζεται

και να αυτοδιοικείται και να µην είναι ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης
ουσιαστικός Αργηχός της, αλλά να έχει µόνο την εποπτεία και την
ευθύνη της λειτουργίας της.
Τρίτον, την άµεση κατάργηση των λεγόµενων Πολυδύναµων
Αστυνοµικών Τµηµάτων, τα οποία συγκροτήθηκαν χωρίς καµία
µελέτη και απέτυχαν παταγωδώς και την επαναφορά των
Αστυνοµικών Τµηµάτων, όπως λειτουργούσαν µέχρι τότε.
∆ηµιουργήθηκαν δεκατέσσερα Πολυδύναµα Αστυνοµικά Τµήµατα
από τριαντατέσσερα Τµήµατα που λειτουργούσαν στην ευρύτερη
περιοχή της Αθήνας και καταργήθηκαν τα Τµήµατα Ασφαλείας και
άλλες ειδικές υπηρεσίες, µε αποτέλεσµα να είναι ανύπαρκτη η
αστυνόµευση στις διάφορες περιοχές και γι' αυτό έχουµε έξαρση
της εγκληµατικότητας και ιδιαίτερα εξάπλωση των ναρκωτικών.
Τέταρτον, την άµεση επαναφορά σε ισχύ της µε αριθµό
πρωτοκόλλου 3015/32/27Β της 7-7-1993 (ΦΕΚ -Β-503/8.7.1993)
αποφάσεώς µου ως Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης για την εφαρµογή
των µέτρων ασφάλειας λειτουργίας των καταστηµάτων των
τραπεζών όπως είχαµε συµφωνήσει µε το Προεδρείο της ΟΤΟΕ.
Παράλληλα, άµεση εφαρµογή της διάταξης του άρθρου 59 του
νόµου 2145/93 (ΦΕΚ -Α- 88/28.5.1993) για τις ποινικές κυρώσεις σε
περιπτώσεις µη εφαρµογής των µέτρων ασφαλείας των τραπεζών.
'Ετσι, θα σταµατήσουν οι ληστείες των τραπεζών αµέσως. ∆εν
µπορείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, να παίζετε πλέον µε τη ζωή των
υπαλλήλων των τραπεζών και των συναλλασσοµένων µε αυτές.
Πέµπτον, την άµεση αναθεώρηση και εκσυγχρονισµό του
εκπαιδευτικού συστήµατος των Αξιωµατικών και των Αστυφυλάκων.
'Εκτον, την άµεση µέριµνα για τον κατάλληλο εξοπλισµό των
διαφόρων υπηρεσιών της Αστυνοµίας και ιδιαίτερα των ειδικών
υπηρεσιών της.
'Εβδοµον, επαναφορά της πεζής αστυνοµικής περιπολίας στα
αστικά κέντρα.
'Ογδοον, επαναφορά της αστυνόµευσης έξω από τα σχολεία.
'Ενατον, άµεση εφαρµογή µέτρων για την ενίσχυση του ηθικού των
αστυνοµικών και ουσιαστική αύξηση των αποδοχών του
προσωπικού των Σωµάτων Ασφαλείας.
∆έκατον, άµεση επανασύσταση της Υπηρεσίας της Αγροφυλακής
για την ασφάλεια των αγροτικών περιφερειών.
∆εν επιτρέπει ο χρόνος των επτά λεπτών να αναφερθώ και σε άλλα
καίρια θέµατα. Σας επισηµαίνω µόνο ότι τα τελευταία τέσσερα
χρόνια σηµειώθηκε έξαρση της εγκληµατικότητας. Από το 1994
µέχρι το 1997, πρώτον, οι ληστείες από χίλιες διακόσιες πενήντα
έφθασαν τις δύο χιλιάδες, δεύτερον, οι κλοπές από πενήντα εφτά
χιλιάδες τετρακόσιες έφθασαν τις ογδόντα πέντε χιλιάδες, τρίτον, τα
εγκλήµατα µε τα ναρκωτικά από χίλια οκτακόσια έφθασαν τα έξι
χιλιάδες.
Η διαπίστωση αυτή αυξάνει το αίσθηµα ανασφάλειας που επικρατεί
ευρύτατα παρά τη φιλότιµη και εύορκη προσπάθεια του συνόλου
των Αστυνοµικών οι οποίοι πολλές φορές µε κίνδυνο της ζωής τους
ή της αρτιµέλειας τους εκτελούν το καθήκον τους. Οι
παρανοµούντες Αστυνοµικοί είναι ελαχιστότατοι και δεν πρέπει
ιδιαίτερα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης να γενικεύουν αυτές τις
ελάχιστες παρανοµίες και να αναφέρονται στην Αστυνοµία και
στους Αστυνοµικούς γενικά, γεγονός, το οποίο προσβάλλει την
Αστυνοµία και συµβάλλει στην πτώση του ηθικού των Αστυνοµικών.
Εµείς όταν ήµαστε στην Κυβέρνηση από το 1990 µέχρι το 1993 -και
αναφέροµαι ιδιαίτερα στην περίοδο που διετέλεσα Υπουργός
∆ηµόσιας Τάξης- πήραµε µία σωρεία µέτρων νοµοθετικών και
διοικητικών για να ενισχύσουµε τη λειτουργία της Αστυνοµίας,
ιδιαίτερα στον τοµέα του εξοπλισµού της, αλλά και να ενισχύσουµε
το προσωπικό της Αστυνοµίας και ηθικά και οικονοµικά, διότι είναι
αναµφισβήτητο γεγονός ότι µόνο µε ηθικό σε υψηλό επίπεδο οι
Αστυνοµικοί µπορούν να εκτελούν το καθήκον τους.
Aλλά  γενικότερα  µε  την  εκτέλεση  του  καθήκοντος  των
Αστυνοµικών  εξυψώνεται  το  κύρος  και  η  αξιοπιστία  της
Αστυνοµίας  στη  λειτουργία  της  µέσα  στη  προστασία  του
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κοινωνικού συνόλου, που πιστεύουµε ότι είναι ο πλέον ευαίσθητος
τοµέας. Και στο θέµα αυτό θα πρέπει να βρισκόµεθα όλοι σύµφωνοι
ότι θα πρέπει η εκάστοτε Κυβέρνηση να συµβάλει στην ανύψωση
του επιπέδου της λειτουργίας της Αστυνοµίας.
Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να τονίσω ότι είναι βαρύτατη η
ευθύνη των Πολιτικών Ηγεσιών που πέρασαν από το Υπουργείο
∆ηµοσίας Τάξης µέχρι σήµερα από το Σεπτέµβριο του 1993, διότι
όχι µόνο δεν πήραν µέτρα για την εξύψωση του κύρους και της
αξιοπιστίας της Ελληνικής Αστυνοµίας, και της θετικής βοήθειας του
Προσωπικού της, αλλά αντίθετα, µε όλες τις πράξεις τους έχουν
επιφέρει την πτώση του ηθικού των Αστυνοµικών στο κατώτατο
επίπεδο.
Για το λόγο αυτό καλούµε, κύριε Πρόεδρε, την Κυβέρνηση άµεσα να
ανταποκριθεί στην εφαρµογή των µέτρων που προανέφερα. Και
βεβαίως για όλους αυτούς τους λόγους εµείς καταψηφίζουµε την
Κυβέρνηση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο συνάδελφος κ. Μάνος
ζητά ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια.
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 20 Οκτωβρίου, της
Τετάρτης 21 Οκτωβρίου και της Πέµπτης 22 Οκτωβρίου 1998 και
ερωτάται το Σώµα αν επικυρώνονται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς, τα Πρακτικά
της Τρίτης 20, της Τετάρτης 21 Οκτωβρίου και της Πέµπτης 22

Οκτωβρίου 1998 επικυρώθηκαν.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσω κάτι τον
Υπουργό Μεταφορών. 'Εχω στα χέρια µου ένα non paper το οποίο
έχει κυκλοφορήσει και στις εφηµερίδες και στους δηµοσιογράφους,
το οποίο, κύριε Υπουργέ, αναφέρεται στην οµιλία σας για το 15%-
20% της µερικής ιδιωτικοποίησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτό το λέτε αύριο, κύριε
Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Αν µπορεί αύριο να µας απαντήσει ο
κύριος Υπουργός. ∆ιότι λέει "όπως αποκάλυπταν στενοί συνεργάτες
του Υπουργού λίγο µετά την ανακοίνωση της µερικής
ιδιωτικοποίησης οι σχετικές διαδικασίες έχουν ανατεθεί στο διεθνή
οίκο"...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι ανορθόδοξο αυτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Το έχετε υπόψη σας, κύριε Υπουργέ;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): `Οχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 02.13' λύεται η συνεδρίαση
για σήµερα ηµέρα Τρίτη 3 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 10.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: συνέχιση της συζήτησης και
ψηφοφορία επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση σύµφωνα µε τα άρθρα 84
του Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού της Βουλής, σύµφωνα µε
την ειδική ηµερήσια διάταξη.
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